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Στέφανος Κασσελάκης δεν είναι ελεύθερος, αν και
ωραίος. Είναι όμως νέος, σπουδαγμένος, αμερικα-
νοτραφής και Έλληνας της Διασποράς. Αν ήταν όν-

τως και πλούσιος, θα μπορούσε να (αυτo)προβληθεί ως ο
ιδανικός γαμπρός εξ Αμερικής -η απόλυτη φαντασίωση κά-
θε κοπέλας και με την έγκριση της μαμάς της. 

Προφανώς, ο γάμος του με τον Τάιλερ δεν αναστέλλει τις
φαντασιώσεις των νεαρών κορασίδων. Αναλόγως των περι-
πτώσεων θα μπορούσε και να τις οξύνει. Όμως, το θολό το-
πίο γύρω από την ακριβή οικονομική του κατάσταση ευλό-
γως θα προκαλούσε προβληματισμό, επιφυλάξεις και κα-
χυποψία σε κάθε επίδοξη νύφη -πολύ δε περισσότερο στη
μαμά της…

Ωστόσο, δεν μιλάμε για την προοπτική προσωπικής απο-
κατάστασης του Κασσελάκη αλλά της πολιτικής. Συνεπώς,
και δεδομένης της πολιτικής του φιλοδοξίας, εύλογος προ-
βληματισμός προκαλείται και στους ψηφοφόρους του.

Διότι, αν ήταν ξεκάθαρο πως διαθέτει την οικονομική επι-
φάνεια να χρηματοδοτήσει τα πολιτικά του όνειρα, τα πράγ-
ματα θα ήταν διαφορετικά. Διόλου τυχαία, οι μέχρι πρότινος
σύντροφοί του φρόντισαν να ενσπείρουν αμφιβολίες. Το σί-
ριαλ με το πόθεν έσχες του θόλωσε την τέλεια εικόνα τού

πολλά υποσχόμενου πολιτικού αρχηγού, καθώς βρέθηκε
«έκπτωτος» χωρίς την κρατική επιχορήγηση ως μαγιά για
να ικανοποιήσει τις πολιτικές του επιθυμίες.

Έτσι, αναγκαστικά, με την ίδρυση του νέου του κόμματος
θα πρέπει να προχωρήσει με ίδιες (ή φίλιες) δυνάμεις. Και
το ερώτημα που επικρατεί είναι αν πράγματι τις διαθέτει.

Βάσει των στοιχείων του πόθεν έσχες που παρουσίασε,
κάποιος καλόπιστος θα μπορούσε να απαντήσει καταφατι-
κά. Αν και οριακά, βέβαια, διότι, ακόμα και στην υπόθεση ότι
πράγματι διαθέτει την οικονομική επιφάνεια που διατείνε-
ται, δύσκολα θα έπειθε κάποιον για την προθυμία του να την
υποθηκεύσει για ένα αβέβαιο πολιτικό μέλλον. 

Όμως, η… «αγάπη του κόσμου» είναι ένας παράγοντας
που ενθαρρύνει τα ρίσκα, είτε για να τα αναλάβει εξ ολοκλή-
ρου μόνος του, είτε για να συμπαρασύρει και κάποιους άλ-
λους. 

Το ποσό που απαιτείται για τη στοιχειώδη λειτουργία ενός
νέου κόμματος που δεν απολαμβάνει το προνόμιο της κρα-
τικής επιχορήγησης δεν είναι και τόσο υψηλό, ώστε να είναι
απαγορευτικό. Άλλωστε, η βάση υπάρχει. Ένας διόλου ευ-
καταφρόνητος αριθμός βουλευτών συντάσσεται στο πλευρό
του και ίσως να επαρκεί για τη συγκρότηση κοινοβουλευτι-

κής ομάδας και άρα θεσμικής εκπροσώπησης. 
Αν μη τι άλλο το νέο κόμμα θα έχει δημόσιο βήμα, γεγο-

νός που, σε επίπεδο πολιτικής επικοινωνίας τουλάχιστον,
διευκολύνει τα πράγματα και περιορίζει αισθητά τα πιθανά
κόστη προβολής. Για την αποζημίωση, δε, του κεντρικού
πυρήνα των στελεχών του, υπάρχει η βουλευτική αποζη-
μίωση. Οι βουλευτές που θα τον ακολουθήσουν επιφορτι-
ζόμενοι το βάρος της παραγωγής πολιτικού έργου και προ-
βολής των θέσεων του νέου κόμματος αν μη τι άλλο θα πλη-
ρώνονται. Εξίσου και οι συνεργάτες τους.

Το υπόλοιπο ποσό για τη στοιχειώδη λειτουργία του κόμ-
ματος και τα έξοδα κίνησης και προβολής του αρχηγού θα
μπορούσε να καλυφθούν με εθελοντισμό, δωρεές και ίδι-
ους πόρους. 

Άλλωστε, ο κ. Κασσελάκης, ως επιχειρηματίας, υποτίθε-
ται ότι γνωρίζει πώς θα κυνηγήσει χρήματα (fundraising, το
λένε στο χωριό), πώς θα τα διαχειριστεί και πώς θα τα επεν-
δύσει για να του αποφέρουν την προστιθέμενη αξία (added
value) που χρειάζεται. Όλα αυτά με την προϋπόθεση ότι θα
κρατήσει ζωηρή την «αγάπη του κόσμου» και ενεργές τις
πολιτικές φαντασιώσεις των υποστηρικτών του… 
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Κοιτώντας πίσω στον χρόνο, όταν μπή-
κα στην οικογένεια της «Political»,
ήμουν βέβαιος ότι επρόκειτο για τον
σωστό χρόνο, το σωστό μέρος, με τους
σωστούς ανθρώπους. Όταν κάτι πάει
καλά, φαίνεται από την αρχή. Όμως, το
να επαναπαύεται κανείς πάνω στις
δάφνες του θα έλεγα ότι είναι ολέθριο. 

Για να παραμείνει ένα εγχείρημα

στην κορυφή πρέπει να ανεβαίνεις συ-
νεχώς από τις σκάλες και όχι με το
ασανσέρ. Στην «Political» ανεβαίνου-
με κάθε μέρα και ένα σκαλί συντεταγ-
μένα και ομαδικά, με επαγγελματίες
δημοσιογράφους που αγαπούν τη
δουλειά τους. Ψάχνουμε το «γιατί» πί-
σω από τις ειδήσεις και όχι μόνο τα
«πού, πώς, πότε». 

Οι αναγνώστες διψούν να μάθουν
όσα δεν λένε οι άλλοι και όχι τα προ-
φανή, τα επιφανειακά. Η ημιπληροφό-
ρηση είναι ίσως ακόμη χειρότερη από
την παραπληροφόρηση που υπάρχει
στις μέρες μας. Για αυτούς τους λό-
γους σεβόμαστε τους αναγνώστες μας
και παλεύουμε να γινόμαστε καλύτε-
ροι και σοφότεροι… 

Κώστας Τσιτούνας διευθυντής «Political»

Ανεβαίνουμε από τις... σκάλες 
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Να μη μένεις ακίνητος…

E
πειτα από τέσσερα χρόνια στο τιμόνι της έκδοσης

της «Political», τολμώ να πω ότι επιβεβαιώνεται

πλήρως το απόφθεγμα του Βρετανού νομπελίστα

ποιητή Τόμας Στερνς Έλιοτ: «Μόνο αυτός που ρισκάρει να

πάει πολύ μακριά μπορεί να ανακαλύψει πόσο μακριά

μπορεί να πάει κανείς».

Ρισκάραμε, πήγαμε ψηλά και θα πάμε ακόμη ψηλότερα.

Στην εκδοτική μου πορεία άλλωστε δεν συμβιβάστηκα

ποτέ με το συνηθισμένο. Ούτε εγώ ούτε οι συνεργάτες

μου. Ρωτούν αρκετοί αν υπάρχει κάποια συνταγή επιτυ-

χίας στις εφημερίδες. Υπάρχει μόνο μία: να μη μένεις ακί-

νητος.

Είναι αλήθεια ότι οι άνθρωποι έχουν περιορισμένες αν-

τοχές στις αλλαγές.

Όταν σπάσεις αυτό το όριο της αντοχής, τότε μπορείς να

δεις το μέλλον και να καινοτομήσεις προς αυτή την κατεύ-

θυνση.

Η δημοσιογραφία δεν είναι απλώς καταγραφή γεγονό-

των. Είναι διαρκής δημιουργία που πρέπει να συγχρονίζε-

ται με το ρολόι της Ιστορίας. 

Αυτός είναι ο στόχος μας και θα τον υπηρετήσουμε με

τον ίδιο ζήλο και το ίδιο μεράκι όπως κάνoυμε από την

πρώτη μέρα της έκδοσης της «Political».

Το «ευχαριστώ» προς τους εκατοντάδες χιλιάδες ανα-

γνώστες που αγκαλιάζουν καθημερινά το εγχείρημά μας

είναι λίγο για να περιγράψει τα συναισθήματά μας. Μας

δίνουν δύναμη να προχωράμε βάζοντας ένα λιθαράκι στο

δημόσιο αγαθό της ενημέρωσης. 

Νίκος Καραμανλής εκδότης «Political»
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Μάκης Βορίδης
υπουργός Επικρατείας 
βουλευτής Ανατολικής Αττικής 

Η ψηφιακή εφημερίδα «Political» συμπληρώνει φέτος
τέσσερα χρόνια παρουσίας στον ηλεκτρονικό Τύπο. Πάντα
στην πρώτη γραμμή, με συνέπεια και επαγγελματισμό.

Στην εποχή των ραγδαίων τεχνολογικών εξελίξεων, της
ταχείας μετάδοσης της πληροφορίας και της μετατόπισης
από τα παραδοσιακά μέσα ενημέρωσης προς τα κοινωνικά
δίκτυα και τις νέες πλατφόρμες επικοινωνίας, σε ένα περι-
βάλλον άκρως ανταγωνιστικό, με επιμονή και σκληρή δου-

λειά, καταφέρατε να κερδίσετε την εμπιστοσύνη των αναγνωστών αναδεικνύοντας πλη-
θώρα θεμάτων έγκυρα και έγκαιρα. 

Με την πεποίθηση ότι τα επόμενα χρόνια θα είναι εξίσου μαχητικά και δημιουργικά
με τη μέχρι σήμερα πορεία, εύχομαι σε όλη την ομάδα των συνεργατών πολλές ακόμα
δημοσιογραφικές επιτυχίες. 

Παύλος Μαρινάκης
υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ,
κυβερνητικός εκπρόσωπος 

Τέσσερα χρόνια τώρα η ηλεκτρονική εφημερίδα «Politi-
cal» είναι στην πρώτη γραμμή των ειδήσεων. Αποκαλυπτι-
κό ρεπορτάζ, σημαντικές ειδήσεις, πλούσια αρθρογραφία
συμπληρώνουν ένα δυναμικό ενημερωτικό «παζλ» που εμ-
πιστεύεται το αναγνωστικό κοινό.

Εύχομαι χρόνια πολλά και πάντοτε η «Political» να συνε-
χίσει με συνέπεια να πρωταγωνιστεί στην αμερόληπτη ενη-
μέρωση.

Θανάσης Κοντογεώργης
υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ

Με την ευκαιρία της συμπλήρωσης 4 χρόνων από την
πρώτη κυκλοφορία της, εύχομαι στην «Political» και σε
όλες και όλους τους δημοσιογράφους και συντελεστές της
να συνεχίσουν το σημαντικό έργο της πληροφόρησης σε
μια περίοδο που οι πολίτες έχουν ανάγκη για άμεση, ουσια-
στική και αντικειμενική ενημέρωση.

Κωστής Χατζηδάκης
υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών

Η διαδικτυακή εφημερίδα «Political» στη μέχρι τώρα πο-
ρεία της διακρίνεται για την παρεμβατικότητά της και την
ανάδειξη των προβλημάτων του πολίτη. Με αφορμή τη
συμπλήρωση 4 ετών της εφημερίδας, εύχομαι στον εκδότη,
τα διευθυντικά στελέχη και τους δημοσιογράφους της κάθε
καλό. Να συνεχίσουν για πολλά χρόνια ακόμη να υπηρε-
τούν την πολυφωνία και την αλήθεια. 

Θοδωρής Λιβάνιος
υπουργός Εσωτερικών

Νίκος Παπαθανάσης
υπουργός αναπληρωτής Οικονομικών

Τα τέσσερα χρόνια κυκλοφορίας της ηλεκτρονικής εφημερίδας «Political» αποτε-
λούν χαρακτηριστικό παράδειγμα εκδοτικής επιτυχίας και ταυτόχρονα απόδειξη του
πώς ένα πρωτοποριακό δημοσιογραφικό εγχείρημα μπορεί να συνεισφέρει παρα-
γωγικά στον δημόσιο διάλογο, στην ενίσχυση της ελευθεροτυπίας και της δημοκρα-
τίας, ιδιαιτέρως σε μια εποχή που χαρακτηρίζεται από πρωτόγνωρες προκλήσεις.
Εύχομαι σε όλους τους συντελεστές της έκδοσης να συνεχιστεί αυτή η επιτυχημένη
πορεία στον χρόνο, πάντα μέσα από τη μαχητική και παρεμβατική αρθρογραφία, μέ-
σα από το πολύπλευρο και πρωτογενές ρεπορτάζ για την πολιτική, την οικονομία, το
περιβάλλον, τις τέχνες και τον πολιτισμό, την τεχνολογία, την υγεία και τον αθλητι-

σμό. Εύχομαι σε όλες και σε όλους τους εργαζόμενους στην «Political» να συνεχίσουν την καθημερινή προσπά-
θειά τους για την περαιτέρω ενίσχυση του ξεχωριστού αδέσμευτου αποτυπώματος της εφημερίδας στην έγκυρη
και ποιοτική ενημέρωση. Να συνεχίσουν με το ίδιο μεράκι, πλουραλισμό, αξιοπιστία, δημιουργικότητα, δυναμι-
σμό, αποφασιστικότητα και αποτελεσματικότητα, μακριά από ψευδείς «ειδήσεις», ανορθολογισμούς και λαϊκι-
σμούς, να συμβάλουν στην επίτευξη του εθνικού στόχου για μια καλύτερη κοινωνία με ανθεκτική οικονομία, για
τη βιώσιμη ανάπτυξη με κοινωνική συνοχή, για ακόμη περισσότερες και καλύτερα αμειβόμενες θέσεις εργασίας
για όλους τους συμπολίτες μας, πρωτίστως για τις νέες και για τους νέους, για την Ελλάδα που μας αξίζει. 

Νίκος Δένδιας
υπουργός Εθνικής 

Άμυνας 

Η κυκλοφορία της εφημερί-
δας «Political» πριν από τέσσε-
ρα χρόνια μέσω διαδικτύου
ήταν ένα πρωτοποριακό και πε-
τυχημένο εγχείρημα. Απέδειξε
ότι υπάρχει χώρος για καινοτό-
μες εφαρμογές των νέων τε-
χνολογιών και στον χώρο των

Μέσων Μαζικής Ενημέρωσης. 
Εύχομαι στην εφημερίδα «Political» μακροημέρευση της

έκδοσης και να συνεχίσετε να ενημερώνετε το αναγνωστικό
σας κοινό για τα θέματα Εθνικής Άμυνας και τα εθνικά θέ-
ματα εν γένει.

Σε μια εποχή που η ειδησεογραφία και η επικαι-
ρότητα οφείλουν να συμβαδίζουν με τις τεχνολο-
γικές και ψηφιακές εξελίξεις, η «Political» συνε-
χίζει καθημερινά επί 4 χρόνια να παρέχει πλούσια
και πολυθεματική πληροφόρηση προς το κοινό.

H «Political» κατάφερε κάτι πολύ δύσκολο: να

συνδυάσει την παραδοσιακή ύλη μιας εφημερίδας
με τον ψηφιακό κόσμο διατηρώντας την αμεσότη-
τα των ειδήσεων αλλά και την προσωπική πένα των
αρθρογράφων της για τα θέματα επικαιρότητας.
Με τον τρόπο αυτόν κατάφερε να βρίσκεται στην
πρώτη γραμμή των εξελίξεων, δείχνοντας πώς

μπορεί να λειτουργήσει μια εφημερίδα στην απαι-
τητική εποχή που διανύουμε.

Εύχομαι σε όλη τη δημοσιογραφική ομάδα
και τους συντελεστές της εφημερίδας χρόνια
πολλά και να διατηρήσουν αυτήν τη δυναμική
παρουσία.
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Άδωνις Γεωργιάδης
υπουργός Υγείας

Με αφορμή τη συμπλήρωση τεσσάρων χρόνων παρου-
σίας της εφημερίδας «Political» στα δημοσιογραφικά δρώ-
μενα, θέλω να σας συγχαρώ για την επιτυχία του ψηφιακού
σας εγχειρήματος. Η εφημερίδα «Political» αποτελεί μια
πολυθεματική εφημερίδα που έχει κερδίσει την εμπιστο-
σύνη του αναγνωστικού κοινού. Με την πεποίθηση ότι τα
επόμενα χρόνια θα είναι εξίσου δημιουργικά με τη μέχρι
σήμερα πορεία, εύχομαι από καρδιάς σε όλους τους συντε-
λεστές να παραμείνετε συνεπείς στο έργο σας και να συνε-

χίσετε να προσφέρετε στους πολίτες άμεση και έγκυρη ενημέρωση, εμπεριστατωμένα
ρεπορτάζ και πλούσια αρθρογραφία, όπως πράττετε αδιαλείπτως μέχρι σήμερα. 

Χρήστος Σταϊκούρας
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών

Μέσα σε μόλις τέσσερα χρόνια λειτουργίας η ψηφιακή
εφημερίδα «Political» κατάφερε να διαμορφώσει μια ξε-
χωριστή ταυτότητα, βασισμένη στην πολύπλευρη κάλυψη
των θεμάτων της επικαιρότητας. Με πρωτογενή ρεπορτάζ
και δημιουργικές κριτικές προσεγγίσεις κέρδισε την εμπι-
στοσύνη ενός ευρύτερου αναγνωστικού κοινού. Στην επο-
χή της αδιάκοπης ροής πληροφορίας η αξιοπιστία των μέ-
σων ενημέρωσης είναι καθοριστική για τη σωστή και υπεύ-
θυνη ενημέρωση των πολιτών αλλά και την ποιότητα της

δημοκρατίας μας. Εύχομαι στην ομάδα της «Political» υγεία και δύναμη για να συνεχί-
σει με συνέπεια και ζήλο την αξιόλογη προσπάθεια, με σεβασμό στην αλήθεια και την
εγκυρότητα.

Μιχάλης Χρυσοχοΐδης 
υπουργός Προστασίας του Πολίτη

Με την ευκαιρία της συμπλήρωσης τεσσάρων χρόνων
από την ίδρυση της εφημερίδας σας, θα ήθελα να εκφράσω
τις πιο θερμές μου ευχές για την πορεία σας. Σε αυτή την
εποχή των προκλήσεων και των δυναμικών εξελίξεων η
αξιόπιστη και έγκαιρη ενημέρωση είναι πιο σημαντική από
ποτέ.

Η «Political» έχει καταφέρει μέσα από την αμερόληπτη
και ποιοτική δημοσιογραφική κάλυψη να κερδίσει την εμ-
πιστοσύνη των πολιτών. Ως υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη αναγνωρίζω τη σημαντική συμβολή σας στην ενημέρωση για θέματα ασφάλειας,
τάξης και δικαιοσύνης με ευαισθησία και υπευθυνότητα.

Σας εύχομαι να συνεχίσετε με την ίδια αφοσίωση και ζήλο το έργο σας, επιτυγχάνον-
τας ακόμη υψηλότερους στόχους. Καλή και δυναμική συνέχεια. Χρόνια πολλά!

Δρ Λίνα Μενδώνη 
υπουργός Πολιτισμού

Η εφημερίδα «Political» κλείνει τέσσερα χρόνια παρου-
σίας στον Τύπο και το διαδίκτυο και έχει καταφέρει να
εδραιωθεί ως έγκυρη πηγή ενημέρωσης. Χάρη στην επιμο-
νή στην έγκυρη ενημέρωση, το αναλυτικό ρεπορτάζ και την
ποικίλη θεματολογία. Αλλά και τον σεβασμό της δεοντολο-
γίας, την τήρηση της επιταγής της πολυφωνίας και την ανά-
δειξη θεμάτων που αφορούν το ευρύ κοινό. Αρχές που η
«Political» υπηρετεί με συνέπεια και συνέχεια.

Συνεχίζοντας στην ίδια γραμμή, είναι βέβαιο ότι η εφη-
μερίδα θα κατορθώσει να ξεπεράσει τους
σκοπέλους που πληθαίνουν στην ουσια-
στική ενημέρωση και να αναμετρηθεί με
τις σύγχρονες προκλήσεις που αντιμε-
τωπίζει ο Τύπος. Κατορθώνοντας να
διατηρήσει και να επεκτείνει το διακρι-
τό της στίγμα, να διευρύνει το κοινό της,
να μας πληροφορεί με αξιοπιστία και,
εντέλει, να μακροημερεύσει. 

Στους ανθρώπους της «Political»,
συντάκτες, τεχνικούς, διοικητικούς,
απευθύνω θερμές ευχές. Να είναι
καλά και γεροί και να προσθέσουν
πολλά ακόμη χρόνια στον βίο και
την επίδραση του φύλλου. Χρόνια
πολλά!

Νίκη Κεραμέως
υπουργός Εργασίας 

και Κοινωνικής Ασφάλισης

Χρόνια πολλά, «Political»! Τέσσερα χρόνια διαγράφετε
εξαιρετική πορεία με αξιόλογη προσφορά στην ενημέρωση
και την προώθηση του δημόσιου διαλόγου. Η συνεχής προ-
σπάθεια για ακριβή και αντικειμενική πληροφόρηση είναι
περισσότερο αναγκαία από ποτέ και εσείς έχετε κερδίσει
την εμπιστοσύνη του κοινού και έχετε αναδείξει τη σημασία
της ποιοτικής δημοσιογραφίας. Εύχομαι να συνεχίσετε να
είστε πρωτοπόροι στον τομέα σας προάγοντας την αντικει-

μενικότητα, την ελευθερία του λόγου και την υπευθυνότητα. Με τις καλύτερες ευχές για
μια συνέχεια γεμάτη νέες προκλήσεις, επιτυχίες και δημιουργικότητα, σας συγχαίρω
θερμά και εύχομαι να γιορτάσετε πολλές ακόμη επετείους με μεγάλες επιτυχίες.

Γιώργος Φλωρίδης
υπουργός Δικαιοσύνης

Εδώ και τέσσερα χρόνια η καθημερινή ηλεκτρονική εφη-
μερίδα «Political» κατάφερε να ανταποκριθεί με μεγάλη
επιτυχία στις υψηλές απαιτήσεις της νέας ψηφιακής επο-
χής που αλλάζει τη δημοσιογραφία και την ενημέρωση
όπως την ξέραμε… «μέχρι χθες»! Εκείνο όμως που μένει
αναλλοίωτο είναι η ανάγκη των πολιτών να ενημερώνονται
αξιόπιστα και έγκαιρα. Η «Political» και η ομάδα των έμπει-
ρων δημοσιογράφων που την επανδρώνει κερδίζουν καθη-
μερινά το στοίχημα της έγκυρης και έγκαιρης ενημέρωσης.

Εύχομαι να συνεχίσετε με την ίδια συνέπεια, το ίδιο πάθος και η δικαίωση από το ανα-
γνωστικό κοινό να αποτελεί τη μεγάλη και ηθική σας ανταμοιβή.

Ειρήνη Αγαπηδάκη
υπουργός αναπληρώτρια Υγείας

Θερμά συγχαρητήρια για τα τέσσερα χρόνια επιτυχούς
παρουσίας της «Political»! Στο σημερινό τοπίο η αξιόπιστη
ενημέρωση είναι θεμέλιος λίθος για την προώθηση του
διαλόγου και την κατανόηση των σημαντικών ζητημάτων
που επηρεάζουν τη ζωή των πολιτών. Σας εύχομαι να συνε-
χίσετε με δύναμη συμβάλλοντας καθοριστικά στην πληρο-
φόρηση και στην εποικοδομητική ανάλυση για το καλό της
κοινωνίας μας. Χρόνια πολλά και δημιουργικά! 
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Νικόλαος Παναγιωτόπουλος
υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου

Ο στίβος της ενημέρωσης αποτελεί διαχρονικά ένα δύ-
σκολο στοίχημα για κάθε νέα προσπάθεια, για κάθε νέα
φωνή που επιχειρεί να βρει τη θέση της σε αυτό τον χώρο.
Ένα στοίχημα που η εφημερίδα «Political» έχει κερδίσει,
αφού φέτος, με τη συμπλήρωση 4 ετών δυναμικής παρου-
σίας, έχει καθιερωθεί ως μία από τις πλέον αξιόπιστες
φωνές στον πολιτικό και κοινωνικό διάλογο. Μέσα από
την αντικειμενική καταγραφή των γεγονότων, τη βαθιά
ανάλυση και την προώθηση πολυφωνίας έχει συμβάλει

ουσιαστικά στην ενίσχυση της δημοκρατίας και της ενημερωμένης σκέψης. Η καθη-
μερινή προσπάθεια των εργαζομένων να διατηρούν ψηλά τον πήχη στην ποιότητα της
δημοσιογραφίας αποτελεί μια πολύτιμη παρακαταθήκη σε μια εποχή που η εγκυρό-
τητα της πληροφορίας συχνά δοκιμάζεται αλλά και πολλές φορές παραποιείται κατά
το δοκούν. Τα επόμενα χρόνια να είναι ακόμη πιο δημιουργικά, γεμάτα επιτυχίες, νέες
προκλήσεις και δυναμική εξέλιξη. Συνεχίστε να εμπνέετε, να ενημερώνετε και να
αφήνετε το δικό σας αποτύπωμα στην ποιοτική ενημέρωση.

Κώστας Τσιάρας
υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων

Επί τέσσερα χρόνια η «Political» πρωτοπορεί ως η μόνη
ηλεκτρονική εφημερίδα της χώρας. Το μοναδικό για τα
ελληνικά δεδομένα εκδοτικό εγχείρημα του Νίκου Καρα-
μανλή έχει καθιερωθεί πλέον στη συνείδηση των αναγνω-
στών, καθώς συνδυάζει τη μετάβαση στη νέα εποχή με την
εικόνα μιας παραδοσιακής εφημερίδας τηρώντας τις αρ-
χές του πλουραλισμού, της αξιόπιστης ενημέρωσης. Είμαι
βέβαιος ότι η δημοσιογραφική οικογένεια της «Political»
θα συνεχίσει και στα επόμενα χρόνια με τον ίδιο δυναμι-

σμό υπηρετώντας πάντα την αλήθεια και τη δημοκρατία. Εύχομαι καλή δύναμη στον
καθημερινό αγώνα που δίνετε, πάντα με σεβασμό στις αρχές της δημοσιογραφικής
δεοντολογίας και της αντικειμενικότητας. 

Γιάννης Βρούτσης
υπουργός αναπληρωτής Αθλητισμού

Με αφορμή την επέτειο των τεσσάρων ετών από την
ίδρυση της «Political», σας εκφράζω τις ευχές και τα συγ-
χαρητήριά μου για την εξαιρετική δουλειά που έχετε προ-
σφέρει στον δημοσιογραφικό χώρο. Σύγχρονη, πολυθε-
ματική, πλουραλιστική, αντικειμενική, με μοντέρνο σχε-
διασμό και κυρίως ηλεκτρονική, η «Political» κατάφερε
να κερδίσει αμέσως την εμπιστοσύνη του αναγνωστικού
κοινού, όλων μας! Σας εύχομαι να συνεχίσετε με την ίδια
δύναμη, καινοτομία και αφοσίωση στο έργο σας για πολλά

ακόμη χρόνια. Η δημοσιογραφία παραμένει αναγκαία για την υγιή λειτουργία της δη-
μοκρατίας μας και η «Political» συμβάλλει καθοριστικά σε αυτό το έργο. Εύχομαι σε
εσάς και σε όλους τους συνεργάτες σας υγεία, επιτυχίες και μια ακόμη πιο λαμπρή
πορεία στο μέλλον.

Βασίλης Κικίλιας
υπουργός Κλιματικής Κρίσης 

και Πολιτικής Προστασίας

Χρόνια πολλά
για τη συμπλή-
ρωση τεσσάρων
ετών παρου-
σίας σας στον
χώρο της ενη-
μέρωσης. Εύ-
χομαι στα στε-

λέχη και στους δημοσιογράφους της
«Political», που κατάφεραν να συνδυά-
σουν την παράδοση του έντυπου Τύπου
με τον εκσυγχρονισμό του διαδικτύου,
να συνεχίσουν δημιουργικά με υγεία
και δύναμη.

Χρήστος Στυλιανίδης
υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής

Με ιδιαίτερη χαρά χαιρετίζω την επέτειο των 4 ετών της
εφημερίδας σας, μιας αξιόπιστης πηγής ενημέρωσης που
έχει κερδίσει την εκτίμηση του κοινού και των ειδικών. Σε
μια εποχή ταχείας πληροφορίας και αυξημένων απαιτή-
σεων, η «Political» έχει αποδείξει την προσήλωσή της
στην έγκυρη και ουσιαστική κάλυψη των γεγονότων.

Η δημοσιογραφική σας ακεραιότητα και η ποιοτική ανά-
λυση αποτελούν πολύτιμα εργαλεία για την ενημέρωση
των πολιτών και την ενίσχυση του δημόσιου διαλόγου. Η

συνέπεια και η αντικειμενικότητα που επιδεικνύετε είναι θεμέλια πάνω στα οποία
στηρίζεται η εμπιστοσύνη της κοινωνίας στην ελεύθερη και ανεξάρτητη ενημέρωση.

Οι τέσσερις αυτοί χρόνοι αποτελούν ορόσημο και είμαι βέβαιος ότι η εφημερίδα θα
συνεχίσει να αναπτύσσεται και να προοδεύει. Εύχομαι στον διευθυντή κύριο Νίκο Κα-
ραμανλή και στη δημοσιογραφική σας ομάδα έτη επιτυχιών με νέες δημιουργικές
προκλήσεις και επιτυχίες. Να συνεχίσετε να εμπνέετε και να ενημερώνετε τους ανα-
γνώστες σας με την ίδια αφοσίωση.

Σοφία Ζαχαράκη
υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας

Θερμές ευχές για τα τέσσερα χρόνια παρουσίας της
«Political» στον χώρο της σύγχρονης ενημέρωσης! Δημι-
ουργήσατε μια ηλεκτρονική εφημερίδα πλούσια σε ρε-
πορτάζ, άποψη, σχόλια, δηλαδή τη «μαγιά» της δημοσιο-
γραφίας, απολύτως όμως προσαρμοσμένη στο «αύριο»
και στους αναγνώστες της νέας εποχής. 

Εύχομαι συνεχή επιτυχία και δυναμική εξέλιξη.
Η αφοσίωση στην αντικειμενικότητα και η συμβολή της

στον πλουραλισμό των απόψεων αποτελούν πολύτιμη πα-
ρακαταθήκη για τον σύγχρονο ελληνικό Τύπο. 

Να συνεχίσετε να αναπτύσσεστε, να προσελκύετε νέους αναγνώστες, διατηρώντας
τον ρόλο σας ως μιας δυναμικής φωνής στα μέσα ενημέρωσης.
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Γιώργος Κώτσηρας
υφυπουργός Εξωτερικών

Η «Political» συμπληρώνει τέσσερα χρόνια ζωής έχοντας
διαμορφώσει τη δική της ταυτότητα στην ενημέρωση και
έχοντας κερδίσει το αναγνωστικό κοινό που την επιλέγει
για θέματα πολιτικής και επιχειρηματικότητας, εσωτερικών
και διεθνών εξελίξεων. 

Είναι σημαντική η ύπαρξη μέσων ενημέρωσης που ενι-
σχύουν την πολυφωνία και τον πλουραλισμό και άρα την
ποιότητα της δημοκρατίας. Σας εύχομαι να συνεχίσετε δυ-
ναμικά, σταθερά, ψηφιακά και καινοτόμα να μας προσφέ-

ρετε ποιοτική ενημέρωση. Χρόνια πολλά, «Political»! 

Παρασκευή (Βιβή)
Χαραλαμπογιάννη
υφυπουργός Εσωτερικών

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια η «Political» έχει συμβάλει
αποφασιστικά στην πολυφωνία και την ενημέρωση των Ελ-
ληνίδων και των Ελλήνων. Η υπεύθυνη δημοσιογραφία και
η σταθερή υποστήριξη των μεταρρυθμίσεων, που έχει
ανάγκη η κοινωνία, έχουν κερδίσει την προτίμηση και την
εμπιστοσύνη μεγάλου μέρους του αναγνωστικού κοινού. Η
αξιοποίηση των νέων τεχνολογιών, ήδη από την πρώτη μέ-
ρα της έκδοσής της, δείχνει μια εκδοτική προσπάθεια με το

βλέμμα στο μέλλον. Εύχομαι τα καλύτερα να είναι μπροστά και τα επόμενα χρόνια να
βρίσκουν την «Political» όλο και πιο καταξιωμένη στη συνείδηση των πολιτών. Χρόνια
πολλά!

Δημήτρης Βαρτζόπουλος 
υφυπουργός Υγείας

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια έχετε καταφέρει να κερδί-
σετε την εμπιστοσύνη του αναγνωστικού κοινού σε μια
εποχή που βρίθει ψευδών ειδήσεων, κυρίως στο διαδίκτυο.
Στην περίοδο ακραίας πόλωσης και τοξικότητας που δια-
νύουμε, ο ρόλος που επιτελείτε είναι εξαιρετικά σημαντι-
κός για τη δημοκρατία με γνώμονα την εξυπηρέτηση του
δημοσίου συμφέροντος και την ενημέρωση των πολιτών.
Εδώ και τέσσερα χρόνια δίνετε μια διαρκή μάχη για την πο-
λυφωνία. Εύχομαι από καρδιάς να συνεχίσετε να λειτουρ-

γείτε με ήθος, αξιοπιστία και σεβασμό απέναντι σε όλους, όπως άλλωστε πράττετε αυτά
τα χρόνια. Να συνεχίσετε να συνεισφέρετε στη δημόσια συζήτηση με επαγγελματισμό,
προσήλωση στην είδηση και αντικειμενικότητα. Χρόνια πολλά! 

Μάριος Θεμιστοκλέους
υφυπουργός Υγείας

Με αφορμή τα τέσσερα χρόνια λειτουργίας της «Politi-
cal», θα ήθελα να εκφράσω τα θερμά μου συγχαρητήρια για
την πορεία της στον χώρο της ενημέρωσης. Σε αυτό το σύν-
τομο διάστημα, η «Political» κατάφερε να καθιερωθεί, προ-
σφέροντας στους αναγνώστες μια ξεχωριστή οπτική για τα
θέματα της επικαιρότητας και των πολιτικών εξελίξεων.

Η προσπάθεια του συντακτικού της δυναμικού να καλύ-
ψει ένα ευρύ φάσμα ειδήσεων και απόψεων είναι πραγμα-
τικά αξιοσημείωτη. Εύχομαι η εφημερίδα να συνεχίσει δυ-

ναμικά, εμπλουτίζοντας το περιεχόμενό της και παραμένοντας πηγή ενδιαφέρουσας
και πλούσιας θεματολογίας για το κοινό της.

Χρόνια πολλά και δημιουργικά στην «Political».

Ζέττα Μ. Μακρή
υφυπουργός Παιδείας, 

Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

Η ψηφιακή εφημερίδα «Political» μετρά καθημερινά ψη-
φιακά φύλλα τέσσερα χρόνια τώρα!

Η «Political» είναι ένα έγκριτο μέσο ενημέρωσης, ένας
αξιόπιστος αναμεταδότης ειδήσεων, ένα πρόσφορο πεδίο
συζήτησης, ένας σταθερός και υπεύθυνος φορέας άπο-
ψης, κριτικής, προβληματισμού και στοχασμού στην επι-
καιρότητα, πολιτική, οικονομική, τεχνολογική, εκπαιδευτι-
κή, πολιτιστική, αθλητική.

Είναι μια ψηφιακή έκδοση που συστήθηκε πριν από τέσσερα χρόνια και απέδειξε, με
την πορεία της, ότι οι αρχικές συστάσεις ήταν και παραμένουν τα βασικά συστατικά και
τα κύρια χαρακτηριστικά που έφεραν την αναγνώριση του μέσου από το αναγνωστικό
κοινό.

Η ψηφιακή εφημερίδα «Political» έκανε την εμφάνισή της ως μια νέα πρόταση στην
πολυμεσική δημοσιογραφία, με ανανεωμένη φιλοσοφία στην προσέγγιση των θεμά-
των, με σύγχρονη αντίληψη για την παγκόσμια, ευρωπαϊκή και εγχώρια πολιτική σκηνή
αλλά και με αμετακίνητη εμπιστοσύνη στις αρχές και στις αξίες του λειτουργήματος και
της τέχνης της δημοσιογραφίας.

Εύχομαι καλή και δημιουργική συνέχεια σε όλους τους συνεργάτες της «Political»,
που μας εκπαιδεύουν να αναγνωρίζουμε, να εκτιμούμε και να διεκδικούμε την καλή
δημοσιογραφία!

Γιάννης Κεφαλογιάννης
υφυπουργός Εθνικής Άμυνας

Θα ήθελα να συγχαρώ την «Political», την πρώτη ημερή-
σια ψηφιακή εφημερίδα στην Ελλάδα, για τα τέσσερα χρό-
νια επιτυχημένης πορείας που συμπληρώνει φέτος. Ακο-
λουθώντας τις επιταγές της εποχής, τους γρήγορους και
απαιτητικούς ρυθμούς ζωής και τη μεγάλη τάση της χώρας
προς τον ψηφιακό μετασχηματισμό, εισήγαγε ένα νέο μον-
τέλο ηλεκτρονικής λειτουργίας εκδοτικής επιχείρησης που
διευκολύνει την ενημέρωση ολοένα και περισσότερων πο-
λιτών. Μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα και αξιοποιών-

τας στο έπακρο την τεχνολογία κατάφερε να κερδίσει την εμπιστοσύνη του αναγνωστι-
κού κοινού, προσφέροντας γρήγορη, πολύπλευρη και αντικειμενική πληροφόρηση. Σε
μια εποχή μάλιστα που η παραπληροφόρηση αποτελεί σύνηθες φαινόμενο, η έγκυρη
και αξιόπιστη ενημέρωση με σεβασμό στη δεοντολογία αποτελεί ύψιστο ζητούμενο.
Εύχομαι στους δημοσιογράφους και όλους τους εργαζομένους της «Political» κάθε
επιτυχία στο μέλλον και να συνεχίσουν να συμβάλλουν ουσιαστικά στην προαγωγή της
ελευθερίας της έκφρασης και του δημοκρατικού διαλόγου.
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Ιωάννα Λυτρίβη
υφυπουργός Παιδείας

Σε μια εποχή ταχύτατων αλλαγών και πολλαπλών κρίσε-
ων, γεμάτη απρόβλεπτες προκλήσεις, η ανάγκη για έγκυ-
ρη και ψύχραιμη ενημέρωση είναι πιο επιτακτική από πο-
τέ. Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, η εφημερίδα «Political» έχει
καταφέρει να διακριθεί για το αξιόπιστο και αντικειμενικό
περιεχόμενό της και να κερδίσει την εμπιστοσύνη των
αναγνωστών της. Με την ευκαιρία της συμπλήρωσης τεσ-
σάρων χρόνων παρουσίας στον χώρο της ενημέρωσης,
εύχομαι να συνεχίσετε να προάγετε την πολυφωνία, να

προσφέρετε έγκαιρη και έγκυρη ενημέρωση και να ενισχύετε τον δημόσιο λόγο μα-
κριά από τον λαϊκισμό και τα εύκολα συνθήματα. Εύχομαι να διατηρήσετε την ίδια
αφοσίωση και δυναμική στηρίζοντας ενεργά την ποιοτική ελληνική δημοσιογραφία.
Χρόνια πολλά!

Νίκος Ταχιάος
υφυπουργός Υποδομών και Μεταφορών

Σε ένα αχανές διαδικτυακό τοπίο η εφημερίδα «Politi-
cal» από την πρώτη κιόλας χρονιά της γέννησής της πριν
από τέσσερα χρόνια κατάφερε να εισχωρήσει δυναμικά
στη λίστα με τα πιο έγκριτα ψηφιακά μέσα και όχι άδικα.
Τολμηρά και έγκυρα ρεπορτάζ από αντικειμενικούς και
υπεύθυνους δημοσιογράφους που υπηρετούν την ελευ-
θεροτυπία, τη δημοκρατία και τη δημοσιογραφική δεον-
τολογία δεν θα μπορούσαν παρά να κερδίσουν όλο και πε-
ρισσότερους πιστούς αναγνώστες. Εύχομαι από καρδιάς

να συνεχίσετε να προσφέρετε την ίδια ποιότητα με αυτήν που καθόρισε την επιτυχη-
μένη σας  πορεία! Χρόνια πολλά!

Νίκος Ταγαράς
υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας

Χρόνια πολλά στην «Political»! Χρόνια πολλά στη μαχη-
τική, αποκαλυπτική και καινοτόμο εφημερίδα. Εύχομαι η
«Political» να μακροημερεύσει με πολλά γενέθλια στο
μέλλον. Είναι σημαντικό ως κοινωνία να στηρίζουμε την
πολυφωνία και την ελευθερία της γνώμης. Και αυτό το
υπηρετεί η «Political» με μια έμπειρη ομάδα καταξιωμέ-
νων δημοσιογράφων που δίνουν καθημερινά τη μάχη της
ενημέρωσης. Διότι στις μέρες μας, στον κυκεώνα της
υπερπληροφόρησης, είναι απαραίτητη η ιεράρχηση της

είδησης με εγκυρότητα και σοβαρότητα. Θέλω ταυτόχρονα να τονίσω ότι η «Political»
ξεχωρίζει και για την καινοτομία της να ανοίξει τον δρόμο στη νέα ψηφιακή εποχή,
αποδεικνύοντας από το πρώτο κιόλας φύλλο ότι αφουγκράζεται τις ανάγκες του σύγ-
χρονου αναγνώστη. Έχετε καταφέρει να συνδυάσετε το ενδιαφέρον, πολυθεματικό,
ενημερωτικό περιεχόμενο με ένα ιδιαίτερα ελκυστικό layout που παραπέμπει σε έν-
τυπη έκδοση, προσφέροντας στον αναγνώστη χρηστική και ευχάριστη ταυτόχρονα
εμπειρία ενημέρωσης. Σας εύχομαι να εκπληρώσετε τους στόχους σας, να γίνετε
ακόμη πιο διεισδυτικοί στην ελληνική κοινωνία, καταγράφοντας ακόμη περισσότερες
επιτυχίες και αποκλειστικότητες. Χρόνια πολλά, «Political»!

Αλεξάνδρα Σδούκου
υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας

Τέσσερα χρόνια «Political», τέσσερα χρόνια καθημερι-
νό ραντεβού ενημέρωσης με πληρότητα, εξειδίκευση και
αντικειμενικότητα. Στους δύσκολους καιρούς που ζούμε,
η ανάγκη για έγκυρη και έγκαιρη ενημέρωση είναι πιο
επιτακτική από ποτέ και η εφημερίδα «Political» έχει κερ-
δίσει αυτό το στοίχημα.

Εύχομαι να συνεχίσετε αυτή την επιτυχημένη πορεία
σας και να δείχνετε ολοένα και μεγαλύτερο ενδιαφέρον
για τα ζητήματα της ενέργειας, της κλιματικής αλλαγής και

του περιβάλλοντος ώστε να ενημερώνετε απρόσκοπτα και αντικειμενικά την κοινή
γνώμη και να συμβάλλετε στον γόνιμο προβληματισμό της κοινωνίας.

Στα τέσσερα αυτά χρόνια δημιουργικής και μαχητικής δημοσιογραφίας -η οποία
έχει κερδίσει την εμπιστοσύνη χιλιάδων αναγνωστών- η εφημερίδα έχει γίνει βασι-
κός παίκτης της εγχώριας δημοσιογραφίας και έχει αφήσει το στίγμα της στην κάλυ-
ψη της επικαιρότητας.

Εύχομαι στην «Political» και τους ανθρώπους της να γιορτάσουν πολλά ακόμη χρό-
νια στην ενημέρωση και να συνεχίσουν να την υπηρετούν με την ίδια συνέπεια. Να συ-
νεχίσουν να καινοτομούν και να εξελίσσονται.

Καλή συνέχεια και καλή δύναμη στο έργο σας. 

Βασίλης Οικονόμου
υφυπουργός Υποδομών και Μεταφορών

Με αφορμή τη συμπλήρωση τεσσάρων ετών από την κυ-
κλοφορία της «Political», εύχομαι να συνεχίσετε να αντα-
ποκρίνεστε στις προσδοκίες των αναγνωστών σας. Έχετε
καταφέρει με συνέπεια να κερδίσετε την εμπιστοσύνη του
κοινού, δίνοντας καθημερινά μάχη για την αντικειμενική
ενημέρωση και παρουσίαση των γεγονότων μέσω της
πρωτότυπης μορφής της εφημερίδας στο Διαδίκτυο. Στην
εποχή της παραπληροφόρησης και της ταχύτητας της εί-
δησης είναι εξαιρετικά σημαντική η προσήλωση στον στό-

χο σας για τους πολίτες και τη δημοκρατία. Εύχομαι να συνεχίσετε με την ίδια δυναμι-
κή την επιτυχημένη πορεία σας με στόχο την ποιοτική ανάδειξη των θεμάτων που
απασχολούν τους πολίτες.
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Άννα Μάνη-Παπαδημητρίου
υφυπουργός Ανάπτυξης

Θερμά συγχαρητήρια για τα τέσσερα χρόνια δυναμικής
παρουσίας της «Political» στον δημόσιο διάλογο. Η προσή-
λωση στις αρχές της αντικειμενικότητας και της πολύπλευ-
ρης ενημέρωσης έχουν καταξιώσει την εφημερίδα στη συ-
νείδηση του αναγνωστικού κοινού. Η ελευθερία του λόγου
και η πολυφωνία αποτελούν το οξυγόνο της δημοκρατίας,
ειδικά σε μια εποχή που οι προκλήσεις γύρω από τα fake
news και την παραπληροφόρηση απαιτούν διαρκή εγρή-
γορση και υπευθυνότητα. Εύχομαι πολλά ακόμη έτη επιτυ-

χιών με σταθερό παρονομαστή την έγκυρη και έγκαιρη πληροφόρηση και με τα χαρα-
κτηριστικά που καθιέρωσαν τη δημοσιογραφική σας ομάδα, η οποία υπηρετεί το αγαθό
της ενημέρωσης με ειλικρίνεια και υπευθυνότητα. Χρόνια πολλά, «Political»!

Κώστας Καραγκούνης
υφυπουργός Εργασίας,

βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας ΝΔ

Πρώτα από όλα εύχομαι στην ηλεκτρονική εφημερίδα,
σε όλους τους εκλεκτούς δημοσιογράφους και σε όλο το
προσωπικό σας να συνεχίσετε τη μάχιμη πορεία σας, τις
αποκαλύψεις και την αντικειμενική ενημέρωση προς όφε-
λος της κοινωνίας και της πατρίδας. Η έγκυρη ενημέρωση
είναι βασική ανάγκη του πολίτη, ώστε να γνωρίζει τι συμ-
βαίνει στη χώρα αλλά και σε όλο τον κόσμο, ώστε να μπορεί
να πάρει αποφάσεις που επηρεάζουν τη ζωή του. Η ηλε-

κτρονική εφημερίδα «Political» κάνει ακριβώς αυτό. Κέρδισε την εμπιστοσύνη του κό-
σμου και συνεχίζει. Η δημοκρατία μας έχει ανάγκη από ανεξάρτητα και δυναμικά μέσα
ενημέρωσης, ώστε να περιφρουρείται η εύρυθμη λειτουργία του κράτους και η προστα-
σία του δημόσιου συμφέροντος. Οπότε χρειαζόμαστε τέτοια αξιόπιστα μέσα όπως η
«Political», που έχετε αποδείξει μέχρι τώρα με τη δυναμική σας παρουσία ότι θα δια-
σφαλίζετε τη σωστή πληροφόρηση και τον πλουραλισμό. 

Ιάσονας Φωτήλας υφυπουργός Πολιτισμού

Τον Νοέμβριο του 2020 ο Νίκος Καραμανλής και οι συνεργάτες του μας αιφνιδίασαν για μια ακόμα
φορά! Ετοίμασαν μια πλήρη και δυναμική εφημερίδα που είχε τα πάντα. Ενημέρωση, ρεπορτάζ, αποκα-
λύψεις, άρθρα και παρεμβάσεις! Ένα μόνο δεν είχε: χαρτί! Μπορεί σήμερα να μας φαίνεται απλό και
αυτονόητο, αλλά εκείνες τις στιγμές έμοιαζε εξωπραγματικό! Τα υπόλοιπα είναι ιστορία!

Μέσα σε ελάχιστο χρόνο η εφημερίδα «Political» κατέκτησε τις οθόνες μας, έχοντας πάντα κάτι ση-
μαντικό να πει και κάτι αξιόλογο να συνεισφέρει στον δημόσιο διάλογο. Κατάφερε να γίνει πραγματικά
η «εφημερίδα της νέας εποχής», όπως ήταν και η αρχική της υπόσχεση.

Εύχομαι σε όλους τους συντελεστές της «Political» να συνεχίσουν για πολλά περισσότερα χρόνια με
την ίδια ορμή, την ίδια ακεραιότητα και επαγγελματισμό. Άλλωστε, η νέα εποχή θα χρειάζεται πάντα κά-
ποιον να την καταγράφει και να τη σηματοδοτεί!

Στέφανος Γκίκας
υφυπουργός Ναυτιλίας

Συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της «Political»
για την έγκυρη, έγκαιρη και άμεση ενημέρωση με ένα κλικ,
που άλλαξε τα δεδομένα στον χώρο της ενημέρωσης. Αυτά
τα τέσσερα χρόνια πρόσφερε πολλά με το διακριτό στίγμα
της και την ποιοτική και μάχιμη δημοσιογραφία! Εύχομαι
ολόψυχα χρόνια πολλά. Και στα 100!

Σοφία Βούλτεψη
υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου, βουλευτής Β3 Νοτίου Τομέα Αθηνών, δημοσιογράφος

Μέσα σε τέσσερα χρόνια η «Political» κατάφερε όχι μόνο να κα-
θιερωθεί ως ηλεκτρονική εφημερίδα με πλούσια ύλη και ισχυρή
παρέμβαση στην πολιτική, οικονομική και κοινωνική ζωή του τό-
που αλλά και να εξελιχθεί σε μια καθημερινή συνήθεια που θυμί-
ζει τον παλιό καλό καιρό της ενημέρωσης. Αυτό σημαίνει πως με
την έντονη και αποκαλυπτική δημοσιογραφική παρουσία της, τον
σεβασμό στην είδηση και στη δημοσιογραφική δεοντολογία, τη

μαχητική αρθρογραφία και την αντικειμενική παρουσίαση όλων
των ειδήσεων, η «Political» κέρδισε την εμπιστοσύνη και την ανα-
γνώριση του αναγνωστικού κοινού. Αξίζουν πολλά συγχαρητήρια
στην εκδοτική ηγεσία και στη δημοσιογραφική της ομάδα και χί-
λιες ευχές για μακροημέρευση με ακόμη μεγαλύτερη ενίσχυση
της παρουσίας της εφημερίδας στην πλουραλιστική και αντικει-
μενική ενημέρωση. 

Ιωάννης Μπούγας
υφυπουργός Δικαιοσύνης

Η ημερήσια καθημερινή ηλεκτρονική εφημερίδα «Political»
με την εμφάνισή της στον «δημοσιογραφικό αέρα» πριν από
τέσσερα χρόνια εισήγαγε μια καινοτομία στον χώρο των μέ-
σων ενημέρωσης. Πολύ γρήγορα εδραιώθηκε ως μια σημαν-
τική πηγή ενημέρωσης, υπηρετώντας τις αρχές του δημοσιο-
γραφικού λειτουργήματος. Με μια ομάδα έμπειρων δημοσιο-
γράφων μεταδίδει τον σφυγμό των γεγονότων σε πολιτικό και
κοινωνικό επίπεδο τόσο για την Ελλάδα όσο και για το εξωτε-
ρικό. Τα ρεπορτάζ και οι συνεντεύξεις που φιλοξενούνται στις
σελίδες της αποτελούν συχνά πηγή εξελίξεων και σημεία ανα-

φοράς. Ευχή όλων μας είναι να συνεχιστεί το σημαντικό έργο της «Political», δίνοντας συ-
νεχώς έμφαση στην ποιότητα και την αντικειμενική ενημέρωση. Δύο στοιχεία που θωρα-
κίζουν τον δημοσιογράφο και τα μέσα ενημέρωσης.
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Κωνσταντίνος Κυρανάκης
υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης

Συγχαρητήρια στην εφημερίδα «Political» για τη συμ-
πλήρωση τεσσάρων χρόνων λειτουργίας παρέχοντας έγ-
κριτη και έγκυρη καθημερινή ενημέρωση.

Η εφημερίδα έχει κερδίσει επάξια την εμπιστοσύνη των
αναγνωστών της και πλέον καθιερώνεται ως ένα κορυ-
φαίο ειδησεογραφικό μέσο ενημέρωσης για όλη την Ελ-
λάδα.

Εύχομαι δύναμη και επιτυχία στην ομάδα της «Political»
για να συνεχίσει το σημαντικό της έργο με την ίδια συνέ-

πεια και αξιοπιστία, για μια ακόμη πιο δημιουργική και παραγωγική πορεία.

Δημήτρης Τσιόδρας
ευρωβουλευτής της ΝΔ

Είναι πάντοτε χαρά να διαπιστώνεις ότι ένα νέο εγχείρη-
μα στον χώρο των ΜΜΕ ριζώνει και καθιερώνεται στον
δημόσιο βίο. Και αυτό ακριβώς καταδεικνύουν τα τέταρτα
γενέθλια της «Political». Η ιδέα της καθημερινής διαδι-
κτυακής εφημερίδας είναι ήδη μια επιτυχημένη πραγμα-
τικότητα, που συνδυάζει δημιουργικά τη μορφή και το πε-
ριεχόμενο μιας έντυπης έκδοσης με τις ευχέρειες και την
προσβασιμότητα που παρέχει η σύγχρονη τεχνολογία στο
διαδίκτυο.

Εύχομαι από καρδιάς στην «Political» να τα εκατοστίσει! Να συνεχίσει δημιουργικά
την προσφορά της στην ενημέρωση των πολιτών και στη δημόσια ζωή, με το μαχητικό
πνεύμα και τον πλουραλιστικό χαρακτήρα που ζητούν και επιβάλλουν οι καιροί μας.

Γιώργος Σταμάτης
βουλευτής Επικρατείας με τη ΝΔ

Ελίζα Βόζεμπεργκ
ευρωβουλευτής της ΝΔ

Η εφημερίδα «Political» στα τέσσερα χρόνια της λει-
τουργίας της έχει κερδίσει δικαιολογημένα την αμέριστη
εμπιστοσύνη του αναγνωστικού κοινού. Με αποκαλυπτικά
ρεπορτάζ, πλούσια θεματογραφία και έγκυρη αρθρογρα-
φία η «Political» αναδεικνύει τα προβλήματα της καθημε-
ρινότητας και εκφράζει τις ανησυχίες των πολιτών. Όμως,
πάνω απ’ όλα η «Political» προάγει την ενημέρωση, τον
δημόσιο διάλογο και την ελεύθερη διακίνηση ιδεών, λει-
τουργώντας ως ένα σημαντικό γρανάζι του δημοκρατικού

μας πολιτεύματος. Με αφορμή τα τέταρτα γενέθλια της «Political» σάς εύχομαι ολό-
ψυχα να συνεχίσετε το λειτούργημά σας με τον ίδιο ζήλο και την ίδια συνέπεια και να
γιορτάσετε πολλές ακόμη επιτυχημένες επετείους. 

Γιάννης Σμυρλής
γενικός διευθυντής ΝΔ

Χρόνια πολλά και δημιουργικά στην εφημερίδα «Politi-
cal», που στην τετραετή πορεία της έχει πετύχει να μας ενη-
μερώνει έγκαιρα, υπεύθυνα και αξιόπιστα με σημαντικές
ειδήσεις, πλούσια αρθρογραφία και ενδιαφέρουσες ανα-
λύσεις που διευρύνουν τον δημόσιο διάλογο, πάντα στο
πλαίσιο της δημοσιογραφικής δεοντολογίας. Είναι πολύ
σημαντικό που αυτά τα χρόνια έχετε καταφέρει με αφοσίω-
ση και προσήλωση να δημιουργήσετε μια βαθιά σχέση εμ-
πιστοσύνης με το αναγνωστικό κοινό, το οποίο σας στηρίζει
σθεναρά. Εύχομαι σε όλη την ομάδα σας, δημοσιογράφους,

σε όλους τους εργαζόμενους και συνεργάτες σας, να εξακολουθείτε να βρίσκεστε στην
πρώτη γραμμή της ενημέρωσης, συνεχίζοντας την ποιοτική δουλειά που κάνετε πάντα
προς όφελος της κοινωνίας και της πατρίδας μας. 

Νίκος Ρωμανός
εκπρόσωπος Τύπου της ΝΔ

Η ηλεκτρονική ενημέρωση είναι ένας απαιτητικός χώ-
ρος, όπου η ταχύτητα και ο όγκος των πληροφοριών απαι-
τούν συνεχή εγρήγορση και προσοχή. Μέσα σε αυτό το πε-
ριβάλλον η «Political» συμπληρώνει φέτος 4 χρόνια επιτυ-
χημένης παρουσίας, έχοντας κερδίσει την εμπιστοσύνη
των αναγνωστών της. Με συνέπεια, αξιοπιστία και ποιότητα
απέδειξε ότι η πολιτική ενημέρωση μπορεί να σταθεί με
επιδιώξεις στον σύγχρονο ψηφιακό κόσμο. Εύχομαι να τα
εκατοστίσουν και να συνεχίσουν δυναμικά, μαχητικά και με
ακόμη περισσότερες επιτυχίες!

Μαρία Συρεγγέλα
γραμματέας Πολιτικής Επιτροπής της ΝΔ,

βουλευτής Δυτικής Αθήνας

Με την ευκαιρία της συμπλήρωσης τεσσάρων χρόνων
από τη μέρα έκδοσης της «Political», θέλω να εκφράσω τα
θερμά μου συγχαρητήρια για την εξαιρετική δουλειά που
κάνετε και τις εγκάρδιες ευχές μου για συνεχή επιτυχία και
πρόοδο. Η «Political» συνιστά κάτι περισσότερο από μια
εφημερίδα, καθώς προσφέρει λόγω της ηλεκτρονικής της
μορφής ένα τεχνολογικά πρωτοπόρο για τα ελληνικά δεδο-
μένα μέσο ενημέρωσης με πολυθεματική ενημέρωση, δί-

νοντας έτσι στους πολίτες άμεση και δωρεάν πρόσβαση στο κοινωνικό αγαθό της γνώ-
σης και της πληροφορίας. Εύχομαι από καρδιάς να συνεχίσετε να πρωτοπορείτε και να
προσφέρετε στο αναγνωστικό σας κοινό εμπεριστατωμένη ενημέρωση με τον μοναδικό
αυτόν τρόπο που σας χαρακτηρίζει. Χρόνια πολλά και πάντα επιτυχίες!

Σε μια εποχή που η ψηφιακή δημόσια σφαίρα
κατακλύζεται από τις σειρήνες της παραπληρο-
φόρησης, ηλεκτρονικές εφημερίδες σαν την
«Political» συνιστούν φάρους έγκυρης και ποι-
οτικής ενημέρωσης. 

Πριν από τέσσερα χρόνια ξεκίνησε ένα νέο
δημοσιογραφικό εγχείρημα, η πρώτη καθημε-
ρινή, δωρεάν, ψηφιακή εφημερίδα για όλους.
Με την καινοτόμα αυτήν πρωτοβουλία, κατα-

στήσατε την ενημέρωση απόλυτα προσιτή και
προσβάσιμη για κάθε πολίτη που ενδιαφέρεται
για την πολιτική, την οικονομία, τον πολιτισμό.
Μέσα σε αυτά τα τέσσερα χρόνια, έχετε κατα-
φέρει να γίνετε μια ιδιαίτερα αξιόπιστη πηγή
ενημέρωσης, με αντικειμενικότητα, υπευθυνό-
τητα και εγκυρότητα. 

Η εφημερίδα «Political», με την αμερόληπτη
ενημέρωση, τη διεισδυτική της έρευνα, την

ανάδειξη προβλημάτων της καθημερινότητας,
συμβάλλει στην ενίσχυση της πολυφωνίας και
της δημοκρατίας, καθώς επίσης και στο κοινό
μας όραμα, για μια κοινωνία με ισότητα και
συμπερίληψη.

Εύχομαι στην εφημερίδα και τα στελέχη της
χρόνια πολλά, με δημοσιογραφικές επιτυχίες,
συνεχίζοντας με το ίδιο ήθος και πάθος για την
ενημέρωση των αναγνωστών. 
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Κώστας Αχ. Καραμανλής
βουλευτής Σερρών με τη ΝΔ

H κυκλοφορία της «Political» εισήγαγε ένα νέο δεδομέ-
νο στην ενημέρωση: την ιδέα να διαβάζεις την εφημερίδα
σου δωρεάν στο κινητό αλλά και σε κάθε άλλη ηλεκτρονι-
κή συσκευή. Η ιδέα αυτή, μαζί με την «παραδοσιακή»
προσέγγιση για μια εις βάθος ενημέρωση με πολλά στοι-
χεία αποκάλυψης αλλά και ανάλυσης, δημιούργησε ένα
εκδοτικό «προϊόν» το οποίο, όπως δείχνουν τα φετινά γε-
νέθλια, εξακολουθεί να συγκεντρώνει την εμπιστοσύνη
των πολιτών και να κερδίζει σε απήχηση ως η πρώτη ψη-

φιακή εφημερίδα. Οι καιροί που ζούμε είναι διαφορετικοί: απαιτούν ταχύτητα, νέες
ιδέες και προσαρμογή στις σύγχρονες και μεταβαλλόμενες ανάγκες των πολιτών. Αυ-
τό είναι ένα στοίχημα διαρκείας, το οποίο εύχομαι να συνεχίσουν να κερδίζουν η «Po-
litical» και οι άνθρωποί της.

Σταύρος Καλαφάτης
γενικός γραμματέας της ΚΟ της Νέας Δημοκρατίας,

βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης

Στα τέσσερα χρόνια δυναμικής παρουσίας της η «Political»
απέδειξε ότι είναι η εφημερίδα της νέας εποχής. Σύγχρονη,
μαχητική, ψηφιακή, αποτελεί ήδη σταθερή αξία στην ενημέ-
ρωσή μας. Με σεβασμό στον αναγνώστη, πλούσιο ρεπορτάζ
και δυνατές υπογραφές. Αφουγκράζεται τον παλμό της κοινω-
νίας, της πολιτικής, της οικονομίας. Προβάλλει τα θέματα της
περιφέρειας. Ανταποκρίνεται στις ανάγκες μιας Ελλάδας που
προχωρά μπροστά, με δύναμη και αισιοδοξία για το μέλλον.

Εγκάρδιες ευχές για τη συνέχεια με νέες δημοσιογραφικές πρωτιές και επιτυχίες! Στον
εκδότη, τον διευθυντή, το δημοσιογραφικό και τεχνικό επιτελείο της εφημερίδας, εύχο-
μαι κάθε επιτυχία στους στόχους σας, με υγεία και κάθε καλό για την καθεμιά και τον κα-
θένα χωριστά. 

Στέλιος Πέτσας 
βουλευτής Α’ Ανατολικής Αττικής με τη ΝΔ

Εδώ και τέσσερα χρόνια η πρωινή ενημέρωση με πρωτό-
τυπο και σύγχρονο τρόπο είναι συνυφασμένη με την ηλε-
κτρονική εφημερίδα «Political». Με διεισδυτική ματιά στο
προσκήνιο και στο παρασκήνιο της πολιτικής πραγματικό-
τητας στην πατρίδα μας και στο εξωτερικό, προσφέρει στον
αναγνώστη της -χάρη στη δυνατή δημοσιογραφική της
ομάδα- έγκαιρη και έγκυρη πληροφόρηση. Εύχομαι και
στα εκατό της χρόνια να συνεχίσει να συνεισφέρει, όπως
κάνει σήμερα, με πάθος και μεράκι στην ποιότητα του δη-

μόσιου διαλόγου, στον πλουραλισμό και τελικά στη δημοκρατία μας.

Νότης Μηταράκης 
βουλευτής Χίου με τη ΝΔ, πρώην υπουργός 

Προστασίας του Πολίτη/Μετανάστευσης 

και Ασύλου

Αγαπητοί φίλοι της εφημερίδας «Political», με αφορμή
τη συμπλήρωση τεσσάρων χρόνων από την ίδρυση της
εφημερίδας «Political», θέλω να εκφράσω τα θερμά μου
συγχαρητήρια για την πορεία που έχετε διαγράψει στο ελ-
ληνικό δημοσιογραφικό τοπίο. Η «Political» κατάφερε να
κερδίσει την εμπιστοσύνη των αναγνωστών της προσφέ-
ροντας έγκυρη, αντικειμενική και υπεύθυνη ενημέρωση,

ενώ παράλληλα έχει συμβάλει ουσιαστικά στον δημόσιο διάλογο. Η αντικειμενική δη-
μοσιογραφία αποτελεί έναν από τους βασικούς πυλώνες της δημοκρατίας και της προ-
όδου. Στην εποχή που διανύουμε η ανάγκη για ψύχραιμο και νηφάλιο λόγο είναι πιο
επιτακτική από ποτέ. Επίσης, απαιτείται συνετή πολιτική δράση από τη μεριά μας ώστε
να διασφαλίσουμε την κοινωνική συνοχή και την ευημερία του τόπου μας. Εύχομαι στην
εφημερίδα «Political» να συνεχίσει να πορεύεται με την ίδια δύναμη και ακεραιότητα,
αναδεικνύοντας τα σημαντικά θέματα με σεβασμό στην αλήθεια και την ανεξαρτησία.
Πολλά ακόμη χρόνια επιτυχίας, δημιουργικότητας και αλήθειας!

Κώστας Κατσαφάδος
κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος ΝΔ, 

βουλευτής Α’ Πειραιά και Νήσων

Σε μια εποχή που ο Τύπος δοκιμάζεται από μια μεγάλη
και παρατεταμένη κρίση, προσπάθειες νέων επιχειρηματι-
κών μοντέλων στον χώρο, όπως η έκδοση μιας ηλεκτρονι-
κής εφημερίδας, αξίζουν την προσοχή και τη στήριξη των
πολιτών-αναγνωστών. Η «Political» τα τέσσερα αυτά χρόνια
έδειξε ότι μπορεί να αποτελεί μια «φρέσκια» πρόταση μιας
νέας τύπου ενημέρωσης και μάλιστα δωρεάν, που συνδυά-
ζει το παραδοσιακό με το μοντέρνο. Εύχομαι σε όλους τους

συντελεστές της έκδοσης -δημοσιογράφους, τεχνικούς, διοικητικό προσωπικό και εκ-
δότη- κάθε επιτυχία στις προσπάθειές τους και την ευχή για μια ενημέρωση που θα δια-
κατέχεται από πολυφωνία, πλουραλισμό αλλά και υπευθυνότητα. Και πάλι χρόνια πολ-
λά με πολλές δημοσιογραφικές επιτυχίες και χιλιάδες ανοίγματα στο email.

Ντόρα Μπακογιάννη
Βουλευτής Χανίων ΝΔ

H απόφασή σας να δημιουργήσετε μια ημερήσια ψη-
φιακή εφημερίδα είναι πρωτοποριακή και ανταποκρίνεται
στις ανάγκες της εποχής και των αναγνωστών. Εύχομαι να
συνεχίσετε με το ίδιο πάθος να ενημερώνετε με εγκυρό-
τητα τους πολίτες. Η δημιουργία μιας σύγχρονης και αξιό-
πιστης εφημερίδας χρειάζεται δουλειά και επιμονή και εί-
μαι βέβαιη ότι τα διαθέτετε και τα δύο. Σας εύχομαι δύνα-
μη και επιτυχία στην προσπάθειά σας.

Θεόδωρος Ρουσόπουλος
πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης

του Συμβουλίου της Ευρώπης,

βουλευτής Β1 Βόρειου Τομέα Αθηνών με τη ΝΔ

Στα τέσσερα χρόνια παρουσίας της στο τοπίο των ΜΜΕ
στη χώρα μας η «Political» επέτυχε να συνδυάσει την πα-
ραδοσιακή δημοσιογραφία με τις νέες αναδυόμενες τε-
χνολογίες. Ενδιαφέρον πείραμα αρχικώς, που καθώς συ-
νεχίζει την πορεία και μάλιστα βρίσκεται καθημερινώς σε
χιλιάδων αναγνωστών τους ηλεκτρονικούς υπολογιστές,
δεν θεωρείται πλέον πείραμα αλλά επιτυχημένος στόχος.

Η εφημερίδα στην κλασική μορφή παρουσίασης λέει πολλά σε εμάς τους παλαιότε-
ρους αναγνώστες καθώς φροντίζει να διατηρήσει ζωντανή στη μνήμη την εκτυπωμέ-
νη μορφή των εφημερίδων με τις οποίες μεγαλώσαμε. Η πολιτική παρέμβαση, τα εν-
διαφέροντα ρεπορτάζ και παρασκήνια, η ευρύτητα των πληροφοριών αποζημιώνουν
τον αναγνώστη που θα αφιερώσει χρόνο στην ανάγνωσή της. Εύχομαι καλή συνέχεια
στην πρωτοποριακή ιδέα των εμπνευστών της.
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Χάρης Θεοχάρης
βουλευτής Νοτίου Τομέα Β3 Αθηνών με τη ΝΔ

Πιστεύω ότι η ενηλικίωση για την «Political» ήρθε πολύ
πριν συμπληρώσει την πρώτη τετραετία κυκλοφορίας της.
Για αυτό και στην τέταρτη επέτειο των γενεθλίων της θα
ήθελα να ευχηθώ στον εκδότη Νίκο Καραμανλή και όλους
τους συνεργάτες του να εξακολουθήσουν να ασκούν με
την ίδια μαχητικότητα που έχουν δείξει έως τώρα το λει-
τούργημα της δημοσιογραφίας. Η «Political» έχει κατορ-
θώσει να δώσει ένα ξεκάθαρο στίγμα στον χώρο των ελλη-
νικών ΜΜΕ, τόσο με το πλούσιο περιεχόμενο όσο και με

τη ζωντάνια που τη χαρακτηρίζουν. Διατρέχοντας την ύλη της, κάθε φορά μένω με την
ίδια σκέψη ως επίγευση: ότι η «Political» δεν ήρθε απλώς για να μείνει αλλά και να μη
μείνει ποτέ στάσιμη και «φρόνιμη». Εύχομαι λοιπόν από καρδιάς στην «Political» χρό-
νια πολλά, γεμάτα από αποκαλύψεις και εύστοχα και αιχμηρά σχόλια!

Γιάννης Παππάς
βουλευτής Δωδεκανήσου με τη ΝΔ

Η «Political» συμπληρώνει τέσσερα χρόνια δυναμικής
και επιτυχημένης παρουσίας στον δημοσιογραφικό χώρο,
έχοντας καθιερωθεί για το αποκαλυπτικό της ρεπορτάζ,
την εύστοχη ανάλυση και την πρωτοποριακή ψηφιακή της
παρουσία. Η αφοσιωμένη δημοσιογραφική ομάδα της
έχει καταφέρει να αφήσει το δικό της ξεχωριστό αποτύ-
πωμα στο μιντιακό τοπίο, κερδίζοντας την εμπιστοσύνη
των αναγνωστών με την αξιοπιστία και την εγκυρότητά
της. Σε μια εποχή που χαρακτηρίζεται από την ψηφιακή

μετάβαση, το στοίχημα της αντικειμενικής και άρτιας ενημέρωσης παραμένει πιο επί-
καιρο από ποτέ. Η «Political» έχει αποδείξει πως μπορεί να ανταποκριθεί με επιτυχία
στη σύγχρονη αυτή πρόκληση. Εύχομαι χρόνια πολλά, με καλές ειδήσεις και πολλές
ακόμη επιτυχίες στο μέλλον! 

Δημήτρης Κούβελας
βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης 

με τη ΝΔ

Συγχαρητήρια στην «Political» για τα τέσσερα χρόνια
δυναμικής, καθημερινής παρουσίας στον χώρο της ενη-
μέρωσης! Σε αυτό το διάστημα η ψηφιακή πολιτική και οι-
κονομική εφημερίδα έχει διαγράψει μια διαδρομή που
ξεχωρίζει, βάζοντας τον πήχη ψηλά με αφοσίωση στην
αλήθεια, την αντικειμενικότητα και το επίκαιρο σχόλιο.
Εύχομαι να συνεχίσετε με τον ίδιο ζήλο προσφέροντας
έγκυρη και ποιοτική ενημέρωση και να παραμείνετε στο

επίκεντρο της πολιτικής δημοσιογραφίας, δίνοντας φωνή στα γεγονότα και φωτίζον-
τας την ουσία πίσω από τις εξελίξεις. Με την επιμονή και τη δουλειά όλης της ομάδας
σας είμαι βέβαιος ότι η «Political» θα συνεχίσει να εμπνέει εμπιστοσύνη στους ανα-
γνώστες και να συμβάλλει στην ουσιαστική ενημέρωση. Εύχομαι ολόψυχα πολλά
ακόμη χρόνια επιτυχούς παρουσίας και επιδραστικής δημοσιογραφίας! 

Μιχάλης Γ. Παπαδόπουλος
βουλευτής Κοζάνης με τη ΝΔ

Χρόνια πολλά για την τέταρτη επέτειο της εφημερίδας σας!
Είναι εντυπωσιακό πως μέσα σε αυτά τα τέσσερα χρόνια

η «Political» κατάφερε να γίνει αναπόσπαστο κομμάτι της
καθημερινότητάς μας.

Σε μια εποχή που οι πληροφορίες κινούνται με ιλιγγιώ-
δη ταχύτητα, η δέσμευσή σας να παρέχετε έγκυρη, άμεση
και ποιοτική ενημέρωση για την πολιτική και την οικονο-
μία ξεχωρίζει και συμβάλλει ουσιαστικά στο να καθιερω-
θείτε ως αξιόπι-

στη πηγή πληροφόρησης για το αναγνωστικό
κοινό. Συγχαρητήρια για την εξαιρετική σας
πορεία μέχρι σήμερα. Σας εύχομαι πολλά
ακόμη χρόνια δυναμικής παρουσίας, αδιά-
λειπτης ενημέρωσης και ακόμη περισσότε-
ρες επιτυχίες.

Εύχομαι να συνεχίσετε με τον ίδιο δυνα-
μισμό και επιτυχία το σπουδαίο έργο σας!

Μαρία-Αλεξάνδρα Κεφάλα
βουλευτής Ιωαννίνων με τη ΝΔ

Τέσσερα χρόνια «Political». Τέσσερα χρόνια αδιάκο-
πης, άμεσης και έγκριτης ενημέρωσης. Μια εφημερίδα
που χαρακτηρίζεται από ανεξάρτητη δημοσιογραφία, με
περιεχόμενο υψηλής ποιότητας και αντικειμενική ματιά.
Έχετε καταφέρει να γίνετε αναπόσπαστο κομμάτι της
ζωής και της καθημερινότητάς μας αναδεικνύοντας θέ-
ματα που μας αφορούν, προάγοντας τον ουσιαστικό διά-
λογο. Έχετε κερδίσει το στοίχημα της εγκυρότητας. Σας
αξίζουν συγχαρητήρια για το έργο και την αφοσίωση με

την οποία υπηρετείτε την ενημέρωση. Η συνέπεια και η δέσμευσή σας για υπεύθυνη
δημοσιογραφία είναι τα δυνατά όπλα, πάντα πολύτιμα για την κοινωνία μας. Εύχομαι
από καρδιάς να συνεχίσετε με την ίδια όρεξη και επιτυχία, δίνοντας φωνή στις ανάγ-
κες της κοινωνίας μας και φωτίζοντας το μέλλον με τη δύναμη της αλήθειας και της
ενημέρωσης.

Μάξιμος Σενετάκης
βουλευτής Ηρακλείου με τη ΝΔ, 

πρώην υφυπουργός Ανάπτυξης

Είναι πιθανό μια καινοτόμα ιδέα να οδηγήσει σε ένα suc-
cess story. Σίγουρο όμως είναι πως πίσω από ένα success
story κρύβεται μια καινοτόμα ιδέα. Η πρωτοτυπία της «Po-
litical» έγκειται στην ψηφιακή της μορφή. Τέσσερα χρόνια
μετά την ίδρυσή της παραμένει μοναδική, κυριαρχώντας σε
μια αγορά που η ίδια η εφημερίδα δημιούργησε. Τέσσερα
χρόνια ολοένα και περισσότεροι Έλληνες αναγνώστες επα-
νεφευρίσκουν τη γοητεία να ενημερώνονται από ένα παρα-

δοσιακό μέσο με σύγχρονο τρόπο. Χρόνια πολλά! Και πάντα καινοτόμοι! 
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Στάθης Κωνσταντινίδης
βουλευτής Κοζάνης με τη ΝΔ

Σε μια εποχή που όλα γύρω μας αλλάζουν με τρομερές
ταχύτητες, η άμεση και έγκυρη ενημέρωση αποκτά ακόμη
μεγαλύτερη αξία. Ο πολίτης σήμερα γίνεται αποδέκτης τό-
σο πολλών μηνυμάτων που δυσκολεύεται πολλές φορές
να διακρίνει το αληθινό από το κίβδηλο. Εκεί είναι που η
αξιοπιστία κάνει τη διαφορά. Και η αξιοπιστία δεν χαρίζε-
ται, κερδίζεται. Με επιμονή, εργατικότητα, προσήλωση
και υπευθυνότητα. Με αυτά τα στοιχεία καταφέρατε να
καθιερωθείτε στη συνείδηση του αναγνωστικού κοινού.

Συνεχίστε έτσι και είναι βέβαιο ότι οι ευχές των χιλιάδων φίλων σας για χρόνια πολλά
και δημιουργικά θα βγουν αληθινές!

Μακάριος Λαζαρίδης
βουλευτής Καβάλας με τη ΝΔ

Τέσσερα χρόνια «Political», τέσσερα χρόνια επιτυχημένης
παρουσίας στον χώρο των ΜΜΕ. Σε σύντομο χρονικό διάστημα
η αξιόλογη ηλεκτρονική εφημερίδα σας κατάφερε να εδραι-
ωθεί ως αξιόπιστη πηγή ειδήσεων, προσφέροντας έγκυρη και
πολύπλευρη ενημέρωση στους πολίτες. Σε μια εποχή που οι
προκλήσεις στον χώρο της ειδησεογραφίας είναι πολλές και
ποικίλες, η δική σας συμβολή είναι εξαιρετικά σημαντική. Με
την αφοσίωση, την ποιότητα και το ήθος που σας διακρίνουν,
προάγετε την ουσιαστική πληροφόρηση συμβάλλοντας ταυτό-

χρονα στην ενίσχυση της διαφάνειας και της δημοκρατίας στη χώρα μας. Σας απευθύνω
θερμά συγχαρητήρια και σας εύχομαι ολόψυχα καλή συνέχεια στο έργο σας, περισσότερα
χρόνια δημιουργικής πορείας και πολλές επιτυχίες στο μέλλον. Είμαι βέβαιος ότι η «Politi-
cal» θα συνεχίσει να είναι σημείο αναφοράς για την υπεύθυνη και αντικειμενική ενημέρω-
ση, όπως κάνει μέχρι σήμερα.

Κατερίνα Μονογυιού 
βουλευτής Κυκλάδων με τη ΝΔ

Με μεγάλη χαρά απευθύνω θερμές ευχές για τα τέσσερα
χρόνια επιτυχημένης πορείας της «Political». Στο διάστημα
αυτό έχει κατορθώσει να ενισχύσει τη φωνή του Τύπου στη
χώρα με γνώμονα την αντικειμενική ενημέρωση και τον
εποικοδομητικό διάλογο. Η αμερόληπτη προσέγγισή της
στα γεγονότα, ειδικά σε μια εποχή προκλήσεων για την Ελ-
λάδα και τον κόσμο μας, αποδεικνύει τον σημαντικό ρόλο
της ενημέρωσης ως θεμελιώδους πυλώνα της δημοκρα-
τίας. Ως βουλευτής Κυκλάδων της Νέας Δημοκρατίας χαι-

ρετίζω το έργο σας που συνδράμει στην υπεύθυνη πληροφόρηση των πολιτών και στην
προαγωγή των αξιών της διαφάνειας και της εμπιστοσύνης. Εύχομαι η «Political» να
συνεχίσει με σταθερότητα και συνέπεια, υπηρετώντας την αλήθεια και ενισχύοντας τη
δημόσια σφαίρα με νέα προοπτική.

Δημήτρης Μαρκόπουλος
βουλευτής Β’ Πειραιά με τη ΝΔ

Στην Ελλάδα η λέξη «καινοτομία» ακούγεται με ευκολία,
προκύπτει όμως με ιδιαίτερη δυσκολία. Ο Νίκος Καραμαν-
λής με την «Political» κατάφερε λοιπόν να παράξει καινο-
τομία. Να πάει την εφημερίδα -με την ευρεία έννοια του
όρου- στην επόμενή της εποχή. Είμαι σίγουρος πως αυτή η
τετραετία είναι η πρώτη από μια σειρά ετών που θα ακολου-
θήσουν. Αυτήν τη μακροημέρευση εύχομαι στην ηλεκτρο-
νική σας εφημερίδα, πάντοτε μέσα από όρους ποιότητας
και ενημέρωσης.  

Σέβη Βολουδάκη
βουλευτής Χανίων με τη ΝΔ

Η εφημερίδα «Political» κατάφερε να εισαγάγει έναν
καινοτόμο τρόπο που διαβάζουμε εφημερίδα. Δεν είναι ού-
τε online ούτε παραδοσιακή έντυπη έκδοση. Αποτελεί ένα
μοναδικό υβριδικό format που καθημερινά με σημαντικές
υπογραφές ενημερώνει, πληροφορεί και δίνει βήμα για
όλες τις απόψεις. Σας εύχομαι κάθε επιτυχία και δύναμη
για να συνεχίσετε τον δύσκολο αγώνα της καθημερινής
ενημέρωσης.

Γιώργος Κωτσός
βουλευτής Καρδίτσας με τη ΝΔ

Σε μια εποχή συνεχών αλλαγών και ανακατατάξεων, ο το-
μέας της ενημέρωσης δεν γίνεται να μείνει ανεπηρέαστος,
καθώς τείνει να ακολουθεί αδιάλειπτα τις εξελίξεις και τις
επιταγές της κοινωνίας. Ως ένα από τα παραδοσιακά μέσα
ενημέρωσης, ο Τύπος καθιστά έναν δίαυλο επικοινωνίας,
έναν τρόπο έκφρασης ιδεών και απόψεων. Η «Political»
ήδη διαγράφει μια λαμπρή διαδρομή στον κόσμο της ενη-
μέρωσης. Ζούμε στην εποχή που ολοένα και περισσότεροι
άνθρωποι επιλέγουν για την ενημέρωσή τους το διαδίκτυο

ως ένα γρήγορο και με εύκολη πρόσβαση μέσο, το οποίο προσφέρει αμέτρητες πληρο-
φορίες με αέναη ανανέωση. Η «Political» βασισμένη σε ένα σύγχρονο μοντέλο με έμ-
φαση στην ταχύτητα, την αμεσότητα και τη διαδραστικότητα, διαμορφώνει έναν χώρο
ελεύθερης έκφρασης και διάδοσης απόψεων με γρήγορους ρυθμούς και συνεχή εμ-
πλουτισμό του περιεχομένου. Όλα τα παραπάνω όμως συγκεντρώνονται και εκφράζον-
ται στον έντυπο και διαδικτυακό χώρο από τον δυναμικό εκδότη της «Political» κ. Καρα-
μανλή. Έναν άνθρωπο που αγαπά τον χώρο της ενημέρωσης και συμβάλλει καθοριστι-
κά στη διατήρηση της αντικειμενικότητας και της αμεσότητας της είδησης. Εύχομαι
ολόψυχα η προσπάθεια που ξεκινήσατε να συνεχιστεί με αμείωτους ρυθμούς και οι
εφημερίδες σας, έντυπη και ηλεκτρονική, να αποτελούν τα μέσα της αληθινής, έγκυρης
και αξιόπιστης είδησης.
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Μαριλένα Σούκουλη - Βιλιάλη
βουλευτής Κορινθίας με τη ΝΔ

Η «Political» κατάφερε από την αρχή της έκδοσής της
να κάνει διακριτή πανελλαδικά την παρουσία της στον χώ-
ρο της ενημέρωσης. Πέτυχε να ακολουθήσει την τεχνολο-
γική εξέλιξη στον χώρο των μέσων μαζικής ενημέρωσης,
διατηρώντας όμως την παραδοσιακή μορφή μιας εφημε-
ρίδας που συνεχίζει να γοητεύει πολλούς από εμάς. Αυτά
τα τέσσερα δημιουργικά χρόνια που γιορτάζει η «Politi-
cal», οι δημοσιογράφοι της με το θάρρος και την ελευθε-
ρία της γνώμης τους παίρνουν τεκμηριωμένη θέση για τα

μεγάλα προβλήματα που απασχολούν την ελληνική κοινωνία χωρίς να επισκιάζουν
την αντικειμενική παρουσίαση των γεγονότων. Παράλληλα και ως πολιτικός που είχα
τη χαρά να δω τις απόψεις μου να φιλοξενούνται στην «Political», θέλω να εξάρω το
γεγονός ότι ήταν και παραμένει πάντα ανοιχτή σε νέους ανθρώπους της πολιτικής και
οικονομικής ζωής του τόπου μας, αποδεικνύοντας στην πράξη ότι αποτελεί έναν ανοι-
χτό δίαυλο παρουσίασης ιδεών και απόψεων που προσπαθούν να απαντούν στα κοι-
νωνικά ζητούμενα της εποχής μας. Να ευχηθώ από καρδιάς πολλά ακόμη χρόνια δη-
μιουργικής συνεισφοράς στον χώρο της ενημέρωσης.

Νάντια Γιαννακοπούλου
βουλευτής Β2 Δυτικού τομέα Αθηνών 

με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Μέσα στον χρόνο των τεσσάρων ετών η «Political» διέ-
νυσε μια μεγάλη απόσταση. Αφού μας ξάφνιασε θετικά
και άνοιξε νέους δρόμους με την καινοτομία της πρώτης
διαδικτυακής εφημερίδας στην Ελλάδα, μπήκε στη ζωή
μας με την καθημερινή ενημέρωσή μας κάθε πρωί. Μας
κέρδισε με την καθημερινή ενημέρωσή μας διαδικτυακά,
με την ολοκληρωμένη, αντικειμενική ενημέρωση, με τα
αποκαλυπτικά ρεπορτάζ. Συγχαρητήρια σε όλους τους

συντελεστές αυτού του δημοσιογραφικού, θαρραλέου βήματος στην ψηφιακή εποχή.
Πιστεύω ότι θα συνεχίσετε με την ίδια και μεγαλύτερη μορφή προσφέροντας στον
πλουραλισμό, στην προβολή των καυτών προβλημάτων της ελληνικής κοινωνίας και
στην αντικειμενική ενημέρωση. 

Μανώλης Χριστοδουλάκης
βουλευτής Ανατολικής Αττικής 

με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Με μεγάλη χαρά συγχαίρω τη διαδικτυακή
εφημερίδα «Political» για τα τέσσερα χρόνια δυ-
ναμικής παρουσίας στον χώρο της ενημέρωσης.
Στην εποχή της ταχύτητας και της αμεσότητας κα-
ταφέρατε να παρέχετε αξιόπιστη και ποιοτική
ενημέρωση με σεβασμό στους αναγνώστες και τη
δημοσιογραφική δεοντολογία.

Με υπευθυνότητα, αντικειμενικότητα και διαρκή
ανανέωση καταφέρατε να γίνετε πηγή έγκυρης πληροφόρησης, διατηρώντας
υψηλά τα πρότυπα της δημοσιογραφίας. Δεν είναι εύκολο να υπηρετεί κανείς
τη δημοσιογραφία με ήθος και αμεροληψία, αλλά εσείς το καταφέρατε κερδί-
ζοντας την εμπιστοσύνη και τον σεβασμό των πολιτών. Σας εύχομαι να συνεχί-
σετε με την ίδια αφοσίωση αποτελώντας φάρο ενημέρωσης και προάσπισης της
αλήθειας. Χρόνια πολλά και πάντα επιτυχίες στο έργο σας! 

Παύλος Χρηστίδης
βουλευτής Β3 Νοτίου Τομέα Αθηνών 
με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια η εφημερίδα «Political» έχει
καταφέρει να παραμείνει πιστή στην ενημέρωση των πολι-
τών, αναδεικνύοντας διαρκώς σημαντικά πολιτικά και κοι-
νωνικά ζητήματα με σοβαρότητα και υπευθυνότητα. Έχει
στο δυναμικό της μια ομάδα η οποία με αφοσίωση και επαγ-
γελματισμό έχει συμβάλει στην αντικειμενική και αξιόπιστη
πληροφόρηση με πρωτογενή ρεπορτάζ, ενδιαφέρουσες
αναλύσεις και ποικίλα άρθρα. Εύχομαι να συνεχίσετε την

ανοδική σας πορεία με την ίδια δυναμική και αφοσίωση για πολλά ακόμη χρόνια.

Παύλος Γερουλάνος
βουλευτής Α’ Αθηνών με το ΠΑΣΟΚ-

Κίνημα Αλλαγής

Η δημοκρατία βασίζεται σε θεσμούς που λειτουργούν.
Και o μόνος τρόπος να λειτουργήσουν οι θεσμοί σωστά
είναι σε ένα πλαίσιο διαφάνειας με την αλήθεια βασικό
στοιχείο της λειτουργίας τους. Αυτήν τη διαφάνεια και
αυτή την αλήθεια διασφαλίζουν τα Μέσα Μαζικής Ενημέ-
ρωσης και Επικοινωνίας απέναντι σε εχθρούς που θέ-
λουν ανέλεγκτη εξουσία και ανθρώπους που θέλουν να
στρεβλώνουν την αλήθεια για δικό τους όφελος. Η πολυ-

φωνία και ο πλουραλισμός των μέσων αυτών, σε μια εποχή που πολλά έχουν ταχθεί
να υπερασπίζονται συμφέροντα, είναι η μόνη διασφάλιση για τη σωστή μετάβαση της
δημοσιογραφίας σε μια νέα εποχή. Η «Political» οφείλει να εδραιωθεί ως μέσο που
θα συμβάλει σε αυτή την πολυφωνία και σε αυτήν τη μετάβαση. Εύχομαι να συνεχίσει
την πορεία της με δημοσιογράφους που δεν θα φοβούνται να κοιτάξουν την αλήθεια
στα μάτια και θα τη χρησιμοποιήσουν για την ενδυνάμωση της δημοκρατίας και το
καλό της ελληνικής κοινωνίας.
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Η
εποχή Black Friday που οι καταναλωτές ανα-

μένουν με μεγάλη ανυπομονησία, έφθασε σε

COSMOTE και ΓΕΡΜΑΝΟ. Oι Black Friday

προσφορές έχουν ξεκινήσει σε προηγμένα προϊόντα τε-

χνολογίας στα καταστήματα  COSMOTE και ΓΕΡΜΑΝΟΣ

σε όλη την Ελλάδα, αλλά και online στο www.cos-

mote.gr και στο www.germanos.gr. Έως και τις 2 Δε-

κεμβρίου, οι καταναλωτές μπορούν να βρουν smart-

phones, tablets, laptops, smartwatches, τηλεοράσεις,

gaming και smart home προϊόντα, gadgets, ηχεία και

ακουστικά ακόμα φθηνότερα και με έως 48 άτοκες 
δόσεις με χρήση πιστωτικής κάρτας, για να επιλέξουν

αυτά που τους ταιριάζουν μέσα από μια μεγάλη γκάμα.

Ειδικότερα, οι καταναλωτές θα βρουν:

• Το smartphone SAMSUNG Galaxy A34 5G 6/128GB

με οθόνη S-AMOLED FHD+ 6.6’’ και τριπλή κύρια κά-

μερα 48MP, από €399,90 στα €229,90

• Σε αποκλειστικότητα, το smartphone MOTOROLA
g54 5G 8/256GB με οθόνη FHD+ 6.5’’ και διπλή κύρια

κάμερα 50MP, από €199,90 στα €149,90

• Το smartphone XIAOMI Redmi Note 13 Pro 5G
8/256GB με οθόνη AMOLED 6.67’’,τριπλή κύρια κάμε-

ρα 200MP και υποστήριξη ταχείας φόρτισης 67W, από

€429,90 στα €279,90

• Όλα τα iPhone με ΔΩΡΕΑΝ 3 χρόνια εγγύηση

• Σε αποκλειστικότητα, το 4G tablet LENOVO Tab M10
Plus 3rd 6/128GB με οθόνη 2K 10.6’’, μπαταρία μεγά-

λης αυτονομίας 7700m και δωρεάν 3 χρόνια εγγύηση,

από €179,90 στα €139,90

• Την TCL 4K Google TV 55”, από €349 στα €299

• Στα φυσικά καταστήματα, premium τηλεοράσεις

€100 φθηνότερα, με κάθε νέα συνδρομή στα προγράμ-

ματα COSMOTE TV Cinema, Sports ή Full Pack

• Το laptop LENOVO Ideapad 1 με οθόνη 15.6’’ FHD IPS

κι επεξεργαστή AMD Ryzen 5 7520U, από €649 στα

€449

• Τα ακουστικά AirPods (2nd gen) από €129 στα €109

• Το smartwatch GARMIN VENU 2 με οθόνη AMOLED,

εκτεταμένες λειτουργίες παρακολούθησης υγείας και

ευεξίας, καθώς και δυνατότητα αναπαραγωγής μέχρι

650 τραγουδιών απευθείας από το ρολόι, από €399

στα €199.

• Tην gaming κονσόλα Nintendo Switch Oled από €389

στα €349

• Την φριτέζα αέρος IZZY IZ-8234 με Κάδο 10Lt από 

€ 169 στα € 99,90 

• Για smart home, το TP-Link Deco S7 Mesh WiFi 

System 3-pack, από €199,90 στα €149,90

• Το ηχείο MARSHALL Acton III με 2 tweeters εξωτερι-

κής κλίσης και 1 woofer συνολικής ισχύς 60W, από

€299,90 στα €229,90 

• Τα πολυμηχανήματα CANON, από €29

• Το monitor XIAOMI A24i με IPS Full HD οθόνη 24’’,

από €109 στα €79,90

• Το ασύρματο PANASONIC KX-TGC310 με αναγνώρι-

ση κλήσης, αποκλεισμό ανεπιθύμητων κλήσεων και

μεγάλη αυτονομία μπαταρίας, από €39,90 στα €27,90.

Για ακόμη μεγαλύτερη ευκολία, στην COSMOTE

και τον ΓΕΡΜΑΝΟ, οι καταναλωτές μπορούν να κά-

νουν τις αγορές τους με ευέλικτους τρόπους πληρω-

μής, καθώς μπορούν να πληρώσουν με όποιον τρό-

πο θέλουν (πιστωτικές/χρεωστικές κάρτες, δωρεάν

αντικαταβολή, μετρητά) και να παραλάβουν άμεσα

το προϊόν που επιθυμούν.

Επιπλέον, με κάθε αγορά στον ΓΕΡΜΑΝΟ, τα εγγε-

γραμμένα μέλη του Προγράμματος Επιβράβευσης

ΓΕΡΜΑΝΟΣ, κερδίζουν πόντους, τους οποίους

έχουν τη δυνατότητα να μετατρέψουν σε εκπτωτικά

κουπόνια για επόμενες αγορές. Επίσης, τα μέλη του

Προγράμματος Επιβράβευσης έχουν μοναδικά προ-

νόμια, όπως αποκλειστικές υπηρεσίες, προσωπο-

ποιημένες προσφορές και δώρα.

Μοναδικές Black Friday προσφορές 
σε COSMOTE και ΓΕΡΜΑΝΟ
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Αλέξανδρος Αυλωνίτης
ανεξάρτητος βουλευτής Κέρκυρας 

(πρώην ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ)

Η πολυφωνία, η ελευθεροτυπία και η ελευθερία έκφρα-
σης είναι οι θεμέλιοι λίθοι της δημοκρατίας. Η αντιπαράθε-
ση ιδεών και απόψεων συμβάλλει στη σύγκλιση καλύτε-
ρων, παραγωγικότερων και πολιτικά αποδεκτών λύσεων
ακόμα και στα πιο δύσκολα προβλήματα που αντιμετωπί-
ζουν οι κοινωνίες.  

Σε αυτό το πνεύμα, εύχομαι στην «Political», τον εκδότη
της και στους εργαζομένους της χρόνια πολλά, τα 4 χρόνια

να γίνουν 14, να γίνουν 24 κι ακόμα περισσότερα!

Δημήτρης Αβραμόπουλος
πρώην επίτροπος και βουλευτής της ΝΔ

Η συμπλήρωση τεσσάρων χρόνων από την έκδοση της
εφημερίδας «Political» ναι μεν έχει επετειακό χαρακτή-
ρα, συγχρόνως όμως είναι και μια ευκαιρία να αναφερ-
θούμε στη μέχρι τώρα διαδρομή της αλλά και στο μελλον-
τικό της ρόλο στον ευαίσθητο τομέα της ενημέρωσης.

Παραμένει ένα ισχυρό ηλεκτρονικό έντυπο που με πλη-
ρότητα και αίσθημα ευθύνης, πάντα με συνέπεια στην πο-
λιτική της γραμμή και θέση, συνεισφέρει στον κοινωνι-
κό, πολιτικό και πολιτισμικό διάλογο, προβάλλοντας

θέματα και πρόσωπα που αυτό τον καιρό σηματοδοτούν τις εξελίξεις.
Ο Νίκος Καραμανλής εισήγαγε ένα νέο πρότυπο ηλεκτρονικής ενημέρωσης και

με ένα δυναμικό δημοσιογράφων, τους οποίους διακρίνουν η εμπειρία και η ευ-
θύνη, καθημερινά συμβάλλει στην πληρέστερη ενημέρωση της κοινής γνώμης.

Στην εποχή που όλο και περισσότερο οι πολίτες απαιτούν αντικειμενικότητα,
μακριά από τα fake news που κατακλύζουν τον χώρο του Διαδικτύου, τα σύγχρο-
να έντυπα καλούνται να ρίξουν φως στη αλήθεια γιατί μόνο έτσι μπορεί να λει-
τουργήσει στη βάση της δημοκρατίας και του πλουραλισμού ο πολίτης που κα-
θορίζει με τις επιλογές του το μέλλον του.

Η «Political» κινείται σε αυτή την κατεύθυνση και για αυτό χιλιάδες συνδρο-
μητών του το αγκαλιάζουν και το στηρίζουν.

Σήμερα στη νέα εποχή που προβάλλει με την τεχνητή νοημοσύνη με τις θετι-
κές αλλά και αμφισβητούμενες παρεμβάσεις της στην ατομική αλλά και συλ-
λογική γνώση και κρίση, ο ρόλος του υπεύθυνου Τύπου συνιστά μια ασπίδα
για τις δημοκρατικές κοινωνίες.

Εύχομαι και τα επόμενα χρόνια η εφημερίδα να συνεχίσει την επιτυχή της
πορεία. 

Στέλιος Κυμπουρόπουλος
πρώην ευρωβουλευτής της ΝΔ

Θα ήθελα να εκφράσω τις θερμότερες ευχές μου στην
εφημερίδα «Political» για την τέταρτη επέτειό της. Σε μια
εποχή που η δημοσιογραφία είναι πιο σημαντική από ποτέ, η
συμβολή σας στην ενημέρωση του κοινού είναι ουσιαστική
και ανεκτίμητη. Συγχαρητήρια για την αφοσίωση και την
προσήλωσή σας στην αντικειμενική κάλυψη της επικαιρό-
τητας, καθώς και για το γεγονός ότι προσφέρετε έναν χώρο
έκφρασης σε ανθρώπους με διαφορετικές ιδιότητες και ει-
δικότητες. Η ποικιλία στη θεματολογία σας επιτρέπει να κα-

λύπτετε ζητήματα από πολλαπλές οπτικές, εμπλουτίζοντας έτσι τη δημόσια συζήτηση. Το
γεγονός ότι αποτελείτε μια ψηφιακή έκδοση δείχνει τον δρόμο για το μέλλον της ενημέ-
ρωσης και εύχομαι να γίνετε παράδειγμα και για άλλες εκδόσεις του εξωτερικού. Εύχο-
μαι τα επόμενα χρόνια να συνεχίσετε με ακόμη μεγαλύτερες επιτυχίες και αναγνώριση.

Πέτρος Παππάς
ανεξάρτητος βουλευτής Κιλκίς

(πρώην ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ)

Εύχομαι χρόνια πολλά στην «Political» και όλους τους εργα-
ζόμενούς της. Εύχομαι να συνεχίσετε απρόσκοπτα να ενημε-
ρώνετε αντικειμενικά τον κόσμο και να βρίσκεστε πάντα στην
αιχμή των εξελίξεων.
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Χαρά Καφαντάρη
γεωλόγος, πρώην βουλευτής

Δυτικής Αττικής ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

Χρόνια πολλά στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Political»
για τα τέσσερα χρόνια παρουσίας της στην καθημερινή
ενημέρωση. Εύχομαι καλή συνέχεια, πάντα στην υπηρε-
σία της ενημέρωσης και πάντοτε με αντικειμενικότητα και
ευθύνη.

Νίκος Μαδεμλής
μέλος ΚΕ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

Τα ΜΜΕ, ανεξάρτητα από τη γραμμή τους, είναι ένα
παράθυρο στον έλεγχο της εξουσίας και την ενημέ-
ρωση του λαού, άρα στη δημοκρατία. Αυτός είναι ο
στόχος που πρέπει να υπηρετούν με συνέπεια και
αρχές και αποτελεί την καθημερινή κλίμακα της
αξιολόγησής τους.

Τα χρόνια που ζούμε την αντιπαράθεση της πολιτι-
κής με τη μεταπολιτική και την παραπολιτική, τα ΜΜΕ
έχουν μεγάλη ευθύνη και ρόλο στον έλεγχο της

εξουσίας και στη σοβαρή ενημέρωση του λαού.
Εύχομαι χρόνια πολλά στην «Political», τους εργαζόμενους και τους δημοσιο-

γράφους.
Εύχομαι επιτυχίες με δεοντολογία, τεκμηριωμένη αποκαλυπτική δημοσιογραφία

και δημοσιογραφία γνώμης, που θα συμβάλει ουσιαστικά στον ποιοτικό δημόσιο διά-
λογο και θα στηρίξει την πολιτισμική αναβάθμιση του πολιτικού συστήματος στη χώ-
ρα, στο μέγεθος που της αναλογεί!

Κώστας Ζαχαριάδης
μέλος Πολιτικής Γραμματείας ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, 

πρώην βουλευτής

Χρόνια πολλά στην εφημερίδα «Political» που προσφέ-
ρει καθημερινά στον πλουραλισμό, στην πολυφωνία και
στην ενημέρωση. Στην εποχή που οι ειδήσεις χάνονται
στην πληροφορία, η αντικειμενικότητα και η άποψη μπερ-
δεύονται με τα fake news, η «Political» δείχνει έναν άλλον
δρόμο. Μια σημαντική υποσημείωση σε μια περίοδο που η
ψηφιακή εποχή υποκαθιστά τις παραδοσιακές μορφές
ενημέρωσης και επικοινωνίας, η «Political» με καινοτο-

μία και καθημερινή δουλειά πρωταγωνιστεί σε αυτήν τη μετάβαση χωρίς εκπτώσεις
αλλά με ποιότητα και βάθος περιεχομένου. 

Παναγιώτης Κουρουμπλής
μέλος ΚΕ ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, πρώην υπουργός 

Ο πλουραλισμός είναι δομικό στοιχείο της δημοκρατίας.
Η ανάδειξη διαφορετικών θέσεων και απόψεων, χωρίς
ενοχοποιήσεις και αποκλεισμούς, αποτελεί την αναγκαία
συνθήκη λειτουργίας του Τύπου. Η ηλεκτρονική εφημερί-
δα «Political», o εκδότης και οι συνεργάτες του έχουν
αποδείξει εν τοις πράγμασι ότι διατηρούν ανοιχτή την
πρόσβαση σε κάθε άποψη χωρίς αποκλεισμούς. Εύχομαι
απρόσκοπτη συνέχιση αυτής της προσπάθειας! 

Κώστας Τσουκαλάς
εκπρόσωπος Τύπου ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

Σε μια εποχή όπου τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης σε
πολλές περιπτώσεις λόγω της αμεσότητας της επικοινω-
νίας που προσφέρουν δημιουργούν ταυτόχρονα πεδία για
ψευδείς ειδήσεις, προπαγάνδα και ενίοτε πόλωση, σε μια
περίοδο που η δημοσιογραφία αντιμετωπίζει τεράστιες
δυσκολίες και προκλήσεις, ο ρόλος των εφημερίδων στη
σύγχρονη δημοκρατία αποκτά κρίσιμη σημασία για την
ενίσχυση του ρόλου του σύγχρονου Τύπου στον έλεγχο
της εκτελεστικής εξουσίας. 

Σε αυτό το πλαίσιο, όπου οι εφημερίδες διαρκώς μειώνονται, η έκδοση της «Politi-
cal», μιας ψηφιακής, πολιτικής και οικονομικής εφημερίδας, ήταν ένα καινοτόμο εγ-
χείρημα, ένα ελπιδοφόρο γεγονός.

Με αφορμή τα τέσσερα έτη από την έναρξη της κυκλοφορίας της, εύχομαι να μα-
κροημερεύσει και να παραμείνει αφοσιωμένη στην αποστολή της, να ενημερώνει και
να διαμορφώνει την άποψη του αναγνωστικού της κοινού, ενισχύοντας τη δημοκρατία
και την κοινωνική συνείδηση.
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Νίκος Χαρδαλιάς
περιφερειάρχης Αττικής

Με αφορμή την τέταρτη επέτειο της ηλεκτρονικής έκδο-
σης της εφημερίδας σας, θα ήθελα να εκφράσω τα θερμά
μου συγχαρητήρια για την αξιέπαινη πορεία σας. Σε μια
εποχή που η ενημέρωση και η επικοινωνία διαρκώς εξε-
λίσσονται και ο ψηφιακός κόσμος είναι πλέον αναπόσπα-
στο κομμάτι της καθημερινότητάς μας, η «Political» έχει
καταφέρει να προσφέρει στους αναγνώστες της μια αξιό-
πιστη και άμεση πηγή ενημέρωσης που διαβάζεται εύκο-
λα από τον υπολογιστή στο γραφείο, από το κινητό ή το

tablet στον δρόμο ή από την άνεση του σπιτιού.
Η μετάβαση στην ψηφιακή εποχή σάς έχει επιτρέψει να ανταποκριθείτε στις απαι-

τήσεις της κοινωνίας, προσφέροντας γρήγορη, ακριβή και έγκυρη ενημέρωση με το
πάτημα ενός κουμπιού. Σας συγχαίρω για την ικανότητά σας να αξιοποιείτε τις τεχνο-
λογικές εξελίξεις, διατηρώντας την ποιότητα και την αξιοπιστία που χαρακτηρίζουν
κάθε σας δημοσίευση.

Η «Political» δεν είναι απλώς μια εφημερίδα αλλά μια ψηφιακή πλατφόρμα που
ενώνει τους πολίτες με τις εξελίξεις, όπου κι αν βρίσκονται. Ευελπιστώ ότι τα επόμενα
χρόνια θα συνεχίσετε να προσφέρετε καινοτόμα, αξιόπιστη και άμεση ενημέρωση.

Κώστας Μουτζούρης
περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου

Η «Political» αποτελεί τη σύγχρονη μορφή ενημέρωσης
συνδυάζοντας την εφημερίδα με την οποία «μεγαλώσαμε»
και την τεχνολογία η οποία πλέον κυριαρχεί παντού στα ΜΜΕ.
Ο πλουραλισμός στην ενημέρωση, η αντικειμενικότητα και η
θεματολογία είναι τα κυρίαρχα χαρακτηριστικά της ηλεκτρο-
νικής εφημερίδας με την οποία όσοι ασχολούμαστε με τα κοι-
νά ξεκινάμε τη μέρα μας. Εύχομαι αυτά τα τέσσερα χρόνια
λειτουργίας να πολλαπλασιαστούν και να συνεχίσετε με τον
ίδιο ζήλο και την ίδια επιτυχία να υπηρετείτε το λειτούργημα

της ενημέρωσης. Χρόνια πολλά. 

Φάνης Χ. Σπανός 
περιφερειάρχης Στερεάς Ελλάδας, 

γενικός γραμματέας ΕΝΠΕ

Ανήκω στη γενιά όσων γοητεύτηκαν από την αίσθηση
που αφήνει στα ακροδάχτυλα το ξεφύλλισμα μιας εφημερί-
δας. Από την εντύπωση που αφήνει η εκτύπωση μιας είδη-
σης σε στήλες και αράδες! Παραμένω λάτρης του Τύπου,
παρότι έχω ενδώσει πλέον στην ταχύτητα των διαδικτυα-
κών ΜΜΕ και την αμεσότητα των social media.

Η δημιουργία και η διαδικτυακή κυκλοφορία της εφημε-
ρίδας σας -τον Νοέμβριο του 2020- αποτέλεσε μια ενδιά-

μεση λύση για εμένα και θεωρώ ότι κάλυψε με έναν καινοτόμο τρόπο τις απαιτήσεις του
σύγχρονου αναγνωστικού κοινού!

Τέσσερα χρόνια μετά συνεχίζω να παρακολουθώ με ενδιαφέρον την πορεία του εγ-
χειρήματος και κυρίως την αρθρογραφία και τα ρεπορτάζ των έμπειρων και καταξιωμέ-
νων δημοσιογράφων του Μέσου. Σας εύχομαι ολόθερμα καλή δύναμη, μακροημέρευ-
ση του πρωτοποριακού εγχειρήματος και πολλές δημοσιογραφικές επιτυχίες!

Ευελπιστώ δε ως περιφερειάρχης Στερεάς Ελλάδας και γενικός γραμματέας της
Ένωσης Περιφερειών Ελλάδας στην ακόμη μεγαλύτερη συνεισφορά σας προκειμένου
να αναδειχθούν τα προβλήματα και τα προτερήματα της… καρδιάς της Ελλάδας και
όλης της ελληνικής περιφέρειας, όπως επίσης και του θεσμού της Αυτοδιοίκησης!

Χριστόδουλος Τοψίδης
περιφερειάρχης Ανατολικής Μακεδονίας 

και Θράκης

Με αφορμή τα τέσσερα χρόνια και τα 1.000 φύλλα της
ψηφιακής εφημερίδας «Political», επιθυμώ να εκφράσω
τις θερμότερες ευχές μου για τη συνέχιση της επιτυχούς
πορείας σας στον καθημερινό και απαιτητικό στίβο της ενη-
μέρωσης.

Η «Political» δεν είναι απλώς μια πηγή ενημέρωσης αλλά
και ένας σημαντικός παρατηρητής της κοινωνικής και πο-
λιτικής πραγματικότητας της χώρας μας. Η αντικειμενική

κάλυψη και η αναλυτική προσέγγιση των ζητημάτων προσφέρουν πολύτιμες πληροφο-
ρίες στους πολίτες και ενδυναμώνουν το δημοκρατικό δικαίωμα της ενημέρωσης και
την ίδια τη δημοκρατία.

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια έχετε καταφέρει να γεφυρώσετε την απόσταση μεταξύ
των πολιτών και των γεγονότων προάγοντας τη γνώση και την κριτική σκέψη. Έχετε κα-
ταστεί ένα βήμα διαλόγου για τους εκλεγμένους και στην Αυτοδιοίκηση. Η ενίσχυση του
διαλόγου μπορεί να αναδείξει σημαντικές προοπτικές για την Αυτοδιοίκηση και να βελ-
τιώσει τη σχέση μεταξύ των εκλεγμένων και της κοινότητας. Εύχομαι οι αξίες αυτές να
συνεχίσουν να εμπνέουν το έργο σας. Συνεχίστε την επιτυχία σας με την ίδια αφοσίωση
και πάθος! 

Απόστολος Τζιτζικώστας
περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια, η «Political» αποτελεί πηγή
ενημέρωσης για χιλιάδες συμπολίτες μας, άμεσα και καθη-
μερινά. Ανταποκρινόμενη στις σύγχρονες απαιτήσεις της
ενημέρωσης, η εφημερίδα έχει με μεγάλη επιτυχία υιοθε-
τήσει την ψηφιακή μορφή έκδοσης και την ηλεκτρονική
διανομή.

Για την επιτυχία της, το μεγαλύτερο μερίδιο αναλογεί
στους ανθρώπους της, οι οποίοι με μαχητικότητα και εγκυ-
ρότητα αποτυπώνουν την επικαιρότητα, ενώ οι απόψεις

που φιλοξενεί η εφημερίδα συνεισφέρουν στον δημόσιο διάλογο. Εύχομαι να συνεχί-
σετε το έργο σας, το έργο της έγκυρης και έγκαιρης ενημέρωσης των πολιτών, με αξιο-
πιστία και υπευθυνότητα, για πολλά χρόνια ακόμα.

Χρόνια πολλά σε όλους τους συντελεστές! Χρόνια πολλά, «Political»!
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Σταύρος Αρναουτάκης
περιφερειάρχης Κρήτης

Τέσσερα χρόνια συνεχούς, επιτυχημένης και ξεχωρι-
στής παρουσίας της «Political». Στον γρήγορο και γεμάτο
προκλήσεις χώρο της διαδικτυακής ενημέρωσης οι δημο-
σιογράφοι, οι τεχνικοί και το ανθρώπινο δυναμικό της
«Political» κατάφεραν γρήγορα να αποδώσουν έναν ιδιαί-
τερο χαρακτήρα στην εφημερίδα. Για όλους τους φορείς
της Αυτοδιοίκησης και κυρίως για τις περιφέρειες η λει-
τουργία αξιόπιστων μέσων ενημέρωσης συνιστά μια απα-
ραίτητη συνθήκη για την απρόσκοπτη πρόσβαση των πολι-

τών στην τρέχουσα επικαιρότητα. Από την Κρήτη, τη νοτιότερη περιφέρεια της Ελλά-
δας και της Ευρώπης, σας ευχόμαστε χρόνια πολλά. Είμαστε βέβαιοι ότι το ταξίδι σας
βρίσκεται ακόμη στην αρχή και επιφυλάσσει ακόμη μεγαλύτερες επιτυχίες για τη συ-
νέχεια. 

Γιώργος Χατζημάρκος
περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου

Πριν από τέσσερα χρόνια, σε μια περίοδο που οι τεχνο-
λογικές αλλαγές μεταβάλλουν διαρκώς την καθημερινό-
τητά μας, η «Political» έφερε μια εναλλακτική πρόταση
και καθιέρωσε μια νέα συνήθεια, να ξεφυλλίζουμε με ένα
κλικ την εφημερίδα μας. Εύχομαι στην «Political» και
στους ανθρώπους της να γιορτάσετε πολλά ακόμη χρόνια
στην ενημέρωση και να δείχνετε ολοένα και μεγαλύτερο
ενδιαφέρον για τα ζητήματα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
και περιφερειακής διακυβέρνησης, ώστε να ενημερώνετε

απρόσκοπτα την κοινή γνώμη, συμβάλλοντας στην ενίσχυση του θεσμού.

Γιώργος Αμανατίδης
περιφερειάρχης Δυτικής Μακεδονίας

Τέσσερα χρόνια που η ηλεκτρονική εφημερίδα «Politi-
cal» παρέχει πολύπλευρη ενημέρωση στο αναγνωστικό
κοινό. Τέσσερα χρόνια με έγκαιρη και έγκυρη ενημέρωση
από επαγγελματίες δημοσιογράφους. Με συνώνυμο την
αξιοπιστία κατάφερε έως σήμερα να διακριθεί για την αν-
τικειμενικότητα των ρεπορτάζ της.

Στη σύγχρονη ψηφιακή εποχή που διανύουμε, η «Politi-
cal» αξιοποίησε τα σύγχρονα τεχνολογικά μέσα και κατά-
φερε να δημιουργήσει το δικό της ξεχωριστό αποτύπωμα

στον χώρο της ηλεκτρονικής ειδησεογραφίας, δείχνοντας ιδιαίτερη ευαισθησία σε
ζητήματα της περιφέρειας.

Εύχομαι να συνεχίσετε το ίδιο δυναμικά, να παραμείνετε συνεπείς στις αρχές και
στις αξίες σας και να συνεχίσετε να υπηρετείτε την αλήθεια συμβάλλοντας στη σωστή
ενημέρωση των πολιτών.

Δημήτρης Κουρέτας
περιφερειάρχης Θεσσαλίας

Κύριε Καραμανλή, εύχομαι έπειτα από 4 χρόνια και 1.000
φύλλα επιτυχιών να συνεχίσετε δυναμικά μαζί με την ομάδα
σας με στόχο την αποκαλυπτική και έγκυρη ενημέρωση των
πολιτών. Η χρήση των νέων τεχνολογιών έχει αλλάξει τη
μορφή της ενημέρωσης, κάτι που γεννά μεγαλύτερη ευθύνη
στις τάξεις των παραδοσιακών εκδοτών. Καθώς έχετε βρει
τον τρόπο να συνδυάζετε τις αλλαγές αυτές με την ουσία της
ενημέρωσης, εύχομαι ειλικρινά κάθε επιτυχία στις προσπά-
θειές σας. Αταλάντευτη και μαχητική δημοσιογραφία έχει

ανάγκη η κοινωνία μας και είμαι σίγουρος πως σε αυτήν τη γραμμή θα συνεχίσετε να βα-
δίζετε. 

Χάρης Δούκας
δήμαρχος Αθηναίων

Σε κάθε εποχή αλλά ιδίως στις μέρες μας η δημοσιογρα-
φία οφείλει να υπηρετεί τους πολίτες και την αλήθεια χωρίς
να υποκύπτει σε προκαταλήψεις και συμφέροντα. Αυτό τον
ρόλο εκτελεί με συνέπεια και σοβαρότητα τα τελευταία τέσ-
σερα χρόνια η εφημερίδα «Political». Εύχομαι να συνεχίσε-
τε να δυναμώνετε τη φωνή σας προς όφελος του κοινωνικού
συνόλου. Να τα εκατοστίσετε!

Γιάννης Τρεπεκλής
περιφερειάρχης Ιονίων Νήσων

Με αφορμή την επέτειο των τεσσάρων χρόνων από τη
δημιουργία της «Political», θα ήθελα να εκφράσω τα θερ-
μά μου συγχαρητήρια σε ολόκληρη την οικογένεια της
εφημερίδας για την αξιόλογη συμβολή της στην ενημέ-
ρωση και την έγκυρη δημοσιογραφία.

Σε μια εποχή που η ποιοτική πληροφόρηση είναι απα-
ραίτητη για την ενημέρωση των πολιτών και τη διαμόρ-
φωση αντικειμενικών απόψεων, η «Political» έχει καθιε-
ρωθεί, εκτός από μια καινοτόμα πρόταση, και ως μια

αξιόπιστη πηγή γνώσης και ανάλυσης.
Η συνέπεια και η αφοσίωσή σας, μέσα από τη συνεχή κάλυψη θεμάτων που αφο-

ρούν την κοινωνία, την πολιτική και τα προβλήματα της εποχής, έχουν συντελέσει ση-
μαντικά στη διαμόρφωση ενός δυναμικού δημόσιου διαλόγου. Η ευρεία κάλυψη της
επικαιρότητας καθιστά την «Political» σημαντική για όλους όσοι ενδιαφέρονται πραγ-
ματικά για τις ειδήσεις και τις εξελίξεις, τόσο σε εθνικό όσο και σε τοπικό επίπεδο,
χωρίς υπερβολές και «κραυγές», αλλά με ψύχραιμη και αντικειμενική προσέγγιση.

Σας εύχομαι να συνεχίσετε με την ίδια ζωντάνια και ποιότητα την αποστολή σας,
παραμένοντας αφοσιωμένοι στις αρχές της ανεξάρτητης δημοσιογραφίας. 

Χρόνια πολλά και επιτυχίες για πολλά ακόμα χρόνια!
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Γιάννης Μυλωνάκης
δήμαρχος Αγίας Παρασκευής

Με ιδιαίτερη χαρά απευθύνω τις θερμές μου ευχές στην
«Political» που κλείνει 4 χρόνια από την ίδρυσή της. Όλα
αυτά τα χρόνια η εφημερίδα σας έχει αποτελέσει έναν αξιό-
πιστο φάρο ενημέρωσης, συμβάλλοντας σημαντικά στον
δημόσιο διάλογο και στην ενημέρωση των πολιτών. Εύχο-
μαι στην ομάδα σας κάθε επιτυχία και στα μελλοντικά της
εγχειρήματα και στην εφημερίδα να συνεχίσει να υπηρετεί
με αφοσίωση τον πολίτη και να συμβάλλει στην ανάπτυξη
μιας πιο ενημερωμένης κοινωνίας. Με το ίδιο πάθος, αφο-

σίωση και μαχητικότητα, με στόχο πάντα το κοινό καλό. 

Γρηγόρης Κωνσταντέλλος
δήμαρχος Βάρης-Βούλας-Βουλιαγμένης,

α’ αντιπρόεδρος ΚΕΔΕ

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια, το καθημερινό μήνυμα που
λαμβάνουμε στο ηλεκτρονικό μας ταχυδρομείο με την τε-
λευταία έκδοση της εφημερίδας «Political» έχει εξελιχθεί
σε αναπόσπαστο και απαραίτητο κομμάτι της ημερήσιας
ενημέρωσής μας. Στις σελίδες της εφημερίδας μαθαίνουμε
με ταχύτητα, εγκυρότητα και αντικειμενικότητα τις εξελί-
ξεις για τα δρώμενα της κεντρικής πολιτικής σκηνής της
χώρας αλλά και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ενώ υπάρχει

και πλούσιο, καλά ενημερωμένο ρεπορτάζ παρασκηνίου το οποίο περιορίζεται στο χρή-
σιμο και δεν επεκτείνεται στο ανούσιο κουτσομπολιό. 

Εύχομαι στη διοίκηση και τη συντακτική ομάδα να συνεχίσουν την προσπάθειά τους
για πολλά χρόνια ακόμα. Θερμά συγχαρητήρια.

Ευστράτιος Αθ. Χαρχαλάκης
δήμαρχος Κυθήρων-Αντικυθήρων

Δύσκολο το εγχείρημα που πήρε ο Νίκος Καραμανλής
πριν από 4 χρόνια, δημιουργώντας την 1η αμιγώς διαδι-
κτυακή, καθημερινή, πανελλήνιας εμβέλειας εφημερίδα.
Δύσκολο και συνάμα συναρπαστικό, όπως κάθε εγχείρημα
που έρχεται να ταράξει λιμνάζοντα νερά σε έναν χώρο με
ιδιαίτερες προκλήσεις και συνθήκες, όπως ο Τύπος και τα
ΜΜΕ. Από την πρώτη στιγμή όμως η «Political» έγινε η αγα-
πημένη πρωινή συνήθεια όλων μας. Τολμώ να πω ότι το
πρωινό email με την εφημερίδα είναι πλέον ένας απαραί-
τητος «πολιτικός εθισμός» για δεκάδες χιλιάδες παραλή-

πτες. Δεν είναι τυχαίο εξάλλου αυτό που ψιθυρίζεται στα κάθε λογής πηγαδάκια: «Το
έγραψε η “Political”; Άρα ισχύει!». Εύχομαι για πολλά χρόνια οι εκδόσεις ΝΚ και ο Νί-
κος Καραμανλής με τους συνεργάτες του να μας εκπλήσσουν ευχάριστα με τις εκδοτι-
κές τους πρωτοβουλίες!

Γιάννης Πισιμίσης
δήμαρχος Βριλησσίων

Μια καινοτόμος προσπάθεια στον χώρο των μέσων μαζι-
κής ενημέρωσης έκλεισε ήδη 4 χρόνια. Η πρώτη καθημερι-
νή ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» διακρίνεται για τον
πλουραλισμό και την εγκυρότητά της με μια δυναμική δη-
μοσιογραφική ομάδα. Δίνει βήμα και αναδεικνύει τα ζητή-
ματα της Αυτοδιοίκησης που αφορούν άμεσα την καθημε-
ρινότητα των πολιτών. Σε μια εποχή που η αξιοπιστία της
ενημέρωσης βάλλεται, η συνεπής δημοσιογραφία είναι
αναγκαία όσο ποτέ άλλοτε. Εύχομαι να συνεχίσετε στην

ίδια πορεία με δυναμισμό και μαχητικότητα, ανταποκρινόμενοι σε όλες τις προκλήσεις. 

Θεόδωρος Αμπατζόγλου
δήμαρχος Αμαρουσίου

Συμπληρώνοντας τέσσερα χρόνια στα «εισερχόμενά»
μας, η «Political» έχει καθιερωθεί ως ένας αξιόπιστος και
σταθερός φορέας ενημέρωσης. Μέσα από τη συνεχή προ-
σπάθεια για έγκυρη πληροφόρηση και αμεσότητα κατάφε-
ρε να κερδίσει την εμπιστοσύνη χιλιάδων αναγνωστών σε
κάθε γωνιά της Ελλάδας. Συγχαρητήρια στους δημιουρ-
γούς της για τη συνέπεια και το πάθος που φέρνουν καθη-
μερινά στην ενημέρωσή μας. Εύχομαι στην «Political» πολ-
λές ακόμη επιτυχημένες χρονιές για να συνεχίσει να μας
ενημερώνει και να μας φέρνει πιο κοντά.

Στέλιος Μαμαλάκης
δήμαρχος Αγίου Δημητρίου

Εύχομαι χρόνια πολλά στην «Political»! Να συνεχίσει την
ενημερωτική της πορεία με ενδιαφέρουσες ειδήσεις, αναλύ-
σεις και έρευνες για τα θέματα που απασχολούν τους πολίτες
και συνολικά την κοινωνία. Η «Political», με γνώμονα την αντι-
κειμενική ενημέρωση, συμβάλλει στην καλύτερη πληροφό-
ρηση των πολιτών και αναδεικνύει τις σύγχρονες προκλήσεις
σε εθνικό και διεθνές επίπεδο.

Επιπλέον, είναι ιδιαίτερα σημαντικό για εμάς τους αιρετούς
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης το γεγονός ότι οι έμπειροι αυτοδι-
οικητικοί συντάκτες της εφημερίδας παρουσιάζουν σημαντι-

κά θέματα που απασχολούν τους δήμους και τις περιφέρειες. Μέσα από το βήμα που μας
δίδεται μπορούμε να ενισχύσουμε τη φωνή μας και να διεκδικήσουμε δυναμικά την επίλυ-
ση ζητημάτων που μας απασχολούν.
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Ισίδωρος Μάδης
δήμαρχος Παιανίας

H «Political» είναι η απόδειξη ότι ο Τύπος έχει μέλλον
εφόσον εναρμονιστεί με τις τεχνολογικές εξελίξεις και
σέβεται το αναγνωστικό κοινό αλλά και το περιβάλλον. Το
πείραμα που ξεκίνησε πριν από τέσσερα χρόνια πέτυχε
και το μέλλον φαντάζει ευοίωνο. Εύχομαι από καρδιάς
πολλά χρόνια επιτυχίας για τη μοναδική «άυλη» εφημερί-
δα, που εντέλει εμπεριέχει καθημερινά έναν μεγάλο όγκο
πληροφοριών, με την Αυτοδιοίκηση να βρίσκει ένα πολύ
φιλόξενο περιβάλλον, αποτέλεσμα μιας ισχυρής ομάδων

καταξιωμένων δημοσιογράφων οι οποίοι σέβονται τη δουλειά τους και προσθέτουν
υπεραξία στο τελικό αποτέλεσμα. Καθιστώντας την πολιτική πρώτο θέμα σε καθημε-
ρινή βάση.  

Νίκος Μπάμπαλος
δήμαρχος Ηρακλείου Αττικής

Η «Political» είναι πλέον μια πάγια πρωινή συνήθεια. Ει-
δικά η στήλη της Αυτοδιοίκησης είναι χρήσιμο εργαλείο
για όλους εμάς που ασχολούμαστε με τα κοινά σε επίπεδο
τοπικής κοινωνίας. Φροντίζω να την παρακολουθώ καθη-
μερινά για να μαθαίνω τι γίνεται στους άλλους δήμους, τι
κάνουμε εμείς σωστά και πού χρειαζόμαστε βελτίωση. Η
επιλογή του συγκεκριμένου τρόπου διανομής μέσω ηλε-
κτρονικού ταχυδρομείου συνδυάζει εξαιρετικά την παρά-
δοση της καθημερινής εφημερίδας «στην πόρτα σου» με

τις νέες τεχνολογίες. Πώς λοιπόν να μη γίνει τόσο δημοφιλής από τον πρώτο χρόνο
κιόλας της κυκλοφορίας της. Συμπληρώνοντας πια 4 χρόνια, μια… πολιτική θητεία,
έχει ωριμάσει και ετοιμάζεται για πολλές ακόμη τετραετίες. Εύχομαι τα καλύτερα. 

Γιάννης Φωστηρόπουλος
δήμαρχος Παλαιού Φαλήρου

Η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» γιορτάζει τέσσερα
χρόνια δυναμικής παρουσίας, ανοίγοντας νέους δρόμους
στην ενημέρωση. Με έμφαση στην άμεση πληροφόρηση
του κοινού και την ανάδειξη σημαντικών ρεπορτάζ, έχει
καθιερωθεί ως αξιόπιστη πηγή ειδήσεων που ξεχωρίζει
για την αμεσότητα και το βάθος της κάλυψης. Συγχαρητή-
ρια στον εκδότη και τους εργαζόμενους της εφημερίδας,
που με αφοσίωση στηρίζουν ένα μέσο που προάγει την
αλήθεια και δημιουργεί ευκαιρίες εργασίας σε έναν δύ-

σκολο κλάδο. Καλή επιτυχία στην πορεία τους, καθώς συνεχίζει να αποτελεί πολύτιμο
πυλώνα της δημοσιογραφίας.

Γιάννης Λαγουδάκος
δήμαρχος Περάματος

Η «Political» είναι η καθημερινή πρωινή συνήθεια. Ενη-
μερώνει έγκυρα και έγκαιρα για όλα τα θέματα της ελληνι-
κής και διεθνούς επικαιρότητας. Ειδικά η στήλη της Αυτο-
διοίκησης προβάλλει όλα όσα συμβαίνουν στον χώρο της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης και αποτελεί πλέον ένα χρήσιμο
εργαλείο για όλους όσοι υπηρετούμε τον θεσμό αυτόν. Την
παρακολουθώ ανελλιπώς και δεν είναι τυχαίο αυτό που
συχνά λέμε: «Το έγραψε η “Political”!». Εύχομαι για πολλά
χρόνια οι εκδόσεις ΝΚ και ο Νίκος Καραμανλής με τους

συνεργάτες του να μας εκπλήσσουν ευχάριστα με τις εκδοτικές τους πρωτοβουλίες.
Συμπληρώνοντας τέσσερα χρόνια, έχει πλέον ωριμάσει και της εύχομαι πολλές ακό-
μη τετραετίες. 

Μάριος Ψυχάλης
δήμαρχος Λυκόβρυσης-Πεύκης

Η εφημερίδα «Political» από την πρώτη ημέρα κυκλοφορίας της
βρίσκεται στην πρώτη γραμμή της ενημέρωσης, κερδίζοντας την
εμπιστοσύνη του αναγνωστικού κοινού. Μέσα από τις σελίδες της
παρουσιάζει και καταγράφει όλα όσα απασχολούν τους πολίτες.

Την ίδια στιγμή, με τρόπο μαχητικό ασκεί την κριτική της για όσα
«κακώς κείμενα» αφορούν την καθημερινότητα όλων μας.

Εύχομαι η «Political» να συνεχίσει με αντικειμενικότητα και
επαγγελματισμό να υπηρετεί την ενημέρωση, συμβάλλοντας πα-
ράλληλα στον δημόσιο διάλογο.

Χρήστος Αηδόνης
δήμαρχος Παλλήνης

Με αφορμή την επέτειο των 4 χρόνων της ηλεκτρονικής
εφημερίδας «Political», θέλω να εκφράσω την εκτίμησή
μου για τη σημαντική συμβολή της στην ενημέρωση και
την επικοινωνία με τους πολίτες. Μέσα από την καθημερι-
νή αποστολή της σε όλη την Ελλάδα, η «Political» έχει κα-
τορθώσει να προσφέρει έγκυρη και άμεση ενημέρωση
διατηρώντας ακεραιότητα και αξιοπιστία. Συγχαρητήρια
στον εκδότη και την ομάδα του για την αφοσίωσή τους. Εύ-
χομαι στην «Political» πολλά ακόμη χρόνια επιτυχημένης

προσφοράς και ενημέρωσης. 
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Η ΔΕΗ, σε συνέχεια της ανακοίνωσής
της στις 6 Αυγούστου 2024, ανακοι-
νώνει την ολοκλήρωση της εξαγο-

ράς του χαρτοφυλακίου ανανεώσιμων πη-
γών ενέργειας της Evryo Group στη Ρουμα-
νία, η οποία ελέγχεται από την Macquarie
Asset Management. Η εξαγορά αποτελεί
ένα σημαντικό ορόσημο στη στρατηγική του
Ομίλου ΔΕΗ για επέκταση του χαρτοφυλα-
κίου ΑΠΕ, αλλά και ενίσχυση της δέσμευ-
σής του για την πράσινη μετάβαση σε ολό-
κληρη τη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Με την
απόκτηση επιπλέον 629MW, η συνολική εγ-
κατεστημένη ισχύς του Ομίλου ΔΕΗ στη
Ρουμανία σχεδόν διπλασιάζεται, γεγονός
που ενισχύει την ανάπτυξη του Ομίλου στην
περιοχή και διαφοροποιεί τις δραστηριότη-
τες του στις ΑΠΕ, καθώς προστίθενται με-
γάλα έργα αιολικής ενέργειας και υδροηλε-
κτρικοί σταθμοί.

Η εξαγορά περιλαμβάνει 600MW χερσαί-
ων αιολικών πάρκων, 22MW μικρών
υδροηλεκτρικών σταθμών, 1MW πλωτού
φωτοβολταϊκού πάρκου και 6MW συστημά-
των αποθήκευσης ενέργειας σε λειτουργία,
καθώς και επιπλέον 145MW έργων υπό
ανάπτυξη. Η σημαντική αυτή προσθήκη θα
έχει ως αποτέλεσμα το συνολικό χαρτοφυ-
λάκιο ΑΠΕ του Ομίλου ΔΕΗ να αυξηθεί στα
5,5GW και, ταυτόχρονα, να ενισχυθεί πε-
ραιτέρω η ηγετική του θέση ως πάροχος
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας στη Νοτιοα-
νατολική Ευρώπη. 

Η συναλλαγή, το ύψος της οποίας εκτιμά-

ται περίπου στα €700 εκατομμύρια, είναι
δομημένη έτσι ώστε να είναι σύμφωνη με τη
χρηματοοικονομική πολιτική του Ομίλου
ΔΕΗ, ενώ θα προσθέσει EBITDA ύψους πε-
ρίπου €100 εκατομμυρίων, τα οποία θα στη-
ρίξουν περαιτέρω την πορεία ισχυρής ανά-
πτυξης του Ομίλου.

Ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος
του Ομίλου ΔΕΗ, κ. Γεώργιος Στάσσης, δή-
λωσε: «Είμαστε ικανοποιημένοι με την ολο-
κλήρωση αυτής της εξαγοράς, που αποτελεί
ένα πολύ σημαντικό βήμα για τη συνολική
μας στρατηγική ανάπτυξης στη Νοτιοανατο-
λική Ευρώπη. Με το διπλασιασμό του χαρ-
τοφυλακίου των εν λειτουργία ΑΠΕ στη
Ρουμανία, ενισχύουμε σημαντικά το αποτύ-
πωμά μας στις ΑΠΕ και διαφοροποιούμε
περαιτέρω το μείγμα μας, με έργα που βρί-
σκονται στις πιο περιζήτητες περιοχές της
Ρουμανίας, με υψηλό αιολικό και υδροηλε-
κτρικό δυναμικό. Η Ρουμανική αγορά έχει
εξαιρετικό αιολικό δυναμικό και παίζει

στρατηγικό ρόλο για τον Όμιλο ΔΕΗ, καθώς
ενισχύουμε το δίκτυο ΑΠΕ μας σε ολόκληρη
την περιοχή».

Η ολοκλήρωση της εξαγοράς καταδει-
κνύει τη δέσμευση του Ομίλου ΔΕΗ στον
ηγετικό του ρόλο στον τομέα των ΑΠΕ στην
ευρύτερη περιοχή και βελτιώνει περαιτέρω
τη θέση του ώστε να εκμεταλλευτεί τις συ-
νέργειες για ενεργειακές συναλλαγές, εμ-
πορία ενέργειας και διαχείριση ρίσκου στη
Ρουμανική αγορά. Η ενισχυμένη παρουσία
του Ομίλου ΔΕΗ στη Ρουμανία έρχεται σε

πλήρη συμφωνία με την αποστολή του να
παρέχει αξιόπιστες, βιώσιμες ενεργειακές
λύσεις και να επεκτείνει την πελατειακή του
βάση στη Νοτιοανατολική Ευρώπη.

Η Citigroup Global Markets Europe AG
και η Euroxx Securities SA ενήργησαν ως
χρηματοοικονομικοί σύμβουλοι, η Clifford
Chance ως νομικός σύμβουλος και η KPMG
Advisory SRL και η TÜV Hellas ως οικονο-
μικός και τεχνικός σύμβουλος αντίστοιχα.

Η ΔΕΗ είναι η κορυφαία εταιρεία ενέρ-
γειας στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με
δραστηριότητες στην παραγωγή, διανομή
και πώληση προηγμένων προϊόντων και
υπηρεσιών ενέργειας στην Ελλάδα, την
Ρουμανία και την Βόρεια Μακεδονία. Το πα-
ραγωγικό δυναμικό του Ομίλου ΔΕΗ ανέρ-
χεται σε 12,2GW, με θερμικούς, υδροηλε-
κτρικούς σταθμούς και εγκαταστάσεις Ανα-
νεώσιμων Πηγών Ενέργειας με συνολική
ετήσια παραγωγή ενέργειας περίπου
21TWh, ενώ η συνολική Ρυθμιζόμενη Περι-
ουσιακή Βάση στα δίκτυα διανομής, ανερ-
χόταν σε περίπου €4,3 δις στο τέλος του
2023. Ο Όμιλος ΔΕΗ είναι ο κορυφαίος
προμηθευτής ηλεκτρικής ενέργειας στην
Ελλάδα και τη Ρουμανία, εξυπηρετώντας
συνολικά 8,8 εκατ. πελάτες, στους οποίους
παρέχει περίπου 33TWh ηλεκτρικής ενέρ-
γειας και ένα ευρύ φάσμα ενεργειακών
προϊόντων και υπηρεσιών. Η ΔΕΗ είναι ει-
σηγμένη στο χρηματιστήριο και οι μετοχές
της διαπραγματεύονται στην Κύρια Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών.

Όμιλος ΔΕΗ: Ολοκληρώθηκε η εξαγορά 
629MW ΑΠΕ από την Evryo Group στη Ρουμανία

• 600MW χερσαίων αιολικών πάρκων,
22MW μικρών υδροηλεκτρικών σταθμών,
1MW πλωτού φωτοβολταϊκού πάρκου, 
6MW συστημάτων αποθήκευσης  
ενέργειας μπαταριών, σε λειτουργία

• Περίπου 145MW έργων υπό ανάπτυξη

• Επιβεβαίωση της ισχυρής δέσμευσης του Ομίλου ΔΕΗ στην πράσινη μετάβαση - Διπλασιασμός
του χαρτοφυλακίου έργων ΑΠΕ στη χώρα μετά την ολοκλήρωση της συναλλαγής

• Διαφοροποίηση του χαρτοφυλακίου ΑΠΕ του Ομίλου ΔΕΗ  
με την προσθήκη αιολικών έργων μεγάλης κλίμακας

• Ενίσχυση της στρατηγικής ανάπτυξης του Ομίλου ΔΕΗ στη Νοτιοανατολική Ευρώπη
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Αλέξης Σωτηρόπουλος
δήμαρχος Βύρωνα

Με ιδιαίτερη χαρά σάς συγχαίρω για τα τέσσερα χρόνια
κυκλοφορίας της εφημερίδας «Political». Η έγκυρη, αντι-
κειμενική, μαχητική και υπεύθυνη ενημέρωση των πολι-
τών αποτελεί ζωτική λειτουργία σε μια δημοκρατία και ο
ρόλος του Τύπου σε αυτή σε χαλεπούς καιρούς, όπως ο
σημερινός, είναι καίριος. Εύχομαι ολόψυχα στην ομάδα
σας κάθε επιτυχία στα μελλοντικά της σχέδια και να συνε-
χίσετε την κυκλοφορία της για πολλά χρόνια ακόμη ώστε
να ενημερώνετε τους πολίτες με αντικειμενικότητα και

αφοσίωση στην αλήθεια. 

Κωνσταντίνος Κόλλιας
πρόεδρος Οικονομικού Επιμελητηρίου Ελλάδος

Η παρουσία της «Political» στην αγορά των μέσων ενημέ-
ρωσης έφερε μια νέα συνήθεια: το διάβασμα καθημερινά
μιας εφημερίδας σε ψηφιακή μορφή. Η πρωτοποριακή αυτή
προσέγγιση, σε συνδυασμό με το φιλικό προς τον αναγνώστη
layout και το πάντα δυνατό ρεπορτάζ και την πλούσια ύλη της,
έχει καταστήσει την «Political» καθημερινή συνήθεια. Συνε-
πώς τα 1.000 φύλλα, που γιορτάζει σήμερα, αποτελούν μια
απολύτως φυσιολογική εξέλιξη στην πορεία των πραγμάτων.
Και αφού δώσω συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές

της εφημερίδας, δεν θα ευχηθώ απλά «στα 100.000». Θα προσθέσω στην ευχή ακόμη πε-
ρισσότερη ύλη, με ακόμη καλύτερο και ποιοτικότερο περιεχόμενο. Ώστε να συνεχίσουμε
να ενημερωνόμαστε σωστά, έγκυρα και κυρίως ευχάριστα όπως μέχρι σήμερα!  

Γιάννης Χατζηθεοδοσίου 
πρόεδρος Επαγγελματικού 

Επιμελητηρίου Αθήνας

Η εφημερίδα «Political» έχει ξεπεράσει τα 1.000
φύλλα κυκλοφορίας της σε αυτά τα τέσσερα χρόνια
που ενημερώνει το αναγνωστικό κοινό. Με πλου-
ραλισμό στη θεματολογία, διεισδυτική ματιά, διά-
θεση για καλόπιστη κριτική και ανάδειξη θεμά-
των από όλους τους τομείς που απασχολούν την
κοινωνία, η εφημερίδα έχει δημιουργήσει τους
δικούς της πιστούς αναγνώστες. Σε μια εποχή

που η ενημέρωση της κοινής γνώμης αποκτά ολοένα και μεγαλύτερη αξία,
είναι σημαντικό για τη δημοκρατία μας να υπάρχουν ανεξάρτητες φωνές
που επιτελούν αυτό το έργο. Μέσα από την καρδιά μου θέλω να ευχηθώ στη
διοίκηση και τους εργαζόμενους της «Political» πολλά έτη κυκλοφορίας
και ακόμη περισσότερες δημοσιογραφικές επιτυχίες και αποκλειστικότη-
τες.

Βασίλης Κορκίδης
πρόεδρος ΕΒΕΠ & ΠΕΣΑ

Ζούμε επί της ουσίας στην ψηφιακή εποχή. Και η «Politi-
cal» με την έκδοσή της το 2020 συνέβαλε στο άνοιγμα του
ψηφιακού δρόμου των εφημερίδων της νέας εποχής. Η
ψηφιακή της έκδοση, που συμπλήρωσε τις πρώτες 1.000
δυναμικές παρουσίες στον ψηφιακό κόσμο των εφημερί-
δων, απάντησε στις ανάγκες του σύγχρονου αναγνωστικού
κοινού που την αγκάλιασε. Και αυτή είναι μια σοβαρή πα-
ρακαταθήκη για να συνεχίσει το ενημερωτικό της έργο με
το έμπειρο και καταξιωμένο δημοσιογραφικό στελεχιακό

της δυναμικό να παρέχει στον αναγνώστη ειδήσεις από την πολιτική, την οικονομία, τις
επιχειρήσεις, τις τέχνες, τον πολιτισμό, την κοινωνία και με θέματα από όλο τον κόσμο.
Εύχομαι στον εκδότη Νίκο Καραμανλή και στα στελέχη της «Political» να συνεχίσουν το
ενημερωτικό έργο της e-εφημερίδας με την ίδια ανεξάντλητη δυναμική που διαθέ-
τουν. Χρόνια πολλά και καλοτάξιδη στον χρόνο!

Κώστας Μπακογιάννης
πρώην δήμαρχος Αθηναίων

Πολυφωνία και πλουραλισμός. Όσο και αν στις μέρες
μας θεωρούνται δεδομένα, δεν παύουν πάντα να είναι και
ζητούμενα. Σε ένα τέτοιο περιβάλλον τα Μέσα Μαζικής
Ενημέρωσης οφείλουν να βρίσκονται στην πρώτη γραμμή
για την αντικειμενική και πλήρη ενημέρωση όλων, ανεξαι-
ρέτως, των πολιτών. Να φωτίζουν την αλήθεια, να υπηρε-
τούν την κοινωνία, να είναι οι ψύχραιμες αλλά και οι δυνα-
τές φωνές για το σωστό και το δίκαιο. Σας εύχομαι χρόνια
πολλά, αντικειμενικά και ποιοτικά. Να συνεχίσετε να απο-

λαμβάνετε την εμπιστοσύνη των αναγνωστών που με κόπο και σκληρή δουλειά έχετε
κερδίσει αυτά τα τέσσερα χρόνια. Να συνεχίσετε με το ίδιο πάθος να αναδεικνύετε θέ-
ματα, να βγάζετε αποκλειστικές ειδήσεις, να κατακτάτε κορυφές. Για τα χρόνια που έρ-
χονται εύχομαι η πορεία σας να είναι γεμάτη επιτυχίες και η παρουσία σας στον χώρο
της ενημέρωσης να είναι ισχυρή και να χαρακτηρίζεται από δυναμισμό και αξιοπιστία.
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Μαρίνα Καταροπούλου 
διευθύντρια Corporate Affairs

& Internal Communications Ομίλου ΟΤΕ

Μέσα από την αντικειμενική προσέγγιση και την ανάδει-
ξη πρωτοβουλιών που κάνουν τη διαφορά, συμβάλλετε
στη διάχυση της πληροφορίας και στην έγκυρη και έγκαι-
ρη ενημέρωσή μας. Θα θέλαμε να συγχαρούμε την ομάδα
της «Political» για τη μέχρι τώρα πορεία σας και ευχόμα-
στε να συνεχίσετε να ενημερώνετε και να εμπνέετε για
πολλά ακόμα χρόνια!

Γιώργος Στεργίου
πρόεδρος ΕΥΔΑΠ

Χίλια φύλλα για μια νέα εκδοτική προσπάθεια το λες και
επιτυχία. Εγώ πάλι θεωρώ ότι κάπως έτσι ορίζεται η κα-
θιέρωση στις μέρες μας για ένα καινοτόμο εγχείρημα που
άνοιξε νέο δρόμο στην «έντυπη»-ψηφιακή ενημέρωση.
Αποδεικνύεται και από τους αρκετούς που ακολούθησαν.
Έχει γίνει πια μια καθημερινή συνήθεια ο ήχος του ξεφυλ-
λίσματος στον υπολογιστή μου. Η πλούσια ύλη αλλά και τα
πικάντικα παραπολιτικά αποτελούν μέρος αναπόσπαστο
της ενημέρωσής μου. Είμαι βέβαιος ότι η παρέα των ανα-

γνωστών του «Political» θα μεγαλώνει, όπως και η δημοσιογραφική της παρέμβαση
στα πολιτικά πράγματα της πατρίδας μας. Εύχομαι πολλές, πολλές χιλιάδες φύλλα. 

Βίβιαν Μπουζάλη
Chief Corporate Affairs & Communication 

Officer της METLEN Energy & Metals

Θα ήθελα να εκφράσω τα θερμά μου συγχαρητήρια στη
διεύθυνση αλλά και στη δημοσιογραφική ομάδα της «Po-
litical» για τη σταθερά ανοδική πορεία της εφημερίδας. Η
συνεργασία του Τύπου με τον επιχειρηματικό κόσμο απο-
τελεί σημαντικό πυλώνα για την ανάπτυξη της οικονομίας
και την προώθηση πρωτοβουλιών που συμβάλλουν στη
βιώσιμη ανάπτυξη. Στην πολύχρονη συνεργασία μας ανα-
γνωρίζουμε πως η συμβολή της «Political» στη διατήρηση

μιας αξιόπιστης και διαφανούς ενημέρωσης είναι καθοριστική. Ευχόμαστε η πορεία
αυτή να συνεχιστεί με την ίδια δυναμική και επιτυχία για πολλά ακόμη χρόνια.

Σοφία Δήμτσα
γενική διευθύντρια Εταιρικών Σχέσεων 
και Επικοινωνίας Ομίλου ΔΕΗ

Χρόνια πολλά «Political» για τα τέσσερα χρόνια παρουσίας
στον χώρο της ενημέρωσης! Χρόνια πολλά σε όλη την ομάδα
της εφημερίδας, σε καθέναν εργαζόμενο ξεχωριστά, που με
το έργο του έχει συμβάλει στην ενημέρωση των αναγνω-
στών, προσφέροντας πληροφόρηση και ανάλυση για όλες τις
εξελίξεις. Σας εύχομαι από καρδιάς και τα επόμενα χρόνια
να συνεχίσετε να εξελίσσεστε και να ανταποκρίνεστε στις
ανάγκες του κοινού σας, στο πλαίσιο της αντικειμενικής και

έγκαιρης πληροφόρησης. Καλή συνέχεια με επιτυχία στο απαιτητικό σας έργο!

Γιάννης Μασούτης
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος Διαμαντής
Μασούτης ΑΕ, πρόεδρος Κεντρικής Ένωσης 
Επιμελητηρίων Ελλάδος, πρόεδρος Εμπορικού
και Βιομηχανικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης

Συγχαρητήρια για τη συμπλήρωση τεσσάρων χρόνων λει-
τουργίας της ηλεκτρονικής σας εφημερίδας. Είναι σημαντι-
κό να βλέπουμε εγχειρήματα που εξελίσσονται και αντέχουν
στον χρόνο, συμβάλλοντας στον διάλογο και την πληροφό-
ρηση. Σας ευχόμαστε κάθε επιτυχία στη συνέχεια της πορεί-
ας σας. 

Κωνσταντίνος Ξιφαράς
διευθύνων σύμβουλος ΔΕΠΑ Εμπορίας

Συγχαρητήρια στην ομάδα της «Political» για τα τέσσε-
ρα χρόνια επιτυχημένης πορείας στον χώρο της ενημέ-
ρωσης. Με συνέπεια και ποιότητα έχει καταφέρει να κα-
θιερωθεί σε έναν χώρο που χαρακτηρίζεται από υψηλές
απαιτήσεις και συνεχή εξέλιξη. Θερμές ευχές για μια
σταθερή και δημιουργική συνέχεια.





της Κάλιας Αλεξανδρίδου 

Τ
ο μήνυμα της ισχυρής Ελλάδας έστειλε ο
Κυριάκος Μητσοτάκης από το συνέδριο
της Νεολαίας του ΕΛΚ με τίτλο «Securing

Europe’s Future: Overcoming Challenges», που
φιλοξενείται από την ΟΝΝΕΔ στην Αθήνα.

Με αφορμή τις σημαντικές προκλήσεις που,
όπως είπε, αντιμετωπίζουν η νέα γενιά αλλά και
οι ηγέτες του κόσμου, ο πρωθυπουργός έκανε
λόγο για την ανάγκη να χαραχτεί μια σαφή πορεία
προς τα εμπρός, σημειώνοντας ότι αυτό επιχειρεί
και η ελληνική κυβέρνηση από το 2019. «Είμαστε
στην εξουσία εδώ και σχεδόν έξι χρόνια. Όπως
γνωρίζετε, επανεκλεγήκαμε πέρυσι με μια πολύ
ισχυρή εντολή να συνεχίσουμε την πορεία των
μεταρρυθμίσεων. Πήγαμε ενάντια στην τάση των
εν ενεργεία κυβερνήσεων που αντιμετωπίζουν
μεγάλες δυσκολίες όταν έρχονται αντιμέτωποι με
μια εκλογική πρόκληση», υπογράμμισε, συμπλη-
ρώνοντας ότι η κυβέρνηση πέτυχε εκεί που άλλοι
απέτυχαν «επειδή ήμασταν συνεπείς στην τήρη-
ση των υποσχέσεών μας».

Νέες θέσεις εργασίας
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έκανε ιδιαίτερη ανα-

φορά στη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας ως
την κύριά του προτεραιότητα. «Έχουμε δημιουρ-
γήσει περισσότερες από 500.000 θέσεις εργα-
σίας από τότε που αναλάβαμε τη διακυβέρνηση.
Η ανεργία ήταν στο 17,5%, έχει υποχωρήσει κάτω
από το 10%. Φέραμε πίσω στη χώρα πολλούς Έλ-
ληνες, 300.000 Έλληνες από το εξωτερικό. Πρό-
κειται για νέους ανθρώπους που έφυγαν στα χρό-
νια της κρίσης. Προσελκύσαμε σημαντικές άμε-
σες ξένες επενδύσεις», τόνισε ο πρωθυπουργός.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης μίλησε για την ανάπτυξη
και τις αυξήσεις των μισθών με τη διατήρηση των
δημόσιων οικονομικών σε τάξη, επισημαίνοντας
χαρακτηριστικά ότι «καταφέραμε να λύσουμε αυ-
τή την εξίσωση και για αυτό πιστεύω ότι εξακο-
λουθούμε να είμαστε με διαφορά η κυρίαρχη πο-
λιτική δύναμη στην Ελλάδα».

«Βρισκόμαστε σε ένα υπαρξιακό σημείο της
ευρωπαϊκής μας ιστορίας, όπου πρέπει να πά-
ρουμε κάποιες πολύ τολμηρές αποφάσεις για το
πώς θα κινηθούμε προς το μέλλον», τόνισε ο
πρωθυπουργός, με την επισήμανση ότι πρέπει η
Ευρώπη να γεφυρώσει το χάσμα παραγωγικό-
τητας με τις Ηνωμένες Πολιτείες και να επενδύ-
σει περισσότερο στην τεχνολογία. «Αν εξετάσε-
τε τις προκλήσεις που σχετίζονται με την ασφά-
λεια και την άμυνα, ιδίως υπό το φως αυτών που
συνέβησαν με την επανεκλογή του Ντόναλντ
Τραμπ στις Ηνωμένες Πολιτείες, έχει μεγάλη
δόση αλήθειας ότι η Ευρώπη, για πολλές δεκαε-
τίες, είχε εφησυχάσει σε ό,τι αφορά τη μέριμνα
για τη δική της ασφάλεια και ότι ουσιαστικά εί-

χαμε εκχωρήσει τη διαφύλαξη της ασφάλειάς
μας στις Ηνωμένες Πολιτείες», χαρακτηρίζον-
τας «βολικό για πολλές ευρωπαϊκές κυβερνή-
σεις να δαπανούν λιγότερα για την άμυνα επειδή
ένιωθαν άνετα κάτω από την ομπρέλα του ΝΑ-
ΤΟ». «Η Ελλάδα δεν ανήκε ποτέ σε αυτή την κα-
τηγορία», τόνισε ο πρωθυπουργός.

Πράσινη μετάβαση
Ο κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε στην πράσινη

μετάβαση και την κλιματική αλλαγή, σημειώνον-
τας ότι «η επίτευξη της σωστής ισορροπίας θα
αποτελέσει σημαντική πρόκληση για τα επόμενα
πέντε χρόνια», αλλά και για την τεχνητή νοημοσύ-
νη, μιλώντας για την ανάγκη η Πολιτεία να εμπλα-
κεί «σε έναν ενεργό διάλογο με τη γενιά σας για
να κατανοήσουμε τις πραγματικές σας ανησυ-
χίες, τα προβλήματά σας», όπως είπε χαρακτηρι-
στικά. «Είναι η δουλειά μας και η δική μου δου-
λειά, πιστεύω, να δίνουμε συνεχώς ευκαιρίες
στους νέους να δείξουν ότι μπορούν πραγματικά
να τα καταφέρουν και να λάμψουν σε αυτό που
κάνουν», ήταν το μήνυμά του προς τους νέους του
Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος.

Πλήρης αποζημίωση
Νωρίτερα ο Κυριάκος Μητσοτάκης συναντή-

θηκε στο Μέγαρο Μαξίμου και με τους ενοίκους
της πολυκατοικίας στην οδό Αρκαδίας στους Αμ-
πελόκηπους, που κρίθηκε ακατάλληλη μετά την
έκρηξη βόμβας πριν από λίγες μέρες, γεγονός
που άνοιξε και πάλι το κεφάλαιο της τρομοκρα-
τίας. Ο πρωθυπουργός ανακοίνωσε ότι το ελληνι-
κό Δημόσιο θα αναλάβει την πλήρη αποκατάστα-
ση των σοβαρών ζημιών που υπέστη η πολυκα-
τοικία, έχοντας εξασφαλίσει ιδιωτική δωρεά από
τη ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Παράλληλα, οι ένοικοι θα αποζη-
μιωθούν για την οικοσκευή τους που καταστρά-
φηκε, ενώ για τους 9 έως 12 μήνες που εκτιμάται
ότι θα διαρκέσουν οι εργασίες στην πολυκατοικία
οι ιδιοκτήτες θα έχουν τη δυνατότητα να επιλέ-
ξουν ανάμεσα στη χορήγηση στεγαστικού επιδό-
ματος για την εύρεση κατοικίας προς ενοικίαση
και τη μετεγκατάσταση στις κατασκηνώσεις του
υπουργείου Εθνικής Άμυνας στον Άγιο Ανδρέα.

«Μπορούμε να σας υποστηρίξουμε από τώρα
μέχρι που να ξανακατασκευαστεί η πολυκατοι-
κία», τόνισε ο πρωθυπουργός, εκφράζοντας την
ευχή να επανέλθουν όσο το δυνατόν πιο σύντομα

στην κανονική τους ζωή: «Να αποκαταστήσουμε
την πολυκατοικία και να την κάνουμε και καλύτε-
ρη απ’ ό,τι ήταν πριν».

Πληρωμένα και τα έξοδα
Τα έξοδα της μεταφοράς της οικοσκευής των

ιδιοκτητών σε χώρο που θα υποδειχτεί από τους
ίδιους θα καλυφθούν από το κράτος, ενώ διευκό-
λυνση θα υπάρξει και για τους ενοικιαστές. Ση-
μειώνεται ότι η πολυκατοικία είχε 44 διαμερίσμα-
τα και επαγγελματικούς χώρους. 

«Το κράτος όταν θέλει μπορεί να στέκεται δί-
πλα στον πολίτη», είπαν οι κάτοικοι, κάνοντας ιδι-
αίτερη μνεία στη στάση που τήρησε ο Μιχάλης
Χρυσοχοΐδης αλλά και στη διοικήτρια του Αστυ-
νομικού Τμήματος Αμπελοκήπων, η οποία, όπως
είπαν, «δεν στάθηκε μόνο σαν επαγγελματίας αλ-
λά και σαν άνθρωπος, δηλαδή είναι απίστευτο. Η
Χριστίνα μας, εμείς τη λέμε Χριστίνα πια».

Στη συνάντηση συμμετείχαν η υπουργός Κοι-
νωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαρά-
κη, οι υπουργοί Επικρατείας Μάκης Βορίδης και
Άκης Σκέρτσος, ο υφυπουργός Εθνικής Άμυνας
Γιάννης Κεφαλογιάννης, ο υφυπουργός στον
πρωθυπουργό Γιώργος Μυλωνάκης, ο γενικός
γραμματέας πρωθυπουργού Στέλιος Κουτνατζής,
ο γενικός γραμματέας Πολιτικής Προστασίας Βα-
σίλης Παπαγεωργίου, ο πρόεδρος του ΤΕΕ Γιώρ-
γος Στασινός και ο αναπληρωτής διευθύνων σύμ-
βουλος και γενικός τεχνικός διευθυντής της ΤΕΡ-
ΝΑ Αλέξανδρος Μιχαηλίδης. 

«Μπορούμε να σας υποστηρίξουμε από τώρα μέχρι 
που να ξανακατασκευαστεί, να την αποκαταστήσουμε και 

να την κάνουμε και καλύτερη απ’ ό,τι ήταν πριν», τόνισε 
ο πρωθυπουργός σε συνάντηση με τους κατοίκους
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«Το Δημόσιο αναλαμβάνει την αποκατάσταση 
της πολυκατοικίας από την έκρηξη στους Αμπελόκηπους»





Ε
πτά κρίσιμους σταθμούς έχει μπρο-
στά του τις επόμενες εβδομήντα ημέ-
ρες ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-

τσοτάκης, ο οποίος, στο διάστημα που ακο-
λουθεί, καλείται να επαναπροσαρμόσει τη

στρατηγική της κυβέρνησής
του στα νέα δεδομένα που
δημιουργεί η επάνοδος του
Ντόναλντ Τραμπ στον Λευκό
Οίκο, να διαχειριστεί το δύ-
σβατο περιβάλλον των ελλη-
νοτουρκικών σχέσεων, να
επαναβεβαιώσει τη συνοχή
της ΝΔ μετά τη διαγραφή του
πρώην πρωθυπουργού Αν-

τώνη Σαμαρά και να δώσει το στίγμα της πολι-
τικής του, από το οποίο θα φανούν και οι
εκλογικές στοχεύσεις της κυβερνητικής πα-
ράταξης.

1) Η ψήφιση του προϋπολογισμού
Το τελευταίο δεκαήμερο του Δεκεμβρίου,

λίγο πριν κλείσει η Βουλή για τις χριστουγεν-
νιάτικες διακοπές, αναμένεται να έρθει προς
ψήφιση ο νέος προϋπολογισμός του 2025.
Πρόκειται για μια διαδικασία που ουσιαστικά
αποτελεί ψήφο εμπιστοσύνης στην κυβέρνη-
ση. Η φετινή κοινοβουλευτική διαδικασία,
ωστόσο, έχει πρόσθετο ενδιαφέρον για δύο
λόγους. Ο πρώτος σχετίζεται με τον ίδιον τον
νέο προϋπολογισμό, καθώς είναι ο πρώτος ο
οποίος εντάσσεται στο νέο ευρωπαϊκό δημο-
σιονομικό περιβάλλον. Ο δεύτερος αφορά τον
απόηχο από τη διαγραφή του Αντ. Σαμαρά, το
τι θα πράξει ο ίδιος ο πρώην πρωθυπουργός
και κυρίως αν θα βρεθεί βουλευτής που θα
τον ακολουθήσει σε τυχόν καταψήφισή του. Η
εκτίμηση των επιτελών του Μεγάρου Μαξί-
μου αλλά και άλλων είναι ότι η στάση του κ.
Σαμαρά δεν πρέπει να προεξοφλείται ότι θα
είναι αρνητική. Αυτό, όμως, που μπορεί να
προβλεφθεί με σχετική ασφάλεια είναι ότι
δεν θα υπάρξει «γαλάζιος» βουλευτής που θα
πει όχι σε άρθρα ή στο σύνολο του νέου προ-
ϋπολογισμού, καθώς σε μια τέτοια εξέλιξη η
διαγραφή του από τη ΝΔ θα είναι αυτόματη
και με συνοπτικές διαδικασίες.

2) Τα Ελληνοτουρκικά 
Πυκνές είναι οι διεργασίες στις ελληνο-

τουρκικές σχέσεις εν αναμονή της νέας συ-
νάντησης του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη
και του Τούρκο προέδρου Ταγίπ Ερντογάν, πι-
θανότατα με το νέο έτος. Αρχικά η συνεδρία-
ση του Ανώτατου Συμβουλίου Συνεργασίας
μεταξύ των δύο χωρών προγραμματιζόταν για
τον Ιανουάριο. Εκτιμάται, ωστόσο, ότι ο προ-
γραμματισμός θα προσαρμοστεί στις νέες
συνθήκες που δημιουργεί η επάνοδος του Ντ.
Τραμπ στον Λευκό Οίκο και τα πρώτα δείγμα-

τα γραφής που ο ίδιος θα δώσει. Αυτό σημαί-
νει ότι θα υπάρξει μια καθυστέρηση στη δια-
δικασία, καθώς ο Ρεπουμπλικανός μεγιστά-
νας αναμένεται να ορκιστεί πρόεδρος των
ΗΠΑ στις 20 Ιανουαρίου. 

3) Η επανεκλογή Τραμπ 
και οι πιθανές αλλαγές

Η Αθήνα στέλνει με κάθε ευκαιρία μήνυμα
ότι η επάνοδος του Ντ. Τραμπ στον Λευκό Οί-
κο δεν θα επιφέρει καμία ουσιαστική αλλαγή
ούτε στα Ελληνοτουρκικά ούτε πολύ περισσό-
τερο στις ελληνοαμερικανικές σχέσεις, οι
οποίες βρίσκονται στο καλύτερο σημείο των
τελευταίων πολλών ετών. Το ενδιαφέρον της
κυβέρνησης, ωστόσο, όπως και όλων των
ηγεσιών των χωρών-μελών της ΕΕ για τη στά-
ση που θα τηρήσει ο κ. Τραμπ σε μία σειρά
από θέματα, είναι εύλογο. Πρώτα από όλα
αναμένονται τα πρώτα δείγματα γραφής του
σε σχέση με τις προεκλογικές του δεσμεύ-
σεις. Για παράδειγμα, θα επιβάλει δασμούς
στην Ευρώπη και την Κίνα; Αν ναι, τότε αυτός
ο εμπορικός πόλεμος θα επηρεάσει συνολικά
την ΕΕ αλλά και τη χώρα μας και θα απαιτήσει
αναπροσαρμογές. Το ίδιο θα συμβεί και στα
πεδία του πολέμου στην Ουκρανία αλλά και
στον εν εξελίξει πόλεμο στη Μέση Ανατολή, το
οποίο εκτός από την Ελλάδα αφορά άμεσα και
τον κ. Ερντογάν. 

4) Η επίδραση της εκλογικής νίκης
Τραμπ και του τραμπισμού

Οι εκπρόσωποι των κομμάτων που βρί-
σκονται στα δεξιά της ΝΔ αλλά και κάποιοι
εκπρόσωποι της λεγόμενης λαϊκής Δεξιάς
που εμφυλοχωρεί στο εσωτερικό της ΝΔ
έσπευσαν να πανηγυρίσουν τη νίκη Τραμπ
στις ΗΠΑ. Ο πρωθυπουργός Κ. Μητσοτάκης
αντέδρασε άμεσα, παρεμβαίνοντας ηχηρά
στον δημόσιο διάλογο για μία σειρά ζητημά-
των που θα μπορούσαν να τύχουν πολιτικής
εκμετάλλευσης, όπως η προστασία των συνό-
ρων και η αποδοκιμασία της λεγόμενης κουλ-
τούρας της αφύπνισης. Και αυτό, χωρίς να ση-
μαίνει σε καμία περίπτωση, όπως επισημαί-
νουν συνεργάτες του, ότι ο πρωθυπουργός θα
αποστεί έστω και σπιθαμή από τον φιλελεύ-
θερο προσανατολισμό του κυβερνητικού έρ-
γου και την ανάγκη θα διατηρηθεί αναλλοίωτη
η εμπιστοσύνη των ψηφοφόρων του πολιτι-
κού κέντρου προς την κυβέρνηση.

5) Οι δημοσκοπήσεις
Στο Μέγαρο Μαξίμου «στέκονται» σε τέσ-

σερα σημεία του τελευταίου κύματος των δη-
μοσκοπήσεων: στην ανακοπή της απομεί-
ωσης των ποσοστών της Νέας Δημοκρατίας,
που πλέον φαίνεται να ακολουθούν ανοδική
τάση, παράλληλα με τη διατήρηση της πρωτο-
καθεδρίας για τον ίδιο τον Κυριάκο Μητσοτά-
κη, στη χαμηλή συσπείρωση και το μεγάλο

ποσοστό των αναποφάσιστων, γεγονός που
δείχνει τα περιθώρια ανάκαμψης που υπάρ-
χουν, στη γενική αντίληψη της κοινής γνώμης
για την πορεία της χώρας, αλλά και στην κα-
θιέρωση του ΠΑΣΟΚ ως τη βασική αντιπολι-
τευτική δύναμη απέναντι στην κυβέρνηση.
Επιπρόσθετα, παρακολουθούν τις κινήσεις
των κομμάτων που βρίσκονται στα δεξιά της
ΝΔ, με το κυβερνητικό επιτελείο να κάνει ξε-
χωριστό σχεδιασμό για τον διεμβολισμό τους. 

6) Η στήριξη της μεσαίας τάξης
Η κυβέρνηση και ο πρωθυπουργός Κ. Μη-

τσοτάκης είναι σταθερά προσηλωμένοι στη
διαρκή και δραστική στήριξη της λεγόμενης
μεσαίας τάξης. Ήδη εφαρμόζονται ή υλοποι-
ούνται σειρά αυξήσεων σε μισθούς και συντά-
ξεις και μείωση των φορολογικών βαρών και
αυτή η πολιτική, όπως διαβεβαιώνει το Μέγα-
ρο Μαξίμου, θα ενταθεί το επόμενο διάστημα. 

7) Η Προεδρία της Δημοκρατίας
Κομβική θεωρείται η εκλογή του/της Προ-

έδρου της Δημοκρατίας. Ο πρωθυπουργός Κ.
Μητσοτάκης, όπως έπραξε και προ πενταε-
τίας όταν πρότεινε τη νυν πρόεδρο Κατερίνα
Σακελλαροπούλου, πιθανότατα θα πάρει την
τελική του απόφαση «στο βουνό» κατά τις ολι-
γοήμερες διακοπές του την περίοδο των εορ-
τών. Μέχρι σήμερα, ο κ. Μητσοτάκης κρατάει
κλειστά τα χαρτιά του και όπως διαβεβαι-
ώνουν στενοί του συνομιλητές, δεν έχει πει το
παραμικρό, σε κανέναν. Θα λάβει υπόψη του
όλες τις παραμέτρους και θα καταλήξει αν θα
προτείνει την ανανέωση της θητείας της κ. Σα-
κελλαροπούλου, ένα πρόσωπο από τα «σπλά-
χνα της ΝΔ» ή ένα πρόσωπο από την Κεντροα-
ριστερά, όπως θέλει η πολιτική παράδοση.

Στο Μέγαρο Μαξίμου έχουν σημειώσει τις εκκρεμότητες 
που έχουν να αντιμετωπίσουν - Πολιτικές αποφάσεις 

εντός και εκτός Ελλάδας 
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Σ
ε λειτουργία τίθεται μέσα στις προσεχείς
ημέρες το «φορολογικό FBI», που υπό-
σχεται να προκαλέσει… σοκ και…

Δ.Ε.Ο.Σ. σε οικονομικούς εγκληματίες, κυρίως
στο λαθρεμπόριο!

Οι Δυνάμεις Ελέγχου Οικονομικών Συναλλα-
γών (ΔΕΟΣ), όπως είναι η ονομασία της νέας αρ-
χής, θα στελεχωθεί από «αδιάφθορους» και
υψηλού επιπέδου εφοριακούς και τελωνειακούς

υπαλλήλους, οι οποίοι θα
χρησιμοποιούν όλα τα τελευ-
ταία τεχνικά μέσα για να πα-
ρακολουθούν συναλλαγές σε
ομάδες υψηλού κινδύνου για
τη διάπραξη φοροδιαφυγής.
Όπως δήλωσε στην «Ρ» υπη-
ρεσιακός παράγοντας, «σε λί-
γο καιρό οι φοροφυγάδες που
λειτουργούν με δομή εγκλη-

ματικής οργάνωσης θα το μετανιώσουν!». 
Στο στόχαστρο του φορολογικού FBI που

συγκροτείται από την Ανεξάρτητη Αρχή Δη-
μοσίων Εσόδων θα μπουν εταιρείες πετρε-
λαιοειδών, πρατήρια, ηλεκτρονικά καταστή-
ματα, τουριστικές και βιομηχανικές επιχειρή-
σεις, κέντρα διασκέδασης, μπαρ, αλλά και
τραγουδιστές, influencers, μεγαλογιατροί. Οι
ΔΕΟΣ αναμένεται να αποτελέσουν τον φόβο
και τον τρόμο για τους μεγάλους φοροφυγά-
δες, καθώς στη βάση συγκεκριμένων κριτη-
ρίων που θα βγαίνει από αλγόριθμο, θα πραγ-
ματοποιούν στοχευμένους ελέγχους, με έμ-
φαση στη διακίνηση καυσίμων και καπνικών
προϊόντων. 

Ο διπλός ρόλος
Ο ρόλος των ΔΕΟΣ θα είναι διπλός. Αφενός να

αποκαλύπτουν μεγάλες υποθέσεις φοροδιαφυ-
γής μέσω φορολογικών και τελωνειακών παρα-
βάσεων και αφετέρου να λειτουργούν σαν μπαμ-
πούλας για να περιοριστούν οι παράνομες δρα-
στηριότητες. Το οικονομικό επιτελείο της κυβέρ-
νησης εμφανίζεται αισιόδοξο ότι με τον νέο μη-
χανισμό θα δημιουργηθούν ακόμη μεγαλύτερα
δημοσιονομικά περιθώρια, για να εφαρμοστούν
το 2026 και το 2027 γενναίες μειώσεις άμεσων
φόρων, οι οποίες θα… φανούν στο εκλογικό σώ-
μα και θα… εκτιμηθούν αναλόγως στην κάλπη.
Το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών δρομολογεί γενναίες μειώσεις φόρων τη
διετία 2026-2027, οι οποίες θα αυξάνονται όσο

θα αυξάνονται τα έσοδα από τον περιορισμό της
φοροδιαφυγής. 

Οι ΔΕΟΣ θα βρίσκονται σε… ανοιχτή γραμμή
με τις φορολογικές και τελωνειακές υπηρεσίες

της ΑΑΔΕ, αναλαμβάνοντας να ερευνήσουν σε
βάθος υποθέσεις υψηλού κινδύνου, συνδυάζον-
τας την εμπειρία των υπαλλήλων και τις δυνατό-
τητες της τεχνολογίας. 

Ηλεκτρονικός κλοιός παντού
Η ταχύτατη διείσδυση των νέων τεχνολογιών στις

εφαρμογές της Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσό-
δων έχει συμβάλει καθοριστικά στην αύξηση των φο-
ρολογικών εσόδων, ενώ το σχέδιο δράσης για την
επόμενη χρονιά περιλαμβάνει και νέες δυναμικές πα-
ρεμβάσεις. 

Οι σημαντικές μεταρρυθμίσεις που έχουν υλοποι-
ηθεί για τον εκσυγχρονισμό της φορολογικής διοίκη-
σης, αλλά και τα νέα εργαλεία που θα τεθούν σε λει-
τουργία το 2025 για την περαιτέρω βελτίωση της εξυ-
πηρέτησης του πολίτη και την αντιμετώπιση της φο-
ροδιαφυγής, παρουσιάστηκαν σε ειδική εκδήλωση
στο Ζάππειο Μέγαρο, παρουσία του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη. Στην εκδήλωση του υπουργεί-
ου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και της ΑΑ-
ΔΕ με τίτλο «Σύγχρονα - Δίκαια – Αποτελεσματικά»
παρουσιάστηκαν τα νέα μέτρα του 2025, αλλά και τα
πεπραγμένα της φορολογικής διοίκησης από τον
υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Κω-
στή Χατζηδάκη, τον υφυπουργό Οικονομικών Χρίστο
Δήμα και τον διοικητή της ΑΑΔΕ Γιώργο Πιτσιλή.

Ειδικότερα:
1. Έρχεται η καθολική δήλωση των εσόδων-εξόδων

των επιχειρήσεων στο myDATA από 1η Ιανουαρίου
2025 και λειτουργία σε λίγες μέρες, της νέας εφαρμο-
γής myDATAapp που θα δίνει τη δυνατότητα στις επι-
χειρήσεις να εκδίδουν και να διαβιβάζουν παραστατι-
κά όπως τιμολόγια και αποδείξεις λιανικής απευθείας
στην πλατφόρμα myDATA μέσω smartphone ή tablet.

2. Την 1η Ιανουαρίου ενεργοποιείται το Ψηφιακό
Πελατολόγιο, το οποίο θα τηρούν υποχρεωτικά συγ-
κεκριμένοι κλάδοι ελεύθερων επαγγελματιών και
επιτηδευματιών. Μέσω αυτού, η ΑΑΔΕ θα παρακο-
λουθεί online και σε πραγματικό χρόνο τις κινήσεις
των πελατών και της επιχείρησης. Μάλιστα, θα γίνον-
ται απευθείας διασταυρώσεις και συγκρίσεις με άλ-
λες επιχειρήσεις του ίδιου κλάδου για να εξαχθούν
χρήσιμες πληροφορίες σχετικά με το πόσο περισσό-
τερα ή λιγότερα δηλώνει ο επαγγελματίας. Η ηλεκτρο-
νική εφαρμογή του Πελατολογίου θα ξεκινήσει από τα
πάρκινγκ, τα πλυντήρια αυτοκινήτων, τα συνεργεία
κ.λπ. 

3. Μέσα στο καλοκαίρι του 2025 επεκτείνεται το
Ηλεκτρονικό Τιμολόγιο σε όλη την οικονομική δρα-
στηριότητα. 

4. Τίθεται σε λειτουργία μέσα στο α’ τρίμηνο του
2025 το νέο ενιαίο τηλεφωνικό κέντρο για φορολογι-
κά θέματα, κατά το πρότυπο λειτουργίας του τετρα-
ψήφιου αριθμού 1555 του ΕΦΚΑ με προσωπικό 220
άτομα. 

Πώς θα λειτουργούν οι Δυνάμεις Ελέγχου Οικονομικών 
Συναλλαγών για να «τσιμπήσουν» οικονομικούς εγκληματίες - 
Στο στόχαστρο λαθρέμποροι, ιδιοκτήτες κέντρων διασκέδασης 

και μπαρ, τραγουδιστές, influencers, μεγαλογιατροί κ.ά. 
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Ποιοι θα χάσουν 
τον ύπνο τους από

το σοκ και… Δ.Ε.Ο.Σ.
του «φορολογικού FBI»

Τι πέτυχε το υπουργείο 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών

Σύμφωνα με τον απολογισμό του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών και της ΑΑΔΕ έχουν περιοριστεί κατά 90% οι επισκέψεις των φορολογούμε-
νων στις ΔΟΥ, έχουν εκδοθεί πάνω από 11 δισεκατομμύρια τιμολόγια και αποδεί-
ξεις μέσω του MyDATA από 1,5 εκατ. εγγεγραμμένες επιχειρήσεις και ελεύθερους
επαγγελματίες, ενώ έχουν πραγματοποιηθεί 3,7 εκατ. συναλλαγές για βεβαιώσεις
και ακινησίες οχημάτων μέσω του myCAR και πάνω από 300.000 φορολογικές
ενημερότητες ψηφιακά καταργώντας επίσης επισκέψεις στις εφορίες. Σε επίπεδο
υλοποίησης ηλεκτρονικών αιτημάτων σε εφορίες, ΚΕΦΟΔΕ, ΚΕΒΕΙΣ κ.λπ. έχουν
διεκπεραιωθεί σχεδόν 7 εκατομμύρια αιτήματα (το 98%) και τα υπόλοιπα αναμένε-
ται να έχουν αντιμετωπιστεί το επόμενο διάστημα. 

Τα αποτελέσματα στο μέτωπο της φοροδιαφυγής, τα οποία συνδέονται άμεσα με
τον ψηφιακό εκσυγχρονισμό του φορολογικού μηχανισμού, είναι εντυπωσιακά
και όπως δήλωσε ο Κωστής Χατζηδάκης, φέτος εκτιμάται ότι τα επιπλέον φορολο-
γικά έσοδα λόγω του περιορισμού της φοροδιαφυγής θα ανέλθουν κοντά στο 1,8
δισ. ευρώ, με συνολική υπέρβαση του στόχου των φορολογικών εσόδων κατά 3,7
δισ. ευρώ. Παράλληλα, σημαντική βελτίωση αποτυπώνεται και στο λεγόμενο «κε-
νό ΦΠΑ», δηλαδή το ποσό του έμμεσου φόρου που χάνει το Δημόσιο κάθε χρόνο
λόγω της φοροδιαφυγής. Σήμερα, το πρόβλημα είναι στο μισό του 2017 και το 2027
θα μειωθεί στο 9% που είναι ο ευρωπαϊκός μέσος όρος. 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



Ο
Όμιλος ΕΛΛΑΚΤΩΡ δραστηριοποι-
είται στον κλάδο των Παραχωρή-
σεων μέσω της θυγατρικής της

ΑΚΤΩΡ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ, η οποία αποτελεί
την εταιρεία που κυριολεκτικά άνοιξε τον
δρόμο των μεγάλων έργων παραχωρήσε-
ων στη χώρα, αναλαμβάνοντας σχετικές
συμβάσεις ήδη από τη δεκαετία του 1990,
με μεγαλύτερη αυτή της Αττικής Οδού, της
οποία η σύμβαση υπεγράφη στις 23 Μαΐου
1996 και έληξε στις 5 Οκτωβρίου 2024.

Σήμερα, το χαρτοφυλάκιο των έργων του
κλάδου των Παραχωρήσεων περιλαμβάνει
συμμετοχές στους μεγαλύτερους και πιο
σύγχρονους αυτοκινητοδρόμους της Ελλά-
δας, ενώ η τεχνογνωσία και εμπειρία των αν-
θρώπων της όλα αυτά τα χρόνια της επιτρέ-
πει να καλύπτει το συνολικό φάσμα των
αναγκών των έργων αυτών, από τη μελέτη, τη
χρηματοδότηση και την κατασκευή, έως τη
συντήρηση και λειτουργία. Διαθέτοντας
πλειοψηφική συμμετοχή στον αυτοκινητό-
δρομο Μορέας (71,7%), αλλά και διατηρώντας
σημαντικά ποσοστά (17-29%) στην Ολυμπία
Οδό, τον αυτοκινητόδρομο Αιγαίου, καθώς
και στη Γέφυρα Ρίου-Αντιρρίου, η ΑΚΤΩΡ
ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ διαγράφει μία επιτυχημένη
πορεία στον χώρο των Παραχωρήσεων για
περισσότερες από τρεις δεκαετίες.

Συμμετέχει σε δύο έργα ΣΔΙΤ ορόσημα
για τον εκσυγχρονισμό του οδικού δικτύου
της Κρήτης και της ΝΔ Πελοποννήσου. Με
την υπογραφή των συμβάσεων τον Απρίλιο
του 2023 για τα έργα ΣΔΙΤ «Μελέτη, Κατα-
σκευή, Χρηματοδότηση, Λειτουργία και
Συντήρηση του Οδικού Άξονα Νοτιοδυτι-
κής Πελοποννήσου Τμήμα Καλαμάτα - Ρι-
ζόμυλος - Πύλος - Μεθώνη», στο οποίο
συμμετέχει με πλειοψηφική συμμετοχή
στην κοινοπραξία «ΑΚΤΩΡ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ-
INTRAKAT», αλλά και «Μελέτη, Κατασκευή,
Χρηματοδότηση, Λειτουργία και Συντήρη-
ση του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης (ΒΟ-
ΑΚ)» και, ειδικότερα, του τμήματος Χερσο-
νήσου - Νεάπολης, μήκους περίπου 22,5
χιλιομέτρων, στο οποίο συμμετέχει με μει-
οψηφική συμμετοχή στην κοινοπραξία
«ΑΚΤΩΡ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ - ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ -
INTRAKAT», η ΑΚΤΩΡ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ 
ενδυναμώνει ακόμα περισσότερο τη θέση
της στον τομέα των Παραχωρήσεων στην
Ελλάδα.

Πιο συγκεκριμένα, το νέο αυτό τμήμα
του ΒΟΑΚ αποτελεί μέρος του συνολικού
Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης που θα
διασυνδέσει την Κρήτη από τον Κίσσαμο
έως τη Σητεία, μήκους περίπου 300 χι-
λιομέτρων συνολικά. Πρόκειται για τον
μεγαλύτερο αυτοκινητόδρομο που κατα-
σκευάζεται αυτήν τη στιγμή στην Ευρώ-
πη και το μεγαλύτερο οδικό έργο που
χρηματοδοτεί η Ευρωπαϊκή Ένωση τα
επόμενα χρόνια.

Εκσυγχρονισμός των υποδομών
Τα παραπάνω έργα υποδομής στοχεύουν

στον εκσυγχρονισμό των οδικών υποδομών,
αλλά και της περιφερειακής ανάπτυξης της
χώρας μέσω της στήριξης και καλυτέρευσης
της ποιότητας ζωής των τοπικών κοινωνιών,
της ενίσχυσης των τουριστικών ροών προς
νέους προορισμούς, της ανάπτυξης της επι-
χειρηματικής δραστηριότητας, αλλά και της
διασφάλισης προσβάσιμων και ασφαλών με-
τακινήσεων για όλους.

Η ΑΚΤΩΡ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ αποτελεί τη με-
γαλύτερη θυγατρική εταιρεία της 
ΕΛΛΑΚΤΩΡ με εκτιμώμενες συνολικές 
ταμειακές ροές, άνω των 700 εκατ. ευρώ,
από τις υφιστάμενες Παραχωρήσεις κατά τη
συμβατική τους διάρκεια. Ταυτόχρονα, έχει
προεπιλεγεί ή βρίσκεται σε διαδικασία αντα-
γωνιστικού διαλόγου, αυτόνομα ή κοινοπρα-
κτικά, σε έργα ΣΔΙΤ/Παραχωρήσεων προ-
ϋπολογισμού άνω των 3 δισ. ευρώ. Η ανά-
πτυξη του εν λόγω κλάδου αποτελεί μία εκ
των βασικών προτεραιοτήτων του Ομίλου,
την οποία πρόκειται να ενδυναμώσει περαι-
τέρω με έργα ΣΔΙΤ, Παραχωρήσεων με επεν-
δύσεις σε όλο το φάσμα των δραστηριοτή-
των, επωφελούμενος των σημαντικών προ-
οπτικών που παρουσιάζει η ελληνική αγορά.

Η ΑΚΤΩΡ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΕΙΣ 
ανοίγει νέους δρόμους στις Συμβάσεις

Παραχωρήσεων και τα ΣΔΙΤ
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Η εταιρεία του Ομίλου ΕΛΛΑΚΤΩΡ  οδηγεί 
τις εξελίξεις στον κλάδο για περισσότερα από 30 χρόνια
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 

Βρήκαμε τη συνταγή για το αδυνάτισμα! 
Σήμερα σας έχω ένα ευχάριστο νέο και

ειδικά για αυτούς που είναι ευτραφείς και
θέλουν να χάσουν κιλά. Θα χαρούν ιδιαί-
τερα, γιατί θα τρώνε όσο θέλουν και θα
αδυνατίζουν. Ακούστε λοιπόν όλοι… 

Θυμόμαστε τον πρώην πρόεδρο των
ΑΝΕΛ και συγκυβερνήτη του Αλέξη Τσί-
πρα και μακροβιότερο υπουργό Εθνικής
Άμυνας Πάνο Καμμένο, ο οποίος άφησε
τη σφραγίδα του στο εν λόγω υπουργείο…
Ο γνωστός και ως «κόκκινος Πάνος» επί
πολλά χρόνια ήταν «χοντρούλης». Πριν λί-
γους μήνες εμφανίστηκε στα social me-
dia και όλοι είδαμε έναν Πάνο Καμμένο
αδυνατισμένο σαν μοντελάκι. Κανείς δεν
έμαθε με ποιον τρόπο ο «κόκκινος Πά-
νος» έχασε τόσα κιλά… Σήμερα τελείως
τυχαία έλυσα το μυστήριο.

Τις τελευταίες μέρες λόγω της επιθυμίας
της συγχωρεμένης της μάνας μου να ασχο-
ληθεί με τα συσσίτια (κάτι που δυστυχώς
δεν έγινε) αποφάσισα να κάνω έρευνα (για
το πάρτι εκατοντάδων εκατομμυρίων που
γίνεται στα συσσίτια). Έτσι εξηγείται και η
πρεμούρα που έχει πιάσει μεγάλους επι-
χειρηματικούς ομίλους να μπουν στον χώ-
ρο των συσσιτίων. Μετά από σύσταση ενός
φίλου μου εκδότη γνώρισα ένα πρώην στέ-
λεχος της εταιρείας catering P&P, Πιέτρης
Εστίαση ΑΕ, με την οποία ο Πάνος Καμμέ-
νος επί της θητείας του στο υπουργείο
Άμυνας είχε στενή συνεργασία. Ομολογώ
ότι στην αρχή ο άνθρωπος ήταν τρομαγμέ-
νος και δεν ήθελε να μου μιλήσει. Μου λέει
«φίλε μου, είναι πολλά τα λεφτά και φοβά-
μαι». Αφού όμως τον διαβεβαίωσα ότι δεν

πρόκειται να αναφέρω το όνομά του και ότι
δεν πρόκειται να κινδυνεύσει, άρχισε να
μου εξιστορεί πώς γινόντουσαν οι δουλει-
ές, ποιοι μεσολαβούσαν και ποιοι έφτια-
χναν τα σχήματα των εταιρειών καθώς και
ποιοι έκλειναν τις συμφωνίες προς κάθε
ενδιαφερόμενο… (Ενημερωτικά κάποιοι
θα χάσουν τον ύπνο τους.) Τον ρώτησα αν ο
αγαπημένος μου φίλος… Πάνος Καμμένος
έτρωγε από τα συσσίτια και μου απάντησε
«φυσικά και έτρωγε και του άρεσαν κιό-
λας». Του λέω «ξέρεις αν τα συσσίτια της
πρώην εταιρείας σας αδυνατίζουν;». Γε-
λώντας μου είπε «πιθανολογώ ότι μπορεί
και να αδυνατίζουν». 

Συστήνω λοιπόν ανεπιφύλακτα τα συσ-
σίτια της catering P&P και την Πιέτρης
Εστίαση ΑΕ.

Όταν ο πρωθυπουργός 
μιλάει για ΑΠΕ, 
οι άλλοι βρίσκονται 
στο… κάρβουνο

Όταν μιλάει ο Κυριάκος Μητσοτάκης, πρέπει

κάποιες στιγμές να τον διαβάζετε πίσω από τις λέ-

ξεις. Τι είπε από τη Νάξο στο πλαίσιο της υπογρα-

φής του Ταμείου Απανθρακοποίησης Νησιών; Ότι

«δεν είναι πατριωτικό να εισάγουμε φυσικό αέριο

και πετρέλαιο». Τι εννοούσε; Ότι η Ελλάδα πρέπει

να αξιοποιήσει τις εγχώριες ανανεώσιμες πηγές,

όπως ο άνεμος και ο ήλιος, εγκαταλείποντας την

εξάρτηση από το εισαγόμενο φυσικό αέριο και

πετρέλαιο. Ο κ. Μητσοτάκης κάλεσε τους πολίτες

να στηρίξουν τις ΑΠΕ, απορρίπτοντας την κριτική

που εκφράζεται για ανεμογεννήτριες και φωτο-

βολταϊκά. Ανέφερε ότι η πράσινη μετάβαση δεν

είναι μόνο περιβαλλοντική ανάγκη, αλλά και αν-

ταγωνιστικό πλεονέκτημα, ότι τέτοιες πρωτοβου-

λίες ενισχύουν την ενεργειακή αυτονομία της χώ-

ρας και τη βιωσιμότητα, ενώ μειώνουν το κόστος

της ενέργειας για τους πολίτες.

Αν αυτό δεν μπορούμε να το καταλάβουμε, τότε

υπάρχει πρόβλημα αντίληψης! Και αναφέρομαι

σε όσους εμμένουν σε παρωχημένες ενεργειακές

επιλογές.

Κλείνει το μάτι σε νέες εξαγορές 
και συνεργασίες ο Στάσσης

«Τalk of the tοwn» γίνεται κάθε λίγο και λιγάκι ο Γιώργος Στάσσης, λόγω των
στρατηγικών του κινήσεων. Αυτή τη φορά ο λόγος για τη ΔΕH Ανανεώσιμες

που διευρύνει διαρκώς την παρουσία της στις ΑΠΕ. Και δεν το κάνει τυ-
χαία αυτό ο Στάσσης. Γνωρίζει πολύ καλά πως ο κλάδος των ΑΠΕ έχει
τεράστιες προοπτικές ανάπτυξης. Χθες η ΔΕH Ανανεώσιμες ανακοί-
νωσε την κατασκευή τριών νέων αιολικών πάρκων, συνολικής ισχύος
περίπου 100 MW. Τα νέα αιολικά πάρκα ξεκινούν να κατασκευάζονται
στη Ροδόπη, τη Φωκίδα και την Αργολίδα, με την προμήθεια 19 νέων
ανεμογεννητριών του οίκου Nordex, τύπου Ν149/5.Χ. Αυτή τη στιγμή,

ο Όμιλος ΔΕH έχει υπό κατασκευή ή έτοιμα προς έναρξη κατασκευής
νέα έργα ΑΠΕ ισχύος περίπου 3,8 GW. Το επόμενο διάστημα ο Γιώργος

Στάσσης έχει αποφασίσει ο Όμιλος ΔΕΗ να διευρύνει περαιτέρω το χαρτο-
φυλάκιο ΑΠΕ στην Ελλάδα και τη Νοτιοανατολική Ευρώπη, τόσο μέσω οργανι-

κής ανάπτυξης όσο και μέσω συνεργασιών και εξαγορών. Οπότε καταλαβαίνετε πως
αναμένονται νέες συμφωνίες που θα ενδυναμώσουν σε όλα τα επίπεδα τον Όμιλο ΔΕΗ.

Η αποκάλυψη για την Goldman Sachs 
και η επιβεβαίωση της «Ρ»

Εμείς σας είχαμε προειδοποιήσει για το κλίμα που επικρατεί στο ελληνικό χρημα-

τιστήριο. Μάλιστα χθες σας αποκαλύψαμε πως ισχυρά διεθνή χαρτοφυλάκια,

μεταξύ των οποίων και η Goldman Sachs, προχωρούν σε μείωση των τοπο-

θετήσεών τους στις ελληνικές μετοχές. Δεν πέρασε ένα 24ωρο και επιβε-

βαιωθήκαμε. Για να σας εξηγήσουμε αναλυτικά το παρασκήνιο, ο κορυ-

φαίος επενδυτικός αμερικανικός οίκος σε ανάλυσή του για τη στρατηγική

των μετοχών για τις αναδυόμενες αγορές εκτιμά ότι το ΧΑ δεν είναι από

τις αγορές που θα ωφεληθούν το 2025. Η Goldman Sachs τηρεί ουδέτερη

στάση απέναντι στην Ελλάδα και το ίδιο κάνει για την Αίγυπτο, την Πολωνία,

το Κατάρ, τα ΗΑΕ και το Κουβέιτ. Η αμερικανική επενδυτική τράπεζα για το

2025 προτιμά τη Σαουδική Αραβία και τη Νότια Αφρική. Στον αντίποδα δηλώ-

νει αρνητική για τις αγορές της Τσεχίας, της Ουγγαρίας και της Τουρκίας. Μάλιστα

η Goldman Sachs θέτει τιμή-στόχο για τον εγχώριο Γενικό Δείκτη στις 1.475 μονάδες.

Που υποδηλώνει περιθώριο ανόδου 5% περίπου από τα τρέχοντα επίπεδα. Οι τραπεζικές μετοχές εξακολου-

θούν να δέχονται τα πυρά των πωλητών και στη χθεσινή συνεδρίαση η Goldman Sachs ήταν μεταξύ των πω-

λητών στα τραπεζικά blue chips. 

Στην πιάτσα, οι αναλυτές εμφανίζονται επιφυλακτικοί για τη βραχυπρόθεσμη πορεία της αγοράς και στο

μόνο που ελπίζουν είναι ένα «year end rally». Άσε που μαθαίνουμε πως κάποιοι που είχαν δραστηριοποιηθεί

στις χαμηλότερες κεφαλαιοποιήσεις εγκλωβίστηκαν και έχουν αξιοσημείωτη χασούρα.
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ΤΤην Τρίτη στο Ζάππειο 
η μεγάλη γιορτή της «Political»
Την Τρίτη 26 Νοεμβρί-

ου, στις 19.30, στο

Ζάππειο Μέγαρο θα

πραγματοποιηθεί η

μεγάλη γιορτή για τα

τέσσερα χρόνια κυ-

κλοφορίας της «Polit-

ical», της πρώτης

ημερήσιας ψηφιακής

εφημερίδας. Στην εκ-

δήλωση θα απονεμη-

θούν τιμητικές δια-

κρίσεις σε ξεχωρι-

στές προσωπικότη-

τες της ελληνικής πολιτικής ζωής, για την πολυετή προσφορά τους.

Την εκδήλωση θα παρουσιάσει η δημοσιογράφος Μάγδα Τσέγκου.
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«Τα μάζεψα 
τα πράγματα…»
H απώλεια της θέσης της αξιωματικής αντιπολίτευσης επι-
φέρει μια σειρά από αλλαγές στον ΣΥΡΙΖΑ. Για παράδειγμα,
αλλάζει ο αριθμός των βουλευτών του στις επιτροπές της
Βουλής, ενώ και τα γραφεία του κόμματος εντός του Κοινο-
βουλίου μεταφέρονται σε άλλη πτέρυγα. Χθες, ο εκτελών
χρέη προέδρου Νίκος Παππάς εθεάθη να μαζεύει τα λιγο-
στά πράγματα που είχε φέρει, προκειμένου να εγκατασταθεί στα νέα γραφεία. Πίκρα… Νί-
κο, βάλε Στράτο Διονυσίου: «Τα μάζεψα τα πράγματα κι έφυγα από το σπίτι…». 

Η παράπλευρη
απώλεια 
της απώλειας

Η απώλεια του στάτους της
αξιωματικής αντιπολίτευσης
για τον ΣΥΡΙΖΑ δημιουργεί
και μια παράπλευρη απώλεια
στη Βουλή. Πέρα από το γεγο-
νός ότι ο Νίκος Παππάς δεν
θα λαμβάνει πια τον λόγο με-
τά τον Μητσοτάκη και ότι
χρειάστηκε να μετακομίσει
από το γραφείο του, ο ΣΥΡΙΖΑ
χάνει και οκτώ μετακλητούς.
Οι υπάλληλοι που απασχο-
λούνταν στον πρόεδρο και την
ΚΟ από δέκα μειώνονται σε
επτά ενώ άλλοι πέντε μετα-
κλητοί χάνουν τη θέση τους
από την ΚΟ.

Από εφοπλιστής,
συγγραφέας 

Και βιβλίο γράφει ο Στέφανος Κασσελά-
κης! Πολυτάλαντος λέμε… Ο έκπτωτος
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, από την επομένη
της ανατροπής του από την ηγεσία του
κόμματος, ξεκίνησε να γράφει ένα βιβλίο,
το οποίο, όπως λέει στους συνεργάτες του,
θα βάλει «μπουρλότο» στον ΣΥΡΙΖΑ, διότι
θα περιέχει άγνωστες συνομιλίες, μυστι-
κά αλλά και ντοκουμέντα! Το «ζουμί» θα
είναι στις αποκαλύψεις που θα κάνει για τα
μυστικά του ραντεβού με τον πρώην πρω-
θυπουργό Αλέξη Τσίπρα και τον Κρητικό -
τότε μέντορά του- Παύλο Πολάκη! Και φυ-
σικά, ειδικό κεφάλαιο θα περιλαμβάνει το
βιβλίο για το μαύρο ταμείο που διατηρούσε
ο ΣΥΡΙΖΑ πριν τη δική του προεδρία, όπως
ο ίδιος είχε καταγγείλει προκαλώντας
ορυμαγδό αντιδράσεων στο κόμμα!

Βουλευτές από 
το «πανέρι» 
των ανεξάρτητων

Όλοι στον ΣΥΡΙΖΑ προεξοφλούν
ότι οι ανεξαρτητοποιήσεις βουλευ-
τών δεν τελείωσαν και ότι θα υπάρ-
ξει και νέος γύρος οσονούπω. Και
πάλι, όμως, τα «κουκιά» για την
εξασφάλιση κοινοβουλευτικής πα-
ρουσίας του νέου κόμματος Κασ-
σελάκη δεν βγαίνουν, αφού ο κανο-
νισμός της Βουλής απαιτεί δέκα
βουλευτές. Κάποιες πληροφορίες
εμφανίζουν τους επιτελείς του έκ-
πτωτου προέδρου να έχουν προ-
σεγγίσει δύο ανεξάρτητους βου-
λευτές, τον Μιχάλη Χουρδάκη και
τη μητέρα του Αρετή Παπαϊωάννου,
που προέρχονται από την Πλεύση
Ελευθερίας της Ζωής Κωνσταντο-
πούλου. 

Γ
ια ακόμα μια φορά -τρίτη κατά σειρά- δεν ξεκί-
νησε επί της ουσίας η δίκη με κατηγορούμενους
τους βουλευτές των Σπαρτιατών. Αιτία ήταν η

ασθένεια του προέδρου του κόμματος και βασικού
μάρτυρα στην υπόθεση Βασίλη Στίγκα. Ο γιος του προ-
σκόμισε στο δικαστήριο έγγραφη βεβαίωση ότι ο Β.
Στίγκας είναι κλινήρης. «Έχει πρόβλημα με τη μέση του
και λοίμωξη του αναπνευστικού. Νόσησε προχθές», εί-
πε στο δικαστήριο. Έτσι, η πρόεδρος αποφάσισε να
διακόψει εκ νέου τη διαδικασία για τις 20 Δεκεμβρίου,
αφού τα όσα έχει καταγγείλει κατά το παρελθόν ο Β.
Στίγκας αποτελούν τον κύριο άξονα πάνω στον οποίο
βασίζεται η κατηγορία. Στο εδώλιο έχουν παραπεμφθεί
έντεκα βουλευτές που εκλέχτηκαν με το κόμμα των
Σπαρτιατών για το αδίκημα της εξαπάτησης εκλογέων,
ο Ηλίας Κασιδιάρης για ηθική αυτουργία στο αδίκημα
και ένας δικηγόρος για συνέργεια.

Η ασθένεια του Στίγκα



«Δεν με ενδιαφέρει
η Προεδρία 
της Δημοκρατίας»

Γ
ια το νέο του βιβλίο «Οι αρχιτέκτονες του
πολιτεύματος, από τις όχθες του Τάμεση
στην πλατεία Συντάγματος», όπως και για

το πώς βλέπει το πολιτικό σκηνικό της χώρας
μίλησε ο Νίκος Αλιβιζάτος, ομότιμος καθηγη-
τής Συνταγματικού Δικαίου, στη Νομική Σχολή
του ΕΚΠΑ. 

Ως ιδανική λύση και ιδανικό πρόσωπο για την
Προεδρία της Δημοκρατίας ο κ. Αλιβιζάτος (το
όνομά του έχει ακουστεί) θεωρεί την Κατερίνα
Σακελλαροπούλου, σημειώνοντας παράλληλα
(Πρώτο Πρόγραμμα) πως «προς Θεού, το αξίωμα
δεν με ενδιαφέρει προσωπικά». «Εμένα; Προς
Θεού, όχι. Όχι βέβαια, το αξίωμα δεν με ενδιαφέ-
ρει προσωπικά (…). Νομίζω ότι η κυρία Σακελλα-
ροπούλου είναι η ιδανική λύση και μακάρι να
επαναληφθεί, να ανανεωθεί η θητεία της. Πι-
στεύω λοιπόν ότι η Κατερίνα Σακελλαροπούλου
έδειξε σε μεγάλο βαθμό αυτή την ανάγκη συσπεί-
ρωσης, ενότητας για τις μεγάλες προκλήσεις που
αντιμετωπίζουμε. Ο κόσμος κατάλαβε ότι η Προ-
εδρία δεν είναι κάτι απόμακρο, αλλά πολύ κοντινό
στα προβλήματά του και κατά τη γνώμη μου, ενό-
ψει και των αρμοδιοτήτων τις οποίες το Σύνταγμα
αναγνωρίζει, νομίζω ότι είναι το ιδανικό πρόσω-
πο», είπε ο γνωστός συνταγματολόγος, βγάζοντας
τον εαυτό του από το κάδρο των υποψηφίων...

Το «δράμα» του Διαμαντή
Για να μη λέτε μόνο για τον Κασσελάκη ότι

ασχολείται με τα πρωινάδικα, το ίδιο σύνδρομο
φαίνεται να έχει και ο σύντροφος της Ζωής
Κωνσταντοπούλου, ο Διαμαντής, που μιλάει
μόνο για τις φήμες του χωρισμού τους. Μια φο-
ρά να τον δω να μιλάει για πολιτικά ζητήματα
και τι στον κόσμο… Ο Καραναστάσης βγήκε
πάλι σε μια ψυχαγωγική εκπομπή και είπε πό-
σο «εξουθενωτικό είναι να μας χωρίζουν διαρ-
κώς». Ψυχούλα μου, τι τραβάς κι εσύ; «Με ενο-
χλεί πάρα πολύ όταν υπάρχουν δημοσιεύματα
που με χωρίζουν από τη Ζωή Κωνσταντοπού-
λου. Πάντα προφύλασσα την ιδιωτική μου ζωή
με τον πιο ισχυρό τρόπο και τώρα που βλέπω να
βάλλεται για διάφορους λόγους, γιατί έτσι βο-
λεύει κάποιους, είναι κάτι που είναι εξουθενω-
τικό ώρες ώρες, αλλά μαθαίνουμε και αντέχου-
με», είπε ο Διαμαντής Καραναστάσης. Βαράτε
με κι ας κλαίω, ένα πράγμα… 

Έμπειρο «γαλά-

ζιο» στέλεχος

πάνω στη συζή-

τηση που είχα

μαζί του περί

ανασχηματισμού

μού έλεγε το

εξής: «Δεν είναι

ανάγκη να τους

διώξει όλους

από την κυβέρ-

νηση ο Μητσοτά-

κης. Αν είναι δυσαρεστημένος με κάποιον,

μπορεί απλά να του αλλάξει υπουργείο και να

τον βάλει σε κάποιο άλλο που να είναι ηλε-

κτρική καρέκλα και να τον… κάψει διά παν-

τός». Ένα υπουργείο υπάρχει για τέτοιες πε-

ριπτώσεις… Το παίρνεις και λούζεσαι όλη τη

δυσαρέσκεια των πολιτών. Κάποιον έχω στο

μυαλό μου ότι θα σπρώξει προς τα εκεί ο

πρωθυπουργός. 

Το υπουργείο-
ηλεκτρική καρέκλα Ο Λάκης ανέλαβε

εργολαβία
Έπιασε δουλειά ο άνθρωπος στο γνωστό κα-
νάλι και άρχισε αυτό που έκανε πάντα… δή-
θεν σάτιρα, λάσπη κ.λπ. Βρήκε ευκαιρία ο
Λαζόπουλος με τα
Τέμπη να λαϊκίσει και
τα βέλη του πήραν και
τη Βόζεμπεργκ, η
οποία μέσω των so-
cial media του απάν-
τησε: «Το να σε βρίζει
ένας ανέντιμος εμπα-
θής επαγγελματίας
λασπολόγος που έχει σκελετούς στην ντου-
λάπα του είναι σίγουρα τίτλος τιμής! Είναι τό-
σο απλό». Να προσθέσω πάντως ότι ζούμε
στη χώρα που θεωρούν τον Τσίπρα state-
sman, τον Βλάχο καλλιτέχνη, τον Λαζόπουλο
σύγχρονο Αριστοφάνη, τον Τραμπ σωτήρα,
τον Πούτιν φίλο της χώρας και ότι τα εμβόλια
σκοτώνουν... Και όλοι αυτοί ψηφίζουν, έχουν
δικαίωμα ψήφου!
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Οι κούτες της Λινού
Στη δικαιοσύνη προσέφυγε η ανεξάρτητη βουλευ-
τής Αθήνα Λινού, καταθέτοντας μηνυτήρια αναφο-
ρά σε βάρος του βουλευτή και υποψήφιου προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ Παύλου Πολάκη, τον οποίο κα-
τηγορεί για συκοφαντική δυσφήμηση και ψευδή
καταμήνυση. Η είδηση
όμως είναι αλλού… Η
κυρία Λινού για να ενι-
σχύσει τις αναφορές της
προσκόμισε 20 κιβώτια
με έγγραφα. «Έφερα πα-
ραπάνω από 50.000 έγ-
γραφα και την έκθεση
μεγάλης ελεγκτικής
εταιρείας, που δείχνουν
ότι όλα όσα λέει είναι εντελώς ανυπόστατα», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά σε δηλώσεις της η κ. Λινού,
η οποία σημείωσε πως ο κ. Πολάκης «έχει πει πολ-
λά συκοφαντικά ψέματα εναντίον εμού και του ιν-
στιτούτου που ίδρυσα πριν 33 χρόνια που συνεχί-
ζει να εργάζεται για το καλό της χώρας». Παρακο-
λουθώ το όλο σίριαλ και κλαίω από τα γέλια. Με τι
πήγε τις κούτες; Νοίκιασε φορτηγό; Αν είναι να θέ-
λει 50.000 έγγραφα για να αποδείξει ότι είναι
αθώα, βράσε όρυζα. 
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Αυτιάς: «Η Ευρώπη 
δεν είναι Κουμουνδούρου»

Για να καταλάβετε ποιοι μας κυ-
βερνούσαν, όπως αποκάλυψε χθες
ο ευρωβουλευτής της ΝΔ Γιώργος
Αυτιάς, όταν έκανε ο Τσίπρας το
Χρηματιστήριο Ενέργειας στην τε-
λευταία ΔΕΘ το 2019, πήρε τηλέφω-
νο τον τότε υπουργό Ενέργειας του
ΣΥΡΙΖΑ και αυτός του έλεγε: «Γιωρ-
γάκη, μην ανησυχείς» και τελικά
δεν έκαναν τίποτα. «Η Ευρώπη δεν είναι Κουμουνδού-
ρου», είπε χθες με νόημα ο Αυτιάς.
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Άρχισε το «καθάρισμα»
Αλλαγή φρουράς στο γραφείο του αρχηγού
της αξιωματικής αντιπολίτευσης. Η
μετακόμιση ολοκληρώθηκε, οι κλειδαριές
άλλαξαν και ακολούθησε «στεγνό
καθάρισμα». Πάντως, ο κ. Ανδρουλάκης, απ’
ό,τι έμαθα, τις περισσότερες συναντήσεις θα
τις κάνει στο γραφείο του πρώτου ορόφου,
το οποίο και θα διατηρήσει. Άσε που θα
αποφεύγει και τα αδιάκριτα βλέμματα! Το
μεγάλο γραφείο του ισογείου θα το έχει για
τα σημαντικά και πιο επίσημα ραντεβού!

Τα παραμύθια περί
μυστικών δημοσκοπήσεων

Συγκεκριμένα εκδοτικά συμφέροντα που
έχουν αναλάβει το μάρκετινγκ του άχαστου Αλέ-
ξη Τσίπρα άρχισαν τα όμορφα περί μυστικών δη-
μοσκοπήσεων που γνωρίζουν (μόνο αυτοί προ-
φανώς) και οι οποίες (άκουσον άκουσον) δεί-
χνουν ότι για πρώτη φορά οι πολίτες δηλώνουν
ότι τα πράγματα ήταν καλύτερα το 2019 απ’ ό,τι
σήμερα. Πιο στημένη προπαγάνδα… πεθαίνεις.
Αυτός ήταν πιο κάτω και από τον Κασσελάκη σε
όλα τα γκάλοπ πριν από λίγους μήνες… Μεγάλη
επιτυχία ο αναβαπτισμένος.

Ο υπουργός Εσωτερικών Θοδωρής Λιβάνιος μίλησε για θέματα
της επικαιρότητας, μεταξύ των οποίων και η διαγραφή Σαμαρά από
τη ΝΔ και το ζήτημα της αλλαγής του εκλογικού νόμου, όπου έβαλε
τέλος στα διάφορα σενάρια. Στο ερώτημα αν υπάρχει περίπτωση
να αλλάξει το όριο εισόδου στη Βουλή και η κυβέρνηση ετοιμάζει
νέο εκλογικό νόμο ο κ. Λιβάνιος απάντησε: «Ο πρωθυπουργός λει-
τουργεί πολύ θεσμικά σε αυτό το κομμάτι και προφανώς η σταθε-
ρότητα της χώρας είναι πολύ σημαντική, αλλά και ο σεβασμός
στους θεσμούς είναι εξίσου σημαντικός. Άρα, όπως έχει πει και ο
κυβερνητικός εκπρόσωπος, δεν υπάρχει κανένα θέμα αλλαγής
του εκλογικού νόμου, ούτε των ορίων». Πάει κι αυτό. 

Δ
εν κρυβόταν η χαρά του Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου, ο
οποίος κλήθηκε ως αντιπρόεδρος της Βουλής να διαβάσει
την επίσημη ανακοίνωση της Βουλής, με την οποία το ΠΑΣΟΚ

στέφεται αξιωματική αντιπολίτευση. Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ως αρ-
χηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης, δικαιούται περισσότερους
μετακλητούς υπαλλήλους, ενώ θα τοποθετείται στις συνεδριάσεις
αμέσως μετά τον πρωθυπουργό. Ο χρόνος ομιλίας του θα είναι μεγα-
λύτερος σε σχέση με τους προέδρους των ΚΟ των υπόλοιπων κομμά-
των. Το ΠΑΣΟΚ θα αποκτήσει μια θέση αντιπροέδρου στην Επιτροπή
Θεσμών και Διαφάνειας, πρόσωπο που θα μετέχει και στο κορυφαίο
κοινοβουλευτικό όργανο που είναι η Διάσκεψη των Προέδρων. Πάν-
τως, κατά τη χθεσινή συνεδρίαση οι σπόντες και τα καρφιά διαδέχον-
ταν το ένα το άλλο, με τον Χρήστο Γιαννούλη από τον ΣΥΡΙΖΑ που βρι-
σκόταν στο βήμα, όταν κλήθηκε από τον βουλευτή του ΠΑΣΟΚ και αν-
τιπρόεδρο του Σώματος Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλο να απαντήσει
αν θα πάρει χρόνο από τη δευτερολογία του, να λέει αστειευόμενος:

Χρ. Γιαννούλης: Αξιωματική αντιπολίτευση είστε, άμα το λέτε εσείς
θα το κάνω.

Οδ. Κωνσταντινόπουλος: Είπατε κάτι…
Χρ. Γιαννούλης: Αστειευόμενος...
Οδ. Κωνσταντινόπουλος: Όχι, δεν το είπατε αστειευόμενος… Το

κόμμα μου δεν έχει καμία ευθύνη για το τι συνέβη στο δικό σας και
ποτέ δικός μας αρχηγός δεν έχει πει «φύγετε και ρίξτε τον», ποτέ, εί-
ναι απόλυτα έντιμο. Και επειδή έχω ζήσει όλη αυτή την ιστορία, να
σας πω ότι έχουμε συμπεριφερθεί με απόλυτα έντιμο τρόπο.

Οι σχέσεις της Νίκης με τους Ρώσους…

Λιβάνιος: «Δεν υπάρχει θέμα αλλαγής του εκλογικού νόμου»

Καλά, δεν πέσαμε και από τα σύννεφα… Δύο στε-
λέχη της Νίκης συναντήθηκαν με τον στενό συνεργά-
τη του Πούτιν, Ντμίτρι Μεντβέντεφ. Ο Βούλγαρος
βουλευτής του κόμματος BSP-United Left, Ιβάν Πετ-
κόφ, αποκάλυψε ότι πραγματοποιήθηκε συνάντηση
του πρώην προέδρου της Ρωσίας Ντμίτρι Μεντβέν-
τεφ με «μεγάλο αριθμό εκπροσώπων από τα Κοινο-
βούλια της Γερμανίας, της Σλοβακίας, της Ιταλίας, της
Σερβίας, της Ελλάδας, της Τσεχίας, της Γαλλίας, της
Αγγλίας, καθώς και με πολλά μέλη του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου». Ποιοι ήταν οι Έλληνες που τον συ-

νάντησαν; Δύο στελέχη της Νίκης. Ο ευρωβουλευτής Νίκος Αναδιώτης και ο βουλευτής Αχαΐας
Σπύρος Τσιρώνης, με τον τελευταίο να δημοσιεύει και σχετική φωτογραφία στο Χ που έβγαλαν χα-
μογελαστοί με τον στενό συνεργάτη του Ρώσου προέδρου Βλαντίμιρ Πούτιν. Τα συμπεράσματα δι-
κά σας, μη με βάζετε στη διαδικασία να σχολιάσω. Χωριό που φαίνεται κολαούζο δεν θέλει… 

Η χαρά του Οδυσσέα 
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Υπάρχει μια κινητικότητα στα εθνικά θέ-

ματα την οποία δεν μπορώ να προσπερά-

σω, ειδικά μετά τις πρόσφατες προκλητι-

κές δηλώσεις του Φιντάν…

Τη σύγκληση του Εθνικού

Συμβουλίου Εξωτερικής

Πολιτικής, υπό τον

υπουργό Εξωτερικών

Γιώργο Γεραπετρίτη, ανα-

κοίνωσε το ΥΠΕΞ. Το συμ-

βούλιο θα συνεδριάσει την Πέμπτη 12 Δε-

κεμβρίου και ώρα 10. Παράλληλα, ο

υπουργός Εξωτερικών θα ενημερώσει

την Τετάρτη, 11 Δεκεμβρίου, τους αρχη-

γούς των πολιτικών κομμάτων σχετικά με

τα θέματα εξωτερικής πολιτικής.



Η επιτυχία 
ως ποινικό αδίκημα...

Η επιτυχία 
ως ποινικό αδίκημα...

Μ
ε αφορμή τα τέσσερα χρόνια της «Political» και το γεγονός ότι κάποιοι αισθάνονται «άβολα»

με τη συνεχή άνοδο της εφημερίδας μας, μου ήρθε στον νου η μεγάλη κυρία του ελληνικού

Τύπου, η αείμνηστη Ελένη Βλάχου, που συνήθιζε να λέει ότι «η επιτυχία στην Ελλάδα είναι

ποινικό αδίκημα». Κακό γνώρισμα ο ανόητος φθόνος ορισμένων… 
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T
ο είδα κάπου γραμμένο στο ίντερνετ και είναι, πράγματι, μια πάρα πο-

λύ καλή ερώτηση: Εάν της παρασχεθεί η ευκαιρία, η Ελλάδα θα εκτε-

λέσει το διεθνές ένταλμα σύλληψης του Μπενιαμίν Νετανιάχου το

οποίο εξέδωσε προ ολίγων ημερών το Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο (ΔΠΔ); Θα

μπορούσε να τοποθετηθεί ο υπουργός μας των Εξωτερικών επ’ αυτού. 

Θεωρητικά θα έπρεπε, καθώς η χώρα μας έχει υπογράψει τη Συνθήκη της Ρώ-

μης, η οποία δίνει στο ΔΠΔ τη διεθνή του ισχύ, άρα είναι υποχρεωμένη να συμ-

μορφώνεται με τις αποφάσεις του, είτε συμφωνεί με αυτές, είτε όχι. Όπως το

έθεσε εξαιρετικά ο υπουργός Εξωτερικών της Αυστρίας: «Το ένταλμα είναι εν-

τελώς ακατανόητο, αλλά οι αρχές της χώρας μας δεν έχουν άλλη επιλογή από το

να συλλάβουν τον Νετανιάχου. Ο

Διεθνής Νόμος ισχύει παντού».

Πολύ σωστά, αλλιώς δεν θα ήταν

Διεθνής Νόμος, θα ήταν το κατα-

στατικό της πολυκατοικίας μου,

που το τηρεί όποιος και όποτε και

αν γουστάρει.

Διεθνής δικαιοσύνη
a la carte

Στη θεωρία, λοιπόν, όλες οι χώ-

ρες που έχουν υπογράψει τη Συν-

θήκη της Ρώμης -η οποία υπεγρά-

φη στις 17 Ιουλίου 1998 και τέθη-

κε σε ισχύ την 1η Ιουλίου 2002-

οφείλουν να εκτελέσουν το έν-

ταλμα. Η Ελλάδα είναι μια από αυ-

τές τις χώρες. Οι ΗΠΑ, πάλι, όχι,

διότι δεν τα καταλαβαίνουν αυτά

που πρέπει να κάνεις ανθρωπιστι-

κούς πολέμους. Εκτός εάν πρό-

κειται για ένταλμα σύλληψης του

Βλαντίμιρ Πούτιν. Τότε, ναι, συμ-

φωνούν απόλυτα με το ΔΠΔ. 

Ο οποίος Πούτιν, παρεμπιπτόντως, έχει ένα ολόδικό του διεθνές ένταλ-

μα σύλληψης, εδώ και κάνα χρόνο, αλλά όχι μόνο είναι ελεύθερος στη

Μόσχα ή στην ντάτσα του στη Μαύρη Θάλασσα, αλλά στο μεταξύ έχει πάει

και σε καμιά δεκαριά χώρες, τη Βόρεια Κορέα, το Καζακστάν και διάφο-

ρες άλλες. 

Διότι η διεθνής νομοθεσία, τελικά, είναι πιο a la carte και από το κατα-

στατικό της πολυκατοικίας μου. Τουλάχιστον εμείς συμφωνούμε όλοι ότι

δεν πρέπει, ας πούμε, να σπάμε τον καθρέπτη της εισόδου. Η διεθνής κοι-

νότητα δεν μπορεί να συμφωνήσει πότε ένα έγκλημα πολέμου είναι καλό έγ-

κλημα πολέμου και πότε είναι κακό έγκλημα πολέμου. Αντιστοίχως για τα εγ-

κλήματα κατά της ανθρωπότητας. Φυσικά και υπάρχουν καλά εγκλήματα κατά

της ανθρωπότητας, δεν θέλω να ρωτάτε κουταμάρες· όλα εξαρτώνται από το ποι-

ος τα κάνει. 

Έτσι, οι χώρες που πανηγύρισαν για το ένταλμα κατά του Πούτιν και έγι-

ναν έξαλλες με όσους δεν το εκτελούν, τώρα είναι έξαλλες με το ένταλμα

κατά του Νετανιάχου και έτοιμες να μην το εκτελέσουν. Και θα κάνουν, μ’

αυτόν τον τρόπο, έξαλλες τις άλλες, εκείνες που δεν εκτελούν το ένταλμα

κατά του Πούτιν. Νομίζω είναι εξαιρετικά σαφές αυτό που λέω. Είναι ακρι-

βώς όπως το είπε ο Αυστριακός υπουργός Εξωτερικών: Ακατανόητο, αλλά

τι να κάνουμε τώρα;

Στο μεταξύ, η Συνθήκη της Ρώμης προβλέπει κάτι καταπληκτικό: Τον καταζη-

τούμενο μπορείς να τον συλλάβεις όχι μόνο όταν πατήσει στο έδαφός σου, αλλά

και όταν υπερίπταται αυτού. Πολύ σοφό. Όταν, ας πούμε, με το καλό, ορκιστεί ο

Τραμπ και πάει ο Νετανιάχου να

τον δει -διότι είναι βέβαιον ότι θα

πάει και από τους πρώτους- από

κάπου θα πρέπει να περάσει το

αεροπλάνο του, δεν θα διακτινι-

στεί. Οι χώρες, λοιπόν, πάνω από

τις οποίες θα περάσει, μπορούν

να το κατεβάσουν και να τον στεί-

λουν στη Χάγη για τα περαιτέρω. 

Ποιες θα το κάνουν; Η Ισπανία,

η Ιρλανδία, το Βέλγιο, η Ολλανδία

και η Αυστρία προς ώρας. Οι άλ-

λοι είναι σε κατάσταση «ώχου,

άσε και θα δούμε», που σημαίνει

όχι. Η δε Ουγγαρία, του πάρα πο-

λύ δεξιού κυρίου Όρμπαν, όχι

μόνο δεν θα εκτελέσει το ένταλ-

μα, αλλά κάλεσε τον Νετανιάχου

και για τσάι.  

Τι σημαίνουν 
όλα αυτά; 

Σημαίνουν πολύ απλά ότι έχου-

με κάνει τη διεθνή δικαιοσύνη

ξεσκονόπανο. Αυτή βγάζει εντάλματα -και προφανώς δεν τα βγάζει ελα-

φρά τη καρδία- κι εμείς τα παίρνουμε και γυαλίζουμε τα παπούτσια μας.

Κι αυτό δεν είναι καθόλου καλό. Διότι υπάρχει κάποιος λόγος που πήγαν

οι χώρες και βάλανε την υπογραφή τους στη Συνθήκη της Ρώμης και ο

λόγος είναι να προστατεύουν η μία την άλλη και η διεθνής κοινότητα όλες

μαζί. Ο λόγος είναι ότι ο κάθε χασάπης δεν μπορεί να σφάζει λαούς κι αυ-

τό είναι ένα μάθημα που ο κόσμος το εμπέδωσε με τον πάρα πολύ δύσκο-

λο τρόπο κατά τον Β’ Παγκόσμιο Πόλεμο. 

Ο λόγος είναι ότι κάποτε μπορεί να τη χρειαστείς κι εσύ τη διεθνή δικαιοσύνη

και τότε θα περιμένεις να την εφαρμόσουν οι άλλες χώρες και να μη σε αφή-

σουν μόνο σου. 

Ο λόγος είναι ότι έτσι πρέπει να λειτουργούμε ως κόσμος. Χωρίς εξαιρέσεις,

χωρίς «ναι μεν, αλλά», χωρίς αστερίσκους.

Σχόλιο
Μαρία

Δεδούση
dedoussimaria@hotmail.com

Ποιος θα συλλάβει
τον Νετανιάχου;
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Σ
τη Μεγάλη Βρετάνια πραγματοποιήθηκε την
Τετάρτη 13 Νοεμβρίου η 8η Οικονομική Διά-
σκεψη με τίτλο «Επαναβιομηχανοποίηση και

Αναπτυξιακές Δεξιότητες»που διοργάνωσε η Ελληνι-
κή Ένωση Επιχειρηματιών με στόχο την ενίσχυση της
ελληνικής οικονομίας και τη συζήτηση προτάσεων για
την παραγωγική αναγέννηση και τις επενδύσεις στην
Ελλάδα. Παρόντες κορυφαίοι φορείς της ελληνικής
επιχειρηματικότητας και εργασίας, εκπρόσωποι της
πολιτικής αλλά και της οικονομικής ηγεσίας, καθώς
και ακαδημαϊκοί.

Σημαντικό είναι ότι για πρώτη φορά υπήρξε συνερ-
γασία με κορυφαίους φορείς της ελληνικής επιχειρη-
ματικότητας και της εργασίας, ενώ επίσης για πρώτη
φορά ζητήθηκε από την Πολιτεία να ακούσει τα συμ-
περάσματα, να γίνουν διάλογος και ζύμωση.

Η διάσκεψη αποτέλεσε μια συντονισμένη, συλλο-
γική προσπάθεια που φέρνει ακόμη πιο κοντά τους
συνεργαζόμενους φορείς, όπως ο Σύνδεσμος Βιομη-
χανιών Ελλάδος (ΣΒΕ), η πρωτοβουλία ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ
ΜΑΣ, η ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΠΑΡΑΓΩΓΗ, το Εμπορικό και Βιο-
μηχανικό Επιμελητήριο Αθηνών (ΕΒΕΑ), ο Σύνδε-
σμος Βιομηχανιών Στερεάς Ελλάδας και ο Σύνδεσμος
Ελληνικών Χημικών Βιομηχανιών (ΣΕΧΒ). Παράλλη-
λα, ήταν σε ανοιχτό διάλογο και με την ενεργή συμμε-
τοχή του ΣΕΒ και της ΓΣΕΕ.

Συγκινητική ήταν η έναρξη των εργασιών, καθώς
απέτισαν φόρο τιμής στη μνήμη του πατριάρχη του
επιχειρείν Βαρδή Βαρδινογιάννη. Χαρακτηριστικά ο
πρόεδρος της Ε.ΕΝ.Ε. Κρίστιαν Χατζημηνάς ανέφερε
ότι ο Βαρδής Βαρδινογιάννης υπήρξε άξιος οικογε-
νειάρχης, επιχειρηματίας που μεγαλούργησε, αλλά
πάνω από όλα υπήρξε θεσμικός επιχειρηματίας, πα-
ράδειγμα για όλες τις γενιές, όχι μόνο τη δική μας αλ-
λά και τις επόμενες.

Ο πρόεδρος της Ε.ΕΝ.Ε. κατά την εισαγωγική του
τοποθέτηση τόνισε την ανάγκη για αλλαγές στο μη μι-
σθολογικό κόστος, σημειώνοντας πως αν εφαρμο-
στούν τα τρία από τα τέσσερα μέτρα που προτείνει η
Ε.ΕΝ.Ε. (εκτός της προκαταβολής), θα υπάρξει ουσια-
στική βελτίωση για τους επιχειρηματίες. «Αφήστε μας
να εκπαιδεύσουμε το προσωπικό μας και μη μας φο-
ρολογείτε για την εκπαίδευση», είπε χαρακτηριστικά,
επισημαίνοντας τη σημασία της επανεκπαίδευσης
των εργαζομένων και της απόκτησης νέων δεξιοτή-
των, κυρίως ψηφιακών. Σημείωσε δε ότι με την επα-
νεκπαίδευση αυξάνεται η παραγωγικότητα και πως
μειώνοντας τους οριακούς φόρους θα δούμε τις
επενδύσεις να μεγαλώνουν.

Την εκτίμηση ότι η σημερινή περίοδος αβεβαιότη-
τας μπορεί να αποδειχτεί επωφελής για την Ελλάδα
εξέφρασε η Gillian Tett, αρθρογράφος-μέλος του
συντακτικού συμβουλίου των «Financial Times» και
κοσμήτορας στο Kings College του Cambridge, στην
ομιλία της.

«Βρίσκεστε σε πολύ προνομιακή θέση», ανέφερε η
Gillian Tett απευθυνόμενη στους συμμετέχοντες στη
Διάσκεψη της Ε.ΕΝ.Ε., «θα μπορούσατε με ριζικές
αλλαγές, με δημιουργικό πνεύμα και τόλμη να αποκο-
μίσετε κέρδη από αυτή την ταραχώδη περίοδο. Γνω-
ρίζω ότι προωθείτε πολιτικές όπως ο οριακός φορο-
λογικός συντελεστής. Ο κόσμος είναι πολύ αβέβαιος
σήμερα, αλλά η αβεβαιότητα και η ρευστότητα δημι-
ουργούν όχι μόνο προβλήματα αλλά και ευκαιρίες».

Στη συζήτηση που είχε με τον Κρίστιαν Χατζημηνά,
πρόεδρο της Ελληνικής Ένωσης Επιχειρηματιών
(E.ΕΝ.Ε.), η Gillian Tett σημείωσε ότι η Ελλάδα μπορεί
να αξιοποιήσει τη χορήγηση της Golden Visa, την πα-
ραγωγή ΑΠΕ, την εισαγωγή φοροαπαλλαγών, επεν-

δύσεις στην εκπαίδευση και την ενθάρρυνση όσων
ζουν στο εξωτερικό να επιστρέψουν στη χώρα ώστε
να ενισχύσει την αναπτυξιακή της προοπτική.

Από την πλευρά του ο Κρίστιαν Χατζημηνάς σημεί-
ωσε ότι «η Ελλάδα πρέπει να επαναβιομηχανοποιηθεί
γιατί υστερεί έναντι των Ευρωπαίων εταίρων της»,
υπογραμμίζοντας ότι στη διαδικασία επαναβιομηχα-
νοποίησης εμπλέκονται μεγάλες εταιρείες τεχνολο-
γίας ή εταιρείες, ακόμη και από τον κλάδο της εστία-
σης, που λειτουργούν σε ένα υψηλής τεχνολογίας πε-
ριβάλλον παραγωγής.

«Ένα από τα πιο σημαντικά ζητήματα στην Ευρώπη
είναι η χαμηλή παραγωγικότητα», είπε ο κ. Χατζημη-
νάς, αναφέροντας πως «ο ρυθμός αύξησης της παρα-
γωγικότητας ήταν τρομακτικά χαμηλός σε αντίθεση
με το πώς ήταν πολλά χρόνια πριν», ενώ τόνισε ότι η
αύξηση της παραγωγικότητας είναι απαραίτητη προ-
ϋπόθεση για τις αυξήσεις μισθών.

«Αυτό που προτείνουμε είναι να μπει οριακός φο-
ρολογικός συντελεστής έτσι ώστε να μπορέσουμε να
επανεκπαιδεύσουμε σωστά όλο το εργατικό δυναμι-
κό μας. Να αυξήσουμε τους μισθούς, αλλά να μην κα-

ταβάλουμε το μη μισθολογικό κόστος, το οποίο είναι
τριπλάσιο του μισθού. Αυτός είναι ένας τρόπος να ξε-
κινήσουμε μια επανάσταση», επεσήμανε. 

Οι προτάσεις της Ε.ΕΝ.Ε. αξιολογήθηκαν ανεξάρ-
τητα από το Ίδρυμα Οικονομικών και Βιομηχανικών
Ερευνών (ΙΟΒΕ), το οποίο ανέλυσε τις προτεινόμενες
μεταρρυθμίσεις και μέτρα, προσδιορίζοντας τις θετι-
κές επιπτώσεις που αυτές μπορούν να έχουν στην
επιχειρηματική δραστηριότητα και ελληνική οικονο-
μία, αποτιμώντας το άμεσο ή έμμεσο αντίκτυπο στα
δημόσια έσοδα.

Σύμφωνα με τη μελέτη του ΙΟΒΕ, την οποία παρου-
σίασε ο Νίκος Βέττας, Γενικός Διευθυντής του Ιδρύ-
ματος, οι τέσσερις προτάσεις της Ε.ΕΝ.Ε, μπορούν
σωρευτικά, σε ένα βασικό σενάριο, να οδηγήσουν σε:
α)  ετήσια αύξηση του ρυθμού ανάπτυξης των επιχει-
ρήσεων κατά 5%, β) ενίσχυση της παραγωγικότητας
κατά 1%, γ) αύξηση του ΑΕΠ κατά 1,6 δισεκατομμύρια
ευρώ ετησίως την πρώτη δεκαετία, δ) δημιουργία
17.000 νέων θέσεων εργασίας πλήρους απασχόλησης
και ε) αύξηση των φορολογικών εσόδων για το κράτος
κατά 1 δισ ευρώ ετησίως την πρώτη δεκαετία.

Από αριστερά: Άγις Πιστιόλας, Πρόεδρος, ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ - Ράνια Αικατερινάρη, Πρόεδρος Εκτ. Επιτροπής & Αντιπρόεδρος
Δ.Σ Σύνδεσμος Επιχειρήσεων και Βιομηχανιών (ΣΕΒ) - Αρμόδιος Γιαννίδης, Πρόεδρος, Σύνδεσμος Ελληνικών Χημικών

Βιομηχανιών (ΣΕΧΒ) - Μαίρη Χατζάκου, Μέλος Διοικητικής Επιτροπής, Σύνδεσμος Βιομηχανιών Ελλάδος (ΣΒΕ) - 
Ηλίας Κικίλιας, Γενικός Διευθυντής ΙΝΣΕΤΕ - Νίκος Φιλιππίδης, Mega TV

O Κρίστιαν Χατζημηνάς,
Πρόεδρος, Ελληνική Ένωση

Επιχειρηματιών (E.ΕΝ.Ε)

Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου, 
Πρόεδρος, Εμπορικό & Βιομηχανικό

Επιμελητήριο Αθηνών (ΕΒΕΑ)

Μιχάλης Στασινόπουλος, 
Πρόεδρος, Ελληνική Παραγωγή

ΕΕΝΕ 
8η Διάσκεψη για την Ενίσχυση 
της Ελληνικής Οικονομίας
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Γ
ια τις κάλπες της Κυριακής προετοιμά-
ζονται στον ΣΥΡΙΖΑ, γνωρίζοντας καλά
ότι οι 150.000 των προεδρικών εκλογών

του 2023 μοιάζουν πλέον με άπιαστο όνειρο.
Έτσι, οι πιο αισιόδοξοι περιμένουν περίπου τους
μισούς από αυτούς, ενώ άλλοι πιο συγκρατημέ-

νοι υπολόγιζαν περίπου 30.000.
Σε κάθε περίπτωση η κάλπη

της επόμενης και μεθεπόμενης
Κυριακής -αν χρειαστεί- δεν
πρόκειται να δώσει κάποια
πνοή ανασυγκρότησης στην
Κουμουνδούρου παρά να αντι-
στοιχίσει με την κοινωνία όσα
συνέβησαν στη Βουλή με την
αποχώρηση των έξι βουλευ-

τών: Πέτρος Παππάς, Αλέξανδρος Αυλωνίτης,
Κυριακή Μάλαμα, Ραλλία Χρηστίδου, Θεοδώρα
Τζάκρη και Γιώτα Πούλου.

Αποχωρήσεων... συνέχεια
Ο ΣΥΡΙΖΑ φυλλορροεί και αυτό δεν θα αλλάξει

με την προεδρική εκλογή, όποιο και αν είναι το
αποτέλεσμα. Είναι χαρακτηριστικό ότι, σύμφω-
να τουλάχιστον με την πλευρά Κασσελάκη, μαζί
με τη Θεοδώρα Τζάκρη από την οργάνωση της
Πέλλας αποχώρησαν περίπου 1.000 άτομα. Οι
συνεργάτες τού τέως προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ
υποστήριζαν ακόμα πως αν οι αποχωρήσεις με-
λών στη διάσπαση με τη Νέα Αριστερά έφτασαν
ή ξεπέρασαν τις 8.000 μέλη, η αποχώρηση των
kasselistas θα είναι τουλάχιστον τριπλάσια.

Σε ό,τι αφορά τώρα τις ίδιες τις εκλογές, ο
Σωκράτης Φάμελλος, εκτός από τη στήριξη
της πλειοψηφίας των οργάνων του ΣΥΡΙΖΑ,
διατηρεί ισχυρά ερείσματα στη Βόρεια Ελλά-
δα και συνολικότερα στην επαρχία, ενώ ο
Παύλος Πολάκης μοιάζει ισχυρότερος στη
γενέτειρά του την Κρήτη, την Αττική αλλά και
την Πελοπόννησο.

Από τη στιγμή που οριστικοποίησε την παρα-
μονή της στο κόμμα, θέση πήρε και η βουλευτής
Επικρατείας Έλενα Ακρίτα, δηλώνοντας πως θα
ψηφίσει Σωκράτη Φάμελλο. «Με δεδομένο ότι,
πολύ πριν από τη διάσπαση, τοποθετήθηκα δη-
μόσια κατά των ανεξαρτητοποιήσεων και της
δημιουργίας νέου κόμματος, την Κυριακή ψηφί-
ζω. Η επιλογή μου είναι ο Σωκράτης Φάμελλος.
Έχω επανειλημμένα εκφραστεί με εκτίμηση για
τον πολιτικό που, ως πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, σήκωσε στους
ώμους του την πιο τραυματική περίοδο στην
ιστορία της σύγχρονης Αριστεράς». Μάλιστα, η
Ακρίτα απαντά και σε επικρίσεις που δέχθηκε
από συναδέλφους της, της άλλης πλευράς, λέ-
γοντας χαρακτηριστικά: «Τους βουλευτές που
έριξαν τον ΣΥΡΙΖΑ από τη θέση της αξιωματικής
αντιπολίτευσης, αδιαφορώντας για το γεγονός
πως οι εκλογές και μόνον αυτές αποφασίζουν,
καθορίζουν, παγιώνουν ή ανατρέπουν τις θέσεις
των κομμάτων στο Κοινοβούλιο, δεν θα τους
κρίνω. Ας τους κρίνει η Ιστορία».

Η παρουσία Τσίπρα
Ο πρώην πρωθυπουργός είναι και πάλι «κυ-

ρίαρχος» στην Κουμουνδούρου μετά τη φυγή
του Στέφανου Κασσελάκη. Παρότι θέλησε να
κρατηθεί μακριά από το «τσίρκο» του Συνε-
δρίου -αλλά και νωρίτερα από την εκλογή των
συνέδρων στις οργανώσεις- αναμένεται να
βρεθεί στις κάλπες για να πάρει θέση μεταξύ
των τεσσάρων υποψηφίων με την ψήφο του.

Σημαντική θα είναι βέβαια και η δήλωση
που θα κάνει αμέσως μετά, η οποία όμως κατά
πάσα πιθανότητα απλώς θα καλεί σε ενότητα
του εναπομείναντος ΣΥΡΙΖΑ. Ίσως όμως και
να ρίξει «ανάθεμα» σε αυτούς που στέρησαν
από το κόμμα του τον τίτλο της αξιωματικής
αντιπολίτευσης, αν και δεν είχε πράξει το ίδιο
όταν αποχωρούσαν η «Ομπρέλα» και η «Ομά-
δα Αχτσιόγλου», έχοντας πάντως νωρίτερα
προσπαθήσει να τους μεταπείσει με συναντή-
σεις μαζί τους.

Ο ναυαρχούκος…
Αν πάντως κάποιος θέλει να ακούσει τον

Αλέξη Τσίπρα, όπως, για παράδειγμα, ο
ναύαρχος Αποστολάκης, ο οποίος βρίσκεται
με το ένα πόδι εκτός κόμματος, δεν έχει παρά
να διαβάσει το άρθρο του στενού του συνερ-

γάτη και τακτικού συνομιλητή Θανάση Καρτε-
ρού στην «Εφημερίδα των Συντακτών», στο
οποίο τον καλεί να μη γίνει από «ναύαρχος...
ναυαρχούκος».

Ο Καρτερός αναφέρει συγκεκριμένα ότι
«όταν το καράβι παραδέρνει σε φουρτούνα, οι
ναύαρχοι που είναι άξιοι του βαθμού και της
αποστολής τους δεν πηδούν σε σωσίβια λέμ-
βο για να σώσουν το σαρκίο τους», παράλληλα
σημειώνει πως «είναι βέβαιο ότι, παρά τον εύ-
λογο προβληματισμό του, που απασχολεί πολ-
λούς, ακούει και τώρα την πράξη του Τσίπρα
που λέει ότι μένει στον ΣΥΡΙΖΑ».

Ακόμη διά της βεβαιότητας τον πιέζει να μη
φανεί... κατώτερος της Έλενας Ακρίτα, η
οποία αποφάσισε να παραμείνει στον ΣΥΡΙΖΑ:
«Ο Αποστολάκης δεν γίνεται, δεν μπορεί να το
δεχτεί, να φανεί κατώτερος σε εντιμότητα και
πολιτική γενναιότητα από τη συνάδελφό του
στο ψηφοδέλτιο επικρατείας Έλενα Ακρίτα».

Τέλος, του υπενθυμίζει ότι έχει εκλεγεί στη
Βουλή με θέση στο ψηφοδέλτιο Επικρατείας
και όχι με σταυρό, άρα «με πολύ σαφή τρόπο
εκπροσωπεί τον ΣΥΡΙΖΑ και οφείλει να αντα-
ποδώσει την τιμή».

Όπου δεν φτάνει το «μακρύ χέρι» του Θανά-
ση Καρτερού, φτάνουν οι... διαρροές των 87,
οι οποίοι ούτε λίγο ούτε πολύ χαρακτήρισαν
τους kasselistas που αποχώρησαν, μεταξύ
άλλων, αθύρματα και υπαλλήλους της διαπλο-
κής, ομάδα προθύμων, παραχαράκτες της
λαϊκής βούλησης, τραγικούς εντολοδόχους,
αναξιοπρεπείς και άτιμους.

Όλα αυτά βέβαια δεν λέγονται για να βγά-
λουν το... άχτι τους η Όλγα Γεροβασίλη και ο
Κώστας Ζαχαριάδης, αλλά για να το σκεφτούν
και μια δεύτερη φορά όσοι ακόμη περιμένουν
να δουν τις εξελίξεις προτού πάρουν τις απο-
φάσεις τους. 

Εκλογές για νέο
πρόεδρο... περιμένοντας

τον Τσίπρα να μιλήσει

Οι 150.000 του 2023 μοιάζουν πλέον με άπιαστο όνειρο 
- Το κόμμα φυλλορροεί και αυτό δεν θα αλλάξει

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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E
ξι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ έχουν

μέχρι στιγμής ανεξαρτητοποι-

ηθεί μετά το Συνέδριο-παρωδία

στο Γκάζι. Ο Πέτρος Παππάς το έκανε την

επόμενη κιόλας μέρα και ακολούθησαν

οι Αλέξανδρος Αυλωνίτης, Κυριακή Μά-

λαμα και Ραλλία Χρηστίδου. Οι υπόλοιποι

έμειναν πίσω για να διατηρήσουν την

ισορροπία μεταξύ ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ

ώστε να τη «σπάσουν» με ένα νέο κύμα

αποχωρήσεων, το οποίο ήρθε με τις ανε-

ξαρτητοποιήσεις της Θεοδώρας Τζάκρη

και της Γιώτας Πούλου, που έριξαν τον

ΣΥΡΙΖΑ στους 29 βουλευτές, προσφέ-

ροντας τον τίτλο της αξιωματικής αντιπο-

λίτευσης στον Νίκο Ανδρουλάκη και το

ΠΑΣΟΚ.

Οι έξι... αδέσμευτοι
Οι έξι βουλευτές που έχουν μέχρι στιγ-

μής ανεξαρτητοποιηθεί δεν έχουν δε-

σμευτεί στο σύνολό τους με το κόμμα

Κασσελάκη. Ο Πέτρος Παππάς και ο Αλέ-

ξανδρος Αυλωνίτης έχουν αφήσει ανοι-

χτό το ενδεχόμενο να ενταχθούν μόνο

εφόσον συνδιαμορφώσουν το νέο κόμ-

μα. Εκεί πάντως θα βρίσκονται χωρίς

αστερίσκους η Ραλλία Χρηστίδου, η Κυ-

ριακή Μάλαμα και η Γιώτα Πούλου, οι

οποίες είχαν ενεργό συμμετοχή στα όσα

συνέβησαν στο Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ,

αλλά και το Νο2 καθ’ όλη τη διάρκεια της

σύγκρουσης του τέως προέδρου του ΣΥ-

ΡΙΖΑ με τους 87.

Η βουλευτής Πέλλας Θεοδώρα Τζά-

κρη, που έφυγε παίρνοντας μαζί της και

1.000 μέλη του κόμματος από την περιο-

χή, τράβηξε «κουπί» ακόμα και μόνη

απέναντι στην Πολιτική Γραμματεία όταν

ο συσχετισμός ήταν 17-1. Εκείνη αναμέ-

νεται, σχεδόν δικαιωματικά, να λάβει τη

θέση της προέδρου της Κοινοβουλευτι-

κής Ομάδας του κόμματος Κασσελάκη,

εφόσον ο τέως πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κα-

ταφέρει να βρει τους δέκα απαιτούμε-

νους βουλευτές. 

Τι θα κάνει η Θεοδώρα;
Η Θεοδώρα Τζάκρη ήταν η επικεφαλής

των... κασσελακικών δυνάμεων και στο

Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς ήταν από

τους λίγους kasselistas που κατάφεραν

να βρεθούν στην κεντρική σάλα του

μπουζουξίδικου, ενώ είχε και μια στιγμή

έντασης με τον πρόεδρο του Συνεδρίου

Γιάννη Μαντζουράνη.

Ήταν εκείνη που προσπάθησε να αφήσει

το στικάκι με τις σχεδόν 2.000 υπογραφές

στο προεδρείο και να πει δυο λόγια από μι-

κροφώνου, με τον Γιάννη Μαντζουράνη να

της το τραβά βιαίως απαντώντας της πως οι

πλειοψηφίες «αποφασίζονται με ψηφοφο-

ρίες και όχι με στικάκια».

Οι υπόλοιπες θέσεις ευθύνης στην

Κοινοβουλευτική Ομάδα -εφόσον αυτή

συγκροτηθεί- θα είναι φυσικά προϊόν

διαπραγμάτευσης ώστε να πειστούν οι

βουλευτές να ενταχθούν. Για παράδειγ-

μα, η θέση του γραμματέα της ΚΟ είναι

ένα ισχυρό διαπραγματευτικό χαρτί πι-

θανότατα για τον Ιωάννη Σαρακιώτη, ο

οποίος παραμένει μέχρι σήμερα στον ΣΥ-

ΡΙΖΑ.

Θέση ευθύνης στον ΣΥΡΙΖΑ διατηρού-

σε και η Γιώτα Πούλου, η οποία ήταν μέ-

χρι την αποχώρησή της η συντονίστρια

των ΕΠΕΚΕ του κόμματος, θέση που μέ-

χρι τη μη υπερψήφιση του νόμου για τα

ομόφυλα κατείχε ο Παύλος Πολάκης.

Η ονοματοδοσία
Πάντως, το κόμμα Κασσελάκη δεν

αναμένεται να μείνει μόνο με τους έξι

βουλευτές που έχουν μέχρι στιγμής απο-

σκιρτήσει από την Κουμουνδούρου. Στην

εκδήλωση κατά την οποία θα γίνουν γνω-

στά το όνομα και η ιδρυτική διακήρυξη

του κόμματος αναμένεται να βρεθούν και

βουλευτές που παραμένουν μέχρι σήμε-

ρα στον ΣΥΡΙΖΑ αναγγέλλοντας έτσι την

πρόθεσή τους. «Κλειδωμένος» εμφανί-

ζεται ο Γιώργος Γαβρήλος, ενώ ο Ευάγ-

γελος Αποστολάκης, που επίσης αν εν-

ταχθεί θα έχει νευραλγική θέση στον νέο

φορέα, πιέζεται και από τις δύο πλευρές.

Υποψήφια για αποχώρηση από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ είναι φυσικά και η βουλευτής Β’

Πειραιά Νίνα Κασιμάτη, η οποία όμως τις

τελευταίες εβδομάδες έχει χαμηλώσει

τους τόνους και μοιάζει να κάνει δεύτε-

ρες σκέψεις όχι μόνο για την αποχώρησή

της αλλά -ακόμα και αν αυτή προκύψει-

για το πού θα ενταχθεί σε δεύτερο χρόνο. 

Στην εκδήλωση κατά την οποία θα γίνουν γνωστά 
το όνομα και η ιδρυτική διακήρυξη του κόμματος αναμένεται 

να βρεθούν και βουλευτές που παραμένουν μέχρι σήμερα 
στον ΣΥΡΙΖΑ, αναγγέλλοντας έτσι την πρόθεσή τους

Ποιος θα είναι ο αντ’ αυτού 
του Κασσελάκη στη Βουλή
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Τ
α λιμάνια διαδραματίζουν διαχρονι-
κά κομβικό ρόλο, ως βασικές πύλες
για τις διεθνείς εμπορικές σχέσεις

της Ελλάδας και ισχυροί μοχλοί οικονομι-
κής δραστηριότητας. Στο δυναμικό περιβάλ-
λον της λιμενικής βιομηχανίας, η στρατηγι-
κή θέση του Λιμένα Θεσσαλονίκης τον καθι-
στούν «πύλη ανάπτυξης και ευκαιριών» για
την ελληνική οικονομία και κοινωνία.

Η υλοποίηση του αναπτυξιακού σχεδια-
σμού και οι πρωτοβουλίες της ΟΛΘ Α.Ε.
ισχυροποιούν διαρκώς τον ρόλο του Λιμένα
Θεσσαλονίκης στον παγκόσμιο λιμενικό
κλάδο. Ισχυρό πλεονέκτημα του λιμένα απο-
τελεί η διαχείριση συμβατικών φορτίων, ως
το μεγαλύτερο διαμετακομιστικό συμβατικό
λιμάνι της Ελλάδας και ένα από τα κυριότερα
λιμάνια της Ανατολικής Μεσογείου.

Με συνεχείς επενδύσεις από το 2018,
που σήμερα ανέρχονται σε €74,1 εκατ., η
ΟΛΘ Α.Ε. αναβαθμίζει τον εξοπλισμό, τις
υποδομές, τις παρεχόμενες υπηρεσίες,
ενώ παράλληλα ενισχύει το εξειδικευμένο
ανθρώπινο δυναμικό της, θεμέλιο επίτευ-
ξης των στόχων και της βιώσιμης πορείας
της. Η αύξηση της παραγωγικότητας και η
ενίσχυση της εμπιστοσύνης των συνεργα-
τών του λιμένα Θεσσαλονίκης συμβάλλουν
στις ισχυρές επιδόσεις του, όπως η υψηλό-
τερη ιστορικά διακίνηση εμπορευματοκι-
βωτίων που καταγράφηκε το 2023
(520.048 TEU).

Πράσινη Ανάπτυξη και Υπευθυνότητα
Η συνεπής υλοποίηση της ολοκληρωμέ-

νης Στρατηγικής Βιώσιμης Ανάπτυξης της
ΟΛΘ Α.Ε., σε όλο το φάσμα των δραστηριο-
τήτων της, πλαισιώνεται από την ετήσια
Έκθεση Βιώσιμης Ανάπτυξης, και αναδει-
κνύεται με την ένταξή της στον δείκτη Αει-
φορίας του ATHEX.

Στο πλαίσιο εισφοράς της στην κοινωνία
με βιωματική γνώση γύρω από την προστα-
σία του περιβάλλοντος, η ΟΛΘ Α.Ε. πραγ-
ματοποίησε στις 10 Σεπτεμβρίου 2024 δρά-
ση υποθαλάσσιου καθαρισμού για πρώτη
φορά στην παραλία Θεσσαλονίκης, με τη
συμμετοχή 39 δυτών και την υποστήριξη
υπουργείων, φορέων και δέκα εταιρειών. Ο
βυθός από τον 1ο Προβλήτα του λιμένα έως
τον Λευκό Πύργο καθαρίστηκε από αντι-
κείμενα που δεν έχουν θέση στη θάλασσα
και διαταράσσουν την ισορροπία του θα-
λάσσιου οικοσυστήματος. Η δράση διορ-
γανώθηκε σε συνέχεια του υποθαλάσσιου
καθαρισμού που έγινε στον 1ο Προβλήτα

του λιμένα, τον Σεπτέμβριο του 2023, εμ-
πνέοντας τις νεότερες γενιές με το μήνυμα:
«Κοιτάμε κάτω από την επιφάνεια - Νοι-
αζόμαστε βαθιά - Μαθαίνουμε πώς να
προστατεύουμε τις θάλασσές μας!»

Κρουαζιέρα, πύλη τουριστικής
ανάπτυξης της Θεσσαλονίκης

Το Λιμάνι της Θεσσαλονίκης, στην καρ-
διά μιας σύγχρονης ευρωπαϊκής και πολυ-

πολιτισμικής πόλης, προσφέρει το πλεο-
νέκτημα αφετηρίας της κρουαζιέρας κον-
τά σε 15 μνημεία παγκόσμιας κληρονομιάς
της UNESCO, στοιχείο που διαθέτουν ελά-
χιστα λιμάνια παγκοσμίως. Προτεραιότητα
της ΟΛΘ Α.Ε. είναι οι επενδύσεις που ανα-
βαθμίζουν τις υποδομές κρουαζιέρας, και
διασφαλίζουν την παροχή υπηρεσιών
υψηλής ποιότητας και την ικανοποίηση
των εταιρειών κρουαζιέρας και των επιβα-

τών τους. Ενδεικτικό παράδειγμα είναι η
επένδυση στη δημιουργία του νέου Σταθ-
μού Κρουαζιέρας «Μέγας Αλέξανδρος» το
2023, με δυνατότητα εξυπηρέτησης πε-
ρισσότερων από 6.000 επιβατών και πλη-
ρωμάτων δύο κρουαζιερόπλοιων ταυτό-
χρονα. Η ανάπτυξη της κρουαζιέρας στη
Θεσσαλονίκη ενθαρρύνει την τουριστική
ανάπτυξη της ευρύτερης περιοχής, που
υποδέχτηκε την τελευταία πενταετία
(2019-2023) υπερδεκαπλάσιο αριθμό επι-
βατών.

Εξωστρέφεια και κοινωνική 
προστιθέμενη αξία

Ο διεθνής προσανατολισμός της ΟΛΘ
Α.Ε. σηματοδοτείται με συνεργασίες,
συμμετοχή σε εθνικού και διεθνούς κύ-
ρους εκθέσεις, και πρωτοβουλίες για τη
διενέργεια διοργανώσεων στη Θεσσαλο-
νίκη, όπως το “Southeast Europe Con-
nectivity Forum”. Προάγοντας σταθερά
τον διάλογο για τη συνδεσιμότητα στη ΝΑ
Ευρώπη, η ΟΛΘ Α.Ε. είναι στρατηγικός
εταίρος του διεθνούς συνεδρίου, που
πραγματοποιήθηκε τον Οκτώβριο για 2η
συνεχή χρονιά.

Με όραμα να λειτουργεί ως κάτι περισ-
σότερο από ένα Λιμάνι, η ΟΛΘ Α.Ε. στο-
χεύει σε ενέργειες που προωθούν τη μέγι-
στη ικανοποίηση όλων των ενδιαφερόμε-
νων μερών στην ευρύτερη περιοχή της Νο-
τιοανατολικής Ευρώπης, εστιάζοντας στην
ανάπτυξη, τη βιωσιμότητα και τις επενδύ-
σεις, με συνέπεια και αποτελεσματικότητα.

Λιμένας Θεσσαλονίκης: πύλη ανάπτυξης 
για τη Νοτιοανατολική και Κεντρική Ευρώπη



H
υφυπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και

Αθλητισμού Ιωάννα Λυτρίβη μιλάει στην «Politi-

cal» για κυβερνητική προσπάθεια αναβάθμισης

της επαγγελματικής εκπαίδευσης και κατάρτισης, τονί-

ζοντας ότι «πρόκειται για τη μεγαλύτερη ανανέωση του

τομέα αυτού στη χώρα μας τα τελευταία 50 χρόνια, με έμ-

φαση στη σύνδεση της εκπαίδευσης με

την αγορά εργασίας, με νομοθετικές αλλά

και επιχειρησιακές παρεμβάσεις».
Η Ιωάννα Λυτρίβη αναφέρεται επίσης

στη δημιουργία και ανάπτυξη των Γραφεί-
ων Επαγγελματικής Ανάπτυξης και Στα-
διοδρομίας (ΓΕΑΣ) που στοχεύουν στην
παροχή βοήθειας στους καταρτιζόμενους
και τους αποφοίτους των Σχολών Ανώτε-

ρης Επαγγελματικής Κατάρτισης, λέγοντας πως «μέσω
αυτών των δομών οι σπουδαστές που ενδιαφέρονται για
εισαγωγή στην τριτοβάθμια εκπαίδευση θα μπορούν να
ενημερώνονται για τη συνάφεια ειδικοτήτων ΣΑΕΚ και
πανεπιστημιακών σπουδών, τις διαδικασίες προετοιμα-
σίας για τις κατατακτήριες και την περαιτέρω επαγγελμα-
τική τους ανάπτυξη».

Επίσης, η υφυπουργός Παιδείας αναλύει τα μέτρα που
λαμβάνει η κυβέρνηση για την αντιμετώπιση της βίας με-
ταξύ των ανηλίκων, με έμφαση στην ενδοσχολική βία, και
εξηγεί ότι η ασφάλεια ξεκινά από την πρόληψη, για αυτό,
όπως τονίζει, «αυξήσαμε τους ψυχολόγους και τους κοι-
νωνικούς λειτουργούς στα σχολεία με συνολικά 4.800
μόνιμες τοποθετήσεις, ενώ παράλληλα θεσμοθετήσαμε
τον σύμβουλο σχολικής ζωής». Τέλος, δεν παραλείπει να
αναφερθεί στη δημιουργία της πλατφόρμας stop-bully-
ing.gov.gr, λέγοντας ότι «προτρέπουμε τους μαθητές αλ-
λά και τους γονείς τους να αναφέρουν περιστατικά βίας».

Αναλαμβάνοντας το χαρτοφυλάκιο της
επαγγελματικής εκπαίδευσης, κατάρτισης και διά
βίου μάθησης, ποιες παρεμβάσεις υλοποιείτε και
ποιες πρωτοβουλίες σχεδιάζετε για το αμέσως
προσεχές διάστημα;

Τα τελευταία πέντε χρόνια επιχειρείται μια συντονισμένη
κυβερνητική προσπάθεια για την αναβάθμιση της επαγ-
γελματικής εκπαίδευσης και κατάρτισης. Στόχος είναι να
καταστεί ισότιμη επιλογή με την πανεπιστημιακή εκπαί-
δευση μετά το λύκειο, προσφέροντας σημαντικές επαγ-
γελματικές προοπτικές. Πρόκειται για τη μεγαλύτερη
ανανέωση του τομέα αυτού στη χώρα μας τα τελευταία 50
χρόνια, με έμφαση στη σύνδεση της εκπαίδευσης με την
αγορά εργασίας με νομοθετικές αλλά και επιχειρησιακές
παρεμβάσεις.

Προχωράμε βελτιώνοντας την ποιότητα μέσω σύγχρο-

νων οδηγών κατάρτισης, επικαιροποιώντας τις ήδη παρε-

χόμενες ειδικότητες και αναπτύσσοντας νέες σύμφωνα

με τις ανάγκες της αγοράς εργασίας. Παρέχουμε υποστη-

ρικτικό υλικό τόσο για τους εκπαιδευτές όσο και για τους

εκπαιδευόμενους, αναβαθμίζουμε τον εξοπλισμό στα

εργαστήρια, δίνουμε τη δυνατότητα για εξ αποστάσεως

κατάρτιση και ενισχύουμε την κινητικότητα, καθώς πλέον

δεν υπάρχουν εμπόδια στη μετακίνηση από τη μια εκπαι-

δευτική βαθμίδα στην άλλη.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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sakellarismiltos@yahoo.com

«Στόχος μας η σύνδεση
της εκπαίδευσης 

με την αγορά εργασίας»

«Σχεδιάζουμε πολυδύναμα κέντρα επαγγελματικής 
εκπαίδευσης εντός των οποίων προεξάρχουσα 
θέση έχουν τα γραφεία σταδιοδρομίας 
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Οργανώνουμε τις δομές επαγγελματικής εκπαίδευ-

σης και κατάρτισης, καλύπτοντας την περίοδο μετά το

γυμνάσιο έως την εισαγωγή στην ανώτατη εκπαίδευση

και προχωράμε ένα βήμα παραπέρα, καθώς σχεδιά-

ζουμε πολυδύναμα κέντρα επαγγελματικής εκπαίδευ-

σης εντός των οποίων προεξάρχουσα θέση έχουν τα

γραφεία σταδιοδρομίας που θα λειτουργούν ως γέφυ-

ρα μεταξύ εκπαίδευσης και αγοράς εργασίας με τοπικά

και περιφερειακά χαρακτηριστικά.

Βάζετε ψηλά τη σύνδεση με την αγορά εργασίας.
Έχετε προχωρήσει σε δημιουργία νέων
ειδικοτήτων και στηρίζετε τη συμμετοχή των
κοινωνικών εταίρων στη λήψη
αποφάσεων. Τι άλλο σχεδιάζετε;

Σχεδιάζουμε τη δημιουργία και ανάπτυξη των

Γραφείων Επαγγελματικής Ανάπτυξης και

Σταδιοδρομίας (ΓΕΑΣ) στις δομές επαγγελ-

ματικής κατάρτισης. Ενώ οι περισσότεροι εκ-

παιδευτικοί θεσμοί έχουν δομές για τη συμ-

βουλευτική σταδιοδρομίας των εκπαιδευο-

μένων τους, οι δομές επαγγελματικής κατάρ-

τισης δεν διαθέτουν μια παρόμοια δομή για

την ενδυνάμωση των αποφοίτων τους.

Ο στόχος μας είναι να μη δημιουργήσουμε

απλές δομές «τοποθέτησης» αποφοίτων σε

θέσεις αγοράς εργασίας, αλλά δομές που

στοχεύουν στην παροχή βοήθειας στους κα-

ταρτιζόμενους και τους αποφοίτους των ΣΑ-

ΕΚ (Σχολές Ανώτερης Επαγγελματικής Κα-

τάρτισης) να κάνουν επιλογές εκπαίδευσης,

κατάρτισης, πρακτικής άσκησης/μαθητείας

και επαγγέλματος και να διαχειρίζονται τη

σταδιοδρομία τους κατανοώντας την αγορά

εργασίας και τα εκπαιδευτικά συστήματα και

συσχετίζοντας αυτές τις γνώσεις με τις κλί-

σεις και τα ενδιαφέροντά τους.

Επιπλέον, μέσω αυτών των δομών οι σπου-

δαστές που ενδιαφέρονται για εισαγωγή στην

τριτοβάθμια εκπαίδευση θα μπορούν να ενη-

μερώνονται για τη συνάφεια ειδικοτήτων ΣΑ-

ΕΚ και πανεπιστημιακών σπουδών, τις διαδι-

κασίες προετοιμασίας για τις κατατακτήριες

και την περαιτέρω επαγγελματική τους ανά-

πτυξη.

Εν ολίγοις, στοχεύουμε στην παροχή ολο-

κληρωμένης συμβουλευτικής σταδιοδρομίας

με σκοπό να υποβοηθήσουμε τους καταρτι-

ζόμενους/αποφοίτους να σχεδιάζουν και να

παίρνουν αποφάσεις για την εργασία και την

εκπαίδευσή τους καθιστώντας προσβάσιμη

την πληροφόρηση για την αγορά εργασίας και

τις εκπαιδευτικές ευκαιρίες. 

Με αυτό τον τρόπο υποστηρίζουμε τις ερ-

γασιακές και εκπαιδευτικές μεταβάσεις των

νέων μας, συμβάλλουμε στη μείωση των

αναντιστοιχιών δεξιοτήτων, στη μείωση του

αριθμού των νέων εκτός εκπαίδευσης κατάρτισης και

απασχόλησης και στην αποκλιμάκωση των δεικτών της

νεανικής ανεργίας.

Παρατηρούμε τα φαινόμενα βίας με δράστες και

θύματα ανηλίκους να αυξάνονται ανησυχητικά. Τι

μέτρα λαμβάνει η κυβέρνηση;

Με ένα ολιστικό και συντεταγμένο σχέδιο, ένα πλέγμα

δράσεων, κινούμαστε μεθοδικά στα πεδία της πρόλη-

ψης, ευαισθητοποίησης, παρέμβασης και αντιμετώπι-

σης του φαινομένου. Εστιάζουμε ιδιαίτερα στην ενδο-

σχολική βία. Με τη δημιουργία της πλατφόρμας stop-

bullying.gov.gr προτρέπουμε τους μαθητές αλλά και

τους γονείς τους να αναφέρουν περιστατικά βίας και να

προχωρούν σε καταγραφή καταγγελιών προκειμένου

οι Αρχές να μπορέσουν να επιληφθούν, αν απαιτείται. Η

λειτουργία της ξεκίνησε τον Απρίλιο του 2024 και έως

τις 18 Νοεμβρίου είχαν δημιουργηθεί 2.514 προφίλ από

γονείς και μαθητές και υποβληθεί 694 αναφορές.
Ταυτόχρονα, σημαντικός πυλώνας της πολιτικής μας

είναι η υποστήριξη των παιδιών μας εντός
του σχολικού περιβάλλοντος από ειδικούς.
Έτσι, αυξήσαμε τους ψυχολόγους και τους
κοινωνικούς λειτουργούς στα σχολεία με
συνολικά 4.800 μόνιμες τοποθετήσεις, ενώ
παράλληλα θεσμοθετήσαμε τον σύμβουλο
σχολικής ζωής.

Προχωρήσαμε σε 150.000 επιμορφώσεις
εκπαιδευτικών και αυξήσαμε τον συνολικό
προϋπολογισμό των υποστηρικτικών φορέ-
ων κατά 152%. Περαιτέρω, με τον εμπλουτι-
σμό των Προγραμμάτων Σπουδών στο-
χεύοντας στην ενστάλαξη αρχών για την
ενεργό πολιτειότητα, τον σεβασμό στη δια-
φορετικότητα κ.ά., αναδεικνύουμε μια πιο
ολιστική προσέγγιση του φαινομένου.

Στις παρεμβάσεις μας περιλαμβάνεται
επίσης η απαγόρευση της χρήσης κινητών
τηλεφώνων κατά τη διάρκεια του σχολικού
ωραρίου, με την καμπάνια «Κινητά στην
τσάντα», προκειμένου αφενός να μειώσου-
με περιστατικά παραβίασης προσωπικών
δεδομένων και εκφοβισμού μέσω τεχνολο-
γίας, αφετέρου να ενισχύσουμε την κοινωνι-
κοποίηση των παιδιών μας.

Αναφέρθηκα σε πλέγμα δράσεων και σε
συνέργειες φορέων. Σε αυτό το πλαίσιο, πριν
από λίγες μέρες παρουσιάστηκε από το
υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και τέθη-
κε σε λειτουργία το Safe Youth app, μια ψη-
φιακή εφαρμογή που επιτρέπει στους εφή-
βους να καλέσουν άμεσα βοήθεια, με την
υποστήριξη γεωεντοπισμού, ώστε η Αστυνο-
μία να μπορεί να επέμβει τάχιστα, αν βρε-
θούν σε κίνδυνο εκτός σχολικής μονάδας.

Η ασφάλεια όμως ξεκινά από την πρόλη-
ψη. Έτσι, μαζί με την εφαρμογή, αναπτύξαμε
την πλατφόρμα www.safeyouth.gov.gr, όπου
παιδιά και γονείς μπορούν να μάθουν τι είναι
κακοποιητική συμπεριφορά, πότε γίνεσαι
θύμα και πότε θύτης, αλλά και τι σημαίνει
κουλτούρα ασφάλειας και ευθύνης στην
εφηβική και ενήλικη ζωή.

Η ανοχή απέναντι στη βία είναι μηδενική.
Θα συνεχίσουμε να επενδύουμε σε πολιτι-
κές που προστατεύουν τα παιδιά μας εντός
και εκτός σχολικού περιβάλλοντος.

Ιωάννα Λυτρίβη

Με τη δημιουργία της πλατφόρμας 
stop-bullying.gov.gr προτρέπουμε τους μαθητές
αλλά και τους γονείς τους να αναφέρουν 
περιστατικά βίας και να προχωρούν 
σε καταγραφή καταγγελιών προκειμένου οι Αρχές
να μπορέσουν να επιληφθούν, αν απαιτείται 

Αυξήσαμε τους ψυχολόγους 
και τους κοινωνικούς λειτουργούς 
στα σχολεία με συνολικά 
4.800 μόνιμες τοποθετήσεις

«

«
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Τ
η στήριξή του στον Αντώνη Σαμα-
ρά εξέφρασε μέσω ομιλίας του
στην Πάτρα, στην παρουσίαση του

βιβλίου του Γιώργου Χαρβαλιά με τον τίτ-
λο «ΓΙΑΒΟΛ!», ο πρώην πρωθυπουργός
Κώστας Καραμανλής, στον απόηχο της

διαγραφής που προκάλε-
σε αναταράξεις στη ΝΔ.

Σε ήπιους τόνους ο κ.
Καραμανλής ανέφερε πως
«θέλω να επαναλάβω ότι η
άλλη γνώμη, η διαφορετι-
κή ανάγνωση, ακόμη και η
έντονη κριτική δεν πρέπει
να δαιμονοποιούνται. Και
πάντως δεν αντιμετωπί-

ζονται με πειθαρχικά μέτρα, καθιστώντας
μάλιστα δυσχερέστερη την απαραίτητη
εθνική ομοψυχία για τη στήριξη της εθνι-
κής γραμμής».

Αναφορικά με την περίπτωση να τον βλέ-
παμε στη θέση του Προέδρου της Δημο-
κρατίας, μετά και την πρόταση του πρώην
πρωθυπουργού, ο κ. Καραμανλής έκλεισε
οριστικά αυτό το «κεφάλαιο»: «Μια τελευ-
ταία λέξη για τα περί Προεδρίας της Δημο-
κρατίας. Με τιμά η σκέψη, ειδικά μάλιστα
όταν προέρχεται από έναν πρώην πρωθυ-
πουργό. Θέλω όμως να ξεκαθαρίσω ότι το
θέμα ούτε με αφορά ούτε με ενδιαφέρει».

Κατοχικό δάνειο
Σχετικά με το κατοχικό δάνειο ο κ. Καρα-

μανλής υπογράμμισε ότι «η αποπληρωμή
του κατοχικού δανείου, το οποίο συνήφθη
αναγκαστικώς, δεν παραγράφηκε ποτέ και
η Ελλάδα δεν παραιτήθηκε ποτέ από αυτήν.
Αλλά και οι αποζημιώσεις για τις ανθρώπι-
νες απώλειες και τις υλικές καταστροφές
δεν χαρίστηκαν ποτέ. Μετατέθηκαν μόνο
για την εποχή που η Γερμανία θα διέθετε
την πολιτειακή υπόσταση που θα της επέ-
τρεπε την ανάληψη αυτών των υποχρεώ-
σεών της. Την υπόσταση αυτή η Γερμανία
απέκτησε με την ενοποίησή της, το 1990.
Έκτοτε, κανένα νομικό κείμενο δεν την
απάλλαξε από αυτές τις υποχρεώσεις της.
Ο ίδιος ο καγκελάριος Ludwig Erhard το
αναγνώρισε αυτό επισήμως το 1965. Το πιο
εντυπωσιακό είναι ότι, ακόμη και στις μέ-
ρες μας, συγκεκριμένα το 2019, η Υπηρεσία

Εμπειρογνωμόνων του Γερμανικού Κοινο-
βουλίου αναγνώρισε ότι δεν τίθεται θέμα
παραίτησης ή παραγραφής και προέτρεψε
τη Γερμανία να προσφύγει, από κοινού με
την Ελλάδα, στο Διεθνές Δικαστήριο της
Χάγης για τη διευθέτηση του ζητήματος».

Παράλληλα, τόνισε πως «προφανώς
η Γερμανία οφείλει να το πράξει αυτό
προκειμένου να αποκαταστήσει νομικά
και ηθικά την τάξη και να μην αφήσει
σκιές να την αμαυρώνουν. Η άρνησή
της, όπως την ξανακούσαμε πρόσφατα,
καθιστά τις συγγνώμες και τη φραστική
μεταμέλεια υποκριτικές και υστερό-
βουλες».

«Η Ελλάδα να διεκδικήσει 
τα δικαιώματά της»

Ο πρώην πρωθυπουργός στάθηκε και στην
εξωτερική πολιτική, επαναλαμβάνοντας πως
η Ελλάδα πρέπει να συνεχίσει να στηρίζει
την Κύπρο: «Είναι σε αυτό τον πολύ δύσκολο
και απρόβλεπτο κόσμο που η χώρα μας πρέ-
πει να δώσει τις μάχες της και να διεκδικήσει
τα δίκαιά της. Να συμβάλει στην αφύπνιση
της Ευρώπης για να αναλάβει επιτέλους τις
ευθύνες της. Να πρωταγωνιστήσει στη στα-
θεροποίηση και την προοπτική ομαλότητας
στα Βαλκάνια. Με αυστηρά μηνύματα προς
απροκάλυπτους ή και υποκρυπτόμενους με-
γαλοϊδεατισμούς. Να αντιμετωπίσει αποτε-

λεσματικά την επιθετικότητα και τον αναθε-
ωρητισμό της Τουρκίας. Με ξεκάθαρες θέ-
σεις για τη μία και μόνη διαφορά που έχουμε
με την Τουρκία, την οριοθέτηση δηλαδή της
ΑΟΖ και της υφαλοκρηπίδας».

«Ας τα ξεχάσουν αυτά οι Τούρκοι»
Παράλληλα, ανέφερε χαρακτηριστικά πως

«τα θέματα που εκ του πονηρού και αυθαίρε-
τα επιχειρεί η Τουρκία να βάλει στην ημερη-
σία διάταξη είναι ανυπόστατα. Είτε πρόκειται
για εθνική κυριαρχία, είτε για κυριαρχικά δι-
καιώματα στερεά θεμελιωμένα στο Διεθνές
Δίκαιο, είτε για την αποστρατιωτικοποίηση
των νήσων. Αυτά ας τα ξεχάσουν και η Τουρ-
κία αλλά και όσοι διεθνείς παράγοντες τα εν-
θαρρύνουν ή τα ανέχονται. Να συνεχίσει η
Ελλάδα να στηρίζει την πολύπαθη Κύπρο, επί
μισό αιώνα θύμα παράνομης εισβολής και
κατοχής, στον αγώνα για μια δίκαιη και βιώ-
σιμη λύση, στον αγώνα για την επιβίωση του
κυπριακού ελληνισμού».

Ο κ. Καραμανλής στάθηκε επιπλέον στις
ευρωπαϊκές προκλήσεις αλλά και στο Με-
ταναστευτικό που απασχολεί όλα τα κράτη
στο ευρωπαϊκό οικοδόμημα: « Ένα πρό-
βλημα με μεγάλο αντίκτυπο στην κοινωνι-
κή συνοχή, την πολιτική σταθερότητα, την
ίδια την ταυτότητα της Ευρώπης. Η φυσιο-
γνωμία των ευρωπαϊκών πόλεων έχει
πλέον μεταβληθεί δραματικά. Το ζήτημα
της αδυναμίας ενσωμάτωσης τόσο μεγά-
λων και ετερόκλητων πληθυσμών, και εν
πολλοίς ξένων προς την ευρωπαϊκή κουλ-
τούρα, εμφανίζει πλέον ολοένα και περισ-
σότερο τις διαστάσεις του. Η ανασφάλεια
και η ανησυχία των Ευρωπαίων πολιτών
αντικατοπτρίζεται στις πολιτικές τους ανα-
ζητήσεις. Η Ευρωπαϊκή Ένωση άργησε
πολύ να δώσει την απαιτούμενη έμφαση
στην προστασία των κοινών ευρωπαϊκών
συνόρων, που ακόμη και σήμερα παραμέ-
νει σε μεγάλο βαθμό προσχηματική. Δεν
δόθηκαν τα σωστά μηνύματα ως προς την
αυστηρότητα των κανόνων εισόδου σε ευ-
ρωπαϊκό έδαφος. Χώρες, όπως η Γερμα-
νία, αρχικά σχεδόν απηύθυναν προσκλη-
τήριο. Δεν οριοθετήθηκαν αυστηρά οι νό-
μιμες οδοί οικονομικής μετανάστευσης
ως οι μόνες για την κάλυψη των αναγκών
των ευρωπαϊκών κρατών. Αφέθηκε έτσι
στην ευχέρεια των διακινητών».

ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ

«Δεν με ενδιαφέρει να γίνω
Προέδρος της Δημοκρατίας»

Σε ήπιους τόνους ο πρώην πρωθυπουργός ανέφερε: «Θέλω 
να επαναλάβω ότι η άλλη γνώμη, η διαφορετική ανάγνωση, 
ακόμη και η έντονη κριτική δεν πρέπει να δαιμονοποιούνται»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Ε
φ’ όλης της ύλης επίθεση στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ για τα θέματα της Υγείας εξα-
πέλυσε ο Άδωνις Γεωργιάδης κατά

τη συζήτηση στην Ολομέλεια της Βουλής
επίκαιρης επερώτησης, χαρακτηρίζοντάς
τον μάλιστα «συμμορία της μιζέριας».

Ο υπουργός Υγείας χαρακτήρισε εντε-
λώς ψευδές το επιχείρημα ότι επί κυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑ καλύφθηκαν όλοι οι ανα-
σφάλιστοι με πλήρη ιατροφαρμακευτική
περίθαλψη, αντιτείνοντας ότι η κάλυψη
δωρεάν ιατροφαρμακευτικής φροντίδας
έγινε επί κυβέρνησης Σαμαρά-Βενιζέλου
και από τον ίδιο προσωπικά, ο οποίος είχε

έρθει σε αντίθεση και με
την τρόικα. Ο κ. Γεωργιά-
δης έκανε λόγο «για κρο-
κοδείλια δάκρυα του ΣΥΡΙ-
ΖΑ ότι δήθεν κόπτεται για
το Εθνικό Σύστημα Υγεί-
ας», ενώ απέρριψε τις αι-
τιάσεις για υποχρηματο-
δότηση των νοσοκομείων,
αντιτείνοντας ότι οι προ-

ϋπολογισμοί από το 2019 μέχρι σήμερα
έχουν αυξηθεί σημαντικά.

Δίνοντας μάλιστα στοιχεία, ο κ. Γεωργιά-
δης ανέφερε ότι η κυβέρνηση ξοδεύει
74,4% περισσότερα χρήματα απ’ ό,τι ξόδευε
η πρώτη φορά Αριστερά, που δήθεν ενδια-
φερόταν για το ΕΣΥ: «Ο κρατικός προϋπο-
λογισμός το 2019 ήταν 1,445 δισ. ευρώ μό-
νο για το ΕΣΥ. Το 2024, φέτος επί θητείας
μου, είναι 2,845 δισ. ευρώ, σχεδόν διπλά-
σια η χρηματοδότηση. Για το 2025 ο προ-
ϋπολογισμός προβλέπεται στα 3,191 δισ.
ευρώ». Αναρωτήθηκε δε πώς γίνεται με
πάνω από τα διπλάσια χρήματα ένα σύστη-
μα να υποχρηματοδοτείται και με κάτω από
τα μισά χρήματα το σύστημα να πηγαίνει
μια χαρά. «Αν ένας λογικός άνθρωπος το
αποδείξει αυτό, τότε θα του δώσω το βρα-
βείο της φαιδράς πορτοκαλέας. Μόνο οι
Συριζαίοι μπορεί να λένε τέτοια αστήριχτα
πράγματα. Τα ψέματα όμως έχουν κάποια
όρια», τόνισε χαρακτηριστικά ο κ. Γεωργιά-
δης. Διαβεβαίωσε δε ότι η κυβέρνηση όχι
μόνο δεν θέλει να ιδιωτικοποιήσει, να κλεί-
σει, να καταστρέψει το ΕΣΥ, όπως ισχυρίζε-
ται ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά «αυτό διανύει την καλύ-
τερη περίοδό του από το 1974».

Βαίνει μειούμενη η υποστελέχωση
Απαντώντας στις αιτιάσεις για υποστε-

λέχωση των δημόσιων νοσοκομείων, ο κ.
Γεωργιάδης σημείωσε ότι «το έλλειμμα

προσωπικού δεν το αντιμετωπίζει μόνο η
Ελλάδα, αλλά αποτελεί σήμερα το μεγα-
λύτερο πρόβλημα των συστημάτων υγείας
της ΕΕ», ενώ έκανε λόγο για αποπροσανα-
τολιστικούς ισχυρισμούς και υποστήριξε
ότι μόνο σημειακά κενά υπάρχουν σε ορι-
σμένα περιφερειακά νοσοκομεία. Παρα-
δέχθηκε πάντως ότι κενά υπάρχουν,
ωστόσο βαίνουν μειούμενα.

Σύμφωνα με όσα κατέθεσε, «ο δείκτης
στο σύνολο του νοσηλευτικού προσωπι-
κού τον Ιούνιο του 2019 ήταν 78.272 και
μέσα ήταν και οι ειδικευόμενοι. Τον Ιούνιο
του 2024 το σύνολο του προσωπικού ήταν
86.138». Σημείωσε δε ότι ήδη έχουν προ-
κηρυχθεί νέες θέσεις, «δηλαδή οι υπόλοι-
πες από τις 6.500 προσλήψεις του 2024, οι
1.000 θέσεις επικουρικό προσωπικό που
πήραμε τώρα και τις 293 θέσεις για τις
άγονες περιοχές, συν τις 2.000 περίπου
θέσεις για την πρωτοβάθμια φροντίδα
υγείας». Ο κ. Γεωργιάδης τόνισε ότι «δεν

υπάρχει ούτε ένα νοσοκομείο στην Ελλά-
δα, ούτε μία μονάδα υγείας που σήμερα να
έχει λιγότερο προσωπικό από το 2019».

Έκανε πάντως λόγο για σημειακά προ-
βλήματα σε συγκεκριμένες ειδικότητες,
όπως παθολόγοι, αναισθησιολόγοι και
παιδίατροι, αλλά και για τοπικά προβλή-
ματα σε περιφερειακά νοσοκομεία, παρα-
πέμποντας στις προκηρύξεις για τις άγο-
νες περιοχές. «Έχουμε καλύψει πάνω από
το 50% των κενών θέσεων που είχαμε τον
Ιανουάριο του 2024, και με την πρώτη
προκήρυξη έχει μείνει ένα μεγάλο πρό-
βλημα στη χώρα, το Ιπποκράτειο Θεσσα-
λονίκης, που εκεί δεν πηγαίνουν οι αναι-
σθησιολόγοι γιατί οι αμοιβές που δίνονται
στον ιδιωτικό τομέα είναι πολύ μεγάλες»
συμπλήρωσε.

Στο σημείο αυτό ο υπουργός Υγείας δή-
λωσε ότι είναι «έτοιμος να νομοθετήσει, ει-
δικά για το Ιπποκράτειο, δίνοντας ειδικό κί-
νητρο για το συγκεκριμένο νοσοκομείο».

«Με κόπο συγκρατώ τα δάκρυά μου»
H απώλεια της δεύτερης θέσης για τον

ΣΥΡΙΖΑ δεν έμεινε ασχολίαστη από τον
υπουργό Υγείας. Η παρουσία στην αίθουσα
της Ολομέλειας λιγότερων από 10 βουλευ-
τών τής άλλοτε αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης έκανε τον κ. Γεωργιάδη να σχολιάσει:
«Αραιώσατε λίγο από την ημέρα κατάθε-
σης της επερώτησης». Μάλιστα, όταν ένας
βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ τον ρώτησε αν στε-
νοχωριέται για αυτό, με σαφώς ειρωνική
διάθεση απάντησε: «Δεν στενοχωριέμαι…
Με κόπο θα συγκρατήσω τα δάκρυά μου».
Πάντως, ο κ. Γεωργιάδης προέβλεψε ποιος
θα είναι ο νέος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ: «Η
ΠΟΕΔΗΝ είχε πάει τον κ. Πολάκη στα δικα-
στήρια, τον αρχηγό σας από την επόμενη
βδομάδα».

Κόντρα με Νατσιό
Έντονη αντιπαράθεση μεταξύ του

υπουργού Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη και
του προέδρου της Νίκης Δημήτρη Να-
τσιού ξέσπασε στη Βουλή με αφορμή
όσα είπε σε ΜΜΕ της χώρας του ο Τούρ-
κος ΥΠΕΞ Χακάν Φιντάν. Ούτως ή άλλως,
είναι η νέα τακτική της κυβέρνησης να
μην αφήνει τίποτα να πέσει κάτω απ’ όσα
λένε τα κόμματα που βρίσκονται στα δε-
ξιά της, σε μια προσπάθεια να τους
αφαιρέσει πολιτικό ζωτικό χώρο στην
«εκμετάλλευση» των πατριωτικών αι-
σθημάτων πολιτών. Οι τόνοι ανέβηκαν
όταν ο κ. Νατσιός διερωτήθηκε «αν η κυ-
βέρνηση διαπραγματεύεται με την Τουρ-
κία από την πίσω πόρτα», λέγοντας προς
τα υπουργικά έδρανα ότι «ο λαός θα σας
πετάξει από το παράθυρο».

«Δεν είστε περισσότερο πατριώτης
από μένα ούτε εγώ από σας», απάντησε
ο Άδωνις Γεωργιάδης, ο οποίος ανέφερε
ότι «η περίπτωση παράδοσης κυριαρχι-
κών δικαιωμάτων στην Τουρκία με κυ-
βέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη απο-
κλείεται». Αφού διέψευσε τα περί μυστι-
κής διπλωματίας, τόνισε ότι «εμείς επι-
λέγουμε τα ήρεμα νερά στο Αιγαίο επει-
δή μας συμφέρουν και μας δίνουν ανα-
γκαίο χρόνο να δυναμώσουμε την οικο-
νομία και τις Ένοπλες Δυνάμεις». Και
κατέληξε: «Ο χρόνος δουλεύει υπέρ της
Ελλάδας. Είναι συνειδητή επιλογή τα
ήρεμα νερά στο Αιγαίο, επειδή μας συμ-
φέρουν, μας δίνουν αναγκαίο χρόνο να
δυναμώσουμε οικονομία και Ένοπλες
Δυνάμεις».

ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ

«Συμμορία της μιζέριας ο ΣΥΡΙΖΑ»

Ο υπουργός Υγείας χαρακτήρισε κροκοδείλια 
τα... δάκρυα του ΣΥΡΙΖΑ ότι δήθεν κόπτεται για το ΕΣΥ, ενώ τόνισε

ότι φέτος η χρηματοδότηση είναι ύψους 2,845 δισ. ευρώ

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr





«Κ
αμπανάκι» στις ελεγκτικές αρ-
χές για πιθανή ύπαρξη κυκλώ-
ματος, το οποίο με πλαστά έγ-

γραφα δηλώνει ακίνητα-φιλέτα στο Εθνικό
Κτηματολόγιο χτύπησε η περίπτωση υποβο-
λής δηλώσεων ιδιοκτησίας σαράντα πέντε
ακινήτων σε τρία νησιά του Αργοσαρωνικού.
Ως «εγκέφαλος» φέρεται ένα φυσικό πρόσω-

πο άνω των 60 ετών, το οποίο
κατοικεί σε πόλη της Βόρειας
Ελλάδας και φέρεται ως ο
ιδιοκτήτης της επίμαχης ακί-
νητης περιουσίας-μαμούθ.

Στο μικροσκόπιο των
υπαλλήλων του Εθνικού Κτη-
ματολογίου μπήκαν οι δηλώ-
σεις ιδιοκτησίας σε Ύδρα,

Σπέτσες και Αγκίστρι. Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες διαπιστώθηκε ότι για σαράντα πέντε ακί-
νητα-γεωτεμάχια εμφανιζόταν ως ιδιοκτήτης
ένα συγκεκριμένο φυσικό πρόσωπο, με το
συνολικό εμβαδό των ακινήτων ξεπερνά τα
550.000 τετραγωνικά μέτρα. Πολλά από αυτά
τα ακίνητα βρίσκονται σε δασικές περιοχές
και ο φερόμενος ως ιδιοκτήτης τα δήλωσε ως
χρησικτησία. Για τα επίμαχα ακίνητα προσκο-
μίστηκαν τροποποιημένες δηλώσεις Ε9.
Εκείνο όμως που χτύπησε στα ραντάρ των
υπηρεσιών του Κτηματολογίου ήταν πως
στους φακέλους των ακινήτων υπήρχαν
ένορκες βεβαιώσεις από συγκεκριμένα πρό-
σωπα, ίδια σε όλες τις περιπτώσεις με τα σχε-
τικά έγγραφα να έχουν συνταχθεί από συγκε-
κριμένο συμβολαιογράφο. Οι δηλώσεις προ-
σκομίστηκαν εκ των υστέρων, ενώ όλοι οι εμ-
πλεκόμενοι κατοικούν στην ίδια περιοχή της
Βόρειας Ελλάδας.

Κατέθεσαν μηνυτήρια αναφορά
Τον φάκελο με τα ύποπτα στοιχεία κατέθε-

σαν στην εισαγγελέα του Αρείου Πάγου Γε-
ωργία Αδειλίνη ο υφυπουργός Ψηφιακής
Διακυβέρνησης Κωνσταντίνος Κυρανάκης
μαζί με τον πρόεδρο του ΝΠΔΔ Ελληνικό
Κτηματολόγιο Στυλιανό Σακαρέτσιο. Υπέβα-
λαν μηνυτήρια αναφορά θέτοντας στις εισαγ-
γελικές αρχές τα έως τώρα δεδομένα, προ-
κειμένου να εξεταστεί εάν μπορεί να ξεκινή-
σει έρευνα με ερευνώμενα αδικήματα κα-
κουργηματική πλαστογραφία και απάτη κατά
τη διαδικασία υποβολής δηλώσεων ιδιοκτη-
σίας στο πλαίσιο της κτηματογράφησης.

Όπως τονίστηκε κατά τη συνάντηση, «η διε-
ρεύνηση της υπόθεσης είναι ιδιαίτερα ση-
μαντική για τη διασφάλιση της αξιοπιστίας
του θεσμού του Κτηματολογίου και την προ-
στασία των εννόμων συμφερόντων των πολι-
τών», ενώ πηγές του υπουργείου Ψηφιακής
Διακυβέρνησης και του Κτηματολογίου ανέ-
φεραν πως πρόκειται για μια «δεμένη» υπό-
θεση κακουργηματικής απάτης και για μία
«άκρως προκλητική συμπεριφορά» εκ μέ-
ρους των εμπλεκομένων προσώπων.

Οι ίδιες πηγές σημείωναν πως ενδεχομέ-
νως οι αρχές να βρίσκονται μπροστά σε ένα
από τα μεγαλύτερα κυκλώματα απάτης στο

Κτηματολόγιο, το οποίο πιάστηκε στα «δί-
χτυα» των ελεγκτικών μηχανισμών χάρη στα
εξελιγμένα συστήματα ελέγχου. Μάλιστα, κα-
τά το παρελθόν και άλλοι επίδοξοι απατεώνες
και καταπατητές εντοπίστηκαν και οδηγήθη-
καν στη δικαιοσύνη, χωρίς όμως η δράση
τους να έχει το εύρος της απάτης που επιχει-
ρήθηκε να στηθεί με εκτάσεις στα τρία νησιά.

Τι δήλωσαν Κυρανάκης
-Σακαρέτσιος

Ο Κωνσταντίνος Κυρανάκης, μετά τη συ-
νάντηση με την κ. Αδειλίνη, δήλωσε μεταξύ
άλλων ότι «πλέον τέτοιες περιπτώσεις εντο-
πίζονται πιο εύκολα χάρη στην τεχνολογία.
Θέλουμε να ενημερώσουμε το ευρύ κοινό και
κάθε επίδοξο πολίτη που μπορεί να έχει τέ-
τοιους σκοπούς ότι θα έχει τις ίδιες αυστηρές
κυρώσεις.  Η ποινή που έχει ψηφιστεί είναι
από 5 έως 10 χρόνια κάθειρξη για την κα-
κουργηματική απάτη και εφόσον εμπλέκεται
και δημόσια περιουσία, η κάθειρξη που προ-
βλέπεται είναι από 10 έως 20 χρόνια. Θα διε-
νεργηθούν και άλλοι έλεγχοι με αυτά τα ερ-
γαλεία για να αποδώσουμε δικαιοσύνη και να
βρούμε τέτοιες αντίστοιχες περιπτώσεις που
αδικούν ιδιώτες».

Από την πλευρά του ο πρόεδρος του Ελλη-
νικού Κτηματολογίου Στυλιανός Σακαρέτσιος
συμπλήρωσε πως «όσο αναβαθμίζουμε τα
ψηφιακά εργαλεία του Ελληνικού Κτηματο-
λογίου ενισχύονται οι δυνατότητες για να κά-
νουμε ελέγχους. Έχουμε ξεκινήσει να κά-
νουμε σειρά ελέγχων με πολλά κριτήρια και
μπορούμε αλγοριθμικά να βρίσκουμε αυτές
τις περιπτώσεις που είναι ύποπτες για να
προχωράμε σε τεχνική αξιολόγηση». 

Πώς χτύπησε
το… ραντάρ για
απάτη-μαμούθ

στο Κτηματολόγιο

Ο Κ. Κυρανάκης και ο Στ. Σακαρέτσιος υπέβαλαν στοιχεία 
στον Άρειο Πάγο για να ερευνηθεί η τυχόν ύπαρξη κυκλώματος 

που χρησιμοποίησε πλαστά έγγραφα για να δηλώσει 45 ακίνητα-
φιλέτα σε Ύδρα, Σπέτσες και Αγκίστρι

Ο υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης 
Κωνσταντίνος Κυρανάκης με τον πρόεδρο

του Ελληνικού Κτηματολογίου Στυλιανό Σακαρέτσιο
κατά την αποχώρησή τους από τον Άρειο Πάγο

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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«Μ όνο ένα δημοκρατικό κοινωνικοπολιτικό μέτωπο
των προοδευτικών δυνάμεων είναι σε θέση να στή-
σει ένα ανταγωνιστικό εκλογικό σχήμα στη Δεξιά»,

δηλώνει στην «P» ο Διονύσης Τεμπονέρας, πρώην μέλος της ΚΕ
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Προσθέτει, δε, πως «ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στη σημερινή
του μορφή έχει εξαντλήσει τα ιστορικά και πολιτικά του όρια»,
μπορεί ωστόσο να δράσει «ως καταλύτης συγκρότησης ενός με-
γάλου κοινωνικοπολιτικού μετώπου». 

Υποστηρίζει πως ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ «δεν κατόρθωσε ποτέ να γίνει
ένα μαζικό, λαϊκό κόμμα της Αριστεράς με όρους κοινωνικής δια-
σύνδεσης», παρά τη «θετική συνεισφορά του να κρατηθεί η χώρα
και η κοινωνία όρθια κατά τη μνημονιακή περίοδο», ενώ η «εκλο-
γή Κασσελάκη ήταν το σύμπτωμα της κομματική κρίσης και όχι η
αιτία της».

Θεωρεί πως, στη σημερινή συγκυρία, «κανένα κόμμα του προ-
οδευτικού χώρου μόνο του δεν μπορεί να ανατρέψει την υφιστά-
μενη κατάσταση» και κρίνει ότι «ο διαγκωνισμός για τη δεύτερη
και τρίτη θέση, γύρω από τη ζώνη του 15%», καθώς και «ο συνω-
στισμός για άλλους στη ζώνη του 5%-7% ευνοεί μόνο τη Δεξιά και
τις νεοφιλελεύθερες πολιτικές».

Έχετε εκφράσει την άποψη πως ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ «έχει τελει-
ώσει - έχει κλείσει τον ιστορικό κύκλο του». Γιατί; Μήπως
είναι υπερβολική αυτή η άποψη;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έκλεισε έναν ιστορικό κύκλο με την αποχώρηση
του Αλέξη Τσίπρα από την ηγεσία του κόμματος το καλοκαίρι του
2023. Συγκροτήθηκε το 2013 ως άθροισμα 13 διαφορετικών συλ-
λογικοτήτων και κομμάτων και μετεξελίχθηκε σε ενιαίο κόμμα
λίγο αργότερα. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στηρίχθηκε στην κοινωνική κίνηση
της περιόδου 2008-2014 και κατόρθωσε το 2015 να αναλάβει τη
διακυβέρνηση της χώρας. Είχε θετική συνεισφορά στο να κρατη-
θεί η χώρα και η κοινωνία όρθια κατά τη διάρκεια της μνημονια-
κής περιόδου, προφανώς με αρκετά λάθη και παραλείψεις, εν-
τούτοις δεν κατόρθωσε ποτέ να γίνει ένα μαζικό, λαϊκό κόμμα της
Αριστεράς με όρους κοινωνικής διασύνδεσης. Από το 2019 και
μετά, όταν βρέθηκε στη θέση της αξιωματικής αντιπολίτευσης,
δεν κατόρθωσε να αρθρώσει ένα ολοκληρωμένο εναλλακτικό
κυβερνητικό σχέδιο, ενώ από την πανδημία και μετά, μένει μα-
κριά από τις κοινωνικές διεργασίες.

Φυσιολογικά ηττάται με συντριπτική διαφορά το 2023 και
έκτοτε έρχονται στην επιφάνεια όλες οι παθογένειες του παρελ-
θόντος, με αποκορύφωμα την «εκλογή Κασσελάκη» που ήταν το
σύμπτωμα της κομματική κρίσης και όχι η αιτία της. Το ότι κλείνει
ένας ιστορικός κύκλος δεν σημαίνει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ παύει και να
είναι χρήσιμος στην κοινωνία. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ μπορεί να συνεχίσει
να υπάρχει ως καταλύτης συγκρότησης ενός μεγάλου κοινωνικο-
πολιτικού μετώπου μαζί με άλλες αριστερές και προοδευτικές
δυνάμεις μέσα από προγραμματικές συγκλίσεις και με στόχο την
αριστερή εναλλακτική διακυβέρνηση του τόπου. 

Άρα ναι, ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στη σημερινή του μορφή έχει εξαντλή-
σει τα ιστορικά και πολιτικά του όρια.

Οι πρώην σύντροφοί σας, τόσο εκείνοι που έμειναν στον
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ όσο και εκείνοι που ακολουθούν τον Στέφανο
Κασσελάκη, ακόμα και το ΠΑΣΟΚ, δεν θα μπορούσαν να
καλύψουν μεμονωμένα το κενό αντιπολίτευσης ή να ανα-
λάβουν ρόλο πολιτικού πρωταγωνιστή;

Αποδεικνύεται από τις μετρήσεις αλλά και στην πράξη ότι κανένα
κόμμα του προοδευτικού χώρου σήμερα μόνο του δεν μπορεί να
ανατρέψει την υφιστάμενη κατάσταση. Ο διαγκωνισμός για τη
δεύτερη και τρίτη θέση, γύρω από τη ζώνη του 15% (οι «εκτιμή-
σεις» ψήφου σε συνθήκες ρευστοποιημένου πολιτικού περιβάλ-
λοντος δεν είναι ασφαλείς) και ο συνωστισμός για άλλους στη ζώ-
νη του 5%-7% ευνοεί μόνο τη Δεξιά και τις νεοφιλελεύθερες πολι-
τικές.

Μόνο ένα δημοκρατικό κοινωνικοπολιτικό μέτωπο των προ-
οδευτικών δυνάμεων είναι σε θέση να στήσει ένα ανταγωνιστικό
εκλογικό σχήμα στη Δεξιά. Η διέξοδος περνάει μέσα από την
προγραμματική σύγκλιση των προοδευτικών δυνάμεων στα με-
γάλα προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι πολίτες.

Πώς θα μπορούσαν οι κατακερματισμένες δυνάμεις της
Κεντροαριστεράς να συγκλίνουν σε μια προγραμματική

ανασύνθεση και σε μια πειστική εναλλακτική πρόταση δια-
κυβέρνησης;

Χρειάζεται πράγματι ένας οδικός χάρτης για να επιτευχθεί ο στό-
χος. Μαζί με άλλους συντρόφους μου, χωρίς να διεκδικούμε το
αλάθητο, έχουμε κάνει μια σχετική πρόταση:

1. Πρέπει να καταστεί κοινή παραδοχή ότι κανείς μόνος του δεν
μπορεί και χρειάζονται όλοι.

2. Χρειάζεται συγκρότηση άτυπου συντονιστικού οργάνου με
τη συμμετοχή κομμάτων, κινημάτων, συνδικάτων και παραγωγι-
κών φορέων.

3. Μοναδικό στόχο θα έχει τη διαμόρφωση κοινά αποδεκτής
προγραμματικής πρότασης. Δεν αναφέρεται σε ιδεολογικά πολι-
τικά και οργανωτικά θέματα που αφορούν τα κόμματα.

4. Διαμορφώνει αντίστοιχα παραρτήματα σε κάθε περιφέρεια
της χώρας.

5. Τα κόμματα του αριστερού και προοδευτικού χώρου διατη-
ρούν στο ακέραιο την ιδεολογική, πολιτική και οργανωτική τους
αυτοτέλεια και τη θεσμική τους συγκρότηση με τα αντίστοιχα όρ-
γανα.

6. Προϋπόθεση για τη συμμετοχή όσων το επιλέξουν είναι ο
αντινεοφιλελεύθερος προσανατολισμός και ο μονομέτωπος αντι-
δεξιός αγώνας.

Η Κεντροαριστερά κάπου χάνεται σε ατέρμονες πολιτικές-
φιλοσοφικές συζητήσεις και ο χρόνος μετράει αντίστρο-
φα, καθώς γίνεται λόγος ακόμα και για πρόωρες εκλογές.
Μήπως σας προλάβουν οι εξελίξεις με αιφνιδιαστικές
κάλπες ή ακόμα και με ανασύνθεση της Κεντροδεξιάς;

Η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας θερίζει τους καρπούς των
νεοφιλελεύθερων πολιτικών της και έρχεται αντιμέτωπη με τα
αδιέξοδα που δημιουργεί. Η μεγάλη κρίση στην οικονομία και οι
εξελίξεις στα εθνικά θέματα δεν αποκλείεται να οδηγήσουν τη
ΝΔ σε προκήρυξη πρόωρων εκλογών, ακόμα και μέσα στο 2025. 

Από πουθενά δεν προκύπτει ότι σε ένα τέτοιο ενδεχόμενο
μπορεί να προκύψει αυτοδύναμη προοδευτική λύση. Μοιραία
λοιπόν, το ζήτημα των συνεργασιών είναι στο τραπέζι. Όσο πιο
γρήγορα ανοίξει ο διάλογος των αριστερών και προοδευτικών
δυνάμεων, τόσο πιο πολλές θα είναι ο πιθανότητες να υπάρξει πο-
λιτική πρόταση, μακριά από καχυποψίες, εκβιασμούς και προ-
σωπικές συμφωνίες κάτω από το τραπέζι.

Χρειαζόμαστε σύνθεση και πρόσθεση δυνάμεων σε ένα τοπίο
το οποίο το επιχειρηματικό-μιντιακό σύστημα θέλει κατακερμα-
τισμένο για να μπορεί πιο εύκολα να επιτυγχάνει τους σχεδια-
σμούς του. Αυτός είναι και ο λόγος που διάφορα «κέντρα» πολε-
μούν με μανία μια τέτοια συνθετική προοπτική.

Ο Αλέξης Τσίπρας, ως εμβληματική προσωπικότητα στην
Κεντροαριστερά, θα μπορούσε να διαδραματίσει κάποιο
ρόλο σε προοδευτική διακυβέρνηση;

Ο Αλέξης Τσίπρας επέλεξε να αποχωρήσει από την ηγεσία του
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ πριν από 1,5 χρόνο για να διευκολύνει τις διεργασίες
ανασύνταξης του κόμματος.

Υποστήριζα τότε και εξακολουθώ να υποστηρίζω ότι το
σημαίνον δεν είναι τα πρόσωπα, αλλά το πολιτικό σχέδιο. Στη
συνέχεια θα προκύψουν και τα πρόσωπα που μπορούν να το
υπηρετήσουν. Ας μην περιμένουμε «μεσσίες» που διά της
αναθέσεως θα μας λύσουν τα προβλήματα. Πρώτα πρέπει να
«μιλήσει» η κοινωνία και τα κόμματα ως πολιτική πρωτοπο-
ρία να έρθουν να εκφράσουν την κοινωνική αγωνία. Οι «ηγέ-
τες» δεν γεννιούνται, ξεπηδούν μέσα από τα κινήματα. Πέρα
από πρόσωπα, χρειάζεται ιδεολογική, προγραμματική και
οργανωτική δουλειά για να προχωρήσει η μεγάλη αυτή υπό-
θεση και εκεί δεν έχουμε την πολυτέλεια να υστερήσουμε,
βλέποντας και την ακροδεξιά να φουντώνει σε όλη την Ευ-
ρώπη. Έχουμε δημοκρατική ευθύνη να απαντήσουμε σε κα-
τεύθυνση προοδευτική.Δ
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«Προγραμματικές συγκλίσεις 
με στόχο την αριστερή 

εναλλακτική διακυβέρνηση»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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Δ
εκαέξι ολόκληρους μήνες πέρασε ο
εκλεγμένος δήμαρχος Χιμάρας και
νυν ευρωβουλευτής της ΝΔ Φρέντι

Μπελέρης στις αλβανικές φυλακές. Δεν λύ-
γισε ούτε για μία στιγμή, δεν ταλανίστηκαν τα
πιστεύω του, δεν σταμάτησε να σκέφτεται την
Ελλάδα.

Μπορεί αρκετοί να έμαθαν την ιστορία του
κατά την περιπέτειά του, αλλά ο ίδιος είχε
ελάχιστες ευκαιρίες να τη διηγηθεί. Σήμερα,
το κάνει αποκλειστικά στην «Political», ξεκι-
νώντας από τα παιδικά του χρόνια στη Χιμάρα,
τη μετακίνηση στην Αθήνα μετά την πτώση του
κομμουνιστικού καθεστώτος και φτάνοντας
στα ενδιαφέροντά του και φυσικά στους στό-
χους του στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.

Το «λιοντάρι», όπως συνηθίζουν να αποκα-
λούν τον ευρωβουλευτή της Νέας Δημοκρα-
τίας Φρέντι Μπελέρη, γεννήθηκε το 1972
στην Χιμάρα. Η οικογένειά του υποχρεώθηκε
να του δώσει το συγκεκριμένο όνομα γιατί το
κομμουνιστικό καθεστώς Χότζα δεν επέτρεπε
τα ελληνικά ονόματα.

Το 1990, με την κατάρρευση του καθεστώ-
τος στην Αλβανία και το άνοιγμα των συνόρων,

μαζί με δεκάδες χιλιάδες Βορειοηπειρώτες
πήρε τον δρόμο για την Ελλάδα, ενώ όταν
έφτασε βαπτίστηκε στη Ζάκυνθο και πήρε το
όνομα Διονύσιος. Στο νησί παρέμεινε τέσσε-
ρα χρόνια και στη συνέχεια μετακόμισε στην
πρωτεύουσα, όπου σύστησε και λειτούργησε
εταιρεία υδραυλικών εγκαταστάσεων για μια
εικοσαετία. Την ίδια ώρα φρόντισε να
σπουδάσει στο Τμήμα Διεθνών & Ευ-
ρωπαϊκών Σπουδών στο Πάντειο Πα-
νεπιστήμιο.

Το 1992 ξεκίνησε η ενασχόλησή του
με τα κοινά, καθώς προχώρησε στη δη-
μιουργία της Ένωσης Χιμαριωτών, της
οποίας διετέλεσε γενικός γραμματέας
και πρόεδρος. Από το 2009 κι έπειτα, εί-
ναι μέλος του Γενικού Συμβουλίου της
οργάνωσης Δημοκρατική Ένωση Ελλη-
νικής Εθνικής Μειονότητας ΟΜΟΝΟΙΑ που
αγωνίζεται για τα δικαιώματα της ελληνικής
μειονότητας στην Αλβανία.

Το 2014 αποφάσισε να επιστρέψει στη Χι-
μάρα, όπου άρχισε να δραστηριοποιείται
ενεργά στον τομέα της εστίασης και του του-
ρισμού, ενώ τον ίδιο χρόνο έγινε αντιπρό-

εδρος του Γενικού Συμβουλίου της ΟΜΟΝΟΙ-
ΑΣ. Επιπλέον, δραστηριοποιήθηκε στο τοπικό
της παράρτημα ως πρόεδρος.

Το 2022 καλωσόρισε στη Χιμάρα τον Έλλη-
να πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, σε μια
μοναδική στιγμή εθνικής ανάτασης για τον
Ελληνισμό της πόλης.

Το «μαρτύριό» του ξεκίνησε όταν κα-
τέβηκε στις δημοτικές εκλογές για να
διεκδικήσει την «καυτή» καρέκλα του
δημάρχου της πόλης όπου γεννήθηκε
και μεγάλωσε. Στις 12 Μαΐου 2023, δύο
ημέρες πριν τις εκλογές, συνελήφθη
βάσει μιας κατασκευασμένης κατηγο-
ρίας. Παρά τη φυλάκισή του και το κα-
θεστώς τρομοκρατίας που επικράτησε,
οι Χιμαριώτες τον εξέλεξαν δήμαρχο
της πόλης.

Παρέμεινε φυλακισμένος για δεκαέξι μή-
νες, δεν του αναγνωρίστηκε το τεκμήριο της
αθωότητας, ούτε του επιτράπηκε να ορκιστεί
δήμαρχος. Πριν από λίγους μήνες καταδικά-
στηκε από το αλβανικό δικαστήριο χωρίς
στοιχεία. Όμως ο ελληνικός λαός είχε άλλη
γνώμη, καθώς μετά από απόφαση του πρωθυ-

πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη συμπεριλή-
φθηκε στις λίστες των υποψηφίων για τις ευ-
ρωεκλογές, με αποτέλεσμα να εκλεγεί πανη-
γυρικά.

Από τότε ξεκίνησε να εργάζεται πυρετω-
δώς για τα ανθρώπινα δικαιώματα στις Βρυ-
ξέλλες και στο Στρασβούργο.

Για τη σχέση του με τον Κυριάκο Μητσοτά-
κη έχει πει σε παλιότερη συνέντευξή του στο
«Βήμα»: «Τον σημερινό πρωθυπουργό τον
γνώρισα σε ένα φιλικό σπίτι στην Κηφισιά,
παραμονές των εκλογών του 2007. Ένας φί-
λος είχε μαζέψει φίλους να μας γνωρίσει τότε
με τον υποψήφιο βουλευτή της Β’ Αθηνών
Κυριάκο Μητσοτάκη. Όταν έγινε αρχηγός της
ΝΔ, τον είχα επισκεφθεί στο γραφείο με την
ιδιότητα του προέδρου των Χιμαριωτών και
αντιπροέδρου της Ομόνοιας. Πιστεύω ότι εί-
ναι ένας άνθρωπος πατριώτης, μεθοδικός και
ότι τα χρόνια που κυβερνά την Ελλάδα, η χώρα
έχει κάνει βήματα μπροστά, και στην οικονο-
μία και στην προάσπιση των εθνικών δικαιω-
μάτων και στην υπεράσπιση των εθνικών μας
θέσεων. Επίσης βλέπω το εκτόπισμά του στη
διεθνή κοινότητα».

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΦΡΕΝΤΙ 
ΜΠΕΛΕΡΗΣ

Το «λιοντάρι» της Χιμάρας 
δίνει μάχες στην Ευρωβουλή

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Ε
ίναι παντρεμένος με την Αντωνία Τάτου

και έχει δύο παιδιά, την Ερμιόνη και

τον Πέτρο. Τρέφει μεγάλο σεβασμό και

αγάπη για όλη την οικογένειά του.

Με τη γυναίκα του γνωρίζονται από παλιά και

παντρεύτηκαν στη Ζάκυνθο. Πρώτη φορά πατέ-

ρας έγινε σε μικρή ηλικία, 23 ετών, το μακρινό

1994. Έντεκα χρόνια μετά απέκτησε την Ερμιό-

νη, η οποία γεννήθηκε στην Αθήνα. 

Οι γονείς του Πέτρος και Κασσιανή στάθηκαν

βράχοι μπροστά σε μεγάλες δυσκολίες. Ο πα-

τέρας του ήταν βοσκός και η μητέρα του αγρό-

τισσα. Όπως θυμάται ο ίδιος, «κρατούσε όρθιο

το σπίτι μας και ασχολούνταν αποκλειστικά με

την ανατροφή μας. Πολλές φορές πήγαινα με

τον αδερφό μου και τους βοηθούσαμε».

Σε παλιότερη συνέντευξή του έχει δηλώσει

για τα παιδικά του χρόνια: «Τα παιδικά μου χρό-

νια στη Χιμάρα ήταν σε εποχές δύσκολες που

δεν έχουν καμία σχέση με το πώς μεγαλώνει

ένα παιδί σήμερα. Τα παιχνίδια που είχαμε

εμείς τότε, τη δεκαετία του ’70 που γεννήθηκα,

ήταν αυτά που είχαν τα παιδιά στην Ελλάδα τη

δεκαετία του ’50. Παίζαμε στις αλάνες, σε μια

περιοχή ανοικοδόμητη, σε μια κωμόπολη στην

οποία γνωριζόμασταν σχεδόν όλοι μεταξύ μας.

Κι ας ήταν έτσι φτωχικά, μας έδινε χαρά που

ήμασταν δεμένοι ο ένας με τον άλλον. Υπήρχε

επικοινωνία, αμεσότητα. Χαρά μεγάλη τότε

ήταν να βρίσκαμε μια μπάλα. Θυμάμαι ότι πα-

ρακαλούσαμε κανέναν θείο μας, που ήταν σε

πόλη, να μας φέρει μια μπάλα. Μας έλειπαν

σχεδόν τα πάντα».

Όσο για τα χόμπι του; «Παρακολουθώ όλα τα

σπορ με μια ιδιαίτερη προτίμηση στο ποδό-

σφαιρο. Μικρός στη Χιμάρα, έπαιζα στην ομάδα

του χωριού. Την ίδια αγάπη κληρονόμησε και ο

γιος μου, ο Πέτρος, με σαφώς καλύτερες επι-

δόσεις από εμένα», μου είπε. Η αγαπημένη του

φράση είναι «Όποιος φοβάται, πεθαίνει κάθε

μέρα», ενώ το αγαπημένο του βιβλίο είναι το

«Ελένη» του Νίκου Γκατζογιάννη.

Ένας από τους βασικούς στόχους του στο Ευ-

ρωπαϊκό Κοινοβούλιο είναι να επικοινωνήσει

τις προκλήσεις και τις ευκαιρίες που αντιμετω-

πίζει η Τοπική Αυτοδιοίκηση στα διαφορετικά

επίπεδα άσκησης εξουσίας στις Βρυξέλλες.

Παράλληλα, θα θέσει το σημαντικό ζήτημα που

προκύπτει από την ανάγκη για ενίσχυση των

χρηματοδοτικών εργαλείων, καθώς υπάρχουν

ακόμη προβλήματα στην Ελλάδα, όπως το Δη-

μογραφικό, η ακριβή στέγαση, η έλλειψη ισχυ-

ρού πρωτογενούς και δευτερογενούς τομέα, η

ενεργειακή αυτονομία, η διαχείριση των απορ-

ριμμάτων και πολλά άλλα.

Όπως έχει ξεκαθαρίσει ο ίδιος σε συνέντευ-

ξή του: «Οι αυτοτελείς πόροι των δήμων και η

κρατική ενίσχυση δεν επαρκούν για να αντιμε-

τωπιστούν οι προκλήσεις του παρόντος και του

μέλλοντος. Σε αυτή τη θητεία του Κοινοβουλίου

θα καθοριστούν τα νέα πλαίσια χρηματοδότη-

σης για τα προγράμματα 2028-2034, αλλά και η

αναδιάρθρωση της τρέχουσας χρηματοδοτικής

περιόδου με πιθανές απώλειες για το Ταμείο

Περιφερειακής Ανάπτυξης. Θα πρέπει το Τα-

μείο Περιφερειακής Ανάπτυξης να ενισχυθεί,

ώστε η Τοπική Αυτοδιοίκηση να επενδύσει σε

υποδομές που θα είναι πλέον ανθεκτικές και

βιώσιμες στις ακραίες κλιματολογικές συνθή-

κες. Επίσης, θα ήθελα να τονίσω την αναγκαιό-

τητα για τη συνέχιση του Ταμείου Ανάκαμψης

αλλά και την ενίσχυσή του με νέα κονδύλια που

δεν θα αφαιρεθούν από το Ταμείο Περιφερει-

ακής Ανάπτυξης».

Δίνει σημαντικές μάχες στην Ευρωβουλή Ο ίδιος δηλώνει υπερήφανος για τους αγώνες του Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη

Η αγάπη για 
την οικογένεια και 

το όραμα για το μέλλον

Η παρουσίαση του ευρωψηφοδελτίου της ΝΔ

Σε νεότερη ηλικία Κατά τη διάρκεια της φυλάκισής του 

Μαζί με την οικογένειά του 
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E
πειτα από δεκαπέντε χρόνια το ΠΑ-
ΣΟΚ -έστω και διά της τεθλασμέ-
νης- επέστρεψε χθες και επισήμως

στα έδρανα της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης μόνο με 31 βουλευτές. Το κλίμα εκ των
πραγμάτων είναι περίεργο και κυρίως
πρωτόγνωρο. Μπορεί στη Χαριλάου Τρι-
κούπη τα χαμόγελα να περισσεύουν, αλλά
αυτό δεν σημαίνει ότι ανοίγουν και σαμπά-
νιες. Οι χαμηλοί τόνοι είναι κάτι παραπάνω
από επιβεβλημένοι και αυτό είναι το μήνυ-
μα της ηγεσίας προς όλες τις κατευθύν-
σεις.

Εστιάζουν στην επόμενη μέρα και κυ-
ρίως στο να εντείνουν την πολιτική πίεση
προς την κυβέρνηση, διευρύνοντας τα πε-
δία κριτικής σε όλους τους τομείς της κυ-
βερνητικής πολιτικής. Ταυτόχρονα προ-
ετοιμάζονται όχι μόνο να μην αφήνουν «να
πέσει τίποτα κάτω» αλλά και μια σειρά
πρωτοβουλιών-προτάσεων που θα συνο-

δεύουν τις κριτικές παρεμ-
βάσεις τους ώστε να μην εγ-
κλωβιστούν στη σφαίρα της
στείρας και άγονης αντιπα-
ράθεσης.

Τετ α τετ
Βέβαια, το πραγματικό

στοίχημα που επιδιώκουν
είναι να κατορθώσουν στα-

διακά να συνδιαμορφώνουν με δικά τους
θέματα την πολιτική ατζέντα. Εντωμεταξύ,
το νέο πολιτικό περιβάλλον και ειδικά η θε-
σμική διάσταση που λαμβάνει για το ΠΑ-
ΣΟΚ η ανάληψη των καθηκόντων της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης βάζει σταδιακά
στην άκρη τις όποιες δυσκολίες υπήρχαν
προκειμένου να γίνει επιτέλους η συνάντη-
ση του προέδρου του ΠΑΣΟΚ με τον πρω-
θυπουργό. Οι λεπτομέρειες θα καθορι-
στούν από τα γραφεία τους, ωστόσο όλα
δείχνουν ότι η συνάντηση αυτή θα γίνει λί-
γο πριν από τις γιορτές ώστε να αποφευχ-
θούν τυχόν αρνητικοί συνειρμοί. Σε κάθε
περίπτωση πάντως στο επιτελείο του κ. Αν-
δρουλάκη προετοιμάζονται για τη μάχη του
προϋπολογισμού, όπου εκεί θα γίνει ου-
σιαστικά η πρώτη αντιπαράθεση κορυφής
με τον πρωθυπουργό.

Την ίδια στιγμή κορυφαία στελέχη του
κόμματος καταθέτουν την οπτική τους για
τη νέα σελίδα που άνοιξε για το ΠΑΣΟΚ. Με
βίντεο στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης η
Άννα Διαμαντοπούλου σχολίασε τις ρα-
γδαίες εξελίξεις που προκάλεσε η ανεξαρ-
τητοποίηση των Θεοδώρας Τζάκρη και Γιώ-
τας Πούλου από τον ΣΥΡΙΖΑ, που έφεραν το
ΠΑΣΟΚ στη θέση της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης. «Το πρωί απογειώθηκα από την
Αθήνα και το ΠΑΣΟΚ ήταν τρίτο κόμμα.
Προσγειώθηκα στη Βαρκελώνη και το ΠΑ-
ΣΟΚ είναι αξιωματική αντιπολίτευση», ανα-

φέρει αρχικά η υπεύθυνη Πολιτικού Σχε-
διασμού του ΠΑΣΟΚ και προσθέτει «τέτοια
ανατροπή δεν έχει γίνει ποτέ στην ιστορία
της Ελλάδας, νομίζω και της Ευρώπης».

Σε κάθε περίπτωση, η ίδια κάλεσε σε
αυτοσυγκράτηση: «Εμείς ψυχραιμία, σω-
στή ανάλυση των δεδομένων και πολλή
δουλειά».

Μικρή δικαίωση
Ο Μανώλης Χριστοδουλάκης, κληθείς να

σχολιάσει ότι τα πράγματα «ήρθαν βολικά»
για το ΠΑΣΟΚ, αντέτεινε ότι δεν πρόκειται
περί βολής αλλά αφορά την επιμονή του
ΠΑΣΟΚ, το ήθος, τη συνέπειά του, τις θέ-
σεις και τις προτάσεις του. «Το ΠΑΣΟΚ πέ-
ρασε από πάρα πολύ δύσκολα χρόνια ώστε
να καταφέρει να σταθεί πάλι όρθιο. Αυτή η
εξέλιξη αποτελεί μια μικρή δικαίωση για
όλους εκείνους που στα δύσκολα χρόνια
του Κινήματος πίστεψαν ότι αξίζει να αγω-

νιστούμε ώστε να γίνουν ξανά πλειοψηφι-
κές οι ιδέες και οι αξίες του ΠΑΣΟΚ», τόνι-
σε μιλώντας στον ANT1. Ένα βήμα πιο
μπροστά πήγε ο Μιχάλης Κατρίνης μιλών-
τας στο Πρώτο Πρόγραμμα: «Μέχρι στιγ-
μής βλέπουμε πραγματικά αρκετό κόσμο
και μεσαία στελέχη τα οποία είχαν φύγει
για άλλους πολιτικούς χώρους, να θέλουν
και πάλι να συστρατευθούν με το ΠΑΣΟΚ
και να πάνε σε μια λογική πλέον μιας δύνα-
μης η οποία θα κοιτάξει στα ίσια τη Νέα Δη-
μοκρατία και θα κερδίσει τις επόμενες
εκλογές».

Αναφορικά τώρα με τη θέαση των πολιτι-
κών γεγονότων στο ΠΑΣΟΚ από τη νέα του
θέση στην κοινοβουλευτική πυραμίδα, ο
Κώστας Τσουκαλάς ακολουθώντας τη
γραμμή των χαμηλών τόνων υποστήριξε
πως «οι απαιτήσεις αυξάνονται και έχουμε
αρκετά βήματα να κάνουμε, καθώς το στοί-
χημα είναι ένα σταθερό πολιτικό σύστημα

με νηφαλιότητα και διάλογο», προσθέτον-
τας πως «η εξέλιξη αυτή δεν ήρθε τυχαία.
Φέρνει σήμερα καρπούς η γραμμή αξιοπι-
στίας και υπευθυνότητας που το ΠΑΣΟΚ
έχει επιλέξει τα τελευταία χρόνια. Έχουμε
καταφέρει μέσα από την πορεία, τις θέσεις
και την υποδειγματική εσωκομματική μας
διαδικασία να αποδείξουμε ότι είμαστε
ένας σταθερός πόλος και μια στιβαρή δύ-
ναμη που μπορεί, χωρίς λαϊκισμούς αλλά
με πραγματικό, προγραμματικό σχέδιο, ρε-
αλιστικό λόγο, κοινωνική αντιπολίτευση,
να σταθεί απέναντι στη Νέα Δημοκρατία
για να γίνει πράξη η πολιτική αλλαγή». Ο κ.
Τσουκαλάς έδωσε όμως το στίγμα του ΠΑ-
ΣΟΚ και για τα σενάρια που ακούγονται πε-
ρί αλλαγής του εκλογικού νόμου: «Αν επει-
δή βλέπει δημοσκοπικά το πλεονέκτημά
της σιγά σιγά να ροκανίζεται έρθει να αυ-
ξήσει το μπόνους ώστε να θεωρεί ότι μπο-
ρεί πιο εύκολα να διεκδικήσει την αυτοδυ-
ναμία, δεν πρόκειται να στηρίξουμε», ενώ
ως προς το κατώφλι εισόδου στη Βουλή
χαρακτήρισε «θετικό το 3% και επί της αρ-
χής δεν βλέπουμε τον λόγο να αλλάξει. Το
πρόβλημα της χώρας και του πολιτικού συ-
στήματος δεν είναι το όριο εισόδου».

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ -  ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ 

Οι λεπτομέρειες θα καθοριστούν το επόμενο διάστημα, 
ωστόσο όλα δείχνουν ότι θα γίνει λίγο πριν από τις γιορτές 

ώστε να αποφευχθούν τυχόν αρνητικοί συνειρμοί

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Στον δρόμο της συνάντησης με
το... καπέλο του αρχηγού της
αξιωματικής αντιπολίτευσης
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Η νέα γενιά του C3 ήρθε να ταράξει
τα νερά της ηλεκτροκίνησης

Α πό το 1919, η Citroën δημιουργεί αυτο
κίνητα, τεχνολογίες και λύσεις μετακίνη
σης που ανταποκρίνονται στις κοινωνι

κές αλλαγές. Η εταιρεία δίνει ιδιαίτερη έμφαση
στο νέο Citroёn C3 που φέρνει την επανάσταση
στην αγορά του αυτοκινήτου κάνοντας προσιτή
την κινητικότητα χωρίς συμβιβασμούς στη σχε
δίαση, την άνεση και τον εξοπλισμό, με τιμή εκκί
νησης στα €16.900.

H Citroёn με το νέο ëC3 επιτυγχάνει τον εκδη
μοκρατισμό της ηλεκτροκίνησης προσφέροντας
την αρχική έκδοση με τιμή εκκίνησης €18.900,
μόλις 2.000 ευρώ παραπάνω από την έκδοση
βενζίνης (περιλαμβάνεται η κρατική επιδότηση
του προγράμματος «Κινούμαι Ηλεκτρικά 3»).

Την γκάμα του μοντέλου ολοκληρώνει το νέο
υβριδικό κινητήριο σύστημα Hybrid 100 e DCS6,
χωρίς περιορισμούς φόρτισης, παρέχοντας τη
δυνατότητα στον καταναλωτή να πραγματοποι
εί το 50% των αστικών μετακινήσεων αμιγώς
ηλεκτρικά. Προσφέρεται με τιμή εκκίνησης
€21.900.

Μοναδική σχεδίαση που εγκαινιάζει τη νέα
σχεδιαστική ταυτότητα της Citroën με έντονα
SUV χαρακτηριστικά. Σημείο αναφοράς στον το
μέα της άνεσης χάρη στο ζεστό και φιλικό CZen
lounge περιβάλλον και τα καθίσματα και τις
αναρτήσεις Citroën Advanced Comfort®. Περισ
σότεροι χώροι και ευκολότερη πρόσβαση για
τους επιβάτες χωρίς συμβιβασμό στην ευελιξία.

Διάκριση υψηλών προδιαγραφών
Το επαναστατικό αυτό μοντέλο φαίνεται ότι

λατρεύτηκε ήδη και από τον γερμανικό Τύπο που
το έστεψε νικητή του φετινού «Golden Steering
Wheel», στην κατηγορία «Το καλύτερο αυτοκί
νητο κάτω των 25.000 ευρώ». Το νέο Citroën ëC3
κατάφερε να αντεπεξέλθει σε αυστηρά τεστ και
να ξεχωρίσει ανάμεσα στους ανταγωνιστές του,
κατακτώντας την πρώτη θέση στο βάθρο! Η νίκη
του πολυπόθητου βραβείου αποτελεί αναγνώ

ριση στη δέσμευση της Citroёn να καταστήσει
την ηλεκτροκίνηση προσιτή σε όλους, προφέ
ροντας τον τέλειο συνδυασμό άνεσης, σύγχρο
νης τεχνολογίας και βιώσιμης κινητικότητας.

Αυτή η σημαντική διάκριση απέδειξε εκ νέου
ότι το Citroën ëC3 αποτελεί μια ολοκληρωμένη
πρόταση για όσους επιθυμούν να έχουν προσιτή
πρόσβαση στην ηλεκτροκίνηση. 

Κινητήρες για όλα τα γούστα
Ως μια εισαγωγική επιλογή, το νέο Citroën C3

προσφέρεται με τον νέας γενιάς βενζινοκινητή
ρα 1,2 turbo με ισχύ 100 ίππων, που συνδυάζε
ται με χειροκίνητο κιβώτιο 6 ταχυτήτων. Πλήρως
επανασχεδιασμένος για επιδόσεις και αξιοπι
στία, ο κινητήρας αυτός πλέον εξοπλίζεται με
αλυσίδα χρονισμού. Στον μεικτό κύκλο κατά

WLTP, η έκδοση αυτή αναμένεται να πιστοποι
ηθεί στα 126 έως 128 γρ. CO2/χλμ.

Μαζί με τη βενζινοκίνητη 1.2 Turbo 100hp έκ
δοση, το νέο Citroёn C3 προσφέρεται για πρώτη
φορά με υβριδικό κινητήριο σύστημα χάρη στην
ευελιξία και την προσαρμοστικότητα της Smart
Car πλατφόρμας.

Η υβριδική έκδοση του νέου Citroёn C3 αποτε
λεί μια εξαιρετική πρόταση, καθώς επιτρέπει
έως και 50% αμιγούς ηλεκτρικής κίνησης εντός
των αστικών κέντρων. Χωρίς περιορισμούς επα
ναφόρτισης, επιτρέπει στον οδηγό να απολαμ
βάνει όλα τα πλεονεκτήματα της ηλεκτροκίνη
σης, από την ευκολία οδήγησης χωρίς θορύβους
ή κραδασμούς έως την πρόσβαση σε ζώνες χα
μηλών ρύπων (αστικά κέντρα). Αυτή η υβριδο
ποίηση συνδυάζει τα πλεονεκτήματα βενζίνης

και ηλεκτρισμού με δύο κινητήρες, οι οποίοι λει
τουργούν μαζί ή ξεχωριστά, αυτόματα και χωρίς
την παρεμβολή του οδηγού. 

Προσιτή ηλεκτροκίνηση
Το νέο ёC3 φέρνει την επανάσταση στην ηλε

κτροκίνηση γκρεμίζοντας το κατεστημένο σε ό,τι
αφορά τη σχεδίαση και την κατασκευή των ευ
ρωπαϊκών μοντέλων της κατηγορίας Β. Η δημο
φιλής και τολμηρή μάρκα επανεφευρίσκει τον
εαυτό της για να ανταποκριθεί επιθετικά στην
πρόκληση να καταστήσει την πλήρως ηλεκτρική
μετακίνηση προσιτή σε όλους, με το πρώτο ευ
ρωπαϊκής σχεδίασης και κατασκευής, αμιγώς
ηλεκτρικό Bhatchback για πελάτες που επιζη
τούν τα πλεονεκτήματα των μηδενικών εκπομ
πών ρύπων, με καθαρή, λογική και, σε προσιτή
τιμή, κινητικότητα.

Η στάνταρ επαναφόρτιση με εναλλασσόμε
νο ρεύμα (AC), από 20% έως 80%, διαρκεί περί
που 4 ώρες και 20λ. με ισχύ 7kW ή 2 ώρες και
52λ. εφόσον διατίθεται φορτιστής ισχύος 11
kW. Η πρόσβαση τόσο στις οικιακές όσο και
στις δημόσιες εγκαταστάσεις φόρτισης εναλ
λασσόμενου ρεύματος είναι εύκολη χρησιμο
ποιώντας το καλώδιο Mode3 που παρέχεται
στον στάνταρ εξοπλισμό και είναι ιδανικό για
συχνή επαναφόρτιση στο σπίτι με τη χρήση
wallbox, καθώς και σε δημόσιους σταθμούς
φόρτισης. Το καλώδιο μπορεί να φορτίσει είτε
με μονοφασική παροχή 7,4kW είτε με τριφασι
κό wallbox 11kW.

Με τον κινητήρα των 83kW (113hp) και το πλή
ρως αυτόματο κιβώτιο ταχυτήτων που επιταχύ
νει το αυτοκίνητο από τα 0 στα 100km/h σε 10
περίπου δευτερόλεπτα και την τελική ταχύτητα
των 135km/h, το νέο ëC3 προσφέρει υπεραρκε
τή ισχύ και απόδοση για την καθημερινή οδήγη
ση και την κυκλοφορία, ιδιαίτερα σε αστικά και
περιαστιακά περιβάλλοντα. Θα είναι διαθέσιμο
στην Ελλάδα το πρώτο τρίμηνο του 2025.

Το νέο Citroen C3 εκδημοκρατίζει την κινητικότητα 
με τιμή εκκίνησης τις €16.900



O
Παύλος Γερουλάνος, μέλος του Πο-
λιτικού Κέντρου και βουλευτής 
Α’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ-ΚΙ-

ΝΑΛ, την ώρα που το κόμμα του «άλ-
λαξε κοινοβουλευτική πίστα» καταθέ-
τει την οπτική του για την επόμενη μέ-
ρα. Θεωρεί ότι «μπαίνουμε στην τελευ-
ταία φάση της ανισορροπίας που προ-
κάλεσε στη χώρα η πτώση του ΠΑΣΟΚ
και πιστεύω ότι η επανάκαμψη του Κι-
νήματός μας θα βάλει τέλος στην αλα-
ζονεία τού ενός κόμματος». Μιλά με
σκληρή γλώσσα για την κυβέρνηση και εκτιμά
πως ο πρωθυπουργός «κρύβεται πίσω από
μια προοδευτική προβιά», ενώ υπογραμμίζει
με νόημα πως «η συναίνεση ξεκινάει πάντα
από αυτόν που ηγείται σε μια χώρα».

Το βασικό στοιχείο που χαρακτηρίζει
την εγχώρια πολιτική σκηνή είναι η ρευ-
στότητα και ενδεχομένως ένα «θέατρο»
ματαιοδοξίας με παράλληλους μονολό-
γους. Με ποιον τρόπο μπορεί να μπει ένα
φρένο σε αυτή την «πορεία χωρίς φώτα»
και ποιες οι συνέπειες για τη χώρα;

Δεν θα ήμουν τόσο απαισιόδοξος. Μπαίνου-
με στην τελευταία φάση της ανισορροπίας
που προκάλεσε στη χώρα η πτώση του ΠΑ-
ΣΟΚ και πιστεύω ότι η επανάκαμψη του Κινή-
ματός μας θα βάλει τέλος στην αλαζονεία τού
ενός κόμματος. Αυτό θα έχει θετικές συνέ-
πειες όχι μόνο για την πολιτική αλλά για την
κοινωνία. Δουλειά μας τώρα είναι να παρου-
σιάσουμε μια ολοκληρωμένη πρόταση δια-
κυβέρνησης, που θα μιλήσει στις ανησυχίες
της μεγάλης προοδευτικής πλειοψηφίας της
κοινωνίας μας, ώστε στις επόμενες εθνικές
εκλογές να έχουμε πολιτική αλλαγή με προ-
οπτική. Αυτό είναι που θα βάλει φρένο στην
«πορεία χωρίς φώτα». Με το ΠΑΣΟΚ στο τι-
μόνι και με την προοπτική μιας γενναίας με-
ταρρυθμιστικής ατζέντας, που σημαίνει ότι
θα είμαστε έτοιμοι όχι μόνο να διαχειριστού-

με το σύστημα αλλά και να ανατρέψουμε τις
παθογένειές του με σχέδιο προς όφελος των

πολλών. Να δώσουμε δύναμη και
εξουσία στις τοπικές κοινωνίες, σπά-
ζοντας το απόστημα του υπερσυγκεν-
τρωτικού κράτους. Να οδηγήσουμε
την Ελλάδα σε ένα νέο παραγωγικό
πρότυπο καινοτομίας και εξωστρέ-
φειας, υποκαθιστώντας το σημερινό
που βασίζεται σε εισαγωγές και κα-
τανάλωση. Να απελευθερώσουμε τη
δημιουργικότητα κάθε Έλληνα και

Ελληνίδας, σπάζοντας ένα σύστημα που υπη-
ρετεί και χρηματοδοτεί λίγους. Να βάλουμε
στο επίκεντρο της ανάπτυξης κάθε γωνιά της
ελληνικής περιφέρειας και όχι μόνο της
πρωτεύουσας και λίγων νησιών. Να δημιουρ-
γήσουμε νέο πλούτο αλλά να επιβάλουμε την
ίδια ώρα φορολογική δικαιοσύνη που απαι-
τούν όλοι. Και έτσι να απενεργοποιήσουμε
τις τρεις βόμβες στα θεμέλια της κοινωνίας
μας: το Δημογραφικό, το Ασφαλιστικό και το
ιδιωτικό χρέος. 

Πώς «διαβάζετε» την πρωτοβουλία του
πρωθυπουργού να επιλέξει ως πολιτικό
αντίπαλο το ΠΑΣΟΚ;

Πιστεύετε αλήθεια ότι μας «επέλεξε» ο πρω-
θυπουργός; Ή ότι απλά διαπίστωσε μια νέα
πραγματικότητα; Αν μπορούσε να επιλέξει,
δεν θα μας επέλεγε και θα εξηγήσω γιατί.
Πρώτον, διότι η άνοδός μας βοηθάει να κα-
ταρρεύσουν οι μύθοι με τους οποίους προ-
σπαθούσε να μας ταΐσει τόσο καιρό. Ο μύθος
των «άριστων», ο μύθος της μόνης σοβαρής
πρότασης διακυβέρνησης, ο μύθος της έλ-
λειψης πολιτικών επιλογών και σοβαρής αν-
τιπολίτευσης. Δεύτερον, διότι ανεβάζουμε
τον πήχη για τη δική του διακυβέρνηση. Δεν
έχει να τα βάλει πια με τη διακυβέρνηση Τσί-
πρα, αλλά με την πραγματικότητα των πολιτι-
κών ελλειμμάτων της Νέας Δημοκρατίας: την
έλλειψη οράματος, την έλλειψη προοπτικής

για τους πολλούς, την έλλειψη σχεδίου για
πραγματική και δίκαιη ανάπτυξη, την έλλει-
ψη κοινωνικού κράτους, που θα απελευθε-
ρώσει τα μεσαία και χαμηλά στρώματα. Και
τέλος διότι η παρουσία μας στον ρόλο της
αξιωματικής αντιπολίτευσης προσδίδει έναν
διαφορετικό ορισμό στο τι είναι προοδευτικό.
Ο ίδιος είναι ένας στεγνά νεοφιλελεύθερος
πολιτικός, χωρίς αντίληψη ή έγνοια για το τι
βιώνουν τα μεσαία και χαμηλά στρώματα.
Κρύβει αυτή την πραγματικότητα με λόγο για
το περιβάλλον και νομοσχέδια όπως ο γάμος
των ομόφυλων ζευγαριών, αλλά στην πραγ-
ματικότητα παραμένει ένας πολιτικός που
κοιτάζει τους αριθμούς και όχι τους ανθρώ-
πους. Η προοδευτική πρόταση του ΠΑΣΟΚ
και ο ανθρωποκεντρικός χαρακτήρας του Κι-
νήματός μας θα αναδείξουν πόσο άδεια είναι
η προοδευτική προβιά πίσω από την οποία
κρύβεται τόσο καιρό ο κ. Μητσοτάκης. Στη
θέση του δεν θα επέλεγα με τίποτα το ΠΑΣΟΚ
για αντίπαλο. 

Ταυτόχρονα με τη δημιουργία αυτού του
νέου δίπολου, παρακολουθούμε την έν-
ταση της πίεσης για συναίνεση σε μια
σειρά νομοθετικών πρωτοβουλιών της
κυβέρνησης. Πού αρχίζουν και πού τε-
λειώνουν τα όρια για το ενδεχόμενο συ-
ναίνεσης;

Για ποια συναίνεση μιλάτε; Η συναίνεση δεν
γίνεται τελευταία στιγμή, νύχτα και πίσω από
κλειστές πόρτες. Ούτε ξεκινάει από την αντι-
πολίτευση. Η συναίνεση ξεκινάει πάντα από
αυτόν που ηγείται σε μια χώρα. Και αν επι-
διώκεις πραγματικά συναίνεση, το κάνεις
εξαρχής. Βάζεις όσο το δυνατόν περισσότε-
ρους στο παιχνίδι από την αρχή, από τη σύλ-
ληψη, τον σχεδιασμό και την επεξεργασία

μιας πολιτικής πρωτοβουλίας ή ενός νομο-
σχεδίου. Ο κ. Μητσοτάκης ποτέ δεν το έκανε
αυτό. Δεν μπορεί να το κάνει, δεν πιστεύει
στην πραγματική συναίνεση. Και για αυτό
αποφασίζει μόνος του, φέρνει νομοσχέδια
και τροπολογίες τελευταία στιγμή, νύχτα και
εκβιάζοντας. Ή το ψηφίζεις ή είσαι «πράσι-
νος ΣΥΡΙΖΑ». Και αν το ψηφίσεις, σου γρά-
φουνε «δεν έχετε πολιτικές διαφορές με τη
ΝΔ». Αυτά είναι γελοία παιχνίδια εξουσίας
που δεν αφορούν την κοινωνία. Και τελει-
ώνουν εδώ. Ο κ. Μητσοτάκης ξέρει ότι τώρα
έχει απέναντί του ένα ΠΑΣΟΚ που παίρνει
θετικές πολιτικές πρωτοβουλίες, που ψηφί-
ζει αυτά που πιστεύει ότι είναι σωστά για την
κοινωνία και καταψηφίζει αυτά που δεν εί-
ναι, όπως τα μπαλώματα της κυβέρνησης,
εκεί που χρειάζονται πραγματικές μεταρ-
ρυθμίσεις. Τώρα πια είναι στο χέρι του να
αποφασίσει αν θα σοβαρευτεί αυτός. 

Μέσα σε αυτό το δυστοπικό πολιτικό πε-
ριβάλλον έχουμε αφήσει στην άκρη την
οικονομία. Σε λίγο η Βουλή θα κληθεί να
ψηφίσει τον νέο προϋπολογισμό. Υπάρ-
χουν ελπίδες για καλύτερες μέρες; 

Όχι με αυτή την κυβέρνηση. Ο προϋπολογι-
σμός δείχνει μια κυβέρνηση χωρίς φαντασία
και όρεξη για πραγματικές μεταρρυθμίσεις,
που θα απελευθερώσουν δημιουργικές δυνά-
μεις, που θα χτίσουν πραγματικά δημόσια συ-
στήματα υγείας και παιδείας, που θα δημιουρ-
γήσουν την αίσθηση ασφάλειας, ελπίδας και
προοπτικής στον πολίτη. Καλύτερες μέρες θα
έρθουν όταν αναλάβει τα ηνία ένα ΠΑΣΟΚ έτοι-
μο να τα βάλει με τις παθογένειες ενός πολιτι-
κού συστήματος, που σήμερα δουλεύει για
όλους εκτός από τους πολίτες. Αυτή θα είναι η
επιλογή στις επόμενες εκλογές.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ
Βουλευτής Α’ Αθηνών με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Η επανάκαμψη 
του Κινήματός μας 

θα βάλει τέλος 
στην αλαζονεία του 

ενός κόμματος»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο
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Π
ρόσφατα ξεκινήσαμε έρευνα με αφορμή
φωτογραφικούς διαγωνισμούς και σκάνδα-
λα γύρω από τα συσσίτια, ξεκινώντας από την

εταιρεία Πιέτρης Εστίαση ΑΕ, η οποία συνεχίζει να
συμμετέχει σε διαγωνισμούς του Δημοσίου ενώ
ερευνάται από την Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Καταπολέ-
μησης της Απάτης και τον Ευρωπαίο Εισαγγελέα, οι
οποίοι έχουν στα χέρια τους φακέλους με σκάνδαλα
και «απάτες».

Μάθαμε λοιπόν ότι τα τελευταία χρόνια την εται-
ρεία Πιέτρης Εστίαση ΑΕ έχουν αναλάβει και την
προωθούν(!) σε διαγωνισμούς ένας γνωστός εκδό-
της-δημοσιογράφος (με το παρατσούκλι «ο εισαγγε-
λέας») γιατί όπως λέει και ο ίδιος «τα συσσίτια είναι
άριστης ποιότητας και καθημερινά τα τρώει και ο
ίδιος… και γιατί στις δουλειές που κλείνω είμαι ΣΥ-
ΝΕΤΑΙΡΟΣ». 

Ο κοντός εκδότης-δημοσιογράφος, εκτός της βα-
σικής του δουλειάς και εκτός από το να πουλάει συσ-
σίτια, ασχολείται και ως διαμεσολαβητής και σε άλ-
λες δουλειές του Δημοσίου, και όπως λέει η πολιτική
και επιχειρηματική πιάτσα, σε όποιον δεν συνεργά-
ζεται τού εξηγεί σε άπταιστα «γαλλικά» ότι θα τον
γαμ… μεταφορικά με αρνητικά δημοσιεύματα. Ο
ίδιος με στόμφο και με ύφος χιλίων καρδιναλίων λέ-
ει στους συνομιλητές του να είναι συνεργάσιμοι,
«γιατί εγώ μιλάω με κεντρικό σύστημα εξουσίας».

Όποιος ανατρέξει σε δημοσιεύματα του παρελ-
θόντος θα δει τι έχει γράψει το «παλικάρι» σε όλους
όσοι δεν ήταν συνεργάσιμοι… Και όπως μου έχει πει και ένας φί-
λος επιχειρηματίας, αυτά τα κάνει για να ψηλώσει και είναι ειδι-
κός στη λάσπη και στη συκοφαντία… Από τα δημοσιεύματά του
δεν έχουν γλιτώσει πρώην πρωθυπουργοί, αρχηγοί κομμάτων,
υπουργοί, κυβερνητικά στελέχη, δήμαρχοι, περιφερειάρχες. Τε-
λευταία βλέπουμε ότι έχει αδυναμία σε συγκεκριμένο
περιφερειάρχη…

Συμπέρασμα: όποιος δεν συνεργάζεται είναι εχ-
θρός… Η πιάτσα γελάει μαζί του με αυτά που γράφει,
όλοι ξέρουμε ότι είναι δοσμένα και όπως λέει και ο
ίδιος, «οι πληροφορίες μου είναι πέριξ του κτηρίου».
(Μπροστά του ωχριούν οι συγχωρεμένοι Τράγκας και
Κακαουνάκης.)

Βέβαια σε αυτό το «θεάρεστο» έργο δεν είναι μόνος
του, έχει ως βοηθό του δημοσιογράφο και πρώην τρα-
πεζικό στέλεχος που στο παρελθόν, επί κυβερνήσεων
Κώστα Σημίτη και Κώστα Καραμανλή, κουβαλούσε χαρ-
τοφύλακες με εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ σε εκδότες
εφημερίδων και σε δημοσιογράφους. ( Ένας εξ αυτών
έχει στο αρχείο το βίντεο με τη συνομιλία που το αφεντι-
κό του είπε να μεταφέρει στον εκδότη.) Σύμφωνα λοι-
πόν με μαρτυρίες που έχουμε στη διάθεσή μας, το δίδυ-
μο των δημοσιογράφων μεσολαβεί για λογαριασμό της εταιρείας
Πιέτρης Εστίαση ΑΕ και απαιτεί από μεγάλες εταιρείες η Πιέτρης
από υπεργολάβος που συμμετείχε σε διαγωνισμούς να είναι ο βα-
σικός εργολάβος. Και φυσικά δεν φτάνει μόνο αυτό, αφού απαι-
τούν στους διαγωνισμούς η εταιρεία Πιέτρης να παίρνει τη μερίδα
του λέοντος, δηλαδή το «75%-80% του έργου και οι υπόλοιποι το
20%-25% και αν θέλετε! Αν δεν θέλετε, θα σας γαμ…».

Η παράνομη διακίνηση μεταναστών 
και τα ύποπτα catering

Πριν έναν μήνα η «Political» σάς παρουσίασε την ύποπτη και
σκιώδη υπόθεση των catering σε δομές φιλοξενίας μεταναστών
από συγκεκριμένες εταιρείες, οι οποίες ανήκουν στην Πιέτρης
Εστίαση ΑΕ, την Άνοστρον και τη SALAS για τις οποίες έχει πα-
ρέμβει ο Ευρωπαίος Εισαγγελέας.

Για την ιστορία λοιπόν να σας υπενθυμίσουμε ότι φορτηγό της
κορινθιακής εταιρείας του Γιώργου Πιέτρη είχε αναμειχθεί στην

παράνομη μεταφορά μεταναστών στην ενδοχώρα, όπως αποκά-
λυπτε έγγραφο της Κρατικής Ασφάλειας που περιέγραφε τη σύλ-

ληψή τους μέσα στον θάλαμο ψύξης των τροφίμων!
Να θυμίσουμε επίσης ότι ο συγκεκριμένος επιχει-

ρηματίας ήταν και ο παλαιός ανάδοχος του κυλικείου
της Βουλής, ο οποίος κυκλοφορούσε με Ferrari αλλά
άφηνε τους υπαλλήλους του απλήρωτους, με συνέπεια
εκείνοι να προβούν σε επίσχεση εργασίας.

Το 2020, λοιπόν, σύμφωνα και με την εφημερίδα
«Τύπος Ηπείρου», η εταιρεία catering Πιέτρης Εστίαση
ΑΕ με σημείωμα που είχε στείλει σε κάποια ηλεκτρονι-
κά μέσα ενημέρωσης είχε παραδεχτεί αυτοβούλως ότι
αυτή ήταν η εμπλεκόμενη εταιρεία με τη διακίνηση πα-
ράνομων μεταναστών από το ΚΥΤ της Σάμου με φορτη-
γό της εταιρείας.

Μάλιστα τότε η εταιρεία επίμονα υποστήριζε: «Ου-
δέποτε μέχρι σήμερα η εταιρεία μας έδωσε το παραμι-
κρό δικαίωμα, ούτε για την ποιότητα των παραγόμενων
από εμάς προϊόντων, ούτε όμως κανένα δικαίωμα επί

των ζητημάτων ηθικής των ιδιοκτητών φυσικών προσώπων».
Η πραγματικότητα όμως διέψευδε κατηγορηματικά κάθε λέξη

από αυτό το εξώδικο που είχε σταλεί, αφού οι καταγγελίες που

έχουν γίνει τόσο για τη σχέση της με την Άνοστρον
του Γιάννη Μπαρμπαγιάννη και του γιου του περιφε-
ρειάρχη Ηπείρου Αλέξανδρου Καχριμάνη, Γιώργου,
και των συν αυτώ, όσο και για το τι ακριβώς γινόταν
με τα συσσίτια, την ποιότητα των τροφίμων και την
όλη δράση των δύο εταιρειών όχι απλώς έδιναν δι-
καιώματα αλλά αποτέλεσαν στη συνέχεια και τη βά-
ση για την εισαγγελική έρευνα εντός και εκτός συ-
νόρων.

Η Πιέτρης Εστίαση ΑΕ δραστηριοποιείται και στην
Ήπειρο, καθώς φαίνεται ότι στο κομμάτι της σίτισης
μεταναστών έκανε σύμπραξη με γιαννιώτικη εται-
ρεία και πέραν αυτού, στην επίσημη ιστοσελίδα της
διαφημίζει πως διατηρεί υποκατάστημα στο Πανε-
πιστημιακό Νοσοκομείο Ιωαννίνων.

Το χρονικό της σύμπραξης 
Κορίνθου-Ιωαννίνων

Ανατρέχοντας στο 2017, βλέπουμε πως η εταιρεία
έχει δημιουργήσει θέματα και στην Ήπειρο και μά-
λιστα εμπλέκονται τουλάχιστον ως… ονόματα και
πάλι ντόπιοι επιχειρηματίες.

Συγκεκριμένα, τη σίτιση σε κέντρα φιλοξενίας της
Ηπείρου είχαν αναλάβει δύο εταιρίες catering ως
ένωση (Πιέτρης - Άνοστρον) καθώς προέβησαν σε…
συνεταιρισμό μετά τον ανταγωνισμό και τις προσφυ-
γές μεταξύ τους.

Συγκεκριμένα, η σίτιση των προσφύγων στα κέν-
τρα φιλοξενίας του νομού Ιωαννίνων είχε ανατεθεί αρχικά στην
εταιρεία Πιέτρης Εστίαση ΑΕ, με τιμή, περιλαμβανομένου του
ΦΠΑ, στα 4,68 ευρώ το άτομο.

Τον Ιούλιο του ίδιου χρόνου, τη σίτιση των 1.450 πλέον προσφύ-
γων των Δολιανών και του Κατσικά αναλαμβάνει μετά από προ-
σφυγή της γιαννιώτικης Άνοστρον, με τιμή στα 4,51 ευρώ το άτομο
μαζί με τον ΦΠΑ.

Στις αρχές Σεπτεμβρίου στην εταιρεία Πιέτρης κατακυρώνεται
η σίτιση 1.700 προσφύγων για 30 ημέρες με τιμή 5,86 ευρώ μαζί
με τον ΦΠΑ.

Ωστόσο, λίγους μήνες μετά οι δυο εταιρείες φέρονται να έχουν
λάβει μέρος στον σχετικό διαγωνισμό ως «ένωση εταιρειών» και
σε αυτήν την ένωση ανατίθεται η σίτιση 1.300 ατόμων σε Δολιανά,
Κατσικά και Τσεπέλοβο προς 4,73 ευρώ δίχως ΦΠΑ.

Η ένωση λοιπών των δύο πρώην ανταγωνιστριών εταιρειών
παίρνει πάλι τη σίτιση 600 προσφύγων σε Δολιανά και Κατσικά
έναντι 4,73 ευρώ το άτομο χωρίς ΦΠΑ.

Η πολυταξιδεμένη σίτιση, πέρα από διαγωνισμούς και συμπρά-
ξεις, όμως, προκαλεί και δημοσιεύματα και έτσι το 2017 φτάνει
στη Βουλή!

Φωτογραφικές συμβάσεις υπέρ εταιρειών σίτισης και κατα-
σπατάληση δημόσιων πόρων αναφορικά με τη σίτιση «αόρατων»
προσφύγων σε κέντρα φιλοξενίας της Πελοποννήσου και της
Ηπείρου κατήγγειλε τον Μάρτιο του 2017 ο γραμματέας ΠΕ της ΝΔ
και βουλευτής Ηρακλείου Λευτέρης Αυγενάκης, με κοινοβου-
λευτική του παρέμβαση προς τους υπουργούς Εθνικής Άμυνας
Παναγιώτη Καμμένο και Μεταναστευτικής Πολιτικής Ιωάννη
Μουζάλα. Σε ό,τι αφορά την Ήπειρο, για τα κέντρα φιλοξενίας του
νομού Ιωαννίνων κατοχυρώνονται διαγωνισμοί για παροχή φαγη-
τού σε 600 άτομα (27/1/2017) και για 550 άτομα (24/2/2017), τη
στιγμή που, σύμφωνα με δελτίο τύπου του ΓΕΕΘΑ, είχαν αντίστοι-
χα 138 και 118 διαμένοντες.

Γενικό συμπέρασμα; Πιέτρης… Καχριμάνης… Μπαρμπαγιάν-
νης (ο συνέταιρος των Καχριμαναίων και καφενείο Βουλής) είναι
μια ωραία οικογένεια που είτε χτυπάνε από κοινού διαγωνισμούς
είτε το παίζουν μειοδότες αυτόνομα και «στήνουν» φωτογραφι-
κούς διαγωνισμούς!

Η έρευνα της «Political» μόλις ξεκίνησε και με τις αποκαλύψεις
που έρχονται πολλοί θα χάσουν τον ύπνο τους και αρκετοί θα πάνε
στον εισαγγελέα!

Τα αμαρτωλά συσσίτια 
και ο ντίλερ κοντός 

εκδότης-δημοσιογράφος…

Ανατριχιαστικές αποκαλύψεις για τα έργα 
και τις ημέρες της Πιέτρης Εστίαση ΑΕ

Το πρωτοσέλιδο
του «Τύπου Ηπείρου»
που είχε αποκαλύψει 
τη συνεργασία 
Πιέτρη 
με Καχριμάνη 
και Μπαρμπαγιάννη

Γράφει ο Νίκος 
Καραμανλής, 

εκδότης 
της «Political» 
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Γρηγόρης Τάσιος έχει ασχοληθεί πολλά χρόνια με τα τουρι-
στικά ζητήματα της χώρας από θέσεις ευθύνης. Είναι ένας
ιδιαίτερα δραστήριος επιχειρηματίας αλλά και ενεργός πο-

λίτης, καθώς από το 2014 ενεπλάκη με την πολιτική ως υποψήφιος
ευρωβουλευτής.

Έντονο επενδυτικό ενδιαφέρον καταγράφεται στην Ελλάδα τα
τελευταία χρόνια για την ανάπτυξη υψηλού επιπέδου τουριστι-
κών υποδομών και αντιστοίχως προσφερόμενων υπηρεσιών
και μάλιστα από μεγάλους ομίλους του εξωτερικού. Είναι αρ-
κετό αυτό για τη χώρα μας;

Η χώρα από το 2018 βλέπει αρκετούς ξένους επενδυτές να ρίχνουν
κεφάλαια σε τουριστικές επιχειρήσεις. Σημειώθηκαν πολλές και
σημαντικές αναβαθμίσεις ξενοδοχείων με την προσθήκη και διε-
θνών αλυσίδων, γεγονός που προσθέτει μια υπεραξία στο προϊόν.
Όμως και αυτοί, όπως και εμείς ευρύτερα, περίμεναν αναβάθμιση
και των προσφερόμενων υπηρεσιών, κάτι που δεν έχουμε δει έως
τώρα σε μεγάλο ποσοστό, εκτός βέβαια από τα αεροδρόμια, με απο-
τέλεσμα να παραμένει το ερώτημα, το κατά πόσο θα συνεχίσουν και
πού θα πάνε.  

Αυξάνουν τα φαινόμενα υπερτουρισμού, ιδιαίτερα με την
«εδραίωση» της οικονομίας του διαμοιρασμού, η οποία μάλιστα
αύξησε σημαντικά το μερίδιό της. Υπάρχουν περιοχές που
έχουν κορεστεί. Η ελληνική κυβέρνηση πήρε πρωτοβουλίες με
σκοπό τον περιορισμό της ανεξέλεγκτης αυτής πορείας, όμως
πολλοί ξενοδόχοι διαμαρτύρονται ζητώντας δίκαιη ρύθμιση.

Σύμφωνα με στοιχεία του Ινστιτούτου Τουριστικών Ερευνών και
Προβλέψεων, την τελευταία δεκαετία τα αποτελέσματα για τη βρα-
χυχρόνια μίσθωση είναι εντυπωσιακά τόσο για τη χώρα όσο και για
τη Χαλκιδική μας. Μια περιοχή όπως η Χαλκιδική όμως δεν κατα-
γράφει φαινόμενα υπερ-τουρισμού παρά μόνο φαινόμενα υπερ-
πληθυσμού για 60 περίπου μέρες και αποτελεί τον βασικό αντίπαλο
στην καθημερινή λειτουργία ενός ξενοδοχείου. Αυτό έγινε γιατί δεν
ασχολήθηκε σχεδόν ποτέ κανείς με τους κανόνες λειτουργίας αυτών
των επιχειρήσεων, και εδώ είναι η ένστασή μου τόσο στα φορολογι-
κά δεδομένα όσο και στην ασφάλεια των πελατών αυτών των κατα-
λυμάτων.

Η κυβέρνηση ανέλαβε μία σημαντική πρωτοβουλία, σύμφωνα με
την οποία, πάνω από 2 τουλάχιστον ακίνητα θα πρέπει να μετατρέ-
πονται υποχρεωτικά σε επιχειρήσεις καθώς επίσης, και την υποχρέ-
ωση να πληρώνουν οι πελάτες τους τέλος κλιματικής αλλαγής. Πα-
ράλληλα, τις υποχρέωσε να πληρώνουν τον ΦΠΑ και το τέλος παρε-
πιδημούντων κτλ. Αυτό για εμάς δεν είναι αρκετό, διότι πλέον ο χάρ-
της έχει αλλάξει, καθώς ο καθένας έχει γίνει ξενοδόχος χωρίς να
έχει καμία εμπειρία, και χωρίς να προσφέρει τίποτα στη φιλοξενία.
Αναμένουμε ωστόσο να δούμε τα αποτελέσματα που θα προκύψουν
από τους ελέγχους της ΑΑΔΕ, όπως επίσης και ποιο θα είναι το χρη-
ματοοικονομικό αποτύπωμα υπέρ του κράτους, για να τοποθετη-
θούμε καλύτερα σε αυτές τις πρωτοβουλίες.

Στη Χαλκιδική πάρα πολλά ακίνητα έχουν εξαγοραστεί κυρίως
από Βαλκάνιους και λειτουργούν ως ξενοδοχεία ή ως καταλύματα

βραχυχρόνιας μίσθωσης χωρίς να αποδίδουν στην εφορία τίποτα ή
κάνουν τις κρατήσεις μέσω τριών χωρών, με αποτέλεσμα να έχουμε
το απόλυτο χάος και συνθήκες μη υγιούς ανταγωνισμού. Εμείς ως
νομός το έχουμε θέσει πως αυτού του είδους οι αγοροπωλησίες  θα
πρέπει να ελέγχονται διαφορετικά.

Το 2024 η σεζόν κατέγραψε πολύ υψηλά νούμερα και αύξηση
των εισερχόμενων τουρισμών στο σύνολο των προορισμών της
ελληνικής επικράτειας. Πώς αναμένεται να κινηθεί το 2025;

Το 2024 ήταν μια σεζόν για τη Χαλκιδική η οποία είχε χαρακτηριστι-
κά του 2023. Ο τζίρος κυμάνθηκε περίπου στα ίδια επίπεδα, όμως το
μεγαλύτερο πρόβλημα είναι η σημαντική αύξηση του λειτουργικού
κόστους. Σίγουρα η χώρα διανύει μια καλή περίοδο και το είδαμε και
στην έκθεση WTM στο Λονδίνο, όπου συνολικά ως προορισμός στη
Μεσόγειο η Ελλάδα φαίνεται να έχει ένα πολύ καλό αποτύπωμα, με
τις προκρατήσεις να είναι στα ίδια επίπεδα με πέρυσι. Ο προβληματι-
σμός για το 2025 συνεχίζει και υπάρχει για τον κλάδο λόγω της μι-
κρής κερδοφορίας και της ανεξέλεγκτης αύξησης της λειτουργικής
δαπάνης. Ο τουρισμός, σαν ζωντανός οργανισμός, είναι ευάλωτος σε
οτιδήποτε συμβαίνει. Να σημειώσουμε πως η αύξηση του τέλους
κλιματικής αλλαγής εμάς μας δυσκολεύει. Οι μεγάλοι Τour Opera-

tors μπορεί να επενδύουν με περισσότερες αεροπορικές θέσεις ή
με εξαγορές ξενοδοχείων και ο πελάτης ξαφνικά χρειάζεται να δίνει
σχεδόν μια διανυκτέρευση έξτρα στο κόστος σε ένα πακέτο 7 ημε-
ρών. Πάγιο αίτημά μας είναι το μεγαλύτερο ποσοστό του τέλους κλι-
ματικής αλλαγής να πηγαίνει στις τοπικές αυτοδιοικήσεις, 1ου & 2ου
βαθμού ώστε να δούμε επιτέλους έργα υποδομής και φυσικά ο πε-
λάτης να συνεχίζει να έρχεται στην Ελλάδα.

Εκτός από τη μεγάλη σας εμπειρία στον τουρισμό και την πο-
λυετή επιχειρηματική σας δράση, είστε και ένας ενεργός πολί-
της. Με δεδομένο πως η Χαλκιδική είναι ιδιαίτερα αναπτυγμέ-
νη τουριστικά, πώς βλέπετε το «ταξίδι» σας μέσα από την ενα-
σχόλησή σας με τα κοινά; Θα καταστεί δυνατό να αναπτυχθεί
περαιτέρω με όρους δικαίου η Χαλκιδική δημιουργώντας πολ-
λαπλασιαστικά οφέλη για τους ανθρώπους της;

Το 2003 ξεκίνησα στην Ένωση Ξενοδοχείων Χαλκιδικής και οι συνά-
δελφοί μου με τιμούν πολλά χρόνια στην προεδρία της. Παράλληλα,
έχω αποκτήσει σημαντική εμπειρία τόσο μέσα από την πορεία μου
στην Πανελλήνια Ομοσπονδία Ξενοδόχων ως προέδρου για 6 χρόνια
όσο και συνεχόμενα από το 2010 ως μέλους του ΔΣ του Ξενοδοχει-
ακού Επιμελητηρίου Ελλάδος.

Από το 2014 ενεπλάκην με την πολιτική ως υποψήφιος ευρωβου-
λευτής και το 2019 και 2023 ως υποψήφιος βουλευτής με πάρα πολύ
καλά αποτελέσματα. Θα συνεχίσω να είμαι ενεργός κοντά στους
συμπολίτες μου και βέβαια στα κέντρα των αποφάσεων μέσω των
θέσεων που κατέχω.

Η Χαλκιδική έχει πολλές δυνατότητες που προκύπτουν τόσο από
τη γειτνίαση της με τη Θεσσαλονίκη και το αεροδρόμιο όσο και για
την απαράμιλλη φυσική της ομορφιά. Όμως αυτό δεν αρκεί γιατί δη-
μιουργεί υπερπληθυσμό έστω και για 60 μέρες, με το μεγάλο πρό-
βλημα της έλλειψης νερού να διογκώνεται.

Πόσο ακόμη θα επιβαρυνθεί ο προορισμός όταν δεν έχουμε τις
αντίστοιχες υποδομές, τη στιγμή που είμαστε Νο1 στο ΑΕΠ του του-
ρισμού στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας;

Επενδύσεις γίνονται και θα συνεχίσουν, όμως μια σημαντική λε-
πτομέρεια είναι πως η Χαλκιδική συνεχίζει να παραμένει στην 5η
θέση προτίμησης των εισερχόμενων τουριστών, που σημαίνει ότι
έχουμε ακόμη πολύ δρόμο μπροστά μας.Γ
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Μ
ε τις εκτιμήσεις για αποκλιμάκωση
στην περιοχή της Μέσης Ανατολής
να μην είναι καθόλου αισιόδοξες, η

επιχείρηση «Aspides» της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για την προστασία της παγκόσμιας
ναυσιπλοΐας στην Ερυθρά Θάλασσα εξελίσ-
σεται πλέον σε μόνιμη.

Το Πολεμικό Ναυτικό της Ελλάδας, ως
αναπόσπαστο μέρος αυτής
της στρατηγικής επιχείρη-
σης, συνεχίζει να διασφαλί-
ζει την προστασία των διε-
θνών ναυτικών διαδρομών,
προστατεύοντας τα εμπορι-
κά πλοία από τις επιθέσεις
των ανταρτών Χούθι της Υε-
μένης και άλλων ενδεχόμε-

νων απειλών στην περιοχή.
Η ζώνη της Ερυθράς Θάλασσας άλλωστε

παραμένει από τις πιο επικίνδυνες θαλάσ-
σιες ζώνες στον κόσμο, με ένοπλες οργανώ-
σεις να επιτίθενται σε εμπορικά πλοία και
στρατιωτικούς στόχους, καθιστώντας την
προστασία των ναυτικών οδών ύψιστης
στρατηγικής σημασίας. 

Το Πολεμικό Ναυτικό της Ελλάδας έχει
αναλάβει σημαντικό ρόλο στη διασφάλιση
της ναυσιπλοΐας στην περιοχή, με τις βασι-
κές μονάδες κρούσης του να περιπολούν
συνεχώς για την αποτροπή επιθέσεων. 

Με το βλέμμα στο ημερολόγιο
Τη συγκεκριμένη χρονική περίοδο επιχει-

ρεί στην Ερυθρά Θάλασσα η φρεγάτα «Σπέ-
τσαι» του Πολεμικού μας Ναυτικού, η οποία
βρίσκεται ήδη στον δεύτερο μήνα της απο-
στολής της. Όπως επισημαίνουν πηγές του
ναυτικού επιτελείου, όλα βαίνουν ομαλώς
για το πλήρωμα, το οποίο ανταποκρίνεται
πλήρως στις απαιτήσεις της αποστολής. Το
κλίμα στο καράβι είναι άριστο, όπως και η
συνεργασία με τις υπόλοιπες συμμαχικές
δυνάμεις της επιχείρησης.

Η αποστολή της «Σπέτσαι» θα διαρκέσει
ακόμη έναν μήνα περίπου. Σίγουρα πριν από
την εβδομάδα των Χριστουγέννων -σύμφω-
να με πληροφορίες- το πλοίο θα έχει βάλει
πλώρη για Σαλαμίνα, όπου θα παραδώσει τη
σκυτάλη ξανά στο πρώτο ελληνικό πλοίο
που βρέθηκε στην Ερυθρά, τη φρεγάτα
«Ύδρα». 

Πάει για... 200άρα
Η «Ύδρα» προετοιμάζεται για ένα ακόμη

κρίσιμο τρίμηνο. Σίγουρα η αγωνία στο πλή-
ρωμα δεν είναι ίδια με την πρώτη φορά,
όμως η ανησυχία της εμπόλεμης ζώνης δεν
μπορεί να αγνοηθεί.

Με εμπειρία πλέον στην αντιμετώπιση
απειλών, η «Ύδρα» οδεύει πλέον για να συμ-
πληρώσει με ασφάλεια σχεδόν 200 μέρες
«καθαρού» πλου. Ήδη το πλοίο έχει λάβει
ορισμένες απαραίτητες ενισχύσεις σε οπλι-

σμό και ηλεκτρονικά συστήματα ώστε να
μπορεί να ανταποκριθεί στις προκλήσεις επί
του πεδίου.

Στελέχη του Πολεμικού Ναυτικού, τεχνι-
κοί, μηχανικοί και συνεργεία κάθε ειδικό-
τητας πραγματοποιούν καθημερινά επι-
σκευές και παρεμβάσεις στο πλοίο ενσω-
ματώνοντας νέα συστήματα, πολύτιμα για
την αποστολή της στην Ερυθρά Θάλασσα.

Ήδη έχουν τοποθετηθεί -μεταξύ άλλων-
εξελιγμένο σύστημα ηλεκτρονικού πολέμου,
σύστημα Μέτρων Ηλεκτρονικής Υποστήρι-
ξης - ESM (Electronic Support Measures),
νέοι αισθητήρες, θερμικές κάμερες, συστή-

ματα παρεμβολών, σύγχρονες επικοινωνίες
και πρόσθετα όπλα εγγύς προστασίας.

Με την άφιξη της φρεγάτας «Σπέτσαι» η
«Ύδρα» θα πάρει ορισμένα συστήματα του
πλοίου, όπως ακριβώς έγινε και με τη «Σπέ-
τσαι» και την «Ψαρά» όταν επέστρεψε η
«Ύδρα». Μεταξύ αυτών φυσικά και το made
in Greece αντι-drone σύστημα «Κένταυ-
ρος», που κατασκευάστηκε από την ΕΑΒ.

Το… face lift σε «Ύδρα», 
«Ψαρά», «Σπέτσαι»

Με τις παρεμβάσεις που γίνονται στις
τρεις φρεγάτες που έχουν βρεθεί στην Ερυ-

θρά Θάλασσα («Ύδρα», «Ψαρά», «Σπέτσαι»),
μειώνεται αυτόματα και το κόστος εκσυγ-
χρονισμού των ΜΕΚΟ.

Όπως αναφέραμε, το face lift για την
ασφαλή παρουσία στην εμπόλεμη ζώνη, με
σημαντικές παρεμβάσεις στα ηλεκτρονικά
συστήματα, τους αισθητήρες, τον οπλισμό, το
σύστημα ηλεκτρονικού πολέμου κ.ά., οδηγεί
σε μείωση του κόστους εκσυγχρονισμού.

Αν και οι οριστικές αποφάσεις δεν
έχουν ληφθεί, ο υπουργός Άμυνας Νίκος
Δένδιας ξεκαθάρισε πως ο εκσυγχρονι-
σμός των τεσσάρων φρεγατών ΜΕΚΟ του
Πολεμικού μας Ναυτικού θα προχωρήσει
κανονικά. Τα χρήματα που θα δοθούν δεν
έχουν αποφασιστεί, όπως επίσης δεν
έχουν «κλειδώσει» και οι τελικές παρεμ-
βάσεις.

Όμως, με την προσφορά της γερμανο-
ολλανδικής κοινοπραξίας να αγγίζει ακό-
μη και το 1 δισ. ευρώ, είναι προφανές πως
κάθε παρέμβαση που έγινε για την παρου-
σία στην Ερυθρά Θάλασσα χαμηλώνει το
κόστος. Μάλιστα, πηγές του Πολεμικού
Ναυτικού αναφέρουν πως αν δεν γίνουν
παρεμβάσεις στα μηχανολογικά τμήματα,
τότε το κόστος ενδεχομένως να πέσει
ακόμη και στο μισό της πρότασης των
TKMS-THALES. 

ΦΡΕΓΑΤΕΣ ΜΕΚΟ

Πώς η αποστολή
στην Ερυθρά θάλασσα

μειώνει το κόστος 
εκσυγχρονισμού

Με τη μεταφορά εξελιγμένων συστημάτων 
από το ένα πολεμικό πλοίο στο άλλο 
που έχουν συμμετάσχει στην επιχείρηση 
«Aspides» πέφτει η δαπάνη για την ανανέωσή τους

Η φρεγάτα «Ύδρα»

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Γ
ια πολλά χρόνια τώρα, η νυχτερινή
εικόνα των πόλεων μας είναι απο-
γοητευτική. Ο πρόχειρα σχεδιασμέ-

νος αστικός φωτισμός είναι ομοιόμορφος,
στατικός, σπαταλά ενέργεια στα όρια της
υπερβολής, προκαλεί φωτορύπανση και
προσβάλλει την αισθητική εικόνα σημαντι-
κών αρχιτεκτονικών δημιουργιών και
ιστορικών μνημείων. Επιπλέον, δημιουρ-
γεί αρνητικά συναισθήματα σε κατοίκους
και επισκέπτες και οδηγεί στην περαιτέρω
υποβάθμιση της κοινωνικής αλλά και οι-
κονομικής ζωής. Στην GlobiLED πι-
στεύουμε πως ο  φωτισμός πρέπει να εμ-
περιέχει την ασφάλεια, τη λειτουργικότη-
τα, το άρτια αισθητικό αποτέλεσμα και την
εξοικονόμηση ενέργειας. 

Οι εξειδικευμένοι αρχιτέκτονες, 
μηχανικοί και το προσωπικό της 
GlobiLED, σε κάθε έργο φωτισμού που
υλοποίει  αναλαμβάνουν τη μελέτη της
υφιστάμενης κατάστασης  φωτισμού των
δρόμων του/της εκάστοτε Δήμου - Περι-
φέρειας ή ιδιωτικής επιχείρησης, και
στην συνέχεια  καταθέτουν τις προτάσεις
τους με στόχο  την επίτευξη της βέλτι-
στης λύσης αλλαγής των συμβατικών
φωτιστικών  με τέτοιο τρόπο που να συν-
δυάζει την εξοικονόμηση ενέργειας, πα-
ράλληλα με το άρτιο φωτιστικό αποτέλε-
σμα, που θα εξασφαλίζει την συμμόρφω-
ση των δρόμων με νέα σύγχρονα ευρω-
παϊκά πρότυπα. Με τη διαδικασία αυτή η
GlobiLED εξασφαλίζει τη μέγιστη δυνατή

εξοικονόμηση ενέργειας και περισσότε-
ρο φως το οποίο δημιουργεί μεγαλύτερο
αίσθημα ασφάλειας.

Ποιοι είμαστε
H GlobiLED έχει χαρακτηριστεί ως ο

κορυφαίος κατασκευαστής φωτισμού
LED που ειδικεύεται στο σχεδιασμό και
την κατασκευή φωτιστικών LED υψηλής
απόδοσης - αισθητικής σε περισσότερες
από 13 χώρες. Με βραβευμένα & αποπε-
ρατωμένα έργα έξυπνου φωτισμού με
LED σε  περισσότερους από 40 δήμους
και περιφέρειες, η GlobiLED αξιολογείται
ως η ηγέτιδα εταιρεία στα έργα φωτισμού
LED. H GlobiLED έχει εγκαταστήσει
περισσότερα από 250.000 έξυπνα φώτα

LED, με σύστημα διαχείρισης φωτισμού
(Light Management Software). Η
τεράστια εμπειρία μας στην υλοποίηση
έργων φωτισμού  προέρχεται επίσης  από
την ολοκλήρωση  πάνω από 2.700 έργων
φωτισμού LED στον ιδιωτικό τομέα όπως,
Νοσοκομεία, Τράπεζες, Καταστήματα
λιανικής πώλησης, Σούπερ Μάρκετ,
Εργοστάσια, Εμπορικά κέντρα,
Ξενοδοχεία κ.α. 

GlobiLED: Αλλάζουμε την εικόνα των πόλεων!
Φωταγωγούμε και δημιουργούμε 

σύγχρονες έξυπνες πόλεις!

ΠΡΙΝ META

Αθήνα
Λεωφόρος Βουλιαγμένης 287, 
Αγ. Δημήτριος 17236

210 94 11 933
info@globiled.com

Θεσσαλονίκη
7ο χλμ. Θεσ/νίκης – Μουδανιών,
Τομπάζη 21, Πυλαία  55535

2310 473 992
thess@globiled.com

Κρήτη
Αρχιεπισκόπου Μακαρίου 38,
Ηράκλειο 71202

2810 225343
crete@globiled.com

www. globiled.com



Τον χαβά του… 
ο προκλητικός 

Φιντάν
Τ

η σύγκληση, την Πέμπτη 12 Δεκεμ-
βρίου, του Εθνικού Συμβουλίου
Εξωτερικής Πολιτικής, υπό τον

Γιώργο Γεραπετρίτη, ανακοίνωσε το
υπουργείο Εξωτερικών και θα ενημερώσει
και τους αρχηγούς των πολιτικών κομμά-
των σχετικά με θέματα εξωτερικής πολιτι-
κής. Λίγες ημέρες πριν από τον νέο γύρο
του ελληνοτουρκικού διαλόγου, ο Χακάν
Φιντάν επανέλαβε ότι η Άγκυρα θα συνεχί-
σει να προασπίζεται τα συμφέροντά της σε

Αιγαίο και Ανατολική Μεσόγειο, ενώ μίλη-
σε για «τουρκική μειονότητα Δυτικής Θρά-
κης» και «ομογενείς» στα Δωδεκάνησα.

Μουσουλμανική μειονότητα 
Μάλιστα, πρόσθεσε ότι το ζήτημα της

μειονότητας είναι μεταξύ των θεμάτων που
προτάσσει η Τουρκία στον διάλογο με την
Ελλάδα.

Διπλωματικές πηγές σχολίαζαν ότι η
Συνθήκη της Λωζάννης είναι σαφής και

αναφέρεται σε μουσουλμανική μειονότητα.
«Η ατζέντα ήταν ίδια όπως ακριβώς και

στις προηγούμενες συναντήσεις. Διμερή,
διεθνή και περιφερειακά θέματα, ιδιαιτέ-
ρως δε στη συγκεκριμένη συνάντηση και
το Κυπριακό. Τέθηκαν από την ελληνική
πλευρά τα ζητήματα που έχουν να κάνουν
με τις έρευνες που διεξάγονται για την ηλε-
κτρική διασύνδεση. Κανένα θέμα κυριαρ-
χίας δεν συζητήθηκε. Επίσης, δεν
υπήρξε συμφωνία για το πλαίσιο συ-
ζήτησης για την οριοθέτηση ΑΟΖ και
υφαλοκρηπίδας.

Η Συνθήκη της Λωζάννης είναι
σαφής και δεν επιδέχεται παρερμη-
νείας: αναφέρεται σε μουσουλμανι-
κή μειονότητα. Η πάγια αναφορά εκ
μέρους της Τουρκίας σε ανύπαρκτη
εθνική μειονότητα αντίκειται στην οφειλό-
μενη πιστή εφαρμογή του διεθνούς δι-
καίου.

Η Ελλάδα θα συνεχίσει την πολιτική ισό-
τητας και ισοπολιτείας για όλους τους Έλ-
ληνες πολίτες», σχολιάζουν διπλωματικές
πηγές. 

Πενταμέρης διάσκεψη 
Στο μεταξύ, στο Κυπριακό, πενταμερή διά-

σκεψη στο τέλος Ιανουαρίου με συμμετοχή
και της Βρετανίας έσπευσε να ανακοινώσει
από τις Βρυξέλλες ο κατοχικός ηγέτης Ερσίν
Τατάρ. Η Λευκωσία πάντως δεν έχει οποιαδή-
ποτε επίσημη ενημέρωση από πλευράς Ηνω-
μένων Εθνών για το πότε θα γίνει η πολυμε-
ρής συνάντηση, ούτε εάν η δήλωση του κατο-
χικού ηγέτη έγινε μετά από ενημέρωση που
είχε ή αν πρόκειται απλά για εκτίμησή του.

Σε ό,τι αφορά τη συμμετοχή της Βρετα-
νίας, είναι κάτι το οποίο υποστήριζε η ελ-
ληνοκυπριακή πλευρά. Οι πληροφορίες
μάλιστα από κυπριακές πηγές αναφέρουν
ότι η συμμετοχή των Βρετανών δεν είναι
σε χαμηλότερο επίπεδο, όπως υποστήριξε
στις δηλώσεις του ο Ερσίν Τατάρ, αλλά θα
είναι στο επίπεδο που ήταν και στο Κραν

Μοντανά. Η Λευκωσία αναμένει ότι
θα έχει σύντομα ενημέρωση τόσο
για την ημερομηνία σύγκλησης της
πενταμερούς διάσκεψης όσο και
για τη συνάντηση των δύο ηγετών
για άνοιγμα νέων οδοφραγμάτων.

«Το στάτους κβο στην Κύπρο δεν
μπορεί να αποτελεί βιώσιμη επιλο-
γή, ούτε για τον λαό μας αλλά ούτε

για την ΕΕ και την περιοχή», δήλωσε μετα-
ξύ άλλων από το βήμα του συνεδρίου του
Economist ο Πρόεδρος της Κύπρου Νίκος
Χριστοδουλίδης. Πρόσθεσε ότι από την
πρώτη στιγμή ανάληψης των καθηκόντων
του έθεσε ως βασικότερη προτεραιότητά
του την επανέναρξη των διαπραγματεύσε-
ων από εκεί που διακόπηκαν το καλοκαίρι
του 2017 και την επανένωση του τόπου και
του λαού της Κύπρου. «Αυτές οι προσπά-
θειές μας οδήγησαν και στην πρόσφατη
σύγκληση από τον γενικό γραμματέα των
Ηνωμένων Εθνών, της άτυπης συνάντη-
σης, στη Νέα Υόρκη, η οποία δημιούργησε
νέα δυναμική για περαιτέρω θετικές εξε-
λίξεις, για τις οποίες είμαστε πανέτοιμοι να
εργαστούμε έτσι ώστε να φέρουν θετικά
αποτελέσματα με βασικό στόχο την επίλυ-
ση του Κυπριακού». 

Ο Τούρκος υπουργός Εξωτερικών επανέλαβε 
ότι η Άγκυρα θα συνεχίσει να προασπίζεται τα συμφέροντά της 

σε Αιγαίο και Ανατολική Μεσόγειο
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Ο
λοκληρώθηκε η διήμερη Σύνοδος Κορυφής
των ηγετών της Ομάδας των G20 που έλαβε
χώρα στις 18-19 Νοεμβρίου στο Ρίο ντε Τζα-

νέιρο της Βραζιλίας, με τον οικοδεσπότη Λούλα ντα
Σίλβα αλλά και τον πρόεδρο της Κίνας Σι Τζινπίνγκ
σε κεντρικό ρόλο. Μάλιστα, ο Σι Τζινπίνγκ είχε την
ευκαιρία να τονίσει τον ηγετικό ρόλο της Κίνας στη
νέα παγκοσμιοποίηση, η οποία διαμορφώνεται μετά
τη διεύρυνση των BRICS που αριθμούν πλέον δέκα
μέλη. Από την πλευρά του, ο Λούλα σε ένα
ρεσιτάλ οικονομικής διπλωματίας κάλεσε
ως παρατηρητές στη Σύνοδο των G20 Αγ-
κόλα, Βολιβία, Χιλή, Κολομβία, Αίγυπτο,
Μαλαισία, Μοζαμβίκη, Νιγηρία, Νορβηγία,
Παραγουάη, Πορτογαλία, Κατάρ, Σιγκα-
πούρη, Ισπανία, Τανζανία, Ηνωμένα Αρα-
βικά Εμιράτα, Ουρουγουάη, Βιετνάμ και
Βατικανό (www.mofa.go.jp, 18/11/2024).
Σε επίπεδο δε περιφερειακών οργανισμών
εκτός από την ΕΕ συμμετείχε και η Αφρι-
κανική Ένωση.

ΣΣύμφωνα με τη Βραζιλιάνικη Προεδρία
του Οργανισμού, «τα μέλη των G20 αντι-
προσωπεύουν περίπου το 85% του παγκό-
σμιου ΑΕΠ, περισσότερο από το 75% του
παγκόσμιου εμπορίου και περίπου τα δύο
τρίτα του παγκόσμιου πληθυσμού»
(www.g20.org/en), ενώ σε σχέση με το παγκόσμιο
εμπόριο κινεζικές πηγές θεωρούν ότι οι G20 αντι-
προσωπεύουν «το 80% του παγκόσμιου εμπορίου»
(www.globaltimes.cn, 19/11/2024).

Τα μέλη των G20 που εκτείνονται και στις πέντε
ηπείρους είναι τα παρακάτω: Αργεντινή, Αυστραλία,
Βραζιλία, Καναδάς, Κίνα, Γαλλία, Γερμανία, Ιταλία,
Ινδία, Ινδονησία, Ιαπωνία, Μεξικό, Νότια Κορέα, Ρω-
σία, Σαουδική Αραβία, Νότια Αφρική, Τουρκία, Ηνω-
μένο Βασίλειο, Ηνωμένες Πολιτείες και Ευρωπαϊκή
Ένωση. Πρόκειται λοιπόν για 19 κράτη συν την ΕΕ.
Έτσι η Ενωμένη Ευρώπη έχει τέσσερις παρουσίες
στους G-20 με Γαλλία, Γερμανία, Ιταλία και ΕΕ, γεγο-
νός που της προσδίδει ιδιαίτερα σημαντικό ρόλο, πο-
λύ δε περισσότερο καθώς η μεν Γαλλία είναι πυρηνι-
κή δύναμη και μόνιμο μέλος του Συμβουλίου Ασφα-
λείας του ΟΗΕ, ενώ η ίδια η ΕΕ κατατάσσεται τρίτη
μετά την Κίνα και την Ινδία σε πληθυσμό με 449,2
εκατομμύρια (https://ec.europa.eu 6/7/2024) και
δεύτερη σε σχέση με την οικονομική δύναμη με συ-
νολικό ΑΕΠ 19,4 τρισ. δολάρια πίσω από τις ΗΠΑ που
έχουν ΑΕΠ 29,1 τρισ. δολάρια αλλά μπροστά από την
Κίνα που έχει ΑΕΠ 18,2 τρισ. δολάρια (www.imf.org).

Όμως, καθώς η ΕΕ λόγω Ουκρανίας και όχι μόνο
έχει μετατραπεί σε αμερικανική Ευρώπη ακολου-
θώντας πιστά τα κελεύσματα της Ουάσιγκτον έχει
απωλέσει πλέον τον αυτόνομο ρόλο που θα μπορού-
σε να διαδραματίσει ως η δεύτερη οικονομική δύνα-
μη στον κόσμο. Επιπλέον οι Βρυξέλλες και οι ηγέτες

των κυριότερων κρατών της ΕΕ τα έχουν πλέον χα-
μένα μετά την εκλογή Τραμπ αναζητώντας νέα πυξί-
δα στο διεθνές γίγνεσθαι.

Στη Σύνοδο του Ρίο ήταν χαρακτηριστική η περι-
θωριοποίηση των χωρών του δυτικού μπλοκ. Έτσι
εκτός από την αδύναμη θέση του Τζο Μπάιντεν ως
απερχόμενου πλέον προέδρου των ΗΠΑ και η ΕΕ
που εκπροσωπήθηκε από το αχτύπητο δίδυμο Σαρλ
Μισέλ - Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, βρίσκεται επίσης

σε αποδρομή, καθώς ο Σολτς παραμένει καγ-
κελάριος και μάλιστα αποδυναμωμένος μέχρι
τις εκλογές στη Γερμανία στις 23 Φεβρουαρί-
ου 2025 (www.euronews.com, 12/11/2024),
ενώ ο Μακρόν έχει χάσει την μπάλα, καθώς η
κυβέρνηση μειοψηφίας του Μπαρνιέ δύσκο-
λα μπορεί να σταθεί πολιτικά. Όσο για τη Με-
λόνι αυτή τα άκουσε χοντρά όχι μόνο από τον
Λούλα (www.swissinfo.ch, 17/11/2024) αλλά
και από τα ΜΜΕ της Βραζιλίας για την ιταλική
εταιρεία ENEL που έχει αναλάβει την ηλε-
κτροδότηση του Σαν Πάολο, καθώς «η Enel
Sao Paulo έχει γίνει στόχος πολλών προστί-
μων εκατομμυρίων δολαρίων λόγω των επί-
μονων αστοχιών της στον ενεργειακό εφοδια-
σμό τα τελευταία χρόνια» (https://italianis-
mo.com.br, 26/3/2024).

Από τους υπόλοιπους συμμάχους της Δύ-
σης στους G-20, ο Καναδάς φάνηκε να ανησυχεί πε-
ρισσότερο για τις συνέπειες της εκλογής Τραμπ και
την πιθανότητα να επιβάλει νέους δασμούς σε τρίτες
χώρες, ενώ Ιαπωνία, Νότια Κορέα και Αυστραλία
έτειναν για άλλη μια φορά χείρα οικονομικής συνερ-
γασίας προς την Κίνα όπως φάνηκε από τις διμερείς
συναντήσεις των ηγετών τους με τον Σι Τζινπίνγκ. 

Και καθώς βέβαια η πολιτική απεχθάνεται το κενό,
σημαντικό ρόλο στη Σύνοδο του Ρίο διαδραμάτισαν
επίσης η Ινδία και η Νότια Αφρική προς την οποία με
το τέλος της Συνόδου ο Λούλα χτυπώντας το παρα-
δοσιακό καμπανάκι παρέδωσε από 1 Δεκεμβρίου
2024 την προεδρία των G20. 

Η αποδυνάμωση της Δύσης είχε ως αποτέλεσμα να
εγκριθούν φιλόδοξες πλην όμως εντελώς ρητορικές
διακηρύξεις στο μακροσκελέστατο τελικό Ανακοι-
νωθέν των ηγετών των G20 (www.consilium.eu-
ropa.eu, 19/11/2024), «για μια ισχυρή, βιώσιμη,
ισόρροπη και χωρίς αποκλεισμούς ανάπτυξη», την
ώρα που σύμφωνα με μελέτη του ΟΗΕ που είδε το
φως της δημοσιότητας φέτος τον Οκτώβριο «1,1 δι-
σεκατομμύριο, από τα 6,3 δισεκατομμύρια ανθρώ-
πων, ζει σε οξεία πολυδιάστατη φτώχεια, περισσότε-
ροι από τους μισούς από αυτούς είναι παιδιά»
(https://hdr.undp.org, 17/10/2024).

Σε επίπεδο όμως απτών οικονομικών αποτελε-
σμάτων και όχι διακηρύξεων δεσπόζει η συνεργασία
της Κίνας με τη Βραζιλία η οποία κρατά τα σκήπτρα
ως ο πιο σημαντικός εμπορικός εταίρος του Πεκίνου

στη Λατινική Αμερική, με το διμερές τους εμπόριο να

ανέρχεται σε 157,6 δισ. δολάρια το 2023 (www.glob-

altimes.cn, 17/11/2024). 

Έτσι, οι εμπορικές και εν γένει οικονομικές σχέ-

σεις Κίνας - Βραζιλίας ενισχύθηκαν έτι περαιτέρω

μετά την επίσημη επίσκεψη του Κινέζου ηγέτη στις

20 Νοεμβρίου 2024 στην πρωτεύουσα της Βραζι-

λίας, Μπραζίλια, όπου έτυχε εντυπωσιακής υποδο-

χής από τον Λούλα. Όσοι μάλιστα είχαν την ευκαιρία

να παρακολουθήσουν ζωντανά μέσω του δορυφορι-

κού τηλεοπτικού κινεζικού καναλιού CGTN τη μεγα-

λειώδη εκδήλωση υποδοχής, στην οποία συμμετείχε

εκτός από την έφιππη προεδρική φρουρά με τους

120 δραγόνους και τιμητικό άγημα 450 στρατιωτών,

διαπίστωσαν ιδίοις όμμασι ποιος είναι πλέον ο ανερ-

χόμενος οικονομικός και πολιτικός παίκτης στη Λα-

τινική Αμερική.
Περνώντας από τη σημειολογία στην πράξη Σι

Τζινπίνγκ και Λούλα ντα Σίλβα μετά τις διμερείς συ-

νομιλίες κατέληξαν στην υπογραφή 38 νέων συμφω-

νιών μεταξύ Κίνας και Βραζιλίας

(www.aljazeera.com, 20/11/2024). Κεντρική θέση

στις διμερείς σχέσεις των δύο πλευρών καταλαμβά-

νει η απόφαση για συνέργειες ανάμεσα στα έργα

υποδομής του κινεζικού δρόμου του μεταξιού και

στα έργα υποδοχής που σχεδιάζει η Βραζιλία

(www.globaltimes.cn, 21/11/2024). Και αυτό είναι

εξαιρετικά σημαντικό ενόψει της λειτουργίας του

mega port του Τσανκάι στο Περού που θα συντμήσει

τον χρόνο θαλασσίων μεταφορών από την Κίνα στο

Περού σε 23 ημέρες, μειώνοντας έτσι τα κόστη διοι-

κητικής και υλικοτεχνικής υποστήριξης κατά τουλά-

χιστον 20% (https://english.www.gov.cn,

14/11/2024). Η κινεζική επένδυση για το εν λόγω έρ-

γο θα ανέλθει συνολικά στα 3,5 δισ. δολάρια

(https://www.capital.gr, 15/11/2024) με το λιμάνι του

Τσανκάι να αποτελεί πλέον την βασική πύλη εισόδου

στη Λατινική Αμερική των κινεζικών εμπορευμάτων

και όχι μόνο. Όπως επισημάναμε από τη στήλη αυτή

την περασμένη εβδομάδα βασικό κίνητρο της Κίνας

για τη δημιουργία του mega port του Τσανκάι είναι

«η πρόσβαση στη γειτονική Βραζιλία, όπου σχεδιά-

ζεται μια νέα σιδηροδρομική γραμμή που θα μετα-

φέρει βραζιλιάνικες εξαγωγές όπως σόγια και σιδη-

ρομετάλλευμα στο λιμάνι. Το σιδηροδρομικό έργο

εκτιμάται ότι θα κοστίσει 3,5 δισ. δολάρια»

(https://www.reuters.com, 15/11/2024). 

Με τον τρόπο αυτόν αναμένεται να αυξηθεί σε δυ-

σθεώρητα επίπεδα το διμερές εμπόριο Κίνας - χω-

ρών Λατινικής Αμερικής που μόνο το 2023 ανήλθε

σε 489,1 δισ. δολάρια (www.globaltimes.cn,

13/11/2024). 

Σι Τζινπίνγκ και Λούλα στο 
επίκεντρο της Συνόδου των G20 στο Ρίο
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TTα 50 χρόνια ελληνικής δημοκρατίας και ο «Μνη-
σιπήμων Πόνος» της κυπριακής τραγωδίας…

Οι χρόνιες ιδεολογικές ασάφειες του ΣΥΡΙΖΑ και
η πρόσφατη κοινοβουλευτική του αποδόμηση (αυ-
τοδιάλυση) ενισχύουν την άποψη της θέσης που κα-
τακλύζει τα ΜΜΕ (έντυπα κα ηλεκτρονικά) πως η Ελ-
λάδα κατέχει ένα ακόμη παγκόσμιο ρεκόρ στον κό-
σμο σε επίπεδο πολιτικής: “Η Ελλάδα είναι η μόνη
χώρα που αντί να πέφτει η Κυβέρνηση πέφτει η Αντι-
πολίτευση” (POLITICAL,22/11/2024).

Όλα αυτά - και όχι μόνον αυτά - θερμαίνουν τις
συζητήσεις μας για την ποιότητα της Γ΄ Ελληνικής
Δημοκρατίας που φέτος γιορτάζει τα 50ά της γενέ-
θλια

Είναι από τα σπάνια φαινόμενα (στην ελληνική και
παγκόσμια ιστορία) μια εθνική τραγωδία να συνο-
δεύεται από ένα θετικό πολιτικό γεγονός...

Πώς μπορεί η τραυματισμένη και «αποκαταστα-
θείσα» Δημοκρατία μας μετά από 50 χρόνια να επου-
λώσει τις πληγές του Κυπριακού Άγους;

Εν τω μεταξύ και 50 χρόνια μετά την πτώση της
Χούντας οι συζητήσεις για το πρωτογενές αίτιο της
πτώσης της Χούντας συνεχίζονται χωρίς ίχνος σύγ-
κλισης.

Οι πρώτοι διατείνονται πως η εξέγερση του Πολυ-
τεχνείου έδρασε καταλυτικά στην προϊούσα φθορά
της Χούντας και τελικά στην Πτώση της.

Οι δεύτεροι υποστηρίζουν πως η εισβολή των
Τούρκων στην Κύπρο επέδρασε καταλυτικά στην
πτώση της Χούντας σε συνδυασμό με το κενό εξου-
σίας που δημιουργήθηκε στη χώρα μας λόγω της
πλήρους ανικανότητας της στρατιωτικής κυβέρνη-
σης των Απριλιανών.

Ο Αττίλας Ι και ΙΙ λείανε το έδαφος για την επιστρο-
φή του Κ. Καραμανλή, ως Εθνάρχη.

Τα γεγονότα, ωστόσο, αποδεικνύουν
πως το τέλος της Χούντας και η παλινόρ-
θωση της Δημοκρατίας βάδισαν παράλ-
ληλα και σε μία σχέση ΑΙΤΊΟΥ >ΑΙΤΙΑΤΟΥ.

Η εξέγερση του Πολυτεχνείου απλά
ενεργοποίησε τις δυνάμεις για την απο-
καθήλωση των Απριλιανών.

ΕΓΙΝΑΝ ΠΟΛΛΑ - ΘΕΛΑΜΕ ΠΕΡΙΣ-
ΣΌΤΕΡΑ

Αν γίνει μια καταγραφή των σημαντι-
κότερων επιτευγμάτων της ΔΗΜΟΚΡΑ-
ΤΊΑΣ μετά τη Μεταπολίτευση ίσως θα μάς
ξάφνιαζαν ευχάριστα.

Η παράθεση κάποιων δεν συνιστά
κατ΄ ανάγκην και την απόλυτη αξιολόγη-
ση: 1.Η αναγνώριση της Εθνικής Αντίστα-
σης και του ΚΚΕ, 2.Το ΕΣΥ, 3.Η ένταξη της Ελλάδας
στην ΕΕ καθώς και της Κύπρου, 4.Η εναλλαγή στην
εξουσία διαφορετικών κομμάτων χωρίς πολιτικές
αμφισβητήσεις, 5.Μία εμφανής οικονομική ανάπτυ-
ξη (με όλα τα προβλήματα),6.Τα μεγάλα έργα (αερο-
δρόμιο, εθνικοί οδοί, Metro Αθήνα...).

Στα θετικά της Δημοκρατίας ήταν και η λύση του
πολιτειακού με δημοψήφισμα (1975). Η βασιλεία ως
πολίτευμα καταψηφίστηκε από τους Έλληνες.

Ίσως μπορούσαν να γίνουν περισσότερα και σε
πιο πολλούς τομείς. Δυστυχώς, όμως, η Ελλάδα πλη-
ρώνει ακριβό τίμημα για την εθνική της ασφάλεια
(αμυντικές δαπάνες..).

Κάποιοι μιλούν για έναν πολιτιστικό και γλωσσικό
αφελληνισμό στο όνομα της προόδου και της προ-
σαρμογής της χώρας μας στις πολυ-πολιτιστικές
κοινωνίες.

Άλλοι θεωρούν πως η απόλυτη πρόσδεση στο ΝΑ-

ΤΟ και στις ΗΠΑ στέρησε και στερεί από την Ελλάδα
μία πιο ευέλικτη εξωτερική πολιτική.

Σε πολιτικό επίπεδο οι συνήθεις κατήγοροι του
πολιτικού μας συστήματος εστιάζουν την
μομφή τους στις τρεις πολιτικές οικογέ-
νειες που μονοπώλησαν την εξουσία τα τε-
λευταία 50 χρόνια. Αυτές είναι η οικογέ-
νεια ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ, η οικογένεια ΠΑΠΑΝ-
ΔΡΕΟΥ και η οικογένεια ΜΗΤΣΟΤΆΚΗ.

Ως διαπίστωση δεν την αρνείται κανείς,
αλλά από την κριτική-μομφή παραλείπεται
το γεγονός πως και οι τρεις αυτές οικογέ-
νειες εκλέχτηκαν δημοκρατικά από τον
ελληνικό Λαό. Προς τι, λοιπόν, η μομφή;

Το μονοπώλιο της κυβερνητικής εξου-
σίας στην μεταπολιτευτική Δημοκρατία
ανάμεσα στη ΝΔ και το ΠΑΣΟΚ το κατάρ-
γησε η ανάληψη της εξουσίας από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ με το «Πρώτη φορά Αριστερά». Ωστόσο η εμ-
πειρία από την κυβέρνηση αυτή δεν δικαίωσε τις
ιδέες της Αριστεράς και θεωρήθηκε ως μία απομυ-
θοποίηση του χώρου.

Ωστόσο, στην Ελλάδα όπως το έχουμε συνήθεια
γκρινιάζουμε για όλα και ξιφουλκούμε κατά της Δη-
μοκρατίας που προέκυψε ως απότοκο της Κυπρια-
κής Τραγωδίας. Μάς φταίνε τα πρόσωπα, μάς φταίνε
οι θεσμοί, μάς φταίνε οι άλλοι (ξένος παράγοντας,
ΗΠΑ, η ΕΕ, η Παγκοσμιοποίηση...)

Ξεχνάμε, όμως, ως λαός πως η Δημοκρατία δεν εί-
ναι ένα πολίτευμα συντελεσμένο, αλλά ένα πολίτευμα
εν τω «ΓΙΓΝΕΣΘΑΙ». Δηλαδή, ένα πολίτευμα σε συνε-
χή εξέλιξη και επιδεχόμενο πλήθους αλλαγών....

Εν τω μεταξύ το παροιμιώδες και συνθηματικά
διατυπωμένο «Το βάθεμα και το πλάτεμα της ΔΗΜΟ-
ΚΡΑΤΊΑΣ» παραμένει πάντα επίκαιρο και διαχρονι-
κό.

«ΕΝΟΣ ΑΝΔΡΟΣ ΑΡΧΗ....»
Πολλοί, και όχι άδικα, χρεώνουν την επιστροφή

και την αποκατάσταση της Δημοκρατίας στη χώρα
μας το 1974 στον Κ. Καραμανλή.

Ο Καραμανλής έφυγε στη Γαλλία ως εξόριστος
με το ψευδώνυμο ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ και επέ-
στρεψε ως ΕΘΝΑΡΧΗΣ. Ένα επίθετο-τίτλος που
πολλοί αμφισβητούν αντιτείνοντας πως μόνον ο
Βενιζέλος μπορεί να χαρακτηριστεί ως ΕΘΝΑΡ-
ΧΗΣ, αφού επί των ημερών του η Ελλάδα μεγάλω-
σε εδαφικά.

Μπορεί ο καθένας να διαφωνεί με το Ιδεολογικό
προφίλ και τις Πολιτικές επιλογές του Κ.Καραμανλή
και με το επίθετο «ΕΘΝΑΡΧΗΣ», αλλά πρέπει να
ομολογήσουμε πως εκείνες τις μέρες μόνο αυτός
μπορούσε να ενώσει τους Έλληνες και να εμπνεύσει
εμπιστοσύνη για μία ομαλή μετάβαση από τη δικτα-
τορία στη Δημοκρατία.

Εκτός των άλλων η συνεισφορά του Κ.Καραμανλή
στην αποκατάσταση της Δημοκρατίας ανέδειξε και
ένα άλλο θέμα, θεωρητικό μεν αλλά χρήσιμο, αυτό
του ρόλου του ΑΤΟΜΟΥ στην ιστορική εξέλιξη. Ποιος
θα μπορούσε να διαφωνήσει για το ρόλο του ΑΤΌ-
ΜΟΥ στο ιστορικό «Γίγνεσθαι», διαβάζοντας ή παρα-
κολουθώντας τα πολιτικά γεγονότα εκείνων των
ημερών.

Ωστόσο τη μεταπολιτευτική Δημοκρατία μας, τη
λεγόμενη και Γ’ Ελληνιική Δημοκρατία τη στιγμάτισε
και η πολιτική παρουσία και εξουσία του Ανδρέα Πα-
πανδρέου που σύμφωνα με όλες τις σχετικές δημο-
σκοπήσεις (αν αυτό σημαίνει κάτι) θεωρείται ο πιο
λαοφιλής Πρωθυπουργός, αν και πολλές φορές αδί-
κησε το έργο του με τον λαϊκισμό του.

Με τα Πρόσωπα και την Πολιτική τους μπορούμε
να διαφωνούμε με τα γεγονότα όχι όμω. Γιατί αυτά
μάς διδάσκουν και μάς φρονιματίζουν.

ΜΝΗΣΙΠΗΜΩΝ ΠΟΝΟΣ
Η ανάμνηση και η μελέτη των γεγονότων εκείνων

των ημερών δεν δοκιμάζουν και δεν ερεθίζουν μό-
νον τις αντοχές της ΜΝΉΜΗΣ μας αλλά και τις συναι-
σθηματικές μας αντοχές.

Κι αυτό γιατί τα γεγονότα εκείνων των ημερών
(ΠΑΘΗΜΑΤΑ=ΠΗΜΑΤΑ) ενεργοποιούν τη Μνήμη
μας και γεννούν ΠΟΝΟ αλλά ταυτόχρονα εκτρέφουν
και εξωτερικεύουν τις Ενοχές μας για τις Ευθύνες
μας ως χώρας στο Κυπριακό Άγος.

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΚΑΙ ΣΥΜΒΟΛΑ
Η Δημοκρατία, η κάθε Δημοκρατία εκτός των άλ-

λων είναι και μία διαχείριση ΣΥΜΒΟΛΩΝ (Μιτεράν).
Τα σύμβολα αυτά οφείλουμε ως πολιτικό σύστημα να
επαναξιολογήσουμε κι ανάλογα να οικοδομήσουμε
τη ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ της νέας εποχής. Μια Δημοκρατία
όχι των μετρίων και των media, αλλά μία ΔΗΜΟΚΡΑ-
ΤΊΑ των «αρίστων» που νοιάζονται για το κοινό καλό
και όχι για το ναρκισσιστικό Εγώ τους.

Μία ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ που θα δίνει χώρο και ευκαι-
ρίες σε όλους και θα δημιουργεί το κατάλληλο πλαί-
σιο όπου το ΑΤΟΜΟ θα μπορεί να ξεδιπλώνει όλες τις
ιδιαιτερότητές του με στόχο την προαγωγή τόσο του
ατομικού του πλούτου (Οικονομικού, Πνευματικού,
Κοινωνικού...) όσο και του κοινωνικού (Αλληλεγγύη,
Ανεκτικότητα, Διάλογος, Ενσυναίσθηση).

Μία ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ που οι Ευθύνες και τα Δικαιώ-
ματα του Πολίτη δεν θα εξαντλούνται στην κάλπη αλλά
στην αδιάλειπτη συμμετοχή του στον προβληματισμό
και κατάθεση προτάσεων για το «δέον γενέσθαι».

Στα θετικά της επιθυμητής-και όχι ιδανικής ή εξι-
δανικευμένης ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ -προσμετράται και η
σωστή λειτουργία των κομμάτων ως πυρηνικών συ-
στατικών στοιχείων της. Αυτό θα συμβάλει στην ομα-
λή εναλλαγή των κομμάτων στην εξουσία μέσω της
«Πολιτικής Συμμετρίας» και όχι της μονοκρατορίας
ενός κόμματος ή προσώπου. Το φαινόμενο της «ΠΟ-
ΛΙΤΙΚΗΣ ΑΣΥΜΜΕΤΡΙΑΣ» που γνωρίζει η δημοκρα-
τία μας τα τελευταία χρόνια συνιστά τη χέουσα πληγή
της.

ΑΝΑΜΝΗΣΕΙΣ και ΒΙΩΜΑΤΑ
Όλα τα παραπάνω αποτελούν γεννήματα των προ-

σωπικών αναμνήσεων και βιωμάτων ενός εικοσά-
χρονου(+1) τότε Φοιτητή που γαλουχήθηκε πολιτικά
στη Χούντα.

Τότε πολλά ακούγαμε και βλέπαμε, αλλά η πληρο-
φορία ήταν φιλτραρισμένη κατά τέτοιο τρόπο που ο
σχηματισμός έγκυρης γνώμης και διαμόρφωση σω-
στής γνώσης ήταν πολύ δύσκολο. Το αντίδοτο σε κά-
θε εθνικό πρόβλημα ήταν τα δημοτικά τραγούδια για
την εθνική ανάταση και ανάταξη των πολιτών.

Το όραμα και ο πόθος για μία επιστροφή στη δη-
μοκρατική ομαλότητα και κανονικότητα κυριαρχού-
σαν στις πολιτικές μας αναζητήσεις. Βέβαια ο καθέ-
νας, όπως συμβαίνει σε αυτές τις περιπτώσεις,
έπλαθε μία δική του, ιδανική εικόνα για τη μέλλουσα
Δημοκρατία.

Τώρα, 50 χρόνια μετά, ώριμος και ρεαλιστής, ζω
σε μία Δημοκρατία με τις ατέλειές της βέβαια, αλλά
δεν παύει ως πολίτευμα να εξασφαλίζει τα αναγκαία
για την πραγμάτωση κάθε επιθυμητού στόχου, στο
βαθμό που αυτός είναι προσαρμοσμένος στα δεδο-
μένα της εποχής μας και στα αντικειμενικά δεδομέ-
να της.

Σίγουρα θα μπορούσε να ήταν καλύτερη. Ιδανικές
Δημοκρατίες δεν υπάρχουν. Αν ρωτούσες ή ζητού-
σες από τον καθένα να σου περιγράψει τον ιδανικό
τύπο Δημοκρατίας, τότε θα διαπίστωνες πως η ιδανι-

Τα 50ά γενέθλια της Γ’ Ελληνικής
Δημοκρατίας (1974-2024)

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου
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κή Δημοκρατία υπάρχει μόνον σε φαντασιακό επί-
πεδο και απέχει παρασάγγας από την Δημοκρατία
ως ζώσα πραγματικότητα.

«Όταν όλοι είμαστε ένοχοι, τότε θα έχουμε δη-
μοκρατία « (Καμύ).

Κι ενώ θα έπρεπε, 50 χρόνια εμπειρίας της με-
ταπολιτευτικής Δημοκρατίας, να αναστοχαστούμε
για το έλλειμμά της και να της δώσουμε νέα πνοή
και προοπτική αναλωνόμαστε σε χλιδάτες δεξιώ-
σεις στο προεδρικό Μέγαρο. Δεξιώσεις που απα-
σχολούν μόνον τους selebrities και τους οίκους
Μόδας, αφού το ενδιαφέρον για μία ακόμη φορά
εστιάστηκε στην ενδυμασία των Κυριών με τα
σχετικά σχόλια των media.

Ο έσχατος ξεπεσμός των Θεσμών και της Δημο-
κρατίας μας.

Για άλλη μία επετειακή εκδήλωση απουσίαζε ο
πολιτικός στοχασμός και η «Μελαγχολική Δημο-
κρατία» μας περιμένει την επόμενη επέτειο για να
απελευθερωθεί από τη στειρότητα της πολιτικής
μας και να εμπλουτιστεί με νέες και τολμηρές ιδέ-
ες.

Είπαμε πως η Δημοκρατία είναι ένα πολίτευμα
«εν τω γίγνεσθαι» και οξυγονώνεται μόνον από
τον ριζοσπαστισμό της πολιτικής αλλά και από την
ικανότητά της να μετουσιώνει σε θεσμούς και πο-
λιτικές νοοτροπίες-συμπεριφορές κάθε νέο στοι-
χείο που αναβαθμίζει την ποιότητα της πολιτικής
και σε τελευταία ανάλυση τον άνθρωπο-Πολίτη ως
πυρηνικού στοιχείου της Δημοκρατίας.

Από την ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ στην ΜεταΔημοκρατία
Στη μετα-δημοκρατία η πολιτική υποχώρησε

και την πραγματική εξουσία την ασκούν οι νόμοι
της αγοράς και τα διάφορα οικονομικά συμφέ-
ροντα. Αυτή η γιγάντωση των αγορών στο όνομα
μιας «οικονομικής αναγκαιότητας» που προβάλ-
λει ως φυσικός νόμος/νομοτέλεια - αποδυνάμω-
σε τις πολιτικές λειτουργίες και απονεύρωσε κάθε
πολιτική σκέψη. Έτσι στη μεταδημοκρατία ανι-
χνεύεται μια αποπολιτικοποίηση και απο-ιδεολο-
γικοποίηση των λειτουργιών της δημοκρατίας.
Αυτή η δημοκρατική δυσανεξία αντανακλά και την
υπολειτουργία της «πολιτικής κοινωνίας» αφού οι
θεσμοί τυπικά λειτουργούν, αλλά η πραγματική
εξουσία και οι καίριες αποφάσεις λαμβάνονται
από εξωθεσμικά κέντρα χωρίς πολιτική νομιμο-
ποίηση.

Στο πλαίσιο της μετα-δημοκρατίας η έννοια πο-
λίτης έχει διαφορετικό περιεχόμενο, αφού έπαψε
να είναι το υποκείμενο των πολιτικών διεργασιών
ή δεν του δίνονται ευκαιρίες για παραγωγή πολιτι-
κής σκέψης. Ο Κόλιν Κράουτς σημειώνει σχετικά:
«Όλα τα συστατικά μέρη της δημοκρατίας επιβιώ-
νουν, ωστόσο οι πολίτες περιορίζονται στον ρόλο
παθητικών και χειραγωγημένων ατόμων». Ο πολί-
της στη μετα-δημοκρατία διακρίνεται από έναν
διάχυτο φαταλισμό και γι’ αυτό αρέσκεται στο ρό-
λο του θεατή, του οπαδού και του χειροκροτητή.
Έτσι καθίσταται εύκολο θύμα της κολακείας των
ισχυρών και των λαϊκιστών.

Ίσως η Γ’ Ελληνική Δημοκρατία μας να χρειάζε-
ται τη δική της «Μεγάλη Ιδέα» για τις αναγκαίες
υπερβάσεις. Κι ας έχουμε πάντα κατά νου την
προτροπή του ποιητή Γ. Σεφέρη.

«Και όμως πρέπει να λογαριάσουμε πώς προ-
χωρούμε. Και όμως πρέπει να λογαριάσουμε κατά
πού προχωρούμε».

Π
ολλές φορές «όταν ευημερούν οι αριθμοί, δυστυ-

χούν οι άνθρωποι». Αυτή η εμβληματική φράση του

Γεωργίου Παπανδρέου μπορεί να ακούγεται «ρε-

τρό», μπορεί να είναι χιλιοπαιγμένη σε διαφορετικές χρονι-

κές περιόδους, αλλά αυτό δεν σημαίνει πως δεν μπορεί να εί-

ναι αληθινή ξανά και στις σημερινές συνθήκες, έτσι όπως αυ-

τές διαμορφώθηκαν κατά την υπερ-πενταετή διακυβέρνηση

της χώρας από την κυβέρνηση της ΝΔ.

Οι Ελληνίδες και Έλληνες μπορεί να βγήκαν από τα Μνημό-

νια εδώ και 7 σχεδόν χρόνια, μπορεί να είδαν την ανεργία να

μειώνεται και το ΑΕΠ να αυξάνεται, μετά την περίοδο της παν-

δημίας, αλλά σίγουρα δεν ευημερούν σε οικονομικό επίπεδο

και βάσει της πρόσφατης έκθεσης του Οργανισμού Οικονομι-

κής Συνεργασίας και Ανάπτυξης (ΟΟΣΑ) για τη χώ-

ρα, η οποία ήρθε να επιβεβαιώσει αντίστοιχα ευρή-

ματα της Eurostat, του ΙΟΒΕ αλλά και άλλων Οργανι-

σμών.

Σύμφωνα με την έκθεση του ΟΟΣΑ λοιπόν, το

«success story II» του κ. Μητσοτάκη μετά το αντί-

στοιχο του κ. Σαμαρά της περιόδου 2012-2015 βασί-

ζεται σε πήλινα πόδια, από τη στιγμή που οι μισθοί

στη χώρα -και ανάμεσα σε 30 κράτη- «δεν περνούν

τη βάση» και κατατάσσονται ισοϋψείς μαζί με αυ-

τούς της… Κολομβίας και του Μεξικού (!). Ένα ακόμη στοι-

χείο που καταδεικνύει πως απέχουμε παρασάγγας από τον

μεσογειακό «παράδεισο» που ευαγγελίζεται ο κ. Μητσοτά-

κης, στις γνωστές πλέον τηλεοπτικές και κοινοβουλευτικές

«εξάρσεις υπεραισιοδοξίας» του, είναι το γεγονός ότι 7 στα 10

νοικοκυριά δυσκολεύονται να βγάλουν πέρα τις οικονομικές

υποχρεώσεις του μήνα, σε ποσοστό υψηλότερο από όλες τις

εξεταζόμενες χώρες της έρευνας.

Το δε τελευταίο εύρημα διασταυρώνεται για την αξιοπιστία

του και από την πρόσφατη έκθεση του ΙΟΒΕ (Οκτώβριος

2024), όπου καταγράφονταν ότι το 66% των καταναλωτών δη-

λώνει πως μόλις και μετά βίας τα βγάζει πέρα με το εισόδημα

του μήνα. Επιστρέφοντας ξανά στην έκθεση του ΟΟΣΑ, όχι τυ-

χαία, οι Έλληνες και οι Ελληνίδες εμφανίζονται ξανά ουραγοί

και στον δείκτη του βαθμού ικανοποίησης από τη ζωή τους,

αφού βρίσκονται στην 4η χειρότερη θέση, ανάμεσα σε 30 χώ-

ρες-μέλη του ΟΟΣΑ, μόνο μετά τους Τούρκους, τους Ιάπωνες

και τους Κορεάτες.

Όλα αυτά επιβεβαιώνουν και προστίθενται σε άλλες ευρω-

παϊκές έρευνες που δείχνουν ότι η αγοραστική δύναμη των

Ελλήνων πολιτών είναι 2η από το τέλος του σχετικού δείκτη

σε όλη την ΕΕ ή ότι οι μισθοί τους είναι 3οι πάλι από το τέλος,

μόνο πάνω από τους Ούγγρους και του Βούλγαρους, με τους

Ρουμάνους (!) πλέον να μας ξεπερνούν, αλλά και με την Ελλά-

δα να έχει χάσει προ πολλού επαφή με τις οικονομικές συν-

θήκες των χωρών της Ιβηρικής (Ισπανία - Πορτογαλία) με τις

οποίες μόλις πριν από μια δεκαετία συγκρινόμασταν.

Το Μέγαρο Μαξίμου, διά του κυβερνητικού εκπροσώπου

του Π. Μαρινάκη, πιστό στην αρχή του να βλέπει πάντοτε το

«ποτήρι μισογεμάτο» στα όσα οι παραπάνω έρευνες κατα-

μαρτυρούν -ή για τους πιο ρεαλιστές να σχολιάζει τα πράγμα-

τα μόνο κατά το δοκούν- επιμένει μονότονα στο ότι η ανεργία

μειώνεται και ότι το ΑΕΠ αυξάνεται... Ή για να δικαιολογήσει

τις απανωτές αποτυχίες του μας «υπενθυμίζει» πως η Ελλάδα

πέρασε μια ομολογουμένως τεράστια οικονομική κρίση την

προηγούμενη δεκαετία, ξεχνώντας ωστόσο να αναφερθεί και

στην πρωτοφανή ποσοτική χαλάρωση που επέτρεψε η ΕΕ από

την πανδημία Covid-19 και εντεύθεν ή στον πακτωλό που ει-

σέρρευσε στα κρατικά ταμεία μέσω ΕΣΠΑ και Ταμείου Ανά-

καμψης - κονδύλια που ως γνωστόν κατανεμήθηκαν εξαιρε-

τικά ανισομερώς και όχι σύμφωνα με τις πραγματικές ανάγ-

κες της ελληνικής οικονομίας και κοινωνίας.

Ο κ. Μητσοτάκης και το Μέγαρο Μαξίμου σε όλα τα παρα-

πάνω, αλλά και στην κριτική, όπως και τις αντι-προτάσεις που

συνεχώς καταθέτει το ΠΑΣΟΚ, για την άμβλυνση των

οικονομικών ανισοτήτων σε όλους τους επιμέρους

τομείς, με σκοπό την αναστροφή των παραπάνω σχε-

δόν… δυστοπικών δεικτών και μετρήσεων, μας «εγ-

καλούν» ως δήθεν «πράσινο ΣΥΡΙΖΑ», προσθέτοντας

μάλιστα πως πιστεύουμε και στα «λεφτόδεντρα».

Βολικά ξεχνούν ωστόσο πως η ίδια η κυβέρνηση της

ΝΔ μόνο στο πρώτο εξάμηνο του 2024 εισέπραξε

επιπλέον 1,9 δισ. ευρώ από φορολογικά έσοδα, που

οφείλονται στον αυξημένο ΦΠΑ των συνεχώς ανατι-

μώμενων προϊόντων και υπηρεσιών. «Ξεχνούν» ου-

σιαστικά δηλαδή ότι η ΝΔ έχει μετατρέψει την αισχροκέρδεια

σε φορολογικό της «εργαλείο», αλλά και «φυτεία λεφτόδεν-

τρων», ενώ επιπλέον κάνουν πως δεν βλέπουν πως πλέον τί-

θεται ευθέως ζήτημα ουσιαστικής ανακατανομής αυτών των

εσόδων, από τη στιγμή που υπάρχουν τεράστιες σκιές, για το

πώς η κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη «διαχειρίζεται» αυτό τον

πακτωλό που προέρχεται από το «κουτσουρεμένο» πραγμα-

τικό εισόδημα των πολιτών.

Σε κάθε περίπτωση και συνοψίζοντας, ο κ. Μητσοτάκης, το

Μέγαρο Μαξίμου και οι υπουργοί του, εδώ και πολλά χρόνια,

βρίσκονται σε διατεταγμένη πορεία περαιτέρω ενίσχυσης

των ήδη ισχυρών εισοδημάτων και σχεδόν πλήρους αδιαφο-

ρίας για τα πιο αδύναμα και μεσαία «πορτοφόλια». Αρνούνται

να δουν με καθαρό μάτι όσα οι εξαιρετικά σοβαρές έρευνες

των διεθνών Οργανισμών καταδεικνύουν και αρκούνται σε

επικοινωνιακές «μάχες οπισθοφυλακής» μέσω non papers

που διοχετεύονται στα φίλια μέσα μαζικής ενημέρωσης, με

σκοπό τη διαμόρφωση ενός κλίματος τεχνητής «ευφορίας».

Ξεχνούν ωστόσο όλοι οι παραπάνω πως η όποια ανάπτυξη

δεν εξαγγέλλεται, ούτε επιβάλλεται, αλλά μόνο βιώνεται από

τους ίδιους τους πολίτες, όπως, πχ, συνέβαινε κατά την πε-

ρίοδο πραγματικής οικονομικής μεγέθυνσης των κυβερνή-

σεων του ΠΑΣΟΚ, τόσο της περιόδου του Ανδρέα Παπανδρέ-

ου όσο και του κ. Κώστα Σημίτη. Ειδάλλως, ανάπτυξη που δεν

την αισθάνεται η μεγάλη πλειοψηφία των πολιτών, αλλά μόνο

περιγράφεται από κάποιους επιμέρους, προσεκτικά επιλεγ-

μένους δείκτες, δεν είναι τίποτε άλλο από την επιβεβαίωση

του χιλιοπαιγμένου «ρετρό» ρητού του Γ. Παπανδρέου ότι

«όταν ευημερούν οι αριθμοί, δυστυχούν οι άνθρωποι».

* Τομεάρχης Δικαιοσύνης, Θεσμών και Διαφάνειας του
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, βουλευτής Λάρισας και μαχόμενη ποινι-
κολόγος

της
Ευαγγελίας 
Λιακούλη*

Η «οικονομική ανάπτυξη» βιώνεται,
ούτε εξαγγέλλεται, ούτε επιβάλλεται



Τ
α εξωσώματα, μικροσκοπικά κυστίδια που εκκρί-
νονται από τα κύτταρα, φέρνουν επανάσταση
στους τομείς της ιατρικής και της δερματολογίας.

Αυτά τα εξωκυττάρια σωματίδια, γεμάτα RNA, λιπίδια,
πρωτεΐνες και μεταβολίτες, αναγνωρίζονται όλο και πε-
ρισσότερο για την ικανότητά τους να μεσολαβούν στην
κυτταρική επικοινωνία, να ενισχύουν την αναγέννηση
και να επηρεάζουν τις ανοσολογικές αποκρίσεις. Η πο-
λυλειτουργικότητά τους προσφέρει συναρπαστικές δυ-
νατότητες στην αναγεννητική ιατρική και την κοσμητική
δερματολογία.

Ο βιολογικός ρόλος των εξωσωμάτων
Τα εξωσώματα είναι ζωτικής σημασίας αγγελιοφόροι της
κυτταρικής πληροφορίας. Το περιεχόμενό τους, το οποίο
προέρχεται από τα κύτταρα, καθορίζει τον ρόλο τους
στην υγεία και την ασθένεια. Για παράδειγμα, τα εξωσώ-
ματα που προέρχονται από βλαστοκύτταρα έχουν απο-
δειχθεί ότι υποστηρίζουν την επιδιόρθωση των ιστών, την
αναγέννηση και τη ρύθμιση του ανοσοποιητικού συστή-
ματος.
Τα εξωσώματα μπορούν να προκαλέσουν βαθιές γενετι-
κές και πρωτεϊνικές τροποποιήσεις μέσω του RNA και
του miRNA που περιέχουν, καθιστώντας τα κρίσιμους
παράγοντες για την κυτταρική αναγέννηση και την επού-
λωση τραυμάτων. Η λιπιδική στιβάδα τους επιτρέπει τη
βιοτροποποίηση, διευκολύνοντας τη στοχευμένη μετα-
φορά θεραπευτικών παραγόντων. Αυτές οι ιδιότητες κα-
θιστούν τα εξωσώματα ισχυρά εργαλεία για διάγνωση
και θεραπεία σε διάφορους ιατρικούς τομείς, όπως η ογ-
κολογία, η νευρολογία και η δερματολογία.

Βιογένεση εξωσωμάτων: Το ταξίδι ενός
κυττάρου
Το ταξίδι ενός εξωσώματος ξεκινά από την ενδο-
κυτταρική οδό. Συστατικά όπως πρωτεΐνες, νου-
κλεϊκά οξέα και λιπίδια απορροφώνται από το
κύτταρο μέσω εσωτερικής εκβλάστησης της εν-
δοσωματικής μεμβράνης, σχηματίζοντας πολυ-
κυστικά σώματα. Αυτά ωριμάζουν, τελικά συγ-
χωνεύονται με την πλασματική μεμβράνη και
απελευθερώνουν εξωσώματα στον εξωκυττάριο
χώρο. Τα εξωσώματα διατηρούν τη μοριακή «υπογραφή»
των κυττάρων προέλευσής τους, επιτρέποντάς τα να
εκτελούν διάφορες λειτουργίες στο περιβάλλον τους.

Εφαρμογές στη δερματολογία
Τα εξωσώματα έχουν βρει τη θέση τους στην κοσμητική
δερματολογία, όπου μια ελεγχόμενη βλάβη του δέρματος
χρησιμοποιείται συχνά για να διεγείρει την επούλωση και
την αναζωογόνηση. Είτε εφαρμόζονται τοπικά είτε εγχέ-
ονται, τα εξωσώματα μπορούν να επιταχύνουν την ανάρ-
ρωση, να ελαχιστοποιήσουν τις παρενέργειες και να ενι-
σχύσουν τα αποτελέσματα σε μια ποικιλία διαδικασιών.
Επίσης, η ευελιξία που έχουν τους επιτρέπει να συνεργά-
ζονται με άλλα ενεργά συστατικά, όπως πεπτίδια, υαλου-
ρονικό οξύ και αντιοξειδωτικά, ενισχύοντας την αποτελε-
σματικότητα των δερματολογικών μεθόδων και προϊόν-
των.
ΑΑναζωογόνηση δέρματος: Σε θεραπείες, όπως με Frac-
tional LASER, Microneedling ή RF Microneedling, τα
εξωσώματα παίζουν κρίσιμο ρόλο στη μείωση της μετε-
πεμβατικής φλεγμονής και στην προώθηση της ταχείας

επούλωσης. Για παράδειγμα, τα εξωσώματα που προέρ-
χονται από μεσεγχυματικά βλαστοκύτταρα έχει αποδειχ-
θεί ότι βελτιώνουν τον τόνο, την υφή και την αγγείωση
του δέρματος, ενώ παράλληλα μειώνουν τις λεπτές
γραμμές και τις δυσχρωμίες. Οι αντιφλεγμονώδεις ιδιό-
τητές τους βοηθούν στην πρόληψη επιπλοκών όπως η
μεταφλεγμονώδης υπερμελάγχρωση και η ουλοποίηση.
Επιπλέον, κλινικές μελέτες έχουν δείξει ότι η τακτική

χρήση δερματολογικών προϊόντων πλούσιων
σε εξωσώματα μπορεί να καταπολεμήσει τα
σημεία γήρανσης, μειώνοντας τις ρυτίδες και
βελτιώνοντας την ομοιομορφία και την υφή του
δέρματος. Η ικανότητά τους να μειώνουν το
οξειδωτικό στρες και τη φλεγμονή που προκα-
λεί η υπεριώδης ηλιακή ακτινοβολία τα καθι-
στά ελκυστική επιλογή για όσους αναζητούν
προηγμένες λύσεις αντιγήρανσης.
Εξάλειψη δυσχρωμιών: Διάφορες διαταραχές
της χρώσης του δέρματος, όπως το μέλασμα,
αποτελούν δύσκολες προκλήσεις για τους
δερματολόγους. Τα εξωσώματα παρέχουν μια

νέα προσέγγιση, καθώς ρυθμίζουν τη δράση της τυροσι-
νάσης, ενός βασικού ενζύμου στην παραγωγή μελανίνης
και διεγείρουν τα μελανοκύτταρα.
Αποκατάσταση μαλλιών: Τα εξωσώματα κάνουν επίσης
αισθητή την παρουσία τους στον τομέα της αποκατάστα-
σης μαλλιών. Μπορούν να εφαρμοστούν τοπικά με Mi-
croneedling ή να εγχυθούν απευθείας στο τριχωτό της
κεφαλής για την προώθηση της αναγέννησης και της
ανάπτυξης των τριχοθυλακίων. Λόγω της υψηλότερης
συγκέντρωσης αυξητικών παραγόντων, τα εξωσώματα
θεωρούνται μια πιο αποτελεσματική εναλλακτική λύση
από την αυτόλογη μεσοθεραπεία (PRP).
Μηχανισμοί υποστήριξης της επούλωσης του δέρματος:
Η θεραπευτική δύναμη των εξωσωμάτων έγκειται στην
ικανότητά τους να οργανώνουν πολλαπλές διαδικασίες
που είναι ζωτικής σημασίας για την επούλωση πληγών
και την αναγέννηση ιστών του δέρματος. Κατά τη διάρ-
κεια τραυματισμών, τα κύτταρα απελευθερώνουν εξω-
σώματα που περιέχουν προφλεγμονώδεις πρωτεΐνες,
αυξητικούς παράγοντες και miRNAs που διευκολύνουν
την αποκατάσταση μέσω διαδικασιών, όπως:

* Αγγειογένεση: Με την προώθηση της ανάπτυξης νέων
αιμοφόρων αγγείων, τα εξωσώματα εξασφαλίζουν στα-
θερή παροχή οξυγόνου και θρεπτικών συστατικών στην
περιοχή του τραύματος. Αυτή η διαδικασία υποστηρίζει
τη δραστηριότητα των ινοβλαστών και των κερατινοκυτ-
τάρων, απαραίτητη για την αναγέννηση της εξωκυττάριας
μήτρας και τη μείωση των ουλών.
* Αντιφλεγμονώδης δράση: Τα εξωσώματα που προέρ-
χονται από βλαστοκύτταρα λιπώδους ιστού καταστέλ-
λουν τις προφλεγμονώδεις κυτοκίνες και ενεργοποιούν
τα Τ-κύτταρα, προωθώντας ταχύτερη επούλωση τραυμά-
των και μειώνοντας τον κίνδυνο υπερβολικής ουλοποί-
ησης ή υπερμελάγχρωσης.
* Αναδιαμόρφωση εξωκυττάριας μήτρας: Τα εξωσώματα
ρυθμίζουν τη δραστηριότητα των ινοβλαστών προάγον-
τας τη σύνθεση κολλαγόνου και ελαστίνης. Αυτό οδηγεί
σε υγιέστερο δέρμα και ελαχιστοποιημένη ουλοποίηση.
* Ρύθμιση ανοσοποιητικού: Τα εξωσώματα ενισχύουν τις
ανοσολογικές αποκρίσεις διευκολύνοντας την επικοι-
νωνία μεταξύ των Τ-κυττάρων, Β-κυττάρων και κυττάρων
που παρουσιάζουν αντιγόνα. Αυτό όχι μόνο ενισχύει την
έμφυτη και προσαρμοστική ανοσία αλλά και βοηθά στον
εντοπισμό και την εξάλειψη κατεστραμμένων κυττάρων.
Οι ιδιότητες αυτές καθιστούν τα εξωσώματα σημαντικά
για τη θεραπεία εγκαυμάτων, χειρουργικών πληγών και
χρόνιων δερματικών παθήσεων, όπως η ακμή και η αλω-
πεκία.
Τα εξωσώματα αντιπροσωπεύουν μία επαναστατική και-
νοτομία στην αναγεννητική ιατρική και την κοσμητική
δερματολογία. Η ικανότητά τους να μεσολαβούν στην
κυτταρική επικοινωνία, να προάγουν την επιδιόρθωση
ιστών και να ενισχύουν τις ανοσολογικές αποκρίσεις τα
καθιστά ισχυρά εργαλεία για θεραπευτικές και κοσμητι-
κές εφαρμογές.
Καθώς η έρευνα προχωρά, μπορούμε να αναμένουμε
πιο στοχευμένες και αποτελεσματικές θεραπείες με βά-
ση τα εξωσώματα. Ωστόσο, η εξασφάλιση ασφαλούς και
τυποποιημένης χρήσης θα απαιτήσει αυστηρές επιστη-
μονικές και ρυθμιστικές προσπάθειες. Προς το παρόν, τα
εξωσώματα παραμένουν ένα συναρπαστικό στοιχείο των
δυνατοτήτων που προκύπτουν στη διασταύρωση επιστή-
μης, υγείας και ομορφιάς. 

του
δρα Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος –
Αφροδισιολόγος

Εξωσώματα:
Νέα προοπτική στην αντιγήρανση

και ανάπλαση του δέρματος

88χρόνια Θέση
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από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος
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O
πόλεμος στην Ουκρανία περνάει σε
μια νέα φάση, επικίνδυνης κλιμά-
κωσης και πιθανής επέκτασης μετά

και την πολύ σοβαρή προειδοποίηση από την
εκτόξευση υπερηχητικού βαλλιστικού πυ-
ραύλου από τη Ρωσία κατά της Ουκρανίας. Ο
εκπρόσωπος του Κρεμλίνου Ντμίτρι Πεσκόφ
δήλωσε ότι η Μόσχα εκτόξευσε τον νέο πύ-
ραυλο, ο οποίος είναι ικανός να φέρει τόσο
συμβατικές όσο και πυρηνικές κεφαλές,
προκειμένου να στείλει ένα μήνυμα. Και δεν
υπάρχει καμία αμφιβολία, όπως είπε, ότι η
Ουάσιγκτον έχει λάβει το μήνυμα, ότι έχει
δηλαδή κατανοήσει την προειδοποίηση του
Πούτιν.

«Το κύριο μήνυμα είναι ότι οι απερίσκε-
πτες αποφάσεις και ενέργειες των δυτικών
χωρών που παράγουν πυραύλους, τους προ-
μηθεύουν στην Ουκρανία και στη συνέχεια
συμμετέχουν σε χτυπήματα σε ρωσικό έδα-
φος δεν μπορούν να μείνουν χωρίς αντίδρα-
ση από τη ρωσική πλευρά». Ο Πεσκόφ είπε
επίσης ότι η Ρωσία δεν ήταν υποχρεωμένη
να προειδοποιήσει τις ΗΠΑ για το χτύπημα,
αλλά τις είχε ενημερώσει 30 λεπτά πριν από
την εκτόξευση. Ο πρόεδρος Πούτιν παραμέ-
νει ανοιχτός στον διάλογο, πρόσθεσε ο Πε-
σκόφ - δείχνοντας εμμέσως πλην σαφώς
προς την κυβέρνηση Τραμπ, η οποία θα ανα-
λάβει τον Ιανουάριο του 2025. Στο διάγγελμά
του ο Ρώσος πρόεδρος ουσιαστικά προειδο-
ποίησε ότι η σύγκρουση γίνεται πια παγκό-
σμια. Ρωσικές πηγές μετέδωσαν ότι το πλήγ-
μα έγινε με πύραυλο Oreshnik, ο οποίος εί-
ναι υπερηχητικός, αόρατος για την ουκρανι-
κή αεράμυνα, αλλά όχι διηπειρωτικός. Από
την πλευρά του το Κίεβο, επικαλούμενο πλη-
ροφορίες των μυστικών υπηρεσιών του, δια-
τείνεται ότι οι Ρώσοι χρησιμοποίησαν τον
διηπειρωτικό Kedr. Είναι και αυτός νέας γε-
νιάς, αφού αναπτύχθηκε το 2023-2024 για να
αντικαταστήσει τους Yars. «Ο χρόνος πτήσης
αυτού του ρωσικού πυραύλου από τη στιγμή
της εκτόξευσής του στην περιφέρεια του

Αστραχάν μέχρι την πρόσκρουσή του στην
πόλη Ντνίπρο ήταν 15 λεπτά», ανέφερε σε
δήλωσή της η υπηρεσία πληροφοριών HUR.

Οι κατηγορίες του Κιμ στις ΗΠΑ
Επείγουσες διαβουλεύσεις θα έχουν την

Τρίτη στις Βρυξέλλες το ΝΑΤΟ και η Ουκρα-
νία μετά τις εξελίξεις. Η χρήση από τη Ρωσία
ενός πειραματικού υπερηχητικού πυραύλου
για να πλήξει την Ουκρανία ήταν μια «τρομε-
ρή κλιμάκωση» στον πόλεμο, δήλωσε ο Γερ-
μανός καγκελάριος Όλαφ Σολτς και πρόσθε-
σε ότι η ανάπτυξη του νέου πειραματικού
όπλου έδειξε «πόσο επικίνδυνος είναι αυτός
ο πόλεμος». 

Στη γεωπολιτική σκακιέρα είναι και η Βό-
ρεια Κορέα, με τον Κιμ Γιονγκ Ουν να δηλώ-
νει ότι ποτέ άλλοτε η απειλή ενός πυρηνικού
πολέμου δεν ήταν μεγαλύτερη, κατηγορών-
τας τις ΗΠΑ για την επιθετική και εχθρική πο-
λιτική τους έναντι της Πιονγκγιάνγκ.

«Ποτέ άλλοτε τα εμπόλεμα μέρη στην κο-
ρεατική χερσόνησο δεν αντιμετώπισαν μια
τόσο επικίνδυνη και οξεία αντιπαράθεση που
θα μπορούσε να κλιμακωθεί στον πιο κατα-
στροφικό θερμοπυρηνικό πόλεμο», είπε σε
στρατιωτική έκθεση, σύμφωνα με το κρατικό
μέσο KCNA. Ακόμη, ανάφερε ότι η Βόρεια
Κορέα «έχει ήδη προχωρήσει όσο πιο μα-
κριά μπορούμε» στις συνομιλίες της με τις
ΗΠΑ, κατηγορώντας τες ότι έχουν «μια ενδε-
λεχή στάση ισχύος και επιθετική και εχθρική
πολιτική απέναντί   μας που δεν μπορεί ποτέ
να αλλάξει». Ο Ρώσος υπουργός Άμυνας Αν-
τρέι Μπελαούσοφ δήλωσε ότι οι ρωσικές δυ-
νάμεις έχουν επιταχύνει την προέλασή τους
στη βορειοανατολική Ουκρανία και κατέ-
στρεψαν τις καλύτερες μονάδες του ουκρα-
νικού στρατού εκεί. Οι ρωσικές δυνάμεις
έθεσαν υπό τον έλεγχό τους τον οικισμό Νο-
βοντμιτρίβκα στην περιοχή Ντονέτσκ της
ανατολικής Ουκρανίας.

Δεν πρόκειται να διεκδικήσει το χρίσμα του υπο-
ψήφιου καγκελάριου του Σοσιαλδημοκρατικού Κόμ-
ματος (SPD) ο υπουργός Άμυνας Μπόρις Πιστόριους
ενόψει των εκλογών της 23ης Φεβρουαρίου, όπως
ξεκαθάρισε ο ίδιος.

Τις τελευταίες εβδομάδες, στελέχη του SPD και
ΜΜΕ τάσσονταν υπέρ της δικής του υποψηφιότητας
έναντι εκείνης του καγκελάριου Όλαφ Σολτς, θεω-
ρώντας ότι έχει καλύτερες πιθανότητες επιτυχίας.

Ο Μπόρις Πιστόριους επαναλαμβάνει ότι ο Όλαφ
Σολτς υπήρξε ένας «εξαιρετικός ομοσπονδιακός
καγκελάριος, ο οποίος ηγήθηκε ενός δύσκολου τρι-
κομματικού συνασπισμού εν μέσω ίσως της μεγαλύ-
τερης κρίσης των τελευταίων δεκαετιών». Η λογική
και η σύνεσή του έχουν «ιδιαίτερη σημασία σε αυ-
τούς τους αβέβαιους καιρούς», προσθέτει, για να κα-
ταλήξει: «Ο Όλαφ Σολτς είναι ισχυρός καγκελάριος
και είναι ο κατάλληλος για το χρίσμα» ενόψει των

επόμενων εκλογών. Σε δημοσκοπήσεις των τελευ-
ταίων εβδομάδων, ο υπουργός Άμυνας, εδώ και μή-
νες ο δημοφιλέστερος Γερμανός πολιτικός, προηγεί-
ται σημαντικά του κ. Σολτς στο ερώτημα για την επι-
λογή υποψήφιου καγκελάριου. Στην τρέχουσα δημο-
σκόπηση του πρώτου καναλιού της γερμανικής δη-
μόσιας τηλεόρασης ARD, ο κ. Πιστόριους προτιμάται
από το 60% των ερωτηθέντων, ενώ ο κ. Σολτς μόλις
από το 21%.

ΟΟ Πιστόριους στάζει μέλι για Σολτς και αρνείται το χρίσμα του SPD για υποψήφιος καγκελάριος
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο εκπρόσωπος του Κρεμλίνου Ντμίτρι Πεσκόφ μίλησε 
για «ενέργειες των δυτικών χωρών που δεν μπορούν 
να μείνουν χωρίς αντίδραση από τη ρωσική πλευρά»

«Ο βαλλιστικός πύραυλος σε Ουκρανία
ήταν μήνυμα προς την Ουάσιγκτον…»

Και η αντιπολίτευση
του Ισραήλ στο πλευρό
Νετανιάχου-Γκάλαντ
για τα εντάλματα
σύλληψής τους
Συμπολίτευση αλλά και αντιπολί-
τευση στο Ισραήλ επέκριναν με
σκληρό τρόπο την απόφαση του
Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου να
εκδοθούν εντάλματα σύλληψης κα-
τά του πρωθυπουργού Μπενιαμίν
Νετανιάχου και του πρώην υπουρ-
γού Άμυνας και νυν βουλευτή του
Λικούντ Γιοάβ Γκάλαντ. Ο ηγέτης
της κεντροαριστερής αξιωματικής
αντιπολίτευσης Γιαΐρ Λαπίντ χαρα-
κτήρισε την απόφαση του ΔΠΔ ως
«βραβείο στην τρομοκρατία». Αμέ-
σως μετά ακολούθησε ανακοίνωση
του Μπένι Γκαντς, ο οποίος είχε
διατελέσει κατά τους πρώτους μή-
νες του πολέμου μέλος του πολεμι-
κού συμβουλίου της κυβέρνησης,
χαρακτηρίζοντας την έκδοση των
ενταλμάτων σύλληψης ως «όνειδος
που θα μείνει στην ιστορία». Με το
ένταλμα σύλληψης σε βάρος του
Νετανιάχου το δικαστήριο στρέφε-
ται για πρώτη φορά εναντίον ενός
ηγέτη χώρας η οποία κατά παράδο-
ση στηρίζεται από τη Δύση. Θεωρη-
τικά σημαίνει  ότι ο Μπενιαμίν Νε-
τανιάχου δεν θα μπορούσε να ταξι-
δέψει σε κανένα κράτος που έχει
υπογράψει περίπου 120 χώρες σε
όλο τον κόσμο, συμπεριλαμβανομέ-
νων του Ηνωμένου Βασιλείου και
πολλών ευρωπαϊκών χωρών.

90χρόνια Kόσμος
ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 





92χρόνια Kοινωνία
ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 

ΤΑ ΣΕΝΑΡΙΑ ΤΗΣ ΑΝΤΙΤΡΟΜΟΚΡΑΤΙΚΗΣ ΓΙΑ ΤΟΝ ΣΥΛΛΗΦΘΕΝΤΑ ΦΙΛΟΛΟΓΟ 

Π
οιος είναι ο άγνωστος στις αρχές
«ενοικιαστής» της αποθήκης; Ο Β.Γ.
είναι στα χέρια των αρχών από τις

πρώτες ώρες μετά την αποκάλυψη πως βρέ-
θηκε αποθήκη με οπλισμό στο Παγκράτι. 

Τα ερωτήματα που προκύπτουν πια για τον
κύριο… «δεν ξέρω, δεν είδα, δεν άκουσα»
είναι συγκεκριμένα. Γιατί είχε δώσει ψεύτι-
κα στοιχεία; Ποιος ήταν ο ρόλος του στην
ομάδα τρομοκρατών ή ποινικών που ανήκει;
Ποιους θα καλύψει με τη σιωπή του; Πώς
κατάφερε όλα αυτά τα χρόνια να είναι αόρα-
τος από την Αντιτρομοκρατική; 

Η κάθε δράση του τα τελευταία χρόνια
περνάει από κόσκινο και στην Αντιτρομο-
κρατική είναι βέβαιοι πως σε λίγες ημέρες
θα έχουν στο πιάτο όλους τους συνεργάτες

του «αποθηκάριου»-φάντα-
σμα. Ο ρόλος του στην υπό-
θεση δεν είναι ασήμαντος
λένε αξιόπιστες πηγές. Το
πιο ισχυρό σενάριο των
ερευνητών ήταν πως πρό-
κειται για τον «αποθηκά-
ριο» που είχε την αρμοδιό-
τητα να μοιράζει τα εκρη-

κτικά και τα όπλα στα μέλη των ομάδων που
είχαν σκοπό το «αντάρτικο πόλης».

Όμως φαίνεται πως η δράση του στα πανε-
πιστήμια και η περσόνα-φάντασμα τον κατα-
τάσσουν ως ένα από τα σπουδαία μέλη της
ομάδας που ανήκει. Άλλωστε, όπως εικά-
ζουν, η «ακαδημαϊκή» διαδρομή του γύρω
από πανεπιστημιακές ημερίδες δεν απο-
κλείει το ενδεχόμενο να είχε ασχοληθεί και
με τη στρατολόγηση φοιτητών, με σκοπό την
ενίσχυση του αντιεξουσιαστικού χώρου.
Αυτό είναι το δεύτερο σενάριο.

Βρήκαν στα σκουπίδια τα ρούχα του
Αυτό που έχουν «σημειώσει» από την

πρώτη στιγμή της σύλληψής του οι αξιωμα-
τικοί της Αντιτρομοκρατικής είναι το γεγο-
νός ότι ο 49χρονος φιλόλογος δεν ήταν ποτέ
στα «κιτάπια» των ερευνητών και μέχρι σή-
μερα δεν έχει συνδεθεί έως σήμερα με τρο-
μοκρατικές οργανώσεις ή άτομα του αντιε-
ξουσιαστικού χώρου. 

Ο 49χρονος ξεκίνησε τη «γνωριμία» του
με τους αξιωματικούς της Αντιτρομοκρατι-
κής όταν τον έπιασαν επ’ αυτοφώρω κοντά
στο σπίτι του στον Βύρωνα να πετάει στα
σκουπίδια διάφορα αντικείμενα. Οι ερευνη-
τές όμως τον πρόλαβαν -αφού περίμεναν
αυτή την κίνησή του- και επέκτειναν σε όλη
τη γειτονιά την έρευνα και μέσα σε άλλο κά-
δο βρήκαν τα ρούχα που φορούσε, όταν κα-
τέθετε στον λογαριασμό του ιδιοκτήτη τα 100
ευρώ ως ενοίκιο για την αποθήκη στις 5 Νο-
εμβρίου. «Έψαξαν ακόμη και τα σκουπίδια
στην Αντιτρομοκρατική για να βρουν τα ρού-
χα που πέταξε ο 49χρονος», λέει αξιωματι-
κός που συμμετείχε στις έρευνες. 

Οι αρχές στο βίντεο από το ΑΤΜ στην οδό

Ευτυχίδου στο Παγκράτι έχουν καθαρή την
εικόνα του, κάτι που τους βοήθησε να ταυτο-
ποιήσουν γρήγορα τα στοιχεία του, παρά το
ότι είχε δώσει ψεύτικα στοιχεία στη σύζυγο
του ιδιοκτήτη. Μάλιστα η γυναίκα ήταν η μό-
νη που τον είχε συναντήσει διά ζώσης τη μία
και μοναδική φορά που συναντήθηκαν το
2008.  Φαίνεται όμως πως η επιλογή του

συγκεκριμένου άνδρα από την ομά-
δα που «βοηθούσε» δεν ήταν τυχαία.
Ο 49χρονος δεν είχε προσαχθεί ή
συλληφθεί ποτέ, ενώ έχει και λευκό
ποινικό μητρώο.

Πού κρύβεται 
ο θησαυρός στοιχείων;

Αυτή η σιωπή είναι συνήθης τακτι-
κή, όμως στα χέρια τους οι αστυνομι-
κοί έχουν τον υπολογιστή από την
αποθήκη και είναι σίγουροι πως μέ-
σα θα βρεθεί θησαυρός στοιχείων. Οι
αξιωματικοί αναζητούν τις προκηρύ-
ξεις, τους χάρτες αλλά και στόχους

που είχαν στο στόχαστρο οι τρομοκράτες.
Όπως λένε καλά πληροφορημένες πηγές,
«το χτύπημα στο υπουργείο Εργασίας τον
Φεβρουάριο του 2024 είναι απόλυτα ταυτι-
σμένο με την αποθήκη στο Παγκράτι». Τα
στοιχεία που βγαίνουν από την Κατεχάκη
και τη ΓΑΔΑ είναι καλά ταυτοποιημένα και
αυτό δείχνει ποσό μπροστά είναι οι ερευνη-
τές της Αντιτρομοκρατικής. 

Η σύνδεση του «ενοικιαστή» με πρόσωπα
που εμπλέκονται στο χτύπημα στο υπουρ-
γείο Εργασίας είναι θέμα χρόνου. Οι επαφές
του μέσω των ηλεκτρονικών αρχείων, των
σημειώσεών του και του κινητού τηλεφώνου
περνούν από κόσκινο. Οι πληροφορίες για
το χτύπημα στο κέντρο της Αθήνας στο
υπουργείο Εργασίας ήταν υψηλού συμβολι-
σμού για την οργάνωση που το σχεδίασε. Τα
υλικά μέσα στην αποθήκη και ο ισχυρός
εκρηκτικός μηχανισμός στα κάγκελα του
υπουργείου εκείνο το βράδυ έχουν κοινά
στοιχεία. Η πεποίθηση των ερευνητών της
Αντιτρομοκρατικής είναι πως η σύνδεση με
το χτύπημα στο υπουργείο Εργασίας είναι
απόλυτη και θα φανεί.

Αποθηκάριος ή στρατολόγος 
τρομοκρατών ο 49χρονος;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ
Το Δημόσιο αναλαμβάνει την αποκατάσταση
της πολυκατοικίας των Αμπελοκήπων

Ο πρωθυπουργός συναντήθηκε στο
Μέγαρο Μαξίμου με τους ενοίκους της
πολυκατοικίας στην οδό Αρκαδίας που
ανατινάχτηκε από την «Ομάδα των Αμ-
πελόκηπων». Ο Κυριάκος Μητσοτάκης
ανακοίνωσε το πλαίσιο κρατικής αρω-
γής για τη στήριξη ιδιοκτητών και ενοι-
κιαστών που διέμεναν στην πολυκατοι-
κία. Ο πρωθυπουργός τόνισε πως το Ελ-
ληνικό Δημόσιο θα αναλάβει την πλήρη αποκατάσταση της πολυκατοικίας και
των 44 ακίνητων, συμπεριλαμβανομένων και των 9 επαγγελματικών χώρων
που υπήρχαν. Μάλιστα ο πρωθυπουργός που έδειξε έμπρακτα τη στήριξή του
στους ανθρώπους που ζούσαν δίπλα από τους τρομοκράτες πως έχει εξασφα-
λιστεί ιδιωτική δωρεά από την εταιρεία ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Αυτό όμως που έχει ση-
μασία είναι πως οι ένοικοι θα αποζημιωθούν ακόμη και για την οικοσκευή
τους που καταστράφηκε.

Το προφίλ του «ενοικιαστή» 
και τα κοινά στοιχεία που συνδέουν
το χτύπημα στο υπουργείο Εργασίας
τον Φεβρουάριο του 2024 
με την αποθήκη στο Παγκράτι 

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Δύο οι οργανώσεις  
στο επίκεντρο των ερευνών

Αυτό που ερευνούν πέρα από τη δράση του
«ενοικιαστή» σε πανεπιστημιακούς χώρους εί-
ναι το ενδεχόμενο να βρίσκεται πίσω από ανθρώ-
πους που εμπλέκονται με ποινικούς. Η συσχέτι-
ση με περσόνες-φαντάσματα ποινικών ίσως
αποδειχθεί καθοριστική. Στις εγκληματικές ορ-
γανώσεις υπάρχουν άτομα που λειτουργούν και
βοηθούν παράνομες δραστηριότητες και δεν
έχουν απασχολήσει ποτέ τις αρχές και αυτή η
πρακτική συναντάται τώρα στον 49χρονο. 

Δυο οργανώσεις είναι στο επίκεντρο των ερευ-
νών και αναμένεται να υπάρξουν εξελίξεις ακό-
μα και μέσα στο Σαββατοκύριακο. Οι ερευνητές
της Αντιτρομοκρατικής είναι στον δρόμο ολό-
κληρα μερόνυχτα, ασταμάτητα και θα μελετή-
σουν προσεκτικά το υλικό από κάμερες πέριξ της
πολυκατοικίας όπου ήταν η γιάφκα, για να κατα-
φέρουν να ιχνηλατήσουν τις κινήσεις του 49χρο-
νου. 

Δηλαδή, αναμένεται να διαπιστωθεί αν και πό-
σο συχνά ο φιλόλογος επισκεπτόταν την αποθή-
κη-γιάφκα. Επίσης οι άνδρες της Αντιτρομοκρα-
τικής ψάχνουν να βρουν για λογαριασμό ποιων
είχε νοικιάσει την αποθήκη ο φιλόλογος.

Η δράση του ως καθηγητή
Ο 49χρονος πάντως δεν είναι κάποιο τυχαίο

πρόσωπο. Σύμφωνα με την έρευνα της «Politi-
cal», ο Β.Γ. έχει συμμετοχή σε προγράμματα του
ΕΚΠΑ και κάποια από αυτά είναι ιδιαίτερα ση-
μαντικά, όπως σε ερευνητικό πρόγραμμα του
Πανεπιστημίου Αθηνών με τίτλους οι οποίοι εί-
χαν προκαλέσει αίσθηση και μάλιστα συνομιλη-
τές στην εκδήλωση ήταν πολύ γνωστοί καθηγη-
τές. Ο 49χρονος είχε ενεργή συμμετοχή σε
έρευνες και μελέτες που έχουν μπει στο μικρο-
σκόπιο των αρχών, καθώς το κοινό που τον ακο-
λουθούσε σε διαλέξεις και ημερίδες παρουσιά-
ζει έντονο ερευνητικό ενδιαφέρον.

Ο Β.Γ. είναι υποψήφιος διδάκτορας στο Εθνικό
και Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο Αθηνών και
μάλιστα η διδακτορική του διατριβή είχε σχέση
με την εκπαίδευση και… εξουσία.

Πριν λίγους μήνες ήταν ομιλητής σε διημερίδα
με θέμα που αφορούσε εγκλήματα και δικαιοσύ-
νη και οι αρχές έχουν ντοκουμέντα από εκείνη
την ημερίδα. 

Την ερχόμενη Τρίτη αναμένεται

να απολογηθεί ο 49χρονος φιλό-

λογος, ο οποίος συνελήφθη ως ο

ενοικιαστής της αποθήκης-γιάφ-

κας στο Παγκράτι. Οδηγήθηκε

χθες συνοδεία πάνοπλων αστυνο-

μικών αρχικά στον εισαγγελέα

εκτέλεσης ποινών προκειμένου να

εκτελεστεί το σχετικό ένταλμα και στη συνέχεια στην

ανακρίτρια από την οποία ζήτησε και έλαβε προθεσμία

για να προετοιμάσει την υπερασπιστική του γραμμή. Σε

βάρος του έχει ασκηθεί δίωξη για

δύο κακουργήματα και ένα πλημ-

μέλημα:

• Παράνομη κατοχή χειροβομβί-

δων, όπλων κ.λπ. με σκοπό τη διά-

θεση για διάπραξη κακουργήμα-

τος.

• Κατοχή εκρηκτικών υλών από τις

οποίες μπορεί να προκύψει κίνδυνος για άνθρωπο.

• Παράνομη οπλοκατοχή.

Μέχρι την απολογία του θα κρατείται στη ΓΑΔΑ.

Προθεσμία για να απολογηθεί πήρε ο 49χρονος φιλόλογος

Π
ροφυλακιστέος κρίθηκε μετά την

απολογία του ο Νίκος Ρωμανός, ο

οποίος συνελήφθη από την Αντι-

τρομοκρατική, καθώς αποτύπωμά του βρέ-

θηκε πάνω σε σακούλα με

όπλα στο διαμέρισμα των

Αμπελοκήπων όπου ση-

μειώθηκε η έκρηξη.

Η ανακοίνωση της προ-

φυλάκισης προκάλεσε έν-

ταση μεταξύ αστυνομικών

δυνάμεων και ομάδων νε-

αρών που αυτοπροσδιορί-

ζονται ως αντιεξουσια-

στές, οι οποίοι άρχισαν να φωνάζουν συνθή-

ματα και να καταφέρονται λεκτικά κατά δι-

καστών και αστυνομικών. 

Ο ηλικίας 31 ετών κατηγορούμενος αρνή-

θηκε τις κατηγορίες και σύμφωνα με πληρο-

φορίες υποστήριξε ότι ουδέποτε βρέθηκε

στο διαμέρισμα της οδού Αρκαδίας, δεν

γνωρίζει κανέναν από τους εμπλεκόμενους

στην υπόθεση της έκρηξης, ούτε τον νεκρό

και δεν έχει καμία σχέση με δράση τρομο-

κρατικών ομάδων και οργανώσεων.

«Αρνούμαι μετ’ επιτάσεως κάθε κατηγο-

ρία σε βάρος μου. Με τους συγκατηγορού-

μενούς μου δεν έχω καμία σχέση, δεν ήταν

ποτέ άνθρωποι με τους οποίους είχα συνα-

ναστραφεί έστω και κοινωνικά και δεν έχω

συμμετάσχει σε καμιά πράξη από αυτές που

μου αποδίδονται. Η μοναδική μου εμπλοκή

με τη δικογραφία είναι ένα αποτύπωμά μου

σε πλαστική σακούλα, ένα κινητό αντικείμε-

νο το οποίο δεν συνδέεται με κανένα άλλο

εύρημα της δικογραφίας», ανέφερε σύμφω-

να με πληροφορίες στις εξηγήσεις του ενώ-

πιον της ανακρίτριας.

Παράλληλα ζήτησε να μην προφυλακι-

στεί, υποστηρίζοντας πως θα βρίσκεται στη

διάθεση των αρχών όποτε ζητηθεί. «Τόσο τα

πραγματικά περιστατικά της παρούσας υπο-

θέσεως όσο και ο χαρακτήρας μου, αλλά και

οι συνθήκες ζωής μου πιστοποιούν πέρα

από κάθε αμφιβολία ότι και στο δικαστήριο

θα παραστώ και στην εκτέλεση της όποιας

απόφασης θα υποβληθώ. Κανέναν απολύ-

τως λόγο δεν έχω να μην εμφανιστώ στο

ακροατήριο, δεδομένου ότι μόνο με την πα-

ρουσία μου σε αυτό θα πετύχω να αποδείξω

την αθωότητά μου».

«Είμαι δοκιμασμένος
στην ηλεκτρονική επιτήρηση»

Ο Νίκος Ρωμανός αναφέρθηκε και στο

«βραχιολάκι» που είχε φορέσει κατά το πα-

ρελθόν, όταν βρισκόταν υπό ηλεκτρονική

επιτήρηση και ως κρατούμενος παρακολου-

θούσε μαθήματα στο ΤΕΙ. «Έχω και στο πα-

ρελθόν δοκιμαστεί με ηλεκτρονική επιτήρη-

ση, την εποχή που ήμουν κρατούμενος και

παρακολουθούσα ανελλιπώς τα μαθήματά

μου στο ΤΕΙ και ουδέποτε δημιούργησα το

παραμικρό πρόβλημα ή έστω υπόνοια ότι

μπορούσα να προβώ σε κάποια έκνομη

ενέργεια παραβιάζοντας τους όρους. Πα-

ράλληλα, όπως κάλλιον εμού γνωρίζετε και

όπως δημόσια πολλοί εκπρόσωποι της

Αστυνομίας δηλώνουν, τόσο εγώ όσο και

άτομα που έχουν απασχολήσει στο παρελ-

θόν τις αρχές βρισκόμαστε σε ένα σταθερό

καθεστώς παρακολούθησης-επιτήρησης.

Δεν υπάρχει καμία περίπτωση να διαπράξω

οποιαδήποτε αξιόποινη πράξη».

Επιπλέον, ο 31χρονος αναφέρθηκε και

στις τωρινές συνθήκες της ζωής του. «Μου

απομένουν περίπου έξι μαθήματα για να

ολοκληρώσω τις σπουδές μου», λέει στο

υπόμνημά του και συνεχίζει: «Αποφυλακί-

στηκα το 2019 έχοντας εκτίσει τα προβλεπό-

μενα από τον νόμο και έλαβα υφ’ όρον από-

λυση με αυτοπρόσωπη παρουσία στο Αστυ-

νομικό Τμήμα Ψυχικού όπου ήταν και η μό-

νιμη κατοικία μου, δύο φορές τον μήνα. Από

την πρώτη στιγμή έχω τηρήσει απαρεγκλί-

τως τους όρους και σας προσκομίζω βεβαί-

ωση του Αστυνομικού Τμήματος Ψυχικού

προς επίρρωσή του. Παράλληλα αποφάσισα

να δουλέψω αμέσως και βρήκα δουλειά σε

κάβα, ως βοηθός στην αποθήκη, αλλά λόγω

της καραντίνας που επεβλήθη ως μέτρο τον

Μάρτιο του 2020 διέκοψα. Παρά ταύτα με

τον ιδιοκτήτη, του οποίου υπεύθυνη δήλωση

σας εγχειρίζω, διατηρώ ακόμα και σήμερα

επαφές και μάλιστα συζητάμε να συνεργα-

στούμε εκ νέου, με την τοποθέτησή μου σε

διοικητική θέση».

Προφυλακίστηκε ο Ρωμανός 

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Αρνήθηκε τα πάντα ο 31χρονος, ένταση
μεταξύ αστυνομικών και αντιεξουσιαστών
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Ο
δική ασφάλεια και αντιπλημμυρι-
κή θωράκιση είναι τα δύο βασικά
ζητήματα στα οποία εστιάζει το έρ-

γο που αφορά τη νέα χάραξη και βελτίωση
της παλαιάς εθνικής οδού Αθηνών - Θη-
βών στο τμήμα Μάνδρα - Ερυθρές που

υλοποιεί η Περιφέρεια Ατ-
τικής.

Την προσωπική σφραγί-
δα του περιφερειάρχη Νί-
κου Χαρδαλιά, φέρει το
αποτέλεσμα της υπογρα-
φής της σύμβασης του έρ-
γου, καθώς το «έτρεξε» ο
ίδιος, ξεπερνώντας προ-

βλήματα κι αγκυλώσεις που είχαν προκύ-
ψει αναφορικά με τις αδειοδοτήσεις και
τον σχεδιασμό του.

Το έργο, ύψους 32,4 εκατ. ευρώ, κρίνεται
επιτακτικό για την αντιπλημμυρική θωρά-
κιση της περιοχής προκειμένου να μην
επαναληφθούν ακραία φαινόμενα όπως
αυτά του Νοεμβρίου 2017, όταν είχαν χαθεί
στην περιοχή δεκάδες ανθρώπινες ζωές,
ενώ παράλληλα αναμένεται να αναβαθμι-
στεί η οδική ασφάλεια και να βελτιωθεί ση-
μαντικά η κυκλοφορία.

«Τέτοιου είδους έργα θα δείτε πολλά
να εξελίσσονται. Για εμάς η Δυτική Αττι-
κή είναι προτεραιότητα και μεγάλο μας
στοίχημα. Στις 3 Δεκεμβρίου, που θα
ανακοινώσουμε το σύνολο των έργων για
όλο το Λεκανοπέδιο, αυτό θα γίνει αντι-
ληπτό σε όλους όσοι εμπλέκονται σε αυ-

τό που λέγεται μητροπολιτικός σχεδια-
σμός για το Λεκανοπέδιο της Αττικής»,
σημείωσε εμφατικά ο Νίκος Χαρδαλιάς
και παρέπεμψε στα όσα θα ανακοινώσει
στο μεγάλο event που διοργανώνει η πε-
ριφέρεια, τη νέα πλατφόρμα Athens
Talks, στην οποία ο περιφερειάρχης Ατ-
τικής θα παρουσιάσει 280+1 έργα και για
τις 66 γειτονιές της Αθήνας, με εξασφα-
λισμένη χρηματοδότηση και σαφή χρο-
νοδιαγράμματα.

Στόχος να παραδοθεί τον Ιούνιο του 2028
Όπως υπογράμμισε ο Νίκος Χαρδαλιάς σε δη-

λώσεις του, το έργο ξεκινά άμεσα και ο στόχος
είναι να παραδοθεί σε 42 μήνες, όπως ορίζει το
χρονοδιάγραμμα υλοποίησής του. «Για εμάς τον
Ιούνιο του 2028 αυτό το έργο, το οποίο είναι εξαι-
ρετικά σύνθετο και δύσκολο τεχνικά, έχουμε
όμως και την επάρκεια και κυρίως τη διάθεση
και το μεράκι να προχωρά. Είμαστε στο πεδίο, το
παρακολουθούμε ξεπερνάμε προβλήματα, δί-
νουμε λύσεις. Και ο ανάδοχος προχωρά σε συ-

νεργασία με τις τεχνικές υπηρεσίες και με εξα-
σφαλισμένη πλέον τη χρηματοδότηση από τους
ευρωπαϊκούς πόρους της Περιφέρειας Αττικής»,
τόνισε ο Νίκος Χαρδαλιάς.

Η νέα χάραξη της παλαιάς εθνικής οδού Αθη-
νών - Θηβών και η βελτίωση του υφιστάμενου
τμήματος ανεξαρτητοποιεί την οδό από οποιαδή-
ποτε ακραία πλημμυρική συμπεριφορά του ρέμα-
τος Σούρες, μειώνοντας τον κίνδυνο καταστρο-
φών, αποτρέπει την πιθανότητα απώλειας ανθρώ-
πινων ζωών σε περιπτώσεις ακραίων καιρικών
φαινομένων, βελτιώνει την κυκλοφοριακή ροή,
μειώνοντας τον χρόνο μετακίνησης, αναβαθμίζει
τη σύνδεση Μάνδρα - Ερυθρές, προσφέροντας
βελτιωμένα γεωμετρικά χαρακτηριστικά και αυ-
ξημένο πλάτος οδοστρώματος και δημιουργεί
προοπτικές ανάπτυξης για την ευρύτερη περιοχή,
ενισχύοντας την περιφερειακή οικονομία.

Είκοσι τέσσερις ώρες παρέμεινε κρατούμενη η Ειρήνη Μουρ-
τζούκου μετά τις τρεις αλλεπάλληλες μηνύσεις που υπέβαλε σε
βάρος της ο πατριός της. Χθες οδηγήθηκε στο αυτόφωρο προκει-
μένου να δικαστεί για το αδίκημα της συκοφαντικής δυσφήμη-
σης δημοσίως τελεσθείσας. Όμως, η δίκη αναβλήθηκε καθώς
απουσίαζε ο μηνυτής και έτσι η 24χρονη αφέθηκε ελεύθερη.
«Ζητάμε να εμφανιστεί ο ίδιος ο μηνυτής και να συναινέσει στη
λήψη γενετικού υλικού προκειμένου να πραγματοποιηθεί τεστ
πατρότητας. Γενετικό υλικό από τα βρέφη υπάρχει και αν γίνει

τεστ πατρότητας, θα μπορέσουν να επιβεβαιωθούν οι ισχυρισμοί
μας», ανέφερε στο δικαστήριο η υπεράσπιση της Ειρήνης Μουρ-
τζούκου. Τελικά το δικαστήριο αναβλήθηκε για τις 28 Νοεμβρίου
για κρείσσονες αποδείξεις, ζητώντας να παραστεί στη διαδικα-
σία και ο μηνυτής.

«Η υπόθεση αναβλήθηκε λόγω της φύσης του αδικήματος περί
συκοφαντικής δυσφήμησης να προσέλθει αυτοπροσώπως ενώ-
πιον του δικαστηρίου ο μηνυτής και μάρτυρας για να του υποβλη-
θούν ερωτήσεις και να απαντήσει. Από τη δική μας πλευρά θα

προσκομιστούν στοιχεία που αποδεικνύουν τους ισχυρισμούς
μας και μέχρι τότε θα δούμε. Θα παρακαλέσω θερμά, η εντολέας
μου δεν θα ασχοληθεί με δηλώσεις στα media είτε προφορικά και
τηλεφωνικά είτε σε πάνελ. Θέλω να το σεβαστείτε, είναι ένα
24χρονο κορίτσι», δήλωσε η δικηγόρος της Βούλα Δημητριάδου.

Ο δικηγόρος του μηνυτή Αναστάσιος Ντούγκας σημείωσε με-
ταξύ άλλων: «Αυτό δεν μας τιμά ούτε εμάς εδώ ούτε εσάς. Ελπί-
ζω μέχρι τότε να προσκομιστούν όλα τα στοιχεία και να αποδοθεί
δικαιοσύνη».                                                                                Λία Κοντοπούλου

Ελεύθερη η Ειρήνη Μουρτζούκου - Αναβλήθηκε το αυτόφωρο

Με σφραγίδα Χαρδαλιά
το έργο αναβάθμισης 
της παλαιάς εθνικής 
οδού Αθηνών - Θηβών

Ο περιφερειάρχης Αττικής, ξεπερνώντας προβλήματα 
και αγκυλώσεις που είχαν προκύψει, υπέγραψε τη σύμβαση

για τον δρόμο που θα προσφέρει ασφάλεια 
και αντιπλημμυρική θωράκιση στη Δυτική Αττική

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Μ
ε αύξηση των εξαγωγών κατά 100% από
το 2015 έως σήμερα και με κορυφαίες
πωλήσεις σε 21 προϊόντα, η Ελλάδα

αποτελεί μια… παρεξηγημένη οικονομία, για την
οποία πολλοί υποστηρίζουν ότι δεν παράγει. 

Σύμφωνα με σχετικά πρόσφατη μελέτη της
Global Greece - International Business Projects,

υπάρχουν 21 προϊόντα, κυρίως
από τον χώρο των τροφίμων, τα
οποία κερδίζουν διαρκώς μερίδια
αγορών εντός και εκτός Ευρώ-
πης. Συνολικά, σε 13 τρόφιμα και
κατηγορίες τροφίμων, 6 προϊόντα
προστιθέμενης αξίας και δύο βιο-
μηχανικά προϊόντα, η Ελλάδα
μπορεί να… παινεύεται για τα πο-

λύ σημαντικά επιτεύγματα που έχει. Συγκεκριμέ-
να, πρόκειται για τα εξής: Γιαούρτι, τυρί φέτα, λα-
βράκι - τσιπούρα, βερίκοκα, κεράσια, ροδάκινα,
νεκταρίνια, δαμάσκηνα, ροδάκινα κονσέρβα,
ακτινίδια, παρθένο ελαιόλαδο, εξευγενισμένο
ελαιόλαδο, ελιές παρασκευασμένες ή διατηρη-

μένες, τουρσί, εσπεριδοειδή, επεξεργασμένα
λαχανικά, μαρμελάδες - γλυκά φρούτων (κουτα-
λιού), βαμβάκι, καπνός, αλουμίνιο, τσιμέντο,
μάρμαρα ακατέργαστα, κατεργασμένα και τε-
χνουργήματα, κλωστοϋφαντουργία και ένδυση -
γούνες, μηχανήματα και ηλιακοί θερμοσίφωνες.
Επιπλέον, στον κλάδο των τροφίμων ξεχωρίζουν
τα άλευρα και τα προϊόντα αρτοποιίας και ζαχα-
ροπλαστικής, ενώ στην κατηγορία των κατανα-
λωτικών προϊόντων τα είδη υπόδησης, έπιπλα-
φωτιστικά, χαρτί, ξύλο, κεραμικά, παιχνίδια και
όργανα γυμναστικής.

Ισχυρή είναι και η δυναμική των βιομηχανικών
προϊόντων, καθώς η Ελλάδα παρουσιάζει πολύ
καλές επιδόσεις σε σχέση με άλλα μεγαθήρια, σε
αλουμίνιο, σίδηρο, χάλυβα, χαλκό, πλαστικά, χη-

μικά, χρωστικές, μηχανές και συσκευές. Τα προ-
αναφερόμενα αποτελούν προϊόντα υψηλής προ-
στιθέμενης αξίας και παρέχουν την υψηλότερη
στήριξη στην ελληνική οικονομία.

Σύμφωνα με τα πρόσφατα στοιχεία της Τραπέ-
ζης της Ελλάδος για το ισοζύγιο τρεχουσών συ-
ναλλαγών, η συνολική αξία των εξαγωγών στο
εννεάμηνο Ιανουαρίου-Σεπτεμβρίου διαμορφώ-
θηκε στα 36,87 δισ. ευρώ, ενώ αν εξαιρεθούν τα
καύσιμα και τα πλοία, τότε περιορίζεται στα 26,69
δισ. ευρώ. Με βάση τις υπάρχουσες ενδείξεις, η
Ελλάδα θα φτάσει στο τέλος του έτους σε συνολι-
κή αξία εξαγωγών κοντά στα 47 δισ. ευρώ, ενώ το
2022 επιτεύχθηκε ιστορικό ρεκόρ με συνολικές
εξαγωγές 55 δισ. ευρώ. Η κυβέρνηση μέσω του
νέου παραγωγικού μοντέλου που προωθεί στην
οικονομία, εκτιμά ότι το 2030 το 50% του ΑΕΠ θα
αντιστοιχεί στα έσοδα από εξαγωγές αγαθών και
υπηρεσιών (τουρισμός). Αυτό σημαίνει ότι από
μια χώρα κατανάλωσης με συμβολή στο ΑΕΠ
άνω του 60% πριν από 15 χρόνια, θα μετατραπού-
με σε μια οικονομία περισσότερο παραγωγική.

Παρά την εξάρτησή της από 
τις εισαγωγές, η παραγωγική βάση

της χώρας ενισχύεται συνεχώς

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Εξαγωγική δύναμη 
η Ελλάδα

σε 21 προϊόντα
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Κ
ι όμως γυρίζουν. Αυ-
τό θα μπορούσε να
είναι το βασικό συμ-

πέρασμα γύρω από τους Έλ-
ληνες που έφυγαν για το εξω-
τερικό κατά τη διάρκεια της

δεκαετούς οικονομικής
κρίσης και έγιναν μέρος
του γνωστού brain drain, δηλαδή
της διαδικασίας όπου η χώρα μας
έχασε σημαντικό τμήμα του εργα-
τικού δυναμικού της. Όπως απο-
δεικνύεται, η επιστροφή των επαγ-
γελματιών που μετανάστευσαν κυ-
ρίως στην Ευρώπη κατά τη δεκαε-

τία του 2010 είναι ζωτική για την ελληνι-
κή οικονομία, καθώς εκείνοι που έφυ-
γαν ήταν επαγγελματίες με σημαντικές
σπουδές (ιατροί, αρχιτέκτονες, ειδικοί
στις νέες τεχνολογίες κ.λπ.) που μπο-
ρούσαν να προσφέρουν στην ελληνική
οικονομία. Την ίδια στιγμή όμως ήταν
και νέοι οικογενειάρχες που είχαν την
πρόθεση να κάνουν οικογένεια, γεγο-
νός που κάνει την επιστροφή τους (το
λεγόμενο brain gain) διπλά σημαντικό:
για την ανάπτυξη και την παραγωγικό-
τητα και το δημογραφικό πρόβλημα.

Στο θέμα παρεμβαίνει με έρευνά του
το Εθνικό Κέντρο Τεκμηρίωσης και
Ηλεκτρονικού Περιεχομένου (ΕΚΤ)
που καταγράφει τους παράγοντες που
επηρεάζουν την απόφαση των εξειδι-
κευμένων Ελλήνων να επιστρέψουν
στη χώρα τους, μετά από μια περίοδο
επαγγελματικής εμπειρίας στο εξωτε-
ρικό. Ένα από τα σημαντικότερα ευρή-
ματα της έρευνας είναι το μεγάλο κέρ-

δος για την ελληνική οικονομία από την
επιστροφή του εξειδικευμένου προ-
σωπικού, καθώς το μεγαλύτερο ποσο-
στό (τρεις στους τέσσερις) δηλώνει ότι
η εμπειρία στο εξωτερικό τούς έκανε
πιο ανταγωνιστικούς, ενώ τώρα εφαρ-
μόζουν στην εργασία τους στην Ελλάδα
την τεχνογνωσία και τις δεξιότητες που
απέκτησαν στις χώρες που τους υπο-
δέχθηκαν.

Η εμπειρία του εξωτερικού
Από τους 602 που ρώτησε το ΕΚΤ, η

πλειονότητα έφυγε στο εξωτερικό με-
ταξύ του 2010 και 2012 με κύριους προ-
ορισμούς τη Γερμανία (25%) τη Μεγάλη
Βρετανία (16%) και την Ολλανδία (8%).
Το 89% απαντά ότι οι λόγοι ήταν οικονο-
μικοί και μόνο το 10% αναφέρει προσω-
πικούς ή οικογενειακούς λόγους. Ση-
μαντικό είναι ότι το 81% έφυγε απευθεί-
ας από την Ελλάδα και μόνο το 17% πα-

ρέμεινε στη χώρα που ήδη σπούδαζε.
Το 60% απορροφήθηκε από τον ιδιωτι-
κό τομέα και μόλις το 11% απασχολήθη-
κε στο Δημόσιο. Το 58% είχε μεικτές
αποδοχές πάνω από 3.000 ευρώ, κάτι
όμως που πρέπει να συνδυαστεί και με
το υψηλότερο κόστος ζωής. 

Η νέα ζωή
Η τάση επιστροφής στην Ελλάδα ξε-

κίνησε και εντάθηκε σημαντικά μετά το
2019. Πολύ ενδιαφέρον είναι το στοι-
χείο ότι παρά τα φορολογικά μέτρα που
ανακοίνωσε η κυβέρνηση για όσους
επαναπατριστούν, το 84% δηλώνει ότι
δεν εκμεταλλεύτηκε κάποιο προνόμιο.
Επαγγελματικά το 50% εργάζεται στον
ιδιωτικό τομέα, το 26% έχει αναπτύξει
επιχειρηματική δράση και μόλις το 11%
εργάζεται στον δημόσιο τομέα. 

Η επιστροφή στη χώρα μας έχει ενι-
σχύσει συνολικά την οικονομία με τους

εξής κλάδους να έχουν ενι-
σχυθεί από τους επαναπα-
τρισθέντες:
• Κατασκευές (11%)
• Εκπαίδευση (10%)
• Νέες Τεχνολογίες - Πλη-
ροφορική (10%)
• Συμβουλευτικές Υπηρε-

σίες (7%)
• Υγεία (7%)
• Χονδρικό - Λιανικό Εμπόριο (6%)
• Τουρισμός (6%).

Όσον αφορά τις μηνιαίες μεικτές
αποδοχές στην Ελλάδα, το 44% πληρώ-
νεται πλέον με περισσότερα από 1.500
ευρώ, το 27% από 1.501 έως 3.000 ευρώ
και το 17% από 3.001 ευρώ και πάνω.
Σημειώνεται δε ότι το 52% των ερωτώ-
μενων έχει παιδιά.

Η Ελλάδα ως τόπος να ζεις
Σύμφωνα με τα αποτελέσματα της

έρευνας, η Ελλάδα αξιολογείται από το
55% των ερωτηθέντων ως «ένας καλός
τόπος για να ζει κανείς», όπου το 56%
έχει θετική άποψη για την ποιότητα
ζωής. Στο ερώτημα «Τι θα βοηθούσε
στον επαναπατρισμό περισσότερων
Ελλήνων του εξωτερικού;» το 79%
απαντάει «Καλύτερη λειτουργία των
θεσμών» και το 78% «Βελτίωση και εκ-
συγχρονισμός στις δομές και τις υπο-
δομές του κράτους». Όσον αφορά τις
μελλοντικές προοπτικές, το 51% δηλώ-
νει αισιοδοξία για το μέλλον και το 49%
δήλωσε ότι θα παρότρυνε φιλικό ή
συγγενικό πρόσωπο που εργάζεται στο
εξωτερικό να επιστρέψει στην Ελλάδα.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Πώς έζησαν στο εξωτερικό και πώς ζουν τώρα εκείνοι 
που έγιναν μέρος του brain drain και τώρα επιστρέφουν ενισχύοντας

την οικονομία - Παρά τα φορολογικά κίνητρα που έδωσε
η κυβέρνηση, 8 στους 10 λένε ότι δεν τα χρησιμοποίησαν

Τι θέλουν οι  Έλληνες 
για να γυρίσουν πίσω
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Μ
εγάλη συζήτηση έχει ξεσπάσει από την

πρώτη στιγμή που νίκησε στις αμερι-

κανικές εκλογές ο Ντόναλντ Τραμπ για

το αν και εφόσον το επόμενο διάστημα θα ξεκινήσει

-και πού μπορεί να εξελιχθεί- ένας παγκόσμιος εμ-

πορικός πόλεμος. Ο προβληματισμός έχει φτάσει

και στη χώρα μας και η ανησυχία φάνηκε από την

ανάρτηση του πρωθυπουργού με αφορμή τη 17η

Νοεμβρίου, όταν έκανε λόγο για

«“αντεπίθεση” που πρέπει να ξεδι-

πλώσει η Ευρώπη στους τομείς της

άμυνας, της ενέργειας και της ψη-

φιακής καινοτομίας, αν θέλει να

παραμείνει υπολογίσιμη οικονομι-

κή δύναμη διεθνώς και σημαντικός

γεωπολιτικός παίκτης». Και ο πρω-

θυπουργός δεν έμεινε σε αυτήν τη

διαπίστωση, καθώς μιλώντας στον

Bloomberg τόνισε ότι οι δασμοί

δεν δημιουργούν θετικές συνθή-

κες. Και συμπλήρωσε: «Ένας εμπορικός πόλεμος ΗΠΑ - Ευ-

ρώπης δεν θα βοηθήσει καμία από τις δύο πλευρές».

Τι σκέφτονται στην Αμερική…
Πηγή του νέου «πολέμου» είναι φυσικά η αγάπη του Ντό-

ναλντ Τραμπ για τους δασμούς. Άλλωστε, ο ίδιος τούς χαρα-

κτηρίζει «το καλύτερο πράγμα που εφευρέθηκε ποτέ». Άλλω-

στε, ο λαός τού έδωσε αυτή την εντολή προσφέροντάς του (για

πρώτη φορά σε Ρεπουμπλικάνο από τον πρόεδρο Μπους τον

νεότερο) και τη λαϊκή ψήφο. Ήδη υπάρχουν πολλοί που θυμί-

ζουν σε Αμερική και Ευρώπη ότι ο προστατευτισμός έφερε οι-

κονομικό όλεθρο, όμως η οικονομική ιστορία θυμίζει ότι ακό-

μη και οι πιο φιλελεύθερες κυβερνήσεις αναγκάζονται να

προχωρήσουν σε δασμολογικά αντίποινα για να μην τους πει

κάποιος ότι δεν προστάτευσαν την εσωτερική τους βιομηχα-

νία. Για την ώρα πάντως, διάφορες πληροφορίες από το περι-

βάλλον Τραμπ λένε ότι ο νέος πρόεδρος δεν θα επιβάλει αμέ-

σως τους φόρους ύψους 60% στα κινεζικά προϊόντα, έως 500%

στα μεξικανικά αυτοκίνητα και έως 20% στα ευρωπαϊκά, αλλά

θέλει να χρησιμοποιήσει την απειλή των δασμών για να δια-

πραγματευτεί με τις φιλικές προς την Αμερική χώρες, ώστε να

ασκήσει εμμέσως πίεση στις «κακές» χώρες - λέγε με

Κίνα. Υπό τη νέα διοίκηση από τον Ιανουάριο φαίνεται

λοιπόν ότι η Αμερική προφανώς και θα συνεχίσει να συ-

ναλλάσσεται με την Κίνα, όμως αυτό μάλλον θα αφορά

το εμπόριο μη απειλητικών καταναλωτικών αγαθών και

εμπορευμάτων. Όσο για την πιθανότητα αύξησης του

πληθωρισμού -συνήθως ακολουθεί την επιβολή δα-

σμών- οι Αμερικανοί οικονομολόγοι που είναι γύρω

από τον Τραμπ θεωρούν ότι οι Κινέ-

ζοι (και αυτήν τη φορά) θα απορρο-

φήσουν τη διαφορά για να μη χά-

σουν το μερίδιό τους στην αμερι-

κανική αγορά. Αν τώρα σε κάποια

προϊόντα δεν το κάνουν, αυτό θα

σημαίνει ότι αυτά τα κινεζικά προ-

ϊόντα έχουν «τεχνητά χαμηλές τι-

μές» και άρα μια διόρθωσή τους

δεν είναι και ιδιαιτέρως κακή. 

…και τι στην Ευρώπη
Ο πρόεδρος Μπάιντεν κατά την προεδρία του είχε αναστεί-

λει τους δασμούς στον ευρωπαϊκό χάλυβα και το αλουμίνιο.

Ήδη λοιπόν στη Γηραιά Ήπειρο θεωρούν ότι ο Τραμπ θα τους

επαναφέρει. Σε αυτή την περίπτωση όμως η Κομισιόν θα πρέ-

πει να πάρει δύσκολες αποφάσεις, σταθμίζοντας και το γεγο-

νός ότι ήδη έχει ανοιχτό και το μέτωπο της επιβολής δασμών

στα κινεζικά ηλεκτρικά αυτοκίνητα, τα οποία δέχονται ενισχύ-

σεις από την κινεζική κυβέρνηση ώστε να φεύγουν από την Κί-

να με ιδιαίτερα χαμηλή τιμή. Το Πεκίνο από την άλλη φυσικά

και σκέφτεται να επιβάλει δασμούς σε ευρωπαϊκά προϊόντα -

στο κονιάκ, για παράδειγμα, για να πλήξει τη Γαλλία.

Το πρόβλημα λοιπόν είναι ότι η Ευρώπη δεν αντέχει να έχει

ανοιχτά δύο εμπορικά μέτωπα. Μοιραία λοιπόν στις Βρυξέλ-

λες σκέφτονται ότι αυτό που θα ήθελαν ιδανικά να πετύχουν

είναι να εξισορροπήσουν τις εμπορικές ροές, όχι να τις απο-

κόψουν. Αυτό πάντως που είναι έτοιμες να μη δεχτούν οι ευ-

ρωπαϊκές κυβερνήσεις είναι έναν κόσμο στον οποίο η Ευρώπη

είναι εμπορικά ανοιχτή και η Κίνα κλειστή. Κάποιοι Ευρωπαίοι

αξιωματούχοι -πίσω από κλειστές πόρτες- παραδέχονται ότι

σύντομα θα έχουμε εξελίξεις, καθώς η νίκη Τραμπ επιταχύνει

τις εξελίξεις.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Από την εποχή Τσίπρα τα έλεγε ο Μητσοτάκης
Το πολύ απλό παράδειγμα του πώς η ανάπτυξη με χαμηλό-
τερους φόρους φέρνει υψηλότερα έσοδα επικαλέστηκε για
άλλη μια φορά ο πρωθυπουργός κατά την παρουσίαση των
αποτελεσμάτων της φοροδιαφυγής που έγινε στο Ζάππειο.
Είπε λοιπόν: «Αν μια επιχείρηση βγάζει 100 ευρώ και τη φο-
ρολογήσεις με 29% θα πάρεις 29 ευρώ. Αν όμως -χάρη στην
ανάπτυξη- βγάλει 200 ευρώ και τη φορολογήσεις με 22%, θα
πάρεις 44. Και σας ρωτώ: Απλό δεν είναι; Φυσικά και είναι».
Κι όμως, ο πρωθυπουργός το έχει ξαναπεί αυτό. Πού; Μα
στη Βουλή, απευθυνόμενος στον τότε πρόεδρο της αξιωμα-
τικής αντιπολίτευσης Αλέξη Τσίπρα που έλεγε ότι η κυβέρ-
νηση κοροϊδεύει για τα περισσότερα έσοδα που πετυχαίνει
από τη φορολογία και ότι επιβάλλει κρυφούς φόρους. «Αυ-
τά τα πολύ απλά δεν καταλαβαίνετε εκεί στην Αριστερά»,
του είχε πει τότε.

Στάσιμο το λιανεμπόριο, 
αλλά κοντά στα 19 δισ.
Μικρή αύξηση στον ετήσιο τζίρο παρουσίασε το λια-
νεμπόριο κατά το γ’ τρίμηνο του έτους, φτάνοντας στα
18,84 δισ. ευρώ, 0,8% περισσότερα από το ίδιο τρίμηνο
πέρυσι. Η σημαντική αύξηση πάντως καταγράφεται
στη σύγκριση με το προηγούμενο τρίμηνο, όπου η
άνοδος είναι 4% από τα 18,11 δισ. Οι δραστηριότητες
με τη μεγαλύτερη αύξηση στον κύκλο εργασιών ήταν
η πώληση, συντήρηση και επισκευή μοτοσυκλετών
που ανέβηκαν κατά 18,8% και ακολούθησε το λιανικό
εμπόριο εγγραφών μουσικής και εικόνας. Η αύξηση
είναι 15,7% και η εξήγηση είναι η συνεχής άνοδος της
δημιουργίας περιεχομένου για το Διαδίκτυο και τα
κοινωνικά μέσα. Οι δραστηριότητες που παρουσίασαν
τη μεγαλύτερη μείωση στον κύκλο εργασιών ήταν το
λιανικό εμπόριο υποδημάτων και δερμάτινων ειδών
με μείωση 8,9%, καθώς και το λιανικό εμπόριο ηλε-
κτρικών οικιακών συσκευών σε ειδικευμένα κατα-
στήματα με μείωση 8,6%.

Η Γερμανία συμπαρασύρει τα πάντα στην Ευρώπη
Η Ευρώπη λόγω Γερμανίας δεν πάει καλά τελευταία. Σε χα-
μηλό 10 μηνών έπεσε τον Νοέμβριο η επιχειρηματική δρα-
στηριότητα στην Ευρωζώνη, όπως φαίνεται σε έναν σύνθετο
δείκτη που καταρτίζεται από την S&P Global, ο οποίος υπο-
χώρησε σε χαμηλό 10 μηνών, στο 48,1 τον Νοέμβριο. Το να
πέσει αυτός ο δείκτης κάτω από το όριο του 50 σημαίνει ότι
η επιχειρηματική δραστηριότητα εμφανίζει συρρίκνωση
αντί για ανάπτυξη. Επιπροσθέτως, ο δείκτης PMI που κατα-
γράφει την πορεία των υπηρεσιών -και αντιστάθμιζε τόσο
καιρό την πτώση των βιομηχανιών- υποχώρησε και αυτός
σε χαμηλό 10 μηνών, στο 49,2 από 51,6. Άρα και εδώ συρρί-
κνωση.

Σε όλα αυτά πλέον ως βασικός ασθενής εμφανίζεται η
Γερμανία, η οποία αδυνατεί να ξεπεράσει την ουσιαστική
αλλαγή που επήλθε από την απώλεια της φτηνής ρωσικής
ενέργειας. Η επιχειρηματική δραστηριότητα στη Γερμανία
έπεσε σε χαμηλό εννέα μηνών στο 47,3 από 48,6 τον Οκτώ-
βριο, πέφτοντας ακόμη πιο κάτω από τις προβλέψεις των
αναλυτών που πίστευαν ότι η μέτρηση θα έμενε στο 48,7.

Πού μπορεί να οδηγήσουν 
ο προστατευτισμός 
των οικονομιών και 

η σύγκρουση ΗΠΑ, Κίνας 
και Ευρώπης - Κατά πόσο 

είναι έτοιμος ο Τραμπ 
να επιβάλει 

τους δασμούς που απειλεί

Είμαστε μπροστά 
σε εμπορικό πόλεμο;

97χρόνια Eλλάδα
ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 



Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ
98χρόνια Eλλάδα

ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 
Μ

ια μοναδική ευκαιρία
για την αναβάθμιση
της τουριστικής προ-

σφοράς της χώρας θεωρούνται
τα έργα ψηφιακού μετασχημα-
τισμού του ελληνικού τουρι-
σμού, τα οποία θα μετεξελίξουν
την Ελλάδα σε έναν σύγχρονο,
ποιοτικό και ελκυστικό προορι-
σμό με βιώσιμα χαρακτηριστι-
κά.

Το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας, που χρηματο-
δοτεί το πρόγραμμα του
υπουργείου, είναι ένα εργα-
λείο που υποστηρίζει καθορι-
στικά τη στρατηγική για την
ποιοτική και βιώσιμη ανάπτυ-
ξη του ελληνικού τουρισμού και την επέ-

κταση της τουριστικής δραστηριότητας
σε όλη τη διάρκεια του χρόνου και σε
όλες τις περιφέρειες της χώρας.

Η υπουργός Τουρισμού Όλγα Κε-
φαλογιάννη σε συνέντευξη Τύπου που
παραχώρησε μίλησε για τα έργα
που στοχεύουν στην προώθηση ειδι-

κών μορφών τουρισμού με ψηφιακά
εργαλεία.

Αυτά είναι οι ψηφιακές πλατφόρμες

προβολής του ορεινού τουρισμού, του

αγροτουρισμού, του θαλάσσιου και του κα-

ταδυτικού τουρισμού. Ειδικά για την προ-

ώθηση του αγροτουρισμού και της γαστρο-

νομίας θα αναπτυχθεί ένα Δίκτυο Διασύν-

δεσης Αγροδιατροφής, Γαστρονομίας και

Τουρισμού που θα λειτουργεί ως θεματι-

κός εθνικός Οργανισμός Διαχείρισης Προ-

ορισμού (DMO) για τη γαστρονομία και τον

αγροτουρισμό.

Πλατφόρμα για
τους ψηφιακούς νομάδες

Η εφαρμογή υποστήριξης για ταξιδιώτες

ευεξίας που θα αναδεικνύει τις περιοχές

και τα σχετικά σημεία ενδιαφέροντος και

θα χρησιμοποιεί τεχνολογία τεχνητής νοη-

μοσύνης, με λογισμικό αναγνώρισης φω-

νής, για τη γρήγορη και εύκολη καθοδήγη-

ση του χρήστη.

Η δημιουργία πλατφόρμας με στόχο την

ανάπτυξη ενός μηχανισμού προσέλκυσης

και εξυπηρέτησης ψηφιακών νομάδων (di-

gital nomads), μέσω της οποίας θα παρέ-

χεται η απαιτούμενη πληροφόρηση, από

την εγκατάστασή τους, και καθ’ όλη τη

διάρκεια παραμονής τους στην Ελλάδα.
Αξιολογούνται οι προσφορές που έχουν

υποβληθεί στο πλαίσιο της Δράσης για τον
Ψηφιακό μετασχηματισμό του Ελληνικού
Οργανισμού Τουρισμού που έχει ως κύριο
αντικείμενο την ανάπτυξη ενός καινοτόμου
συστήματος πληροφόρησης για τους ταξι-
διώτες και θα αποτελέσει τη μετεξέλιξη της
πλατφόρμας του Visitgreece. To σύστημα
θα χρησιμοποιεί τεχνολογία Τεχνητής
Νοημοσύνης 2ης γενιάς και θα παρέχει τα-

ξιδιωτικές πληροφορίες με γρήγορο και
απλό τρόπο. Προβλέπονται χαρτογράφηση
των τουριστικών πόρων της χώρας και δη-
μιουργία ψηφιακού τουριστικού χάρτη. Θα
δημιουργηθεί ολοκληρωμένο ψηφιακό
αρχείο τουριστικών πόρων και ψηφιακό
αποθετήριο, το οποίο θα φιλοξενεί το σύ-
νολο του ιστορικού αρχείου του ΕΟΤ. Έχει
δρομολογηθεί δράση που αποσκοπεί στον
ψηφιακό μετασχηματισμό των υπηρεσιών
του υπουργείου Τουρισμού, η ανάπτυξη
Πληροφοριακού Συστήματος Μητρώου
Τουριστικών Επιχειρήσεων, και η παροχή
προηγμένων διαδικτυακών υπηρεσιών,
καθώς και η δημιουργία της πλατφόρμας
του Εθνικού Παρατηρητηρίου Βιώσιμης
Τουριστικής Ανάπτυξης.

246 επενδυτικά σχέδια
συνολικού ύψους 375 εκατ.

Για τις έξι δημοσιευμένες προσκλήσεις
υποβολής αιτήσεων ενίσχυσης, προϋπο-
λογισμού €237 εκατ., έχουν υποβληθεί συ-
νολικά 246 επενδυτικά σχέδια συνολικού
ύψους €375 εκατ. Αυτά αφορούν την ανα-

βάθμιση χιονοδρομικών κέντρων. Υποβλή-
θηκαν 16 επενδυτικά σχέδια συνολικού
ύψους περί τα €149 εκατ. που υπερκαλύ-
πτουν τον προβλεπόμενο προϋπολογισμό
κατά περίπου €100 εκατ. Ήδη έχουν εκδο-
θεί τέσσερις αποφάσεις έγκρισης αιτημά-
των ενίσχυσης.

Στην αναβάθμιση τουριστικών λιμένων:
υποβλήθηκαν 41 επενδυτικά σχέδια συνο-
λικού ύψους περί τα €182 εκατ., μια ζήτηση
που επίσης υπερβαίνει τον διαθέσιμο προ-
ϋπολογισμό. Έχουν εγκριθεί ήδη έντεκα
αιτήσεις ενίσχυσης.

Στη βελτίωση προσβασιμότητας σε πα-
ραλίες της χώρας υποβλήθηκαν 160 επεν-
δυτικά σχέδια συνολικού ύψους €31 εκατ.
περίπου, έναντι προϋπολογισμού 17 εκατ.
ευρώ. Η αξιολόγηση των επενδυτικών σχε-
δίων βρίσκεται σε εξέλιξη και οι πρώτες
εγκριτικές αποφάσεις αναμένονται στα τέ-
λη του μήνα.

Στην αναβάθμιση ορειβατικών καταφυ-
γίων έχουν υποβληθεί 7 επενδυτικά σχέ-
δια, προϋπολογισμού €1,3 εκατ., με τη
διαδικασία αξιολόγησης να βρίσκεται σε

εξέλιξη. Στην αναβάθμιση των
υφισταμένων ή δημιουργία νέων
εγκαταστάσεων ιαματικού του-
ρισμού υποβλήθηκαν 11 επενδυ-
τικά σχέδια ύψους €9,3 εκατ. τα
οποία βρίσκονται υπό αξιολόγη-
ση από τα αρμόδια όργανα του
υπουργείου.

Στις ενισχύσεις καταδυτικού
τουρισμού με διαθέσιμο προϋπο-
λογισμό €6,2 εκατ. έως σήμερα
έχουν υποβληθεί 16 αιτήσεις ενί-
σχυσης, ενώ η πρόσκληση θα πα-
ραμείνει ανοικτή έως τις 20 Δε-
κεμβρίου.

40.000 αιτήσεις για
αναβάθμιση δεξιοτήτων

Η κυρία Κεφαλογιάννη επεσήμανε τη
σημασία του έργου της αναβάθμισης δε-
ξιοτήτων και της επανειδίκευσης των απα-
σχολούμενων, εποχικά εργαζομένων στον
τουρισμό αλλά και των μακροχρόνια ανέρ-
γων. Η ανταπόκριση στην πρόσκληση ήταν
μεγάλη και άμεση και ο αριθμός των δυνη-
τικά δικαιούχων υπερκαλύφθηκε σε μόλις
δύο ημέρες, καθώς κατατέθηκαν περίπου
40.000 αιτήσεις.

Το σύνολο των έργων αυτών, σε συνδυα-
σμό με τις θεσμικές παρεμβάσεις, θα συμ-
βάλει στη διαμόρφωση ενός διαφοροποι-
ημένου και βιώσιμου τουριστικού προϊόν-
τος με την αναβάθμιση του επιπέδου των
τουριστικών υπηρεσιών και τη δημιουργία
νέων επενδυτικών ευκαιριών.

«Στοχεύουμε συνολικά, όπως έχουμε
τονίσει, στην ποιοτική ανάπτυξη του ελλη-
νικού τουρισμού. Στην περαιτέρω ανάδειξη
της Ελλάδας ως προορισμού παγκόσμιας
απήχησης αλλά και ως προορισμού-πρό-
τυπου βιώσιμης τουριστικής ανάπτυξης»,
υπογράμμισε η υπουργός Τουρισμού.

Η υπουργός Τουρισμού  Όλγα Κεφαλογιάννη μίλησε για όλα όσα 
θα μετεξελίξουν την Ελλάδα σε έναν σύγχρονο, ποιοτικό

και ελκυστικό προορισμό που θα ανταποκρίνεται στις νέες ανάγκες των ταξιδιωτών

Έργα και δράσεις
εκσυγχρονισμού

του τουρισμού 
με χρηματοδότηση ΤΑΑ

ΨΗΦΙΑΚΟΣ ΜΕΤΑΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου



Η
ταν 2020 -σύμφωνα με το διάγραμμα της πε-
ριουσίας του Τέλη Μυστακίδη όπως το πα-
ρουσιάζει το Forbes- όταν έχασε σχεδόν τη

μισή περιουσία του και από τα 2,1 δισ. δολάρια έπεσε
στο 1,1 δισ. Ήταν η πιο δύσκολη στιγμή του. Σχεδόν
έναν χρόνο νωρίτερα, όταν είχε αρχίσει η κρίση, το
Bloomberg αναρωτιόταν αν η αποχώρηση του Μυστα-

κίδη από την Glencore -τον παγκόσμιο κολοσσό
των εξορύξεων που δημιούργησε την περιουσία
του- θα έφερνε και το τέλος στον «άρχοντα του
χαλκού και του άνθρακα». Την απάντηση την δίνει
το ίδιο διάγραμμα του Forbes, καθώς την αμέσως
επόμενη χρονιά, η περιουσία του Μυστακίδη
φτάνει στα 2,3 δισ. δολάρια και το 2022 σκαρφα-
λώνει στο ανώτερο σημείο που έχει πετύχει, στα
3,6 δισ.

Η πορεία προς την κρίση
Όταν διαβάζει κανείς για τον Μυστακίδη, φαίνεται

λες και όλη η διαδρομή του χαράχθηκε για να φτάσει
σε αυτή την κρίση και τελικά να την προσπεράσει. Γεν-
νήθηκε το 1962 στη Ρώμη, διότι εκεί υπηρετούσε ο
Θεσσαλονικιός πατέρας του σε ένα πρόγραμμα του
ΟΗΕ. Η οικογένεια στη συνέχεια βρέθηκε στην Αγγλία
και ο νεαρός Τέλης, αφού φοίτησε εσώκλειστος σε
σχολείο του Έσεξ, πήρε πτυχίο από το London School
of Economics, μάστερ και λόγω των έξι γλωσσών που
μιλά έγινε στόχος πολυεθνικών εταιρειών. Η δουλειά
που τον σημάδεψε επαγγελματικά ήταν στην Cargill,
καθώς από εκεί ξεκίνησε η πορεία του στον χώρο των
μετάλλων. Στη συνέχεια τον ξεχώρισε ο Μαρκ Ριτς,
ιδιοκτήτης μιας άγνωστης τότε εταιρείας εμπορίας με-
τάλλων, της Marc Rich & Co. Σύντομα ο Ριτς βρέθηκε

αντιμέτωπος με ανυπέρβλητα νομικά προβλήματα, κα-
θώς του απαγγέλθηκαν 50 κατηγορίες για τηλεπικοι-
νωνιακή απάτη, φοροδιαφυγή και εμπορικές συναλ-
λαγές με το Ιράν κατά τη διάρκεια του εμπάργκο. Έτσι
παραχώρησε τις μετοχές του σε συνεργάτες του και
κατέφυγε στην Ελβετία. Το αποτέλεσμα ήταν ο Μυστα-
κίδης να βρεθεί πολύ ψηλά στην εταιρεία, η οποία το
1993 μετονομάστηκε σε Glencore, έγινε ο τρίτος μεγα-
λύτερος όμιλος στην εξόρυξη χαλκού και ο ίδιος πάμ-
πλουτος. Μάλιστα το 2016 ήταν φαβορί για να καταλά-
βει την ανώτερη θέση στον όμιλο. 

Η κρίση
Το 2017 είναι η χρονιά της ανατροπής, καθώς το

υπουργείο Δικαιοσύνης της Αμερικής ξεκινά μια
έρευνα για τις δραστηριότητές του σε Νιγηρία, Κονγκό
και Βενεζουέλα την περίοδο 2007-2017. Μοιραία η με-
τοχή της Glencore κατρακυλά και εκείνος χάνει τις αρ-
μοδιότητές του. Φεύγει από τη διοίκηση της εταιρείας
και παραμένει απλός μέτοχος. Και αυτό αποδεικνύεται
σωτήριο. Η Glencore το 2022 αυξάνει τα κέρδη της κα-
τά 60% και αποδίδει ένα τεράστιο μέρισμα στους μετό-
χους, 7,1 δισ. ευρώ. 

Παγκόσμιος Έλληνας
Έχοντας ξεπεράσει την κρίση και έχοντας φύγει από

τον κλάδο των μετάλλων, ο Τέλης Μυστακίδης απλά εί-
ναι ελεύθερος να προχωρήσει σε νέους ορίζοντες. Λα-
τρεύει την Ελλάδα και πάντα προσπαθεί να επενδύσει
σε αυτή, όπως έγινε με την περίπτωση της ΛΑΡΚΟ, ένα
σχέδιο όμως που κατέστρεψε η ελληνική γραφειοκρα-
τία. Έτσι, τα τελευταία χρόνια προχωρά σε επενδύσεις
σε μία σειρά από κλάδους, όπως το real estate, ο του-
ρισμός, η ναυτιλία, αλλά και οι τράπεζες. Τον Ιούνιο του
2020 είχε μπει στην Πειραιώς ως τρίτος μεγαλύτερος
ξένος μέτοχος με 5,14%, αν και πλέον έχει μειώσει το
ποσοστό του κάτω από το 3%. Το πιο πρόσφατο απόκτη-
μά του στον τραπεζικό κλάδο είναι η Aegean Baltic
Bank (ABBank) της οποίας κατέχει αυτή τη στιγμή το
68%. Μαζί του συμμετέχουν η οικογένεια Αφθονίδη
και ως τρίτος μέτοχος είναι ο εφοπλιστής Νίκος Τσά-
κος. Η ABBank αυτή τη στιγμή έχει καταφέρει, από μία
τράπεζα εξειδικευμένη στη ναυτιλία, να βρεθεί ανάμε-
σα στους μεγαλύτερους διαχειριστές κοινοπρακτικών
ναυτιλιακών δανείων στην Ελλάδα. Παράλληλα έχει
επεκταθεί στην ποντοπόρο ναυτιλία αλλά και σε άλ-
λους κλάδους.

Η ανωνυμία
Είναι χαρακτηριστικό του πόσο δεν θέλει να προ-

βάλλει τον πλούτο του ο Τέλης Μυστακίδης που σχε-
δόν κανείς δεν τον αναγνωρίζει. Καταφέρνει να περνά
απαρατήρητος και μάλιστα παλαιότερα, σε πολλά δη-
μοσιεύματα έβαζαν λάθος φωτογραφία του. Όσοι συ-
νεργάζονται μαζί του μιλούν για έναν πανέξυπνο άν-
θρωπο, ορμητικό, υπερδραστήριο, τελειομανή και
γοητευτικό, που κατέχει το προσόν της μεταδοτικότη-
τας. Είναι παντρεμένος με την Κασσάνδρα Παπαδήμα-
Μυστακίδη και έχουν έναν γιο.Ο
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Πώς έκανε την περιουσία του, 
πώς έφτασε στο χείλος 

της καταστροφής και τελικά 
πώς επέστρεψε δυνατότερος από ποτέ

ΤΕΛΗΣ ΜΥΣΤΑΚΙΔΗΣ

Ο άρχοντας 
του χαλκού 
έγινε τραπεζίτης

Ο άρχοντας 
του χαλκού 
έγινε τραπεζίτης

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Ισχυρά κέρδη,
επενδύσεις και

υπηρεσίες επιπέδου...
Τσάμπιονς Λιγκ!

Ισχυρά κέρδη,
επενδύσεις και

υπηρεσίες επιπέδου...
Τσάμπιονς Λιγκ!

Μ
ε αυξημένα κέρδη και έσοδα έκλεισε ο ΟΤΕ
το γ’ τρίμηνο της φετινής χρήσης, γεγονός
που αντανακλά το καλό... ποδαρικό του νέου

διοικητικού ηγέτη Κώστα Νεμπή, ο οποίος, παίρνοντας
τη σκυτάλη από τον Μιχάλη Τσαμάζ, φιλοδοξεί να στεί-
λει τον Οργανισμό ακόμη πιο ψηλά, στο... Τσάμπιονς
Λιγκ των μεγάλων τηλεπικοινωνιακών παικτών! Σύμ-

φωνα με τις οικονομικές καταστάσεις, τα καθαρά
κέρδη στο εννεάμηνο Ιανουαρίου - Σεπτεμβρίου
διαμορφώθηκαν στα 445,2 εκατ. ευρώ, ενώ ο τζί-
ρος ενισχύθηκε κατά 5,8% και διαμορφώθηκε στα
2,68 δισ. ευρώ. Τα βασικά σημεία που έκαναν τη
διαφορά στον ισολογισμό του Οργανισμού ήταν
τα εξής:

1. Αύξηση εσόδων κατά 2,5% με αυξημένα λει-
τουργικά κέρδη κατά 1,5%. 

2. Αυξημένα έσοδα ομίλου κατά 1,8% και προ-
σαρμοσμένα λειτουργικά κέρδη με αύξηση 0,4%, εξαι-
ρουμένων των έκτακτων επιβαρύνσεων στη Ρουμανία. 

3. Αύξηση 3% των εσόδων από υπηρεσίες κινητής
τηλεφωνίας.

4. Αύξηση της συνδρομητικής βάσης συμβολαίων
κινητής κατά 7%.

5. Αύξηση 65% των συνδρομητών στο δίκτυο οπτι-
κών ινών στις 355.000 με διαθεσιμότητα σε 1,49 εκατ.
κατοικίες και επιχειρήσεις και ποσοστό διείσδυσης
26%. 

6. Συμφωνία στην αγορά χονδρικής του δικτύου
οπτικών ινών στο σπίτι (FTTH) με σκοπό την ενίσχυση
της ζήτησης την αξιοποίηση της υποδομής. 

7. Ρεκόρ προσθηκών στους συνδρομητές τηλεόρα-
σης με αύξηση τους κατά 24.000, με τον συνολικό αριθ-
μό να φτάνει τις 710.000, χάρη στην πρόσφατη συμφω-
νία αμοιβαίας διάθεσης αθλητικού περιεχομένου.

Οι επενδύσεις του ομίλου φέτος θα ανέλθουν έως
610 εκατ. ευρώ, ενώ οι αμοιβές των μετόχων θα φτά-
σουν τα 450 εκατ. ευρώ. Από αυτά, τα 297 εκατ. ευρώ
αποτελούν μέρισμα, ενώ έχουν ήδη καταβληθεί 153
εκατ. ευρώ στο πλαίσιο του προγράμματος απόκτησης

ιδίων μετοχών. Το εγκεκριμένο μέρισμα, που αντι-
στοιχεί σε 0,71 ευρώ ανά μετοχή, είναι αυξημένο κατά
23% σε σχέση με το 2023. Επιπλέον, σημειώνεται ότι το
πρόγραμμα απόκτησης ιδίων μετοχών για το 2024
βρίσκεται σε εξέλιξη και μέχρι σήμερα η εταιρεία έχει
εκταμιεύσει το 80% του συνολικού ποσού που αντι-
στοιχεί σε αυτό. 

Σύμφωνα με όσα δήλωσε ο πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος Κώστας Νεμπής, το γ’ τρίμηνο συνεχίστηκε
η δυναμική πορεία στην ελληνική αγορά, καταγράφον-
τας αύξηση εσόδων και κερδοφορίας. Το μάνατζμεντ

εστιάζει στην ανανεωμένη στρατηγική, στοχεύοντας
στην επιτάχυνση της ανάπτυξης τα επόμενα χρόνια.
Παράλληλα, συνεχίζει να επενδύει σε κορυφαία δί-
κτυα και ψηφιακές υπηρεσίες προς όφελος των πελα-
τών και της κοινωνίας και διατηρεί τη δέσμευση να
προσφέρει κορυφαία εμπειρία πελάτη, να ηγείται σε
δίκτυα Gigabit και να μετασχηματίσει περαιτέρω τις
λειτουργίες της εταιρείας. Στόχος της διοίκησης του
ΟΤΕ είναι να εξελιχθεί σε έναν από τους κορυφαίους
ψηφιακούς τηλεπικοινωνιακούς παρόχους της Ευρώ-
πης, οδηγώντας παράλληλα και την Ελλάδα προς τις
κορυφαίες θέσεις ψηφιοποίησης στην Ευρώπη, υπό
την καθοδήγηση της μητρικής Deutsche Telekom. 

Για το υπόλοιπο του έτους, ο OΤΕ θα συνεχίσει να
ενισχύει την τεχνολογική του υπεροχή στην Ελλάδα,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό του πλεονέκτημα στις
υποδομές FTTH και την κάλυψη 5G. Η εταιρεία στο-
χεύει να καλύψει με δίκτυο FTTH πάνω από 1,7 εκα-
τομμύριο σπίτια κι επιχειρήσεις μέχρι το τέλος του
2024, ενώ παράλληλα παραμένει προσηλωμένη στο
επενδυτικό της πλάνο σε δίκτυα κινητής 5G και την
ψηφιοποίηση των λειτουργιών και όλων των σημείων
επαφής με τους πελάτες. Με την προϋπόθεση ότι δεν
θα υπάρξουν περαιτέρω γεωπολιτικές προκλήσεις, ο
OΤΕ αναμένεται να συνεχίσει να επωφελείται από τις
θετικές μακροοικονομικές προοπτικές στην Ελλάδα
και τη σταδιακή υλοποίηση του Σχεδίου Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας, διασφαλίζοντας τη συνεχή ανά-
πτυξη των δραστηριοτήτων του στον τομέα του ICT και
την υποστήριξη του ψηφιακού μετασχηματισμού της
Ελλάδας.

Τις επιδόσεις του OΤΕ στην Ελλάδα αναμένεται να
ενισχύσουν οι ευρυζωνικές υπηρεσίες, καθώς το κου-
πόνι Gigabit εκτιμάται ότι θα συμβάλει στη διείσδυση
των υπηρεσιών FTTH. Επιπλέον, στην τηλεόραση η
συμφωνία αμοιβαίας διάθεσης αθλητικού περιεχομέ-
νου με τη NOVA θα ενισχύσει περαιτέρω τις υπηρεσίες
συνδρομητικής τηλεόρασης, συνιστώντας ένα σημαν-
τικό βήμα για την ανάπτυξη της αγοράς.

Με το... δεξί μπήκε στο γ’ τρίμηνο 
ο νέος ηγέτης του Οργανισμού 

Κώστας Νεμπής

Ο
ΙΚ
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Ο
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ΙΑ

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Trastor: Εξαγόρασε χαρτοφυλάκιο
γραφείων από Prodea 
αξίας 69,19 εκατ. 

Την απόκτηση ενός μοναδικού χαρτο-
φυλακίου γραφείων από την Prodea Inve-
stments, το οποίο αποτελείται από τρία αυ-
τοτελή κτήρια γραφείων μεγάλης προβο-
λής, πλήρως μισθωμένα με μακροχρόνιες
μισθωτικές συμβάσεις, ανακοίνωσε η Tra-
stor. Το συνολικό τίμημα για την αγορά του
χαρτοφυλακίου γραφείων ανήλθε σε
€69,19 εκατ. και χρηματοδοτήθηκε μερι-
κώς από κεφάλαια που αντλήθηκαν από
την αύξηση μετοχικού κεφαλαίου που
ολοκλήρωσε η εταιρεία τον Ιανουάριο του
2024, καθώς και από προϊόν τραπεζικού
δανεισμού.

Goody’s - Everest:
Επέκταση σε Ευρώπη 
και Μέση Ανατολή 

Στην περαιτέρω ανάπτυξη του δικτύου
του στο εξωτερικό επενδύει ο Όμιλος Goo-
dy’s - Everest. Συγκεκριμένα μέχρι το τέ-
λος του έτους αναμένεται να εγκαινιάσει
συνολικά εννέα νέα σημεία σε Ευρώπη και
Μέση Ανατολή, ενισχύοντας την παρουσία
των σημάτων του σε συνολικά δώδεκα χώ-
ρες (Ελλάδα, Ηνωμένο Βασίλειο, Ολλαν-
δία, Κύπρο, Ρουμανία, Βουλγαρία, Ουγγα-
ρία, Αίγυπτο, Σαουδική Αραβία, Κατάρ,
Κουβέιτ και Βόρεια Μακεδονία).

Managing director 
της Stoiximan αναλαμβάνει
ο Νίκος Φλίγκος

Η Stoiximan, η μεγαλύτερη εταιρεία πα-
ροχής διαδικτυακού αθλητικού στοιχήμα-
τος και καζίνο στην Ελλάδα και την Κύπρο,
ανακοίνωσε την ανάληψη της θέσης του
managing director από τον Νίκο Φλίγκο.
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, διαθέ-
τοντας πολυετή εμπειρία στον χώρο της δι-
οίκησης, της τεχνολογίας και της επιχειρη-
ματικής στρατηγικής, ο Νίκος Φλίγκος έχει
μεταξύ άλλων διατελέσει γενικός διευθυν-
τής Εμπορικών Υπηρεσιών στην Παπα-
στράτος και διευθύνων σύμβουλος της
Κiosky’s. Η νέα θέση managing director
της Stoiximan αναφέρεται στον Γιώργο
Δασκαλάκη, CEO της Stoiximan. Ο

ΙΚ
Ο
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Ο

Μ
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Η Hilton επεκτείνει το χαρτοφυλάκιο 
των resorts της στη Μεσόγειο
Η Hilton συνεχίζει την ταχεία επέκτασή της στην ευρωπαϊκή
αγορά resorts με τέσσερις νέες συμφωνίες franchise που ενι-
σχύουν το χαρτοφυλάκιό της στη Μεσόγειο. Τα προσφάτως
συμφωνηθέντα θέρετρα που θα λειτουργήσουν στην Ελλάδα,
την Πορτογαλία και την Κροατία υπό τις εμπορικές συμφωνίες
Hilton Hotels & Resorts, Tapestry Collection by Hilton και Cu-
rio Collection by Hilton, θα προσφέρουν μοναδικές εμπειρίες
φιλοξενίας στους επισκέπτες, όπως αναφέρεται σε σχετική
ανακοίνωση. Συγκεκριμένα, στα επόμενα δύο χρόνια προβλέ-
πεται να εγκαινιαστούν τα εξής ξενοδοχεία: το Hilton Mykonos
Beach Resort & Spa και το Sound of the Sea Karpathos, Tap-
estry Collection by Hilton στην Ελλάδα, το Casa de Sada Al-
garve, Curio Collection by Hilton στην Πορτογαλία και το Hotel
Preko Ugljan, Curio Collection by Hilton στην Κροατία.

ΔΕΗ Ανανεώσιμες: Έναρξη κατασκευής
τριών νέων αιολικών πάρκων
Την κατασκευή τριών νέων αιολικών πάρκων, συνολικής

ισχύος περίπου 100MW, ξεκινάει η ΔΕΗ Ανανεώσιμες στην

Ελλάδα, καθώς προχωρά δυναμικά την οργανική ανάπτυξη

του χαρτοφυλακίου ΑΠE για τον Όμιλο ΔΕΗ. Τα νέα αιολικά

πάρκα ξεκινούν να κατασκευάζονται στη Ροδόπη, τη Φω-

κίδα και την Αργολίδα με την προμήθεια 19 νέων ανεμο-

γεννητριών του οίκου Nordex, τύπου Ν149/5.Χ. Με την

ολοκλήρωση των έργων, η οποία αναμένεται εντός του α’

εξαμήνου του 2026, η ετήσια αναμενόμενη παραγωγή των

τριών πάρκων θα ξεπερνά τις 280 GWh, αποτρέποντας την

εκπομπή άνω των 142.000 τόνων CO2. Αυτήν τη στιγμή ο

Όμιλος ΔΕΗ έχει υπό κατασκευή ή έτοιμα προς έναρξη κα-

τασκευής νέα έργα ΑΠΕ ισχύος περίπου 3,8 GW.

Νέα συλλογική σύμβαση Εργασίας
στην Τράπεζα Πειραιώς - Οι παροχές

Τη βεβαιότητα πως η στρατηγική της
διοίκησης έχει οδηγήσει τον ΟΠΑΠ να
είναι κατάλληλα τοποθετημένος ώστε
να υλοποιηθούν οι οικονομικοί και επι-
χειρηματικοί στόχοι για το σύνολο του
έτους, καθώς και για να επιτευχθούν
επιδόσεις που θα βρίσκονται στο ανώ-
τερο όριο των προβλέψεων (770 εκατ.
ευρώ EBITDA), εξέφρασε ο επικεφα-
λής του Οργανισμού Γιαν Κάρας. Μι-
λώντας στο πλαίσιο τηλεδιάσκεψης με αναλυτές μετά την ανακοί-
νωση των ισχυρών αποτελεσμάτων του γ’ τριμήνου του 2024, ο κ.

Κάρας τόνισε πως η επιτυχής υλοποί-
ηση της στρατηγικής της εταιρείας
αντικατοπτρίζεται τόσο στις ισχυρές
οικονομικές επιδόσεις της όσο και
στις αναβαθμισμένες προτάσεις της,
οι οποίες έχουν σχεδιαστεί με γνώμο-
να την περαιτέρω ανάπτυξη και την
ενίσχυση της εμπειρίας διασκέδασης
των πελατών. Παρά την ισχυρή ανά-
πτυξη του γ’ τριμήνου, ο επικεφαλής

του Οργανισμού επανέλαβε, μετά από ερωτήσεις αναλυτών, πως
δεν υφίσταται λόγος αναθεώρησης του guidance για το 2024.

Γιαν Κάρας (ΟΠΑΠ): «Θα πετύχουμε τους στόχους του 2024»

Νέα διετή Επιχειρησιακή Συλλογι-
κή Σύμβαση Εργασίας υπέγρα-
ψαν η διοίκηση της Πειραιώς και

ο αντιπροσωπευτικός Σύλλογος Εργαζο-
μένων Τράπεζας Πειραιώς (ΣΕΤΠ), επι-
σφραγίζοντας τον καλόπιστο διάλογο
που προηγήθηκε με τη συμμετοχή εκ-
προσώπων από όλους τους συλλόγους.
Ειδικότερα, στη νέα Επιχειρησιακή Σύμ-
βαση, στα κύρια οικονομικά θέματα,
συμφωνήθηκαν τα παρακάτω:
�Χορήγηση επιχειρησιακού επιδόματος
€50 μηνιαίως, για όλους τους εργαζόμε-
νους που ο μικτός μηνιαίος μισθός ανέρ-
χεται έως του ποσού €2.500, και επιπλέ-
ον σε όσους εργαζόμενους δεν έχουν οι-
κειοθελή παροχή στον μισθό τους.
�Χορήγηση προσαύξησης σε συγκεκρι-
μένους ρόλους στο Δίκτυο Καταστημά-
των, λαμβάνοντας υπόψη μισθολογικά
κριτήρια.
�Χορήγηση έκτακτης εφάπαξ οικονομι-
κής ενίσχυσης σε όλους τους εργαζόμε-

νους μέχρι το επίπεδο ευθύνης Director.
Η ενίσχυση αυτή θα δοθεί για τα έτη 2024
και 2025.
� Σημαντική αύξηση στο επίδομα βρε-
φονηπιακής παροχής και φύλαξης.
�Ενίσχυση με νέες παροχές και επιδό-
ματα για την φροντίδα της οικογένειας

και την καταπολέμηση της υπογεννητι-
κότητας.
� Ομογενοποίηση της χορήγησης του
επιστημονικού επιδόματος.
� Αύξηση όλων των παροχών επιβρά-
βευσης τέκνων εργαζομένων που αρι-
στεύουν.

101χρόνια Business
ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 



Νίκαια: Συνεργασία με 
τον Οργανισμό Κεντρικών
Αγορών και Αλιείας

Με σκοπό τη στήριξη ευπαθών κοινωνι-
κά ομάδων με τρόφιμα ο δήμαρχος Νί-
καιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη Κωνσταντίνος
Μαραγκάκης συμφώνησε το πλαίσιο συ-
νεργασίας με τον διευθύνοντα σύμβουλο
του Οργανισμού Κεντρικών Αγορών και
Αλιείας Απόστολο Αποστολάκο. Οι δυο
πλευρές συμφώνησαν στην προμήθεια
τροφίμων για τις ευπαθείς κοινωνικά ομά-
δες, που ξεπερνούν τα 100 νοικοκυριά σε
ημερήσια βάση. «Ο Οργανισμός Κεντρικών
Αγορών και Αλιείας είναι ένας κρίσιμος
πυλώνας της οικονομικής δραστηριότητας
του δήμου μας και στόχος μας είναι μέσω
κοινών πρωτοβουλιών να ωφελήσουμε τό-
σο τους κατοίκους όσο και την αγορά»,
σχολίασε ο δήμαρχος. «Ως Οργανισμός θε-
ωρούμε υποχρέωσή μας να υποστηρίζου-
με τον Δήμο Νίκαιας-Ρέντη λόγω των μα-
κροχρόνιων σχέσεων καλής γειτονίας»,
υπογράμμισε ο κ. Αποστολάκος. 

ΓΓια την ανάδειξη της
Ναυμαχίας της Σαλαμίνας

Το κοινό αίτημα των δημάρχων Περά-
ματος, Σαλαμίνας και Κερατσινίου-Δρα-
πετσώνας για την ανάδειξη των χώρων
που σχετίζονται με τη Ναυμαχία της Σαλα-
μίνας δεσμεύτηκε να στηρίξει ο υφυπουρ-
γός Εσωτερικών Βασίλης Σπανάκης στο
πλαίσιο της συνάντησής του στο δημαρ-
χείο Περάματος. Πρόκειται για τον ιστορι-
κό χώρο του τύμβου του Θεμιστοκλή στην
περιοχή του Πορθμείου και τον θρόνο του
Ξέρξη, το σημείο στο όρος Αιγάλεω από το
οποίο ο Ξέρξης παρακολούθησε τη Ναυ-
μαχία της Σαλαμίνας. Στο θέμα αυτό ο
υφυπουργός δεσμεύτηκε του χρόνου να
έχει γίνει ανάδειξη της ναυμαχίας και σε
συνεργασία με το αρμόδιο υπουργείο να
έχουν αναδειχτεί ο τάφος του Θεμιστοκλή
και ο θρόνος του Ξέρξη.

Βύρωνας: Υποχρεωτική η χωριστή
διαλογή αποβλήτων

Με στόχευση στους μεγάλους πα-
ραγωγούς απορριμμάτων, ο Δήμος
Βύρωνα ενημερώνει ότι θέτει σε
εφαρμογή τον νέο κανονισμό καθα-
ριότητας, που μεταξύ άλλων προβλέ-
πει την υποχρεωτική χωριστή διαλογή
ανακυκλώσιμων και βιοαποβλήτων
από τα σουπερμάρκετ, τα μαγαζιά πρόχειρου φαγητού, τους φούρνους, τα μα-
νάβικα, τα ανθοπωλεία, τα εστιατόρια, τις καφετέριες. «Στόχος είναι να μην πα-
ρατηρούνται φαινόμενα υπερκορεσμού των κάδων με κουτιά που δεν έχουν
συμπιεστεί, να μη γεμίζουν οι κάδοι της ανακύκλωσης και των βιοαποβλήτων
με ξένα υλικά και να μην αφήνονται υλικά έξω από κάδους», αναφέρει στο μή-
νυμά του ο Δήμος Βύρωνα. 

Σ
ε αιφνιδιαστική απόφαση που θα επι-
βαρύνει ακόμη περισσότερο τους δη-
μότες προχωρά ο δήμαρχος Περιστερί-

ου Ανδρέας Παχατουρίδης. Με εισήγησή του
όχι μόνον αυξάνει τα δημοτικά τέλη κατά 15%
αλλά επιδιώκει να δημιουργήσει ένα ταμείο
ύψους 40 εκατ. ευρώ για την αγορά 88 οικοπέ-
δων με σκοπό τη διαμόρφωσή τους σε κοινό-
χρηστους και κοινωφελείς χώρους. Οι τιμές
των οικοπέδων κυμαίνονται από 31.000 ευρώ
έως 4,1 εκατ. ευρώ.

Στο σκεπτικό της εισήγησης Παχατουρίδη είναι αφενός η αύξηση του πρασίνου στον Δήμο Περιστερί-
ου, που είναι περιορισμένο στο 3,05 τμ ανά κάτοικο, ενώ ο ελάχιστος μέσος όρος με βάση την κατεύθυν-
ση του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας πρέπει να είναι το 9 τμ ανά κάτοικο. Αφετέρου ο Ανδρέας Παχα-
τουρίδης ισχυρίζεται ότι θα αξιοποιήσει τα οικόπεδα για δημιουργία κοινωφελών χώρων, όπως είναι
παιδικές χαρές, παιδικοί και βρεφονηπιακοί σταθμοί και πολιτιστικοί χώροι. Για τη συγκέντρωση του
ποσού των 40 εκατ. ευρώ ο δήμαρχος Περιστερίου Ανδρέας Παχατουρίδης πρόκειται να ζητήσει από
τους κατοίκους να εισφέρουν με 0,39 ευρώ ανά τετραγωνικό δομημένου χώρου, το οποίο θα εισπράττε-
ται μέσω των δημοτικών τελών, που περιλαμβάνονται στους λογαριασμούς ηλεκτρικού ρεύματος.

Από την αντιπολίτευση επικρίνουν τον δήμαρχο Περιστερίου ότι «επί 20 χρόνια αφενός καθυστερού-
σε να κατοχυρώσει χώρους με έργα και δράσεις που θα αμφισβητούσαν στην πράξη τούς φερόμενους
ιδιοκτήτες ή καταπατητές, αφετέρου δεν προχωρούσε σε απόδοση αποζημιώσεων προς τους νόμιμους
ιδιοκτήτες, παρότι τα οικόπεδα ήταν δεσμευμένα με τη διαδικασία της απαλλοτρίωσης».

Το οξύμωρο είναι πως το νέο ειδικό τέλος έρχεται να επιβληθεί στους δημότες Περιστερίου, παρότι η
διοίκηση Παχατουρίδη πριν από τρία χρόνια συνήψε δάνειο ύψους 12 εκατ. ευρώ για αυτό τον σκοπό.
Την ίδια στιγμή όμως η δημοτική αρχή Περιστερίου διατείνεται ότι έχει αποθεματικό 7 εκατ. ευρώ.

«Οι χειρισμοί Παχατουρίδη έχουν δημιουργήσει αυτό το αδιέξοδο», επισημαίνει η αντιπολίτευση, η
οποία αντιπροτείνει χρηματοδότηση των απαλλοτριώσεων είτε από κρατικούς πόρους είτε με άτοκο
δάνειο από το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων. 

Χαλάνδρι: Προχωρούν οι εντάξεις 
στο σχέδιο πόλης
Πραγματοποιήθηκε η πρώτη ανάρτηση της Πράξης Εφαρμο-
γής για την ένταξη των περιοχών Πεύκου Πολίτη και ζώνης
Δουκίσσης Πλακεντίας στο Σχέδιο Πόλης του Δήμου Χαλαν-
δρίου. Ενώ έως και την Τρίτη 17 Δεκεμβρίου 2024 τα δια-
γράμματα και οι πίνακες της Πράξης Εφαρμογής θα είναι
αναρτημένα στην Τεχνική Υπηρεσία. Στο διάστημα αυτό κα-
λούνται οι κύριοι και νομείς των ακινήτων να λάβουν γνώση
των στοιχείων και να υποβάλουν διά ζώσης στο πρωτόκολλο
του δημαρχείου δηλώσεις ιδιοκτησίας, τυχόν ενστάσεις κα-
θώς και τα στοιχεία των πράξεων αναλογισμού που αφορούν
απαλλοτριωτέα τμήματα των ιδιοκτησιών τους.

Σταθμεύει στον Δήμο
Λυκόβρυσης-Πεύκης

Το λεωφορείο ανακύκλωσης της ΤΕΧΑΝ
σταθμεύει στον Δήμο Λυκόβρυσης-Πεύκης. Πα-
ρέχεται εκπαιδευτικό πρόγραμμα για την ανακύ-
κλωση και ταυτόχρονα οι δημότες αλλά και οι
μαθητές από τα σχολεία της περιοχής μπορούν
να αποθέτουν τα ανακυκλώσιμα υλικά τους στο
ειδικό μηχάνημα. Το λεωφορείο της ΤΕΧΑΝ θα
βρίσκεται στο πάρκινγκ του δημοτικού κολυμβη-
τηρίου της Πεύκης μέχρι το Σάββατο 30 Νοεμ-
βρίου καθημερινά (από Δευτέρα έως Παρα-
σκευή 9 έως 15.00) και το Σάββατο από τις 9 έως
τις 14.00. «Ο δήμος μας συνεχίζει να πρωτοπορεί
στον τομέα της ανακύκλωσης. Με τη νέα και
πρωτοποριακή δράση του λεωφορείου ανακύ-
κλωσης τα παιδιά μας μαθαίνουν πώς να ανακυ-
κλώνουν σωστά και να προστατεύουν το περι-
βάλλον», τονίζει ο δήμαρχος Λυκόβρυσης-Πεύ-
κης Μάριος Ψυχάλης.

Σταθερή αστική γραμμή
συγκοινωνίας στον Δήμο
Μαρκοπούλου-Μεσογαίας

Κυκλική διαδρομή αστικής συγκοινωνίας
αποκτά ο Δήμος Μαρκοπούλου-Μεσογαίας μή-
κους 19 χιλιομέτρων με ονομασία 309Β «Στ. Κο-
ρωπί - Μαρκόπουλο». Πρόκειται για ικανοποί-
ηση του αιτήματος των κατοίκων, που υλοποίησε
ο υφυπουργός Μεταφορών Βασίλης Οικονόμου.
Η εκδήλωση για την επίσημη λειτουργία της
αστικής συγκοινωνίας του Δήμου Μαρκοπού-
λου-Μεσογαίας θα πραγματοποιηθεί την Τρίτη
26 Νοεμβρίου στις 6 μμ στο δημοτικό κινηματο-
θέατρο Μαρκοπούλου «Άρτεμις».

Νέο χαράτσι 40 εκατ. για τους κατοίκους
του Δήμου Περιστερίου

Αγία Παρασκευή: Μέτρα για την πολιτική προστασία 
επεξεργάζεται ο Γ. Μυλωνάκης

Τα επόμενα βήματα μετά τη σύσταση υπηρεσίας πολιτικής
προστασίας εξετάζει ο δήμαρχος Αγίας Παρασκευής Γιάννης Μυ-
λωνάκης. Στη συνάντηση που είχε με τον Ευθύμη Λέκκα, καθη-
γητή Διαχείρισης Φυσικών Καταστροφών του ΕΚΠΑ και πρόεδρο
του ΟΑΣΠ, συμφώνησαν στην εκπόνηση ενός ολοκληρωμένου
σχεδίου, μεταξύ των οποίων η δημιουργία ζωνών οριοθέτησης
κινδύνων. Παράλληλα, οι δύο πλευρές συμφώνησαν στην εκπόνηση ενός οδικού χάρτη για το πώς θα
κινηθούν όλα τα αρμόδια στελέχη του δήμου σε περίπτωση ανάγκης, την εξειδίκευση των μέτρων προ-
στασίας κατόπιν της χαρτογράφησης και προτεραιοποίησης των περιοχών της πόλης που παρουσιά-
ζουν υψηλότερη επικινδυνότητα. «Η συνεργασία με εξειδικευμένους επιστήμονες, όπως ο κ. Λέκκας,
είναι κρίσιμης σημασίας για την προστασία των πολιτών μας και την προετοιμασία του δήμου μας για
οποιαδήποτε φυσική καταστροφή. Θα συνεχίσουμε να εργαζόμαστε προς την κατεύθυνση της δημι-
ουργίας ενός ασφαλέστερου περιβάλλοντος για όλους», τόνισε ο δήμαρχος Αγίας Παρασκευής.
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Η
Παπαστράτος διοργανώνει, για δεύτερη συνεχή
χρονιά, την εκδήλωση FutuReady, με στόχο την ενί-
σχυση των νέων επαγγελματιών, με δεξιότητες και

γνώσεις που απαιτούνται στο σύγχρονο εργασιακό περι-
βάλλον. Το FutuReady θα πραγματοποιηθεί την Τετάρτη 4
Δεκεμβρίου στον πολυχώρο Gazarte και απευθύνεται σε
νέες και νέους, ηλικίας 18 έως 27 ετών, φοιτητές, τελειόφοι-
τους και απόφοιτους που βρίσκονται στα πρώτα στάδια της
επαγγελματικής τους σταδιοδρομίας. Με βασικό μήνυμα
της πρωτοβουλίας «Η δύναμη της Γενιάς Ζ: Μαζί ξεκινάμε

το ταξίδι, μαζί γινόμαστε FutuReady», η ολοήμερη διοργά-
νωση έχει στόχο να προσφέρει ενημέρωση για τις προκλή-
σεις και τις ευκαιρίες της αγοράς εργασίας του αύριο.  Μέσα
από σειρά παρουσιάσεων, διαδραστικών εργαστηρίων και
του Open Space Experience, οι συμμετέχοντες θα έχουν
την ευκαιρία να διευρύνουν τις γνώσεις τους και να δημι-
ουργήσουν επαφές με έμπειρα στελέχη της εταιρείας και
της αγοράς. Η Παπαστράτος «τρέχει» επίσης Spec για τον
διαφημιστικό της λογαριασμό το οποίο αναμένεται να ολο-
κληρωθεί στο τέλος του Ιανουαρίου 2025. 

Με στόχο να συμβάλουν στην αποκατάσταση παραλιών
του Ευβοϊκού που πλήττονται από ρύπανση μετά τις πλημ-
μύρες, η Garnier, τα Super Market Μασούτης και ο οργα-
νισμός All For Blue συνεργάστηκαν για τον καθαρισμό της
παραλίας Βούθωνι.  Στην ενέργεια συμμετείχαν περισσό-
τεροι από 80 μαθητές των τοπικών σχολείων, εθελοντές
και δύτες, απομακρύνοντας 114 κιλά απορριμμάτων από
την παραλία και τον βυθό. «Στην Garnier, στόχος μας είναι
ένα ακόμη πιο βιώσιμο μέλλον», τόνισε ο Μιχάλης Καφα-

τσάκης, Brand Business Leader Garnier. Από την πλευρά
της, η Χριστίνα Μαρωνίδου, υπεύθυνη ΕΚΕ της Διαμαντής
Μασούτης ΑΕ, δήλωσε: «Η δράση αυτή εντάσσεται στο ευ-
ρύτερο πλαίσιο των ενεργειών της Διαμαντής Μασούτης
ΑΕ, οι οποίες επικεντρώνονται στη βιώσιμη ανάπτυξη, μέ-
σα από την ευαισθητοποίηση του κοινού και την ενίσχυση
της οικολογικής συνείδησης».

� Ξεκίνησαν οι Black Friday προσφορές σε προηγμένα προϊόντα
τεχνολογίας στα καταστήματα Cosmote και Γερμανός σε όλη

την Ελλάδα, αλλά και online στο cosmote.gr και στο germanos.gr.
Έως και τις 2 Δεκεμβρίου, οι καταναλωτές μπορούν να βρουν s-
martphones, tablets, laptops, smartwatches, τηλεοράσεις, gam-
ing και smart home προϊόντα, gadgets, ηχεία και ακουστικά ακό-
μα φθηνότερα και με έως 48 άτοκες δόσεις με χρήση πιστωτικής
κάρτας, για να επιλέξουν αυτά που τους ταιριάζουν μέσα από με-
γάλη γκάμα.

� Για πάνω από 40 χρόνια, ο Όμιλος ΔΕΗ επιβραβεύει παιδιά ερ-
γαζομένων που αριστεύουν στη δευτεροβάθμια και τριτοβάθμια

εκπαίδευση. Φέτος, διοργανώθηκαν δύο ξεχωριστές τελετές σε
Αθήνα και Πτολεμαΐδα και βραβεύτηκαν 446 αριστούχοι μαθητές
και φοιτητές για τη σχολική και ακαδημαϊκή χρονιά 2022-2023.
Συγκεκριμένα, 125 απόφοιτοι Γυμνασίου, 205 απόφοιτοι Λυκείου
και 116 κάτοχοι τίτλων σπουδών ΑΕΙ (πτυχίο, μεταπτυχιακό, διδα-
κτορικό) από όλη την Ελλάδα επιβραβεύτηκαν από τον Όμιλο ΔΕΗ
για τις άριστες επιδόσεις τους, λαμβάνοντας παράλληλα δωροεπιτα-
γές και δώρα τεχνολογίας. Εκτός από τις βραβεύσεις, στη φετινή
διοργάνωση με τίτλο «Γίνε το μέλλον που ονειρεύεσαι», ξεχώρισαν
οι ομιλίες από διακεκριμένα στελέχη του ομίλου ΔΕΗ, ενώ η Ομιλι-
κή Γενική Διευθύντρια Ανθρωπίνων Πόρων & Οργάνωσης Αλίνα Πα-
παγεωργίου δήλωσε: «Η σημερινή ημέρα είναι αφιερωμένη στα
παιδιά που αποτελούν την πιο σκληρά εργαζόμενη ομάδα της σημε-
ρινής κοινωνίας, αλλά και στους γονείς-ήρωες που στηρίζουν αυτή
τη μεγάλη προσπάθεια».

� Ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών απέσπασε το Χρυσό Βραβείο
στην κατηγορία Best IPO Communications των Corporate &

Financial Awards 2024 του Communicate Magazine. Πρόκειται
για επιβράβευση της στρατηγικής επικοινωνίας της εταιρείας για
την εισαγωγή στο χρηματιστήριο, η οποία είχε ως στόχο την προ-
βολή της εταιρικής ταυτότητας, την υλοποίηση συγκεκριμένων
στόχων, καθώς και την επιβεβαίωση και περαιτέρω ενίσχυση της
εμπιστοσύνης των μελλοντικών επενδυτών, όπως επισημαίνεται.
Η εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε στο Λονδίνο αξιολόγησε
στρατηγική και καμπάνιες από διάφορους επιχειρηματικούς το-
μείς, με την 20μελή κριτική επιτροπή, από διακεκριμένους ειδι-
κούς στον χώρο της Στρατηγικής Επικοινωνίας, να επιβραβεύει
την πιο στοχευμένη εταιρική καμπάνια, βάσει δημιουργικότητας
και αποτελεσμάτων.

Mικρά - μικρά

Η Παπαστράτος διοργανώνει για 2η χρονιά το FutuReady,
προετοιμάζοντας επαγγελματικά τη νέα γενιά 

H Lidl Ελλάς υποδέχεται τη χριστου-
γεννιάτικη περίοδο με εορταστικό δια-
γωνισμό για τα μέλη του Lidl Plus. Φέ-
τος, έως και τις 29 Δεκεμβρίου, όσοι
πραγματοποιούν αγορές άνω των 25 ευ-
ρώ συμμετέχουν σε κλήρωση για δώρα
αξίας χιλιάδων ευρώ. Με 110 τυχερούς
νικητές, οι πελάτες διεκδικούν κουπό-
νια αξίας 5.000 ευρώ, ηλεκτρονικές συ-
σκευές και άλλα δώρα τεχνολογίας. Με
τον διαγωνισμό αυτό, η Lidl Ελλάς επι-
θυμεί να ευχαριστήσει και να επιβρα-
βεύσει την εμπιστοσύνη των πελατών
της, προσφέροντάς τους έναν τρόπο να
απολαύσουν ακόμα περισσότερο τη
γιορτινή περίοδο, όπως επισημαίνει. Το
μόνο που χρειάζεται είναι η χρήση της

ψηφιακής κάρτας Lidl Plus στο ταμείο.

Γιόρτασε τα 25 χρόνια στην Ελλάδα

με τους ανθρώπους της
Η Lidl Ελλάς γιόρτασε τα 25 χρόνια

της στη χώρα με εκδηλώσεις για όλα τα
μέλη του #teamLidl και των οικογενει-
ών τους, σε Αθήνα, Θεσσαλονίκη, Πά-
τρα, Τρίκαλα και Ηράκλειο. Περισσότε-
ροι από 10.000 συμμετέχοντες, 4.000
εκ των οποίων παιδιά, συνέβαλαν στη

δημιουργία κλίματος χαράς και ομαδι-
κότητας, κάτι που ενίσχυσε τους δε-
σμούς της εταιρείας με τις οικογένειες
των μελών της και ανέδειξε την αξία
του «μαζί». Η Νικολέττα Κολομπούρδα,
CHRO & Member of the Board της Lidl
Ελλάς, δήλωσε: « Ήταν πραγματικά
υπέροχο που γιορτάσαμε τα 25 χρόνια
παρουσίας μας στην Ελλάδα με τις οι-
κογένειές μας. Οι εκδηλώσεις μας φέ-
τος είχαν έναν ιδιαίτερο χαρακτήρα, γε-
μάτο ζεστασιά και ομαδικότητα, και μας
υπενθύμισαν πόσο σημαντικό είναι να
συνεχίζουμε όλοι μαζί. Τα 25 αυτά χρό-
νια είναι μόνο η αρχή, καθώς με το ίδιο
πάθος και όραμα συνεχίζουμε δυναμι-
κά για το μέλλον».

Εορταστικός διαγωνισμός για τα μέλη του Lidl Plus

Γαλακτοκομικά από τον Ψηλορείτη στον ΑΒ Βασιλόπουλο
Η ΑΒ Βασιλόπουλος, στηρίζοντας
τον πρωτογενή τομέα, προσφέρει
στους πελάτες της μια σειρά γαλα-
κτοκομικών από την Αμάρι Πρότυ-
πος Γαλακτοκομική με προϊόντα
από γάλα αιγοπροβάτων ελευθέρας
βοσκής. Συγκεκριμένα, προμηθεύε-
ται από την Αμάρι μια ποικιλία τυρο-
κομικών προϊόντων, όπως τη γλυκιά
γραβιέρα, τη «γλυκιά μυζήθρα» και
τη μυζήθρα Αμαρίου, προϊόντα
πλούσια σε θρεπτικά συστατικά,
που διατίθενται σε όλη την Ελλάδα

μέσω του διευρυμένου δικτύου κα-
ταστημάτων της ΑΒ Βασιλόπουλος.
Η Αμάρι έχει επεκτείνει την παρα-
γωγή της, με δυνατότητα επεξεργα-

σίας έως και 10 τόνων γάλακτος
ημερησίως και συνεργάζεται απο-
κλειστικά με ντόπιους και επιλεγμέ-
νους κτηνοτρόφους. Εκείνοι
δεσμεύονται για την πρακτική ελευ-
θέρας βοσκής των ζώων και τηρούν
τις απαιτούμενες υγειονομικές δια-
δικασίες συλλογής της πρώτης
ύλης. Έλεγχοι ποιότητας πραγματο-
ποιούνται τόσο από τον ΕΦΕΤ όσο
και από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό
Διασφάλισης Ποιότητας, διαθέτον-
τας τις πιστοποιήσεις ISO 22000. 

Garnier και Μασούτης 
καθάρισαν παραλία 

στον Ευβοϊκό
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Η εβδομαδιαία εκπομπή «EQ» με την Έλενα

Παπαβασιλείου επιστρέφει τη Δευτέρα 25

Νοεμβρίου τα μεσάνυχτα για δεύτερη τηλεοπτική

χρονιά, από το ACTION 24. Μετά τον πρώτο κύκλο

εκπομπών  με καλεσμένους όπως οι Λευτέρης

Πετρούνιας, Δόμνα Μιχαηλίδου, Αλέξης Κού-

γιας, Γιώργος Μπαμπινιώτης, Κώστας Συνολά-

κης, το «ΕQ» επιστρέφει με νέους καλεσμένους

αλλά και νέα εικόνα. Ένα «παιχνίδι» ανταλλαγής

ερωτήσεων και απαντήσεων που ενώνει ουσια-

στικά τον εκάστοτε καλεσμένο και τους προβλη-

ματισμούς του, με αυτούς του τηλεθεατή, δημι-

ουργώντας τις απαραίτητες γέφυρες επικοινω-

νίας. Τελικός στόχος κάθε επεισοδίου είναι μια

ολοκληρωμένη παρουσίαση θεμάτων που μας

αφορούν όλους.

� ΤΤο «The Secret Song» με τη Να-

ταλία Γερμανού έρχεται

την Κυριακή 24 Νοεμβρίου

στις 22.30 με ένα επεισόδιο

αφιερωμένο στη μνήμη του

σπουδαίου σκηνοθέτη Μανού-

σου Μανουσάκη. Αγαπημένοι φί-

λοι και συνεργάτες ετοίμασαν πριν λίγους μή-

νες μια συγκινητική και ιδιαίτερη έκπληξη στον

σκηνοθέτη της καρδιάς τους, με πολλή αγάπη

και σεβασμό.

� Το MEGA έγινε 35 χρονών και μέσα από τη συ-

χνότητά του, όλο αυτό το διάστημα, έχουμε πα-

ρακολουθήσει:

• 256 πρωτότυπες σειρές, μεταξύ των οποίων 153

κωμωδίες και 98 δραματικές σειρές

• 110 ενημερωτικές εκπομπές

• 399 ψυχαγωγικές εκπομπές, εκ των οποίων 36 τη-

λεπαιχνίδια

• περισσότερες από 500 μεταδόσεις αθλητικών

αγώνων

• 637 ελληνικές ταινίες

• 538 ξένες ταινίες

• 932 τίτλους ξένων σειρών.

� Θερμή υποδοχή επιφύλαξαν οι τηλεθε-

ατές στην πρεμιέρα του θρυλικού «Αλ

Τσαντίρι Νιουζ» το βράδυ της Τετάρτης στο

MEGA. Η σατιρική εκπομπή με τον Λάκη Λαζό-

πουλο εκτόξευσε την τηλεθέαση

στην prime time και κατέλαβε

την κορυφή με ποσοστό 30,5%

στο γενικό σύνολο και 31,1%

στο δυναμικό κοινό 18-54. Η

κάλυψη της εκπομπής ξεπέρασε

τα 2,8 εκατομμύρια τηλεθεατές. Σε επιμέρους

κοινό το «Τσαντίρι» σημείωσε το εντυπωσιακό

43,8%. Το επόμενο «Αλ Τσαντίρι Νιουζ» θα με-

ταδοθεί την Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου.

Π
ολλά τα ερωτήματα για τα πρόσω-
πα της ψυχαγωγίας του ΣΚΑΪ και
το μέλλον της συνεργασίας τους

με τον σταθμό, ειδικά με αυτούς που πα-
ρουσιάζουν εκπομπές οι οποίες ολοκλη-
ρώνονται τα Χριστούγεννα, όπως ο Γιώρ-
γος Λιανός και η Κατερίνα Καραβάτου. Ο
σταθμός έχει περισσότερο ενημερωτικό
προσανατολισμό, όμως, δεν θα λείψει η
ψυχαγωγία από το πρόγραμμά του. Το θέμα
είναι τι, πότε και ποιοι.

Με την ολοκλήρωση του «Survivor» και
του «My Style Rocks», σύμφωνα με τις
πληροφορίες μας, θα ακολουθήσουν κά-
ποιες συζητήσεις του σταθμού και της A-
cun Medya με τους δύο παρουσιαστές.

Το τι αλλά κυρίως το πότε θα κάνει κάτι ο
Γιώργος Λιανός θα εξαρτηθεί σε μεγάλο
βαθμό και από τον ίδιο, καθώς σε λίγο συμ-
πληρώνει έναν χρόνο παραμονής στον
Άγιο Δομίνικο. Από εκεί και πέρα, θα εξε-
ταστούν τα πρότζεκτ που θα έχει στη διά-

θεσή της η Αcun και ανάλογα με το τι θα
επιλέξει ο ΣΚΑΪ θα καθοριστεί και το πότε
θα ξαναδούμε τον παρουσιαστή ξανά στις
οθόνες μας. Για το δεύτερο μισό της τρέ-
χουσας σεζόν, πάντως, μέχρι στιγμής δεν
υπάρχει κάποιο άλλο πρότζεκτ πέρα από το
«Exathlon» και το «Power» που να ξεκινά-
ει Ιανουάριο.

Η Κατερίνα Καραβάτου είναι λίγο διαφο-
ρετική περίπτωση. Από τη μία γνωρίζουμε
ότι είναι ένα πρόσωπο που αρέσει και στον
νέο διευθύνοντα σύμβουλο και θα ήθελε ο
ΣΚΑΪ να διατηρήσει στο δυναμικό του. Από
την άλλη οι δύο πλευρές θα πρέπει να δουν
αν βρίσκουν κοινό τόπο ενδιαφέροντος σε
κάποιο νέο πρότζεκτ, ώστε να προχωρή-
σουν. Το ενδεχόμενο προσθήκης ζωντανής
ψυχαγωγικής εκπομπής, σε αυτή τη σεζόν
τουλάχιστον, με τα τωρινά δεδομένα μοι-
άζει αδύνατο. Άρα, ίσως αναζητηθεί συγ-
κεκριμένο format για την παρουσιάστρια.

Να σημειώσουμε πως ακόμα ένα πρό-

σωπο με το οποίο ο ΣΚΑΪ θα ήθελε να συ-
νεργαστεί ξανά είναι ο Φάνης Λαμπρόπου-
λος. Ένας νέος κύκλος του «My Man Can»
προς το τέλος της σεζόν, πριν το καλοκαίρι,
είναι ένα ενδεχόμενο που υπάρχει πάντα
στο τραπέζι.

Ποια είναι η επόμενη μέρα για 
τα πρόσωπα της ψυχαγωγίας του ΣΚΑΪ;

Η Μπέττυ Μαγγίρα είναι ανάμεσα
στα πρόσωπα που λείπουν φέτος από
την τηλεόραση και βέβαια ανάμεσα σε
αυτούς των οποίων η επιστροφή απα-
σχολεί συχνά το τηλεοπτικό ρεπορτάζ.

Αν και η ίδια έχει συζητήσει μερι-
κούς μήνες πριν με το Star για το ενδε-
χόμενο να παρουσιάσει ένα τηλεπαι-
χνίδι, για την ώρα η παρουσιάστρια δεν
έχει δεχτεί από το κανάλι καμία σχετι-
κή επικοινωνία.

Παρ’ όλα αυτά, η Μπέττυ Μαγγίρα
έχει τα δικά της σχέδια για την τηλεο-
πτική της επιστροφή. Όπως μαθαίνου-
με, η ίδια θα επιθυμούσε να κινηθεί
ανάμεσα σε δύο κόνσεπτ που θεωρεί
ότι της ταιριάζουν καλύτερα.

Ένα λαμπερό σόου ή μια σατιρική
βραδινή εκπομπή προσαρμοσμένη
στα μέτρα της είναι αυτό που θέλει η
Μπέττυ Μαγγίρα. Μάλιστα, δεν απο-
κλείεται τη σατιρική εκπομπή να τη

δούμε πρώτα στο κανάλι της στο Y-
ouTube και αργότερα να φιλοξενηθεί
και σε κάποια τηλεοπτική συχνότητα.

Με τι θέλει να επιστρέψει τηλεοπτικά η Μαγγίρα;

Η «Έρημη χώρα» στις 10
καλύτερες σειρές Κεντρικής
και Ανατολικής Ευρώπης

H «Έρημη χώρα», η συγκλονιστική σειρά της ΕΡΤ, σε σενά-
ριο και σκηνοθεσία Γιώργου Γκικαπέππα, πέτυχε μια σπου-

δαία διάκριση, καθώς συγκατα-
λέγεται στις δέκα καλύτερες τη-
λεοπτικές σειρές στην Κεντρική
και Ανατολική Ευρώπη, στο πλαί-
σιο των ΝΕΜ Awards 2024.

Τα NEM Awards, που διοργα-
νώνονται ετησίως, βραβεύουν τα

κορυφαία τηλεοπτικά περιεχόμενα από την Κεντρική και Ανα-
τολική Ευρώπη (CEE). Η επιλογή των σειρών γίνεται από κριτι-
κή επιτροπή που αξιολογεί την πρωτοτυπία, την ποιότητα πα-
ραγωγής και την αφήγηση. Η «Έρημη χώρα» (Α’ κύκλος) δια-
γωνίζεται στην κατηγορία «Best Finished TV Series in the CEE
Award». Ο νικητής του διαγωνισμού θα ανακοινωθεί στις 11
Δεκεμβρίου 2024, σε ειδική τελετή που θα πραγματοποιηθεί
στο Ζάγκρεμπ.

Η… Prime Time  
είναι στον ΣΚΑΪ

Μια νέα εκπομπή έρευνας κάνει πρεμιέ-
ρα στον ΣΚΑΪ, τη Δευτέρα 25 Νοεμβρίου
στις 21.00 και θα είναι… Prime Time. Όπως
σας είχαμε γράψει, ο σταθμός ήθελε μια
εκπομπή που θα πάρει τη θέση του ντοκι-
μαντέρ του Αλέξη Παπαχελά, το οποίο ολο-
κληρώθηκε. Μάλιστα, ανάμεσα στα πρόσω-
πα που θα συμμετέχουν στη νέα εκπομπή
είναι η Σία Κοσιώνη, ο Παύλος Τσίμας και ο
Γιάννης Σουλιώτης.

Η εκπομπή θα λέγεται «Prime Time» και
θα έχει έρευνες που θα συζητηθούν, απο-
καλυπτικά ρεπορτάζ, αποκλειστικές συνεν-
τεύξεις και ιστορικά αφιερώματα. Θα φιλο-
ξενούνται προσωπικότητες από όλους τους
χώρους: της πολιτικής, της επιστήμης, της

διανόησης, της κοινωνίας, ενώ τα αφιερώματα θα προσεγγίζουν
ιστορικά κρίσιμες καμπές της πορείας της Ελλάδας ανά τα έτη.

104χρόνια MultiMEDIA
ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 



A
U
T
O

Σ
Α

Β
Β

Α
ΤΟ

2
3

 Ν
Ο

Ε
Μ

Β
Ρ

ΙΟ
Υ

 2
0

2
4

105

Συνεχίστηκε και τον Οκτώβριο η μεγάλη ανατροπή που ξεκίνησε από τον
Μάιο στην ελληνική αγορά καινούργιων αυτοκινήτων και όπως αποδεικνύεται
ξεκάθαρα οι Έλληνες έχουν στραφεί στα υβριδικά αυτοκίνητα. Συγκεκριμένα
οι πωλήσεις των υβριδικών μοντέλων κατέλαβαν το 48,3% του συνόλου των
πωλήσεων τον Οκτώβριο έναντι 34,2% τον αντίστοιχο μήνα του 2023, με αποτέ-
λεσμα να έχουν καταγράψει νέα άνοδο 14,1%!

Στη δεύτερη θέση βρέθηκαν τα βενζινοκίνητα μοντέλα με 26,9% έναντι 37,6%
τον αντίστοιχο μήνα του 2023 καταγράφοντας πτώση 10,7%.

Στην τρίτη θέση πέρασαν τα αμιγώς ηλεκτρικά και plug-in υβριδικά μοντέλα
με 17,3% έναντι 13,7% σημειώνοντας άνοδο 3,4%.

Τα πετρελαιοκίνητα μοντέλα σημείωσαν πτώση 8,1%, καθώς κατέλαβαν το 4%
του συνόλου της αγοράς τον Σεπτέμβριο έναντι 12,1% τον αντίστοιχο μήνα του
2023.

Στη συνέχεια ακολουθούν τα αυτοκίνητα με υγραέριο με ποσοστό 3,5%, τα
οποία όμως σημείωσαν άνοδο 1,4%, καθώς τον αντίστοιχο μήνα του 2023 κατέ-
λαβαν το 2,1% της αγοράς.

Ποιο καύσιμο προτίμησαν στα νέα τους αυτοκίνητα οι Έλληνες τον Οκτώβριο;

Τ
ο Ford Capri ήταν ένας θρύλος. Η Ford πού-
λησε 1,9 εκατομμύριο μονάδες σε 17 χρόνια
παραγωγής και εξακολουθεί να έχει μια πολύ

πιστή βάση θαυμαστών. Αλλά το παλαιό Ford Capri
πρέπει να το ξεχάσουμε, γιατί το νέο ηλεκτρικό Capri
δεν είναι σίγουρα ένα χαμηλό, δίθυρο κουπέ όπως ο
προκάτοχός του. Είναι επίσημα ένα coupe-SUV.

Οι τιμές για το Ford Capri Extended Range RWD
ξεκινούν από τις 40.323 ευρώ συμπεριλαμβανομέ-
νης και της επιδότησης από το πρόγραμμα «Κινού-
μαι Ηλεκτρικά 3», ενώ η τετρακίνητη έκδοση AWD
κοστίζει 48.823 ευρώ, επίσης συμπεριλαμβανομέ-
νης και της επιδότησης από το πρόγραμμα «Κινού-
μαι Ηλεκτρικά 3».

Στιλ και διαστάσεις
Στις πληροφορίες που μας έδωσε η Ford στην

αποκάλυψη του Capri, το περιγράφει ως ένα «ψυχώ-
δες κουπέ-SUV» με υψηλή τεχνολογία ασφαλείας,
μεγάλο χώρο αποσκευών, τεχνολογία SYNC Move,
που απευθύνεται σε όσους αναζητούν ένα κομψό
ηλεκτρικό οικογενειακό κουπέ-SUV αυτοκίνητο μή-
κους 4,63 μέτρων.

Έτσι οι σχεδιαστές της Ford αποφάσισαν να χρησι-
μοποιήσουν το πίσω παράθυρο από τον προκάτοχό
του όπως επίσης και τα φωτιστικά σώματα. Άλλωστε,
σύμφωνα με την ομάδα σχεδιασμού της Ford, το ση-
μαντικό τμήμα της σχεδίασης του αυτοκινήτου είναι
να μοιάζει με Capri από μακριά.

Εντυπωσιακή καμπίνα επιβατών
Μέσα στο Capri, όλα είναι αρκετά γνωστά από τον

Explorer, ωστόσο, τα καθίσματα θυμίζουν σε αρκετά

σημεία εκείνα που είχαν τοποθετηθεί στο πρώτο
Capri, καθώς τα προσκέφαλα είναι ενσωματωμένα
ενώ επίσης και το τιμόνι είναι εμπνευσμένο από το
Capri με τη μονή κάθετη ακτίνα στο κάτω μέρος του.

Ωστόσο το νέο Capri έχει όλα όσα περιμένει κανείς
από ένα σύγχρονο οικογενειακό ηλεκτρικό SUV. Η
οθόνη αφής 14,6 ιντσών διαθέτει το λογισμικό της
Ford, με μόνιμα κουμπιά συντόμευσης που μπορείτε
να διαμορφώσετε για να σας βοηθούν να μεταπηδά-
τε γρήγορα μεταξύ των πιο χρησιμοποιούμενων λει-
τουργιών σας.

Ο όρος «αυτοκίνητο απόδρασης» στο νέο Capri
αναφέρεται στον τεράστιο χώρο αποσκευών, ο οποί-
ος έχει χωρητικότητα 572 λίτρα, καθιστώντας το
εξαιρετικό αυτοκίνητο για αποδράσεις είτε είναι
κοντινές είτε μακρινές.

Δύο εκδόσεις
Το Ford Capri θα προσφέρεται με κίνηση στους πί-

σω τροχούς, με έναν ηλεκτροκινητήρα ή τετρακίνητη
έκδοση με δύο ηλεκτροκινητήρες. Το πισωκίνητο
Capri θα είναι διαθέσιμο με χωρητικότητα μπαταρίας
ιόντων λιθίου NMC 52 kWh από το 2025, ωστόσο τώ-
ρα είναι διαθέσιμο με μπαταρία 77 kWh με αυτονο-
μία έως και 626 χιλιόμετρα. Ο ηλεκτροκινητήρας των
282 ίππων και των 545 Nm ροπής προσδίδουν εντυ-
πωσιακές επιδόσεις. Το Ford Capri AWD ανεβάζει
τον πήχη των επιδόσεων με τη συνδυαστική απόδο-
ση των δύο ηλεκτροκινητήρων να φτάνει τους 340
ίππους και τα 679 Nm ροπής.

Οδηγώντας το νέο Ford Capri
Το νέο Ford Capri αποτελεί ένα ηλεκτρικό αυτοκί-

νητο με ευχάριστο οδηγικό χαρακτήρα εξασφαλί-

ζοντας ένα άνετο και ήσυχο ταξίδι προσφέροντας

παράλληλα ασφαλή οδική συμπεριφορά. 

Το αυτοκίνητό μας πατούσε σε τροχούς 19 ιντσών,

με ελαστικά διάστασης 235/55 R19 εμπρός, και φαρ-

δύτερα (255/50 R19) πίσω, προκειμένου να μεταφέ-

ρεται αποτελεσματικά η δύναμη του ηλεκτροκινητή-

ρα στο δρόμο. Εντούτοις, στο μειωμένης πρόσφυσης

οδόστρωμα θα εμφανιστούν εύκολα οι τάσεις ολί-

σθησης μέχρι να επέμβουν τα ηλεκτρονικά.

Στις στροφές, το τιμόνι διαθέτει καλή πληροφόρη-

ση και, αν πιέσεις το αυτοκίνητο, θα εμφανίσει ήπιες

υποστροφικές τάσεις, με τις κλίσεις να παραμένουν

ελεγχόμενες, παρά το βάρος της κατασκευής. Το τε-

λευταίο γίνεται περισσότερο αντιληπτό από τα κάπως

σφιχτά ελατήρια, που σε καμία περίπτωση δεν θα πε-

ράσουν ξερά το ανάγλυφο της ασφάλτου, στην καμ-

πίνα των επιβατών.

Η μεγάλη μπαταρία προσδίδει πραγματικά μεγάλη

αυτονομία, η οποία όμως μεταβάλλεται ανάλογα με

τον τρόπο και τις συνθήκες οδήγησης, την εξωτερική

θερμοκρασία και φυσικά το πρόγραμμα οδήγησης

που θα επιλέξετε (Eco, Comfort, Sport, Individual και

Traction). Με μεικτή χρήση εμείς εύκολα πετύχαμε

αυτονομία που ξεπερνούσε τα 450 χλμ.

Ο οδηγός μπορεί να επιλέξει τη λειτουργία «Β»

(Brake), έτσι που στο άφημα του δεξιού πεντάλ το

αυτοκίνητο να επιβραδύνει χάρη στη λειτουργία

ανάκτησης και να φορτίζει πιο αποδοτικά την μπα-

ταρία στα κλειστά ή κατηφορικά κομμάτια μιας δια-

δρομής.

Οδηγούμε στη Γαλλία 
το νέο Ford Capri με 340 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Ε
πιστροφή στη δράση μετά τη διακοπή για τις
υποχρεώσεις των εθνικών ομάδων, με τη
12η αγωνιστική της Super League να περι-

λαμβάνει αναμετρήσεις-φωτιά που είναι πιθανό να
αλλάξουν το σκηνικό στην κορυφή της βαθμο-
λογίας. Το μεγάλο παιχνίδι της αγωνιστικής
είναι αυτό που θα διεξαχθεί αύριο στις 20.30
στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης» ανάμεσα στον
Ολυμπιακό και την ΑΕΚ. Οι δυο ομάδες είναι
ισόβαθμες στην κορυφή, μαζί με τον Άρη,
έχοντας από 21 βαθμούς.

Τον αγώνα του Φαλήρου, που είτε θα αφήσει
τις δύο ομάδες στην ίδια αφετηρία σε ενδεχό-
μενο ισοπαλίας είτε θα δώσει αέρα τριών πόντων
στον νικητή σε σχέση με τον ηττημένο, θα διαιτη-
τεύσει ο Χαρμ Όσμερς από τη Γερμανία. Βοηθοί του
ορίστηκαν οι συμπατριώτες του Σχάαλ και Λουπ,
τέταρτος διαιτητής ο Παπαδόπουλος, ενώ στο VAR
θα είναι ο Παούλιος Χουμπέρτους Μαρτίνους φαν
Μπόεκελ με βοηθό τον Κουμπαράκη.

Στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης» δεν θα πέφτει…
καρφίτσα, αφού οι οπαδοί του Ολυμπιακού έχουν
εξαντλήσει όλα τα εισιτήρια και έχει ανακοινωθεί
sold out. Ο Χοσέ Λουίς Μεντιλίμπαρ και ο Ματίας
Αλμέιδα έχουν καταστρώσει τα πλάνα τους, συνυ-
πολογίζοντας ότι αρκετοί από τους ποδοσφαιρι-
στές τους προέρχονται από υποχρεώσεις με τις

εθνικές τους ομάδες. Συνολικά οι δυο ομάδες
έχουν δώσει 215 αναμετρήσεις, με τον Ολυμπιακό
να έχει τη μερίδα του λέοντος κατακτώντας 98 νί-
κες έναντι της ΑΕΚ. Ο «δικέφαλος» μετράει 66 επι-

κρατήσεις, 51 αναμετρήσεις έχουν ολοκλη-
ρωθεί χωρίς νικητή. 

Περιμένουν... απώλειες
Ιδιαίτερα σημαντικός είναι ο σημερινός

αγώνας του Άρη με τον Βόλο στο «Κλεάνθης
Βικελίδης». Οι «κίτρινοι» καραδοκούν για
απώλειες βαθμών στο ματς του Φαλήρου
έτσι ώστε να μείνουν πρώτοι στην κορυφή.

Σημαντικό παιχνίδι και στο Αγρίνιο αύριο, εκεί
όπου ο εξαιρετικός Παναιτωλικός του Γιάννη Πε-
τράκη υποδέχεται τον Παναθηναϊκό, με τους «πρά-
σινους» να θέλουν νίκη για να πλησιάσουν ακόμη
περισσότερο στην πρώτη θέση. Αυτός είναι και ο
στόχος του ΠΑΟΚ, ο οποίος επίσης αύριο δοκιμά-
ζεται στην Τρίπολη από τον Asteras Aktor.

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
Μετά από 11 αγωνιστικές

ΟΟμάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί
1. ΑΡΗΣ .....................................11.......................17-10.....................21
2. ΑΕΚ........................................11........................16-4......................21
3. ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ .......................11........................17-9......................21
4. ΠΑΟΚ.....................................11.......................19-12 ....................20
5. ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ .................11........................10-7......................19
6. ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ....................11........................12-8......................18
7. ASTERAS AKTOR .................11.......................12-10.....................16
8. ΟΦΗ.......................................11.......................16-19.....................15
9. ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ.........................11.......................16-16.....................14
10. ΠΑΝΣΕΡΡΑΪΚΟΣ...................11.......................14-21.....................10
11. ΒΟΛΟΣ...................................11........................9-18......................10
12. ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ .....................11.......................12-19 ......................9
13. ATHENS KALLITHEA ...........11........................8-16 .......................7
14. ΛΑΜΙΑ ...................................11........................8-17 .......................7

SUPER LEAGUE  
Το πρόγραμμα της 12ης αγωνιστικής

ΗΜΕΡΑ                ΩΡΑ ΑΓΩΝΑΣ

23/11 17.00 ΛΑΜΙΑ-ΟΦΗ

23/11 19.30 ΑΡΗΣ-ΒΟΛΟΣ

24/11 17.00 ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ-ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ

24/11 19.30 ASTERAS AKTOR-ΠΑΟΚ

24/11 20.30 ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ-ΑΕΚ

25/11 18.00 ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ-ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ

Ολυμπιακός και ΑΕΚ συγκρούονται αύριο
(20.30, Cosmotesport 1 HD) με φόντο 

την κορυφή της Super League, την ώρα που 
οι διώκτες τους καραδοκούν για απώλειες

Όλα τα φώτα στο Φάληρο

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

106χρόνια Sports
ΣΑΒΒΑΤΟ 23 NOEΜΒΡΙΟΥ 2024POLITICAL4 



Σενάρια για Αλμέιδα και... Μέσι
Νέο προπονητή αναζητά η ομάδα του Λιονέλ

Μέσι στο MLS. Η Ίντερ Μαϊάμι είναι η ομάδα που
θέλει να βάλει στον πάγκο της έναν τεχνικό που
θα βελτιώσει το γκρουπ, ωστόσο λόγο στην από-
φαση θα έχει και ο Αργεντινός σούπερ σταρ.
Σύμφωνα με δημοσιεύματα, μάλιστα, ανάμεσα
στους υποψηφίους είναι και ο προπονητής της
ΑΕΚ Ματίας Αλμέιδα. 

Αδράνησε και το πλήρωσε

Ένα νεκρό διάστημα στο τρίτο δεκάλεπτο ήταν
αρκετό για να φέρει οδυνηρή ήττα για την Εθνική
ομάδα από τη Μεγάλη Βρετανία. Η ομάδα του
Βασίλη Σπανούλη, ενώ ήταν εξαιρετική στο πρώ-
το ημίχρονο, παρουσιάστηκε νωθρή και οι γηπε-
δούχοι πήραν μεγάλες διαφορές. Στα τελευταία
λεπτά έκανε μεγάλη αντεπίθεση, όμως δεν τα
κατάφερε και ηττήθηκε 73-72. 

Περιπέτεια στο Λονδίνο
Σαν να μην έφτανε η ήττα για τη «γαλανόλευ-

κη», ήρθε και η χθεσινή ταλαιπωρία στο αερο-
δρόμιο «Γκάτγουικ» του Λονδίνου να κάνει ακό-
μη πιο δύσκολη την κατάσταση. Την ώρα που το
αντιπροσωπευτικό συγκρότημα περίμενε την
πτήση της επιστροφής, ανακοινώθηκε εκκένωση
του αεροδρομίου για λόγους ασφαλείας με απο-
τέλεσμα την έξτρα ταλαιπωρία των διεθνών. 

Θετικός για Ρεάλ ο Ρόδρι
Τις δικές του απαντήσεις για την κατάκτηση

της «Χρυσής Μπάλας» αλλά και τα σενάρια που
τον θέλουν να είναι μεταγραφικός στόχος της
Ρεάλ Μαδρίτης έδωσε ο Ρόδρι. Ο σταρ της Μάν-
τσεστερ Σίτι δήλωσε κολακευμένος από το εν-
διαφέρον της «βασίλισσας» και άφησε... ανοικτή
την πόρτα με αποτέλεσμα να πυροδοτήσει ήδη
σενάρια για το μέλλον. 

Στήριξη στο ερασιτεχνικό
ποδόσφαιρο

Με επιστολή που έστειλε στον πρόεδρο της ΕΠΟ Μάκη

Γκαγκάτση ο ιδιοκτήτης της ΠΑΕ ΑΕΚ προχώρησε σε

μια πρωτόγνωρη κίνηση για τα ελληνικά δεδομένα. Ο

Μάριος Ηλιόπουλος αποφάσισε να δωρίσει 1,5 εκατ. ευ-

ρώ στην Ομοσπονδία έτσι ώστε αυτό να διατεθεί για την

ενίσχυση του ερασιτεχνικού ποδοσφαίρου. 

Ραντεβού… 
30 χρόνια

μετά

Με τη Σκωτία θα αναμετρηθεί η Ελλάδα για μια θέση στην
Α’ Κατηγορία του Nations League. Χθες το μεσημέρι πραγ-
ματοποιήθηκε η κλήρωση των πλέι οφ του Nations League
στη Νιόν της Ελβετίας. Η «γαλανόλευκη» απέφυγε το Βέλ-
γιο, που ήταν το μεγαθήριο ανάμεσα στους πιθανούς αντιπά-
λους, όπως και την Ουγγαρία και τη Σερβία που παρουσιά-
ζονται φορμαρισμένες, και θα αντιμετωπίσει τους Βρετα-
νούς.

Το πρώτο παιχνίδι για το αντιπροσωπευτικό συγκρότημα
θα πραγματοποιηθεί στην Αθήνα στις 20 Μαρτίου, ενώ στις
23 Μαρτίου στη Γλασκόβη θα πραγματοποιηθεί ο επαναλη-
πτικός. Το συγκρότημα του Ιβάν Γιοβάνοβιτς θα τα δώσει όλα
έτσι ώστε να καταφέρει να πάρει την άνοδο και να κάνει ακό-
μη μια υπέρβαση μετά την καταπληκτική πορεία που διέ-
γραψε στη Β’ Κατηγορία του Nations League με πέντε νίκες
σε έξι αναμετρήσεις και 15 βαθμούς. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Η Σκωτία αντίπαλος για την άνοδο

Στο παρελθόν Ελλάδα και Σκωτία αναμετρήθηκαν μόνο δύο φορές. 
Ήταν το 1995 για τα προκριματικά του Euro ’96. Στην Αθήνα 
νικήσαμε 1-0 με πέναλτι του Αποστολάκη (αριστερά στη φωτό), 
ενώ με το ίδιο σκορ ηττηθήκαμε στη Γλασκόβη… 
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Η Αθήνα αγκάλιασε
τον «Νόμο 

του Μέρφι»

Κ
ατακλυσμός από κινηματογραφόφιλους στην

ειδική προβολή της νέας ταινίας του Άγγελου

Φραντζή «Ο Νόμος του Μέρφι», παρουσία

δημοσιογράφων, εκπροσώπων της κινηματογραφι-

κής βιομηχανίας και καλεσμένων από τον καλλιτε-

χνικό χώρο.
Κάτια Γκουλιώνη, Joseph Samaan, Άγγελος

Φραντζής, Τόνια Σωτηροπούλου Ανδρέας Κωνσταντίνου, Κατερίνα Μπέη 

Θάνος Τοκάκης, Βίκυ Παπαδοπούλου

Κωστής Μαραβέγιας, Νίκος Περράκης, 
Λίνα Πάτσιου

Δάφνη Αλεξάντερ, James Philips

Νίκος Κουρής

Joseph Samaan, Γιώργος Τσεμπερόπουλος

Λευτέρης Πολυχρόνης, Δάφνη Αλεξάντερ

Ναταλία Δραγούμη

Κωνσταντίνος Μαρκουλάκης

Δανάη Μιχαλάκη, Γιώργος Παπαγεωργίου
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Θριαμβευτικό 
«Underground» 

με διάσημες παρουσίες

Η
αφρόκρεμα της showbiz παρευρέθηκε στο θέατρο «Ακροπόλ»
στην επίσημη πρεμιέρα της παράστασης «Underground» με
πρωταγωνιστές τους Βασίλη Χαραλαμπόπουλο, Γιάννη Τσορτέ-

κη και Αλεξάνδρα Αϊδίνη.

Κώστας Κόκλας, Γιάννης Τσορτέκης,
Βλαδίμηρος Κυριακίδης, Έφη Μουρίκη

Χριστίνα Αλεξανιάν, Γιάννης Κότσιρας Βίκυ Παπαδοπούλου, Κοραλία Καράντη

Αθηνά Μαξίμου, Αιμίλιος Χειλάκης

Φαίη Σκορδά, Βασιλική Τρουφάκου

Νίκος Χατζηνικολάου, Κρίστυ ΤσολάκηΝίκη Παληκαράκη, Μάρω Κοντού

Ιωάννα Παππά, Δημήτρης Καταλειφός

Γιάννης Τσορτέκης, Βασίλης Χαραλαμπόπουλος

Χρήστος Χατζηπαναγιώτης, Αλεξάνδρα Αϊδίνη, 
Ευγενία Δημητροπούλου
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Η
χοληστερίνη αποτελεί μία από τις πιο ση-
μαντικές προκλήσεις που αντιμετωπίζει ο
σύγχρονος άνθρωπος, επηρεάζοντας την

υγεία του καρδιαγγειακού συστήματος και αποτε-
λώντας κίνδυνο ανάπτυξης σοβαρών παθήσεων.
Σύμφωνα με τα τελευταία επιστημονικά δεδομέ-
να, η υψηλή χοληστερίνη είναι ένας από τους βα-
σικούς παράγοντες που συμβάλλουν στην εμφά-
νιση καρδιακών νοσημάτων, εγκεφαλικών επει-
σοδίων και άλλων σοβαρών καταστάσεων.

«Η αυξημένη χοληστερίνη μπορεί να προκύψει
από διάφορους παράγοντες, συμπεριλαμβανομέ-
νης της κληρονομικότητας, της διατροφής και του
τρόπου ζωής. Η κακή διατροφή, που περιλαμβάνει
υπερβολική κατανάλωση κορεσμένων και τρανς λι-
παρών, καθώς και η καθιστική ζωή αυξάνουν τον
κίνδυνο των υψηλών επιπέδων LDL (κακής) χολη-
στερίνης. Επιπλέον, η παχυσαρκία και ο διαβήτης
τύπου 2 συσχετίζονται συχνά με αυξημένη χολη-
στερίνη, οδηγώντας σε σοβαρά προβλήματα υγεί-
ας», επισημαίνει ο Εμμανουήλ Καλλιέρης, διευθυν-
τής της Εντατικής Μονάδας Εμφραγμάτων, επίκου-
ρος καθηγητής Καρδιολογίας, και συνεχίζει: «Η
υπερχοληστεριναιμία χαρακτηρίζεται από τα υψηλά
επίπεδα LDL, τα οποία μπορούν να οδηγήσουν σε
συσσώρευση λιπαρών ουσιών στα τοιχώματα των
αρτηριών, προκαλώντας αθηροσκλήρωση και αυ-
ξάνοντας τον κίνδυνο εμφράγματος και εγκεφαλι-
κών επεισοδίων».

Η υπέρταση, δηλαδή η υψηλή αρτηριακή πίεση,
είναι ένας ακόμα παράγοντας που αυξάνει τον κίν-
δυνο για καρδιαγγειακά νοσήματα όταν συνυπάρ-
χει με υψηλή χοληστερίνη. Ειδικά η συστολική
πίεση (η μεγάλη πίεση) είναι αυτή που σχετίζεται
περισσότερο με την πρόκληση βλαβών στα όργα-
να-στόχους. Όταν η συστολική πίεση είναι μεγα-
λύτερη από 14 και η διαστολική πάνω από 9, είναι

απαραίτητο να ληφθούν άμεσα μέτρα για τη ρύθμι-
ση της πίεσης μέσω τόσο διατροφικών παρεμβά-
σεων όσο και φαρμακευτικής αγωγής. Η κατανά-
λωση αλκοόλ πρέπει να γίνεται με μέτρο, καθώς η
υπερβολική κατανάλωση μπορεί να αυξήσει τον
κίνδυνο καρδιαγγειακών παθήσεων. Αν και το κόκ-
κινο κρασί περιέχει πολυφαινόλες που θεωρούν-
ται ευεργετικές για τα αγγεία, συνιστάται η μέτρια
κατανάλωση, δηλαδή ένα ποτήρι την ημέρα για τις
γυναίκες και δύο για τους άντρες. Αντίθετα, το κά-
πνισμα, είτε συμβατικό είτε με τη μορφή ατμιστι-
κών προϊόντων, έχει αποδειχθεί ιδιαίτερα βλαβε-
ρό, με μακροχρόνιες επιπτώσεις στο αναπνευστικό
και καρδιαγγειακό σύστημα.

«Ορισμένες ομάδες ανθρώπων διατρέχουν αυ-
ξημένο κίνδυνο εμφάνισης καρδιαγγειακών νο-
σημάτων λόγω υψηλής χοληστερίνης. Οι γυναί-
κες αναπαραγωγικής ηλικίας, ιδιαίτερα εκείνες

που λαμβάνουν αντισυλληπτικά χάπια, πρέπει να
αποφεύγουν το κάπνισμα, καθώς ο συνδυασμός
αυτός μπορεί να αυξήσει τον κίνδυνο θρομβώσε-
ων και στεφανιαίων νοσημάτων. Από την άλλη, οι
νεαροί άνδρες που καπνίζουν από νωρίς στη ζωή
τους βρίσκονται επίσης σε υψηλό κίνδυνο για
πρόωρα καρδιακά προβλήματα, ακόμα και πριν
την ηλικία των 40», τονίζει ο ειδικός. Παρά τις ευ-
ρέως διαδεδομένες αντιλήψεις, η χρήση φαρμα-
κευτικής αγωγής, όπως οι στατίνες, είναι απολύ-
τως αναγκαία για τη ρύθμιση των επιπέδων της
χοληστερίνης.

«Πολλοί ασθενείς αποφεύγουν τη λήψη φαρμά-
κων, πιστεύοντας ότι μπορούν να μειώσουν τη χο-
ληστερίνη τους μόνο μέσω διατροφής και άσκησης.
Ωστόσο, όσο υψηλότερα είναι τα επίπεδα χοληστε-
ρίνης, τόσο πιο δύσκολο γίνεται να επιτευχθούν τα
επιθυμητά αποτελέσματα μόνο με αλλαγές στον
τρόπο ζωής. Είναι επίσης σημαντικό να επισημαν-
θεί πως τα φάρμακα για τη χοληστερίνη δεν προκα-
λούν σημαντικές βλάβες στην ηπατική λειτουργία,
όπως συχνά φοβούνται οι ασθενείς. Οι στατίνες εί-
ναι αποτελεσματικές στη μείωση της LDL χοληστε-
ρίνης, βοηθούν στην προστασία της καρδιάς μας,
μειώνουν σημαντικά τον κίνδυνο καρδιαγγειακών
επιπλοκών, βελτιώνοντας σημαντικά το προσδόκιμο
ζωής», αναφέρει.
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kpapakosto@yahoo.gr

Πρόληψη και
αντιμετώπιση
«Η πρόληψη της υπερχοληστεριναιμίας
ξεκινά από την υιοθέτηση ενός υγιεινού
τρόπου ζωής. Η διατροφή πρέπει να είναι
πλούσια σε φρούτα, λαχανικά, προϊόντα
ολικής άλεσης και καλά λιπαρά, όπως τα
ωμέγα-3, που περιέχονται σε ψάρια και
ξηρούς καρπούς. Η σωματική δραστηριό-
τητα είναι επίσης ζωτικής σημασίας για
την υγεία της καρδιάς, με το περπάτημα να
θεωρείται ιδανική επιλογή, καθώς συμ-
βάλλει στη μείωση των επιπέδων LDL και
στη βελτίωση της συνολικής καρδιαγγει-
ακής υγείας», καταλήγει ο κ. Καλλιέρης. 

Εμμανουήλ Καλλιέρης,
διευθυντής της Εντατικής
Μονάδας Εμφραγμάτων,
επίκουρος καθηγητής

ΧΟΛΗΣΤΕΡΙΝΗ

Μειώστε τον κίνδυνο
καρδιακών προβλημάτων
Μειώστε τον κίνδυνο
καρδιακών προβλημάτων

Η κακή διατροφή που περιλαμβάνει
υπερβολική κατανάλωση 
κορεσμένων και τρανς λιπαρών 
καθώς και η καθιστική ζωή αυξάνουν
τον κίνδυνο των υψηλών επιπέδων
LDL (κακής) χοληστερίνης
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Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Η εβδομάδα δεν τελειώνει με αισιόδοξο
τρόπο και σίγουρα το άγχος της εργα-
σίας σας δεν θα αποδειχτεί ο καλύτερος
σύμβουλός σας αυτήν τη χρονική στιγμή.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Εσάς τους Ταύρους αυτό το διήμερο θα
σας δώσει μια συναισθηματική χροιά,
ενώ πολύ σύντομα θα καταλάβετε ότι δεν
πρέπει να εμπιστεύεστε τους φίλους που
δεν σας έχουν παρουσιάσει δείγματα εμ-
πιστοσύνης και υποστήριξης. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους η Σελήνη στο
ζώδιο της Παρθένου σάς μαζεύει στο
σπίτι και θα γεμίζετε αυτό το διήμερο
τις μπαταρίες σας. Την Κυριακή θα
έχετε μια τάση να σκέφτεστε δυσάρε-
στα και δύσκολα θέματα, αλλά πολύ
σύντομα θα πάρετε κάποιες αποφά-
σεις που θα σας απομακρύνουν από
τοξικά άτομα. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Εσείς οι Καρκίνοι είναι πολύ καλή στιγμή να
κάνετε ένα ταξιδάκι και να φροντίσετε την
ψυχολογία σας. Μπορεί να υπάρξουν κά-
ποιες νέες σκέψεις ή ιδέες που θα σας δώ-
σουν επαγγελματικές προοπτικές.

Λέων
(23/7-22/8)
Αν και θέλετε να κάνετε μια εξόρμηση
αυτό το διήμερο σε κοντινούς προορι-
σμούς, θα συμβούν κάποια γεγονότα
που θα σας περιορίσουν στο σπίτι σας.
Ίσως να έχετε την τάση να κάνετε σπατά-
λες και να μην πολυσκέφτεστε τις συνέ-
πειες. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Σελήνη στο δικό σας ζώδιο όλο το
διήμερο είναι ένδειξη μιας συναισθη-
ματικής αναστάτωσης. Ιδίως πολύ
νωρίς την Κυριακή θα νιώσετε μονα-
ξιά ή και θα χρειαστεί να πάρετε κά-
ποιες αποφάσεις που θα σας είναι πο-
λύ δύσκολο να πραγματοποιήσετε. 

Ζυγός
(23/9-23/10)

Αν και χρειάζεστε μια νότα χαράς, αυτό

το διήμερο μάλλον είναι μίζερο για

εσάς και σας δημιουργεί την αίσθηση

της μοναξιάς. Απαλλαγείτε από πρό-

σωπα που σας δημιουργούν χαοτικές

καταστάσεις. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Για εσάς τους Σκορπιούς αυτό το διή-

μερο θα είναι αρκετά κοινωνικό, αλλά

και οι απογοητεύσεις δεν θα λείπουν.

Φροντίστε να έχετε εναλλακτικές σκέ-

ψεις για ένα θέμα που σας απασχολεί,

γιατί σίγουρα θα υπάρχουν ανατροπές.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Για εσάς τους Τοξότες αυτό το Σαββα-

τοκύριακο θα υπάρξουν καταστάσεις

που θα σας κουράσουν τόσο στα επαγ-

γελματικά όσο και τα οικογενειακά. Εί-

ναι πολύ σημαντικό βέβαια να μην πά-

ρετε τώρα καμία απόφαση.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Για εσάς τους Αιγόκερους το διήμερο

αυτό θα έχει πολλές μετακινήσεις, έν-

τονες συζητήσεις, πλούσια γεγονότα,

αλλά εμπόδια και καθυστερήσεις στα

σχέδιά σας. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Εσείς οι Υδροχόοι αυτό το διήμερο θα

έχετε την τάση να αμφιβάλλετε για

τους άλλους, να βρίσκεστε σε μια έντο-

νη διαμάχη με τα προσωπικά σας θέ-

ματα αλλά και με τις ανασφάλειές σας.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Αυτό το Σαββατοκύριακο δεν είναι για

εσάς εύκολη υπόθεση. Συναισθηματι-

κοί κραδασμοί θα σας φέρουν σε κα-

ταστάσεις που φοβόσασταν να αντιμε-

τωπίστε. Δεν είναι κατάλληλες μέρες

για να πάρετε οριστικές αποφάσεις.

H Σελήνη αυτό το διήμερο περνά στο ζώδιο
της Παρθένου, όπου θα υπάρχει η τάση
να μας απασχολούν πρακτικά και

επαγγελματικά θέματα.
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